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ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ      Ε'

Πέµπτη 11 Μαρτίου 1999

Αθήνα, σήµερα στις 11 Μαρτίου 1999, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
10.15' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Β'
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΣΓΟΥΡΙ∆Η.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ευάγγελο
Βλασσόπουλο, Βουλευτή Λευκάδας, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής Πέλλας κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Γεωργικός Συνεταιρισµός Σκύδρας ζητεί
την εκτέλεση του έργου "Βιολογικός Καθαρισµός".
2) Ο Βουλευτής Πέλλας κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Ποδοσφαιρικών Σωµατείων
Πέλλας ζητεί χρηµατοδότηση για τον εξωραϊσµό των γηπέδων των
σωµατείων της.
3) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο Αθλητικός 'Οµιλος Μινώταυρος Μουρνιών Χανίων
ζητεί να µη διανοιχθεί δρόµος σύνδεσης του νέου νοσοκοµείου στο
γήπεδο της περιοχής του.
4) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο Σύλλογος Πολύτεκνων Γονέων του Νοµού Χανίων
ζητεί την ικανοποίηση οικονοµικών αιτηµάτων των µελών του.
5) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο Σύλλογος Μονίµων Υπαλλήλων του Πεδίου Βολής
Κρήτης ζητεί τη χορήγηση ειδικής αποζηµίωσης για τους
συνταξιοδοτούµενους µονίµους υπαλλήλους ΠΒΚ.
6) Ο ∆' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Λάρισας κ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Μελιβοίας Λάρισας ζητεί να µην καταργηθεί το γραφείο του
Ελληνικού Οργανισµού Τουρισµού στη Λάρισα.
7) Ο ∆' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Λάρισας κ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Ολύµπου Λάρισας ζητεί τη θεώρηση των αδειών των σιλοφόρων
οχηµάτων.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΤΣΙΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε την έλλειψη
σηµατοδότησης σε διασταύρωση στην Πάτρα.
9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΤΣΙΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καλαβρύτων Αχαϊας ζητεί
την προσαρµογή των δροµολογίων του Οδοντωτού για την
εξυπηρέτηση των υπαλλήλων και των κατοίκων των νέων ∆ήµων.
10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΤΣΙΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ο ∆ήµος Ωλενίας
Αχαϊας ζητεί τη χορήγηση αποζηµίωσης για την αποκατάσταση του
οδικού δικτύου του από την τελευταία κακοκαιρία.
11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΤΣΙΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος Αχαϊας
ζητεί από τα ασφαλιστικά ταµεία την εξόφληση των χρεών τους
προς τα φαρµακεία.
12) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Εργαζοµένων για τις ∆υνάµεις ΗΠΑ και η Συντονιστική Επιτροπή
Αποκατάστασης ∆ιωχθέντων και Απολυµένων από τις Αµερικανικές
Βάσεις ζητεί την αποκατάσταση των διωχθέντων και απολυθέντων
από τις Βάσεις στην Ελλάδα.
13) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ
ΜΠΟΥΤΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Βόλου ζητεί
οικονοµική ενίσχυση για τη συντήρηση των σχολικών κτιρίων του.
14) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αγιάσου
Λέσβου διαµαρτύρεται για την αυθαίρετη τοποθέτηση ελαιοπυρήνα
σε οικόπεδο του ∆ήµου.
15) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το ∆ηµοτικό
Συµβούλιο Μυτιλήνης καταγγέλλει την απαράδεκτη κατάσταση που
επικρατεί σχετικά µε την αεροπορική εξυπηρέτηση του νησιού από
την ΟΑ.
16) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ, ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ και ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία οι εκπρόσωποι των Οργανισµών Εγγείων Βελτιώσεων όλης
της χώρας προβάλλουν τα αιτήµατά τους.
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17) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Αγροτικός Σύλλογος Αγρινίου "Η ΑΙΤΩΛΙΑ" ζητεί τη διευθέτηση της
συνταξιοδότησης των µελών του.
18) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Παγγεραγωτικός
Σύλλογος Μυτιλήνης υποβάλλει προτάσεις για την ανάπτυξη της
περ. Γέρας του Νοµού Λέσβου.
19) Ο Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Πειραιά κ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο
οποίο ο ∆ήµος Σύµης διαµαρτύρεται για την παράλειψη προβολής
από τα µµε των εορταστικών εκδηλώσεων στη ∆ωδεκάνησο για την
επέτειο της ενσωµάτωσης µε την Ελλάδα.
20) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος ∆ιπλωµατούχων Μηχανικών
Κοζάνης ζητεί να τοποθετηθεί προϊστάµενος του ΤΑΣ Κοζάνης ο
κ.Φουρναράκης.
21) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νεάπολης Κοζάνης ζητεί τη
µεταφορά της έδρας της στρατιωτικής µονάδας του 15ου Τάγµατος
Τεχνικού στο στρατόπεδο "Χρυσοπούλου".
22) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αγίας Παρασκευής Κοζάνης ζητεί
την τοποθέτηση αγροτικού ιατρού στο ∆ήµο Αγίας Παρασκευής
Κοζάνης.
23) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Κλείτου Κοζάνης ζητεί
οικονοµική ενίσχυση για την αποπεράτωση των έργων υποδοµής
στην περιοχή της.
24) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια 'Ενωση Πτυχιούχων
Τεχνολόγων Γεωπόνων διαµαρτύρεται για τις ρυθµίσεις του Π.∆.
"Καθορισµός Φορέα Κατάρτισης Εθνικού Συνταγολογίου
Φυτοπροστατευτικών Προϊόντων".
25) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αρχαιολόγων Εργαζοµένων
στον Ιδιωτικό Τοµέα και στους Οργανισµούς Τοπικής
Αυτοδιοίκησης ζητεί την επαγγελµατική αποκατάσταση µελών του,
που πληρούν τις προϋποθέσεις για την κάλυψη κενών οργανικών
θέσεων στο Υπουργείο Πολιτισµού.
26) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Πρακτόρων ΠΡΟ-ΠΟ Αττικής
Πειραιώς ζητεί να σταµατήσει η παράνοµη χορήγηση αδειών
λειτουργίας πρακτορείων ΠΡΟ-ΠΟ.
27) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας αναφορικά µε την ίδρυση Πανεπιστηµίου
Πελοποννήσου.
28) Ο Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Αγώνα του ∆ήµου
Βραχασίου Ρεθύµνου υποβάλλει προτάσεις για την εφαρµογή του Ι.
Καποδίστριας.
29) Οι Βουλευτές κύριοι ΗΛΙΑΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ και ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Γεωτεχνικό
Επιµελητήριο Ελλάδας Παράρτηµα Ανατολικής Μακεδονίας ζητεί
την επαναφορά σε ισχύ των αδειών αλιείας των παράκτιων αλιέων
του Νοµού Καβάλας και την ένταξη των αλιέων σε ένα
επιχειρησιακό πρόγραµµα πειραµατικής αλιείας στην περιοχή τους.
30) Οι Βουλευτές κύριοι ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ και ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Φερών
Μαγνησίας ζητεί την κατασκευή νέας πτέρυγας στο διδακτήριο
Λυκείου Βελεστίνου Μαγνησίας.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 3356/2-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.

71/19-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 3356/2-11-98 που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Β. Μπούτας και Ν. Γκατζής αναφορικά µε την
χρηµατοδότηση Ε.Α.Σ. Λιβαδειάς - Καρδίτσας, σας πληροφορούµε
τα εξής:
Οι Ε.Α.Σ. Καρδίτσας - Λιβαδειάς αντιµετωπίζουν οικονοµικά
προβλήµατα µε αποτέλεσµα να αδυνατούν να εκπληρώσουν τις
ασφαλιστικές και εργοδοτικές εισφορές τους. ∆εδοµένου, ότι
σύµφωνα µε το Νόµο, η ασφαλιστική ενηµερότητα είναι απαραίτητη
για την εκταµίευση χρηµατοδοτήσεων, οι οργανώσεις δεν µπορούν
να εισπράξουν τις ήδη εγκριθείσες σ' αυτές χρηµατοδοτήσεις.
Για την αντιµετώπιση του προβλήµατος η ΑΤΕ είχε προτείνει στις
οργανώσεις να εκποιήσουν αδρανή περιουσιακά τους στοιχεία, στα
πλαίσια µελετών βιωσιµότητας που οι ίδιες είχαν εκπονήσει, έτσι
ώστε, αφού αποκτήσουν, εκτός των άλλων και ασφαλιστική
ενηµερότητα, να χρηµατοδοτηθούν, τόσο για κεφάλαια κίνησης, όσο
και για την αποπληρωµή των υποχρεώσεών τους στους
εργαζοµένους και τη ρύθµιση των οφειλών τους στα πλαίσια του ν.
2538/97.
Μέχρι σήµερα όµως δεν έχουν υλοποιηθεί όσες προσπάθειες
έγιναν προς την κατεύθυνση πώλησης των αδρανών περιουσιακών
στοιχείων, παρά και την ύπαρξη σχετικής έγκρισης της Τράπεζας
στην περίπτωση της ΕΑΣ ΛΙΒΑ∆ΕΙΑΣ.
Μπροστά στον κίνδυνο να µείνουν κλειστά τα εκκοκιστήριά τους την
τρέχουσα περίοδο, οι Οργανώσεις προέβησαν σε ενοικίαση των
εκκοκιστηρίων τους, χωρίς καν να ζητήσουν την προηγούµενη
έγκριση της Τράπεζας, όπως όφειλαν, σύµφωνα µε τις συµβατικές
τους υποχρεώσεις επί πλέον δε, προέβησαν και σε παρακράτηση
των ενοικίων.
Τέλος, η Τράπεζα είναι διατεθειµένη να συµβάλλει αποφασιστικά
στην εξυγίανση των παραπάνω Οργανισµών, σύµφωνα και µε τα
προβλεπόµενα στο ν. 2538/98, εφόσον και αυτές προβούν στις
επιβεβληµένες από µέρους τους ενέργειες.

Ο Υπουργός
Γ. ΑΝΩΜΕΡΙΤΗΣ"

2. Στην µε αριθµό 3204/26-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
46/19-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 3204/26-10-98 που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Μ. Μπόσκου και Β. Μπούτας, σχετικά µε την
αναγνώριση Συνεταιρισµών ως Οµάδων Παραγωγών
οπωροκηπευτικών, σας πληροφορούµε τα εξής:
Οι Κοινοτικές διατάξεις ορίζουν ρητά ότι οι οµάδες παραγωγών είναι
νοµικά πρόσωπα που συνιστώνται µε πρωτοβουλία των
παραγωγών.
Οι Εθνικές διατάξεις ορίζουν ρητά ότι οι συνεταιριστικές οργανώσεις
είναι νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου που συγκροτούνται µε
πρωτοβουλία των µελών τους, και έχουν εµπορική ιδιότητα.
Ανώτατο όργανο κάθε συνεταιριστικής οργάνωσης είναι η Γενική
Συνέλευση των µελών της.
Εποµένως οι συνεταιριστικές οργανώσεις είναι ελεύθερες να
επιλέξουν την αναγνώρισή τους και λειτουργία τους σαν οµάδες
παραγωγών µε απόφαση της Γενικής τους Συνέλευσης, δηλαδή
χωρίς εξαναγκασµό από την πολιτεία.
Οι Οργανώσεις παραγωγών, είναι το βασικό στοιχείο της νέας ΚΟΑ
για τα οπωροκηπευτικά. Η συγκέντρωση της προσφοράς στο
πλαίσιο των Ο.Π. αποτελεί όσο ποτέ άλλοτε οικονοµική ανάγκη για
την ενίσχυση της θέσης των παραγωγών στην αγορά.
Τα ελάχιστα εθνικά κριτήρια για την αναγνώριση και
προαναγνώριση των Ο.Π. καθορίστηκαν µε την αριθµ.
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328716/4-7-98 Υπ. Απόφαση, η οποία συµπληρώθηκε µε την
αριθµ. 355967/29-10-98 Υπ. Απόφαση σύµφωνα µε την οποία
δύνανται να διατηρήσουν την αναγνώριση Ο.Π. οπωροκηπευτικών
οι οποίες έχουν υποστεί µείωση του όγκου της εµπορεύσιµης
παραγωγής και ως εκ τούτου αναλόγου µείωσης του κριτηρίου της
αξίας της παραγωγής λόγω αντίξοων καιρικών συνθηκών, οι οποίες
έχουν αποδεδειγµένα διαπιστωθεί από τις καθ' ύλη αρµόδιες
Υπηρεσίες των Ν.Α. για δύο ή τρεις παραγωγικές περιόδους της
συνυπολογιζόµενης τριετίας που προηγείται της αναγνώρισης.
Κριτήριο καθορισµού των συγκεκριµένων ελαχίστων κριτηρίων ήταν
η ανάγκη αναδιάρθρωσης και προσαρµογής του τοµέα στις
απαιτήσεις της εγχώριας και κοινοτικής αγοράς, σε συνδυασµό µε
τη δηµιουργία φορέων εµπορίας ικανών ν' αντιµετωπίσουν και ν'
ανταποκριθούν στο διεθνή ανταγωνισµό και στο πνεύµα της νέας
ΚΟΑ οπωροκηπευτικών (Καν. (Ε.Κ.) 2200/96).

Ο Υπουργός
Γ. ΑΝΩΜΕΡΙΤΗΣ"

3. Στην µε αριθµό 3242/29-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5372Β/16-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 3242 που κατατέθηκε στις
29-10-98 από τους Βουλευτές κυρίους Στρατή Κόρακα και Μπάµπη
Αγγουράκη, σχετικά µε το Λατοµείο στη θέση "Καρίκα" νήσου
Τήνου, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Από τη ∆/νση Περιβαλλοντικού Σχεδιασµού του ΥΠΕΧΩ∆Ε
επεστράφη και δεν εγκρίθηκε η Μελέτη Περιβαλλοντικών
Επιπτώσεων (Μ.Π.Ε.) για λατοµείο στη θέση "Καρίκα" νήσου Τήνου
επωνυµίας Νικ. Παλαµάρη. Με την από 5-10-98 αίτηση υπεβλήθη
νέα Μ.Π.Ε. για τον ίδιο χώρο σαν δανειοθάλαµος αδρανών υλικών
της Ν.Γ. ΣΚΟΥΛΟΥ∆ΗΣ Α.Ε., αναδόχου του έργου "ΕΠΕΚΤΑΣΗ
ΕΞΩΤΕΡΙΚΟΥ ΕΡΓΟΥ ΛΙΜΕΝΑ ΤΗΝΟΥ".
Η νέα ΜΠΕ, αφού διαβιβάστηκε στο Νοµαρχιακό Συµβούλιο και στο
Υπουργείο Ανάπτυξης για να γνωµοδοτήσουν, βρίσκεται στο στάδιο
αξιολόγησής της από την προαναφερθείσα ∆/νση του ΥΠΕΧΩ∆Ε.
Η ίδια υπηρεσία έχει ήδη κάνει παρέµβαση προς την αρµόδια
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Κυκλάδων για ενέργεια σχετικών
ελέγχων στο πλαίσιο διερεύνησης του θέµατος.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

4. Στην µε αριθµό 3255/29-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5374B/16-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 3255 που κατατέθηκε στις
29-10-98 από τη Βουλευτή κ. Μαρία ∆αµανάκη, σας γνωρίζουµε τα
εξής:
Για το οικόπεδο "Θων" στους Αµπελοκήπους η ∆/νση
Πολεοδοµικού Σχεδιασµού του ΥΠΕΧΩ∆Ε έχει ζητήσει διευκρινίσεις
για θέµατα ιδιοκτησιακού καθεστώτος, οικοδοµικών αδειών που
έχουν εκδοθεί στον εν λόγω χώρο και λοιπών δεσµεύσεων, καθώς
και απόψεις από το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας, το Υπ.
Οικονοµικών, την ΚΕ∆, τον ΕΟΤ, τη ∆/νση Σχεδίου Πόλεως και τη
∆/νση Πολεοδοµίας του ∆ήµου Αθηναίων.
Παράλληλα από την προαναφερθείσα υπηρεσία µελετάται η
επιβολή αναστολής χορήγησης οικοδοµικών αδειών για το εν λόγω
Ο.Τ. καθώς και πρόταση πολεοδοµικής ρύθµισης η οποία θα
αποσταλεί στο ∆ήµο Αθηναίων για τήρηση της νόµιµης διαδικασίας
βάσει του Ν.∆. της 17-7-23.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

5. Στην µε αριθµό 3291/30-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5378B/16-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Εργων η ακόλουθη απάντηση:

"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 3291 που κατατέθηκε στις
30-10-98 από το Βουλευτή κ. Η. Βεζδρεβάνη, σχετικά µε έργα στο
Νοµό Θεσπρωτίας, επισυνάπτουµε φωτοαντίγραφο του αρ. πρωτ.
4498/4-11-98 εγγράφου Περιφέρειας Ηπείρου καθώς και των
εγγράφων που το συνοδεύουν.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
6. Στην µε αριθµό 3229/29-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
38962/19-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3229/29-10-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Λ. Παπαγεωργόπουλο,
αναφορικά µε τη δηµοσιότητα του ΠΕΠ Στερεάς Ελλάδας, σας
πληροφορούµε τα εξής:
1. Το έργο "∆ηµοσιότητα του ΠΕΠ Στερεάς Ελλάδας"
χρηµατοδοτείται από το Υποπρόγραµµα Εφαρµογή, µε
προϋπολογισµό 250 εκατ. δρχ. και διάρκεια από 5/98 - 10/99.
2. Το Ν.Σ. Εύβοιας µε την 42/97 απόφασή του ενέκρινε την έκδοση
ενηµερωτικού φυλλαδίου δραστηριοτήτων της Ν.Α. Με την 14/98
απόφασή του "περί προϋπολογισµού ανταποδοτικών τελών"
ενέταξε κωδικό για εκδόσεις - εκτυπώσεις.
Το κόστος της έκδοσης ανέρχεται στο ποσό των 5 εκατ. δρχ.

Ο Υφυπουργός
Γ. ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

7. Στην µε αριθµό 3256/29-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2623/19-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Mεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 3256/29-10-98 που
κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Μ. Μπεντενιώτης, σχετικά µε
χρέωση από τον ΟΤΕ µη οφειλόµενων τελών, σας διαβιβάζουµε το
σχετικό έγγραφο µε αριθµ. πρωτ. 927/615737/9-11-98 του ∆/ντος
Συµβούλου του εν λόγω Οργανισµού.
Επίσης προς ενηµέρωση του κυρίου Βουλευτή, σας γνωρίζουµε ότι:
1. Σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2414/96 κάθε δηµόσια
επιχείρηση που προσφέρει προϊόντα ή υπηρεσίες υποχρεούται να
καταρτίσει και να υποβάλει για έγκριση στο εποπτεύον Υπουργεί
ένα χάρτη υποχρεώσεων προς τον καταναλωτή (Χ.Υ.Κ.)
2. Ο Χ.Υ.Κ. καθορίζει τις καταστατικές υποχρεώσεις και τους όρους
υπό τους οποίους η δηµόσια επιχείρηση παρέχει τα προϊόντα ή τις
υπηρεσίες προς τους καταναλωτές.
3. Ο εγκεκριµένος, µε την αριθµ. 79442/2018/29-12-98 απόφαση
του Υπουργού Μεταφορών και Επικοινωνιών, Χ.Υ.Κ. του Ο.Τ.Ε. (ο
οποίος επισυνάπτεται) αναφέρει τα δικαιώµατα του
πελάτη/συνδροµητή στην περίπτωση που αµφισβητήσει την
ορθότητα των στοιχείων ορισµένου λογαριασµού του.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

8. Στην µε αριθµό 3265/29-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2658/13-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Mεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 3265/29-10-98 που
κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Σπήλιος Σπηλιωτόπουλος,
σχετικά µε τα Αστικά ΚΤΕΛ Πατρών και Αιγίου, σας πληροφορούµε
ότι οι δυνατότητες λήψεως οποιωνδήποτε µέτρων καθορίζονται από
την κείµενη νοµοθεσία (Ν.∆. 102/73).

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"
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9. Στην µε αριθµό 3301/30-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
36865/20-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Οικονοµίας
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3301/30-10-98 του Βουλευτή κ. Μ.
Κεφαλογιάννη σας διαβιβάζουµε τις θέσεις της Εταιρείας
∆ιαχείρησης Τεχνικής Βοήθειας ΕΠΕ η οποία έχει και την
αρµοδιότητα του σύννοµου της υπογραφής της σύµβασης
πρόσληψης των Τεχνικών Συµβούλων σύµφωνα µε τις διαδικασίες
του διαγωνισµού που προκηρύχθηκε για το σκοπό αυτό.
Επί πλέον σας γνωρίζουµε ότι µε βάση τις υπεύθυνες δηλώσεις
που έχουν υποβάλει στην Υπηρεσία µας όσοι εκ των Τεχνικών
Συµβούλων κατείχαν πτυχία Μελετητών/Εργοληπτών είτε τα έχουν
καταθέσει είτε είναι ανενεργά.

Ο Υφυπουργός
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΧΤΑΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
10. Στην µε αριθµό 3247/29-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
36763/20-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3247/29-10-98 που κατέθεσε στη
Βουλή των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Ελ. Παπανικολάου σχετικά µε
την επαναλειτουργία στην Καλαµάτα της ∆ιεθνούς Βιοµηχανίας
Ενδυµάτων Α.Ε. όπως µας πληροφόρησε η Τράπεζα Πειραιώς
Finance Α.Ε. σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Η Α.Ε. "Αmericanino Ευρώπης" υπέβαλε την 26.10.98 προσφορά
στον τρίτο ∆ηµόσιο πλειοδοτικό διαγωνισµό που έκανε η ανωτέρω
εκκαθαρίστρια Τράπεζα. Σηµειώνουµε ότι ήταν η µοναδική
προσφορά που υποβλήθηκε.
Με το από 30.10.1998 έγγραφό της, η Α.Ε. "Πειραιώς Finance"
διεβίβασε προς τους πιστωτές της υπό εκκαθάριση εταιρείας και
πρότεινε την αποδοχή της προαναφερθείσης προσφοράς και την
κατακύρωση της πώλησης στην Α.Ε. "Americanino Ευρώπης" µε
την ρητή υποχρέωση της τελευταίας για την επαναλειτουργία τού
εργαστασίου στην Καλαµάτα.
Σηµειώνουµε δε, ότι όπως µας ετόνισε η εν λόγω Τράπεζα αρµόδιοι
για την αποδοχή ή την απόρριψη της παραπάνω προσφοράς
τυγχάνουν οι πιστωτές της υπό εκκαθάριση εταιρείας και όχι
εκκαθαρίστρια.
Περισσότερες λεπτοµέρειες αναφέρονται στο επισυναπτόµενο
έγγραφο της Α.Ε. "Πειραιώς Finance".

Ο Υπουργός
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
11. Στην µε αριθµό 3248/29-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
36764/20-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Οικονοµίας
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3248/29-10-98, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Λευτ. Παπανικολάου σχετικά µε την πρόοδο των
Προγραµµάτων του Β' ΚΠΣ (1994-99), σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Το φυσικό και οικονοµικό αντικείµενο των έργων του Β' ΚΠΣ
1994-99, θα ολοκληρωθεί σύµφωνα µε το χρονοδιάγραµµα που
περιλαµβάνεται στις εγκριτικές αποφάσεις των Επιχειρησιακών
Προγραµµάτων.
2. Σύµφωνα µε τις Αποφάσεις 'Εγκρισης των επί µέρους
Επιχειρησιακών Προγραµµάτων, ως ηµεροµηνία ανάληψης των
νοµικών δεσµεύσεων ορίζεται η 31.12.1999, ενώ ως ηµεροµηνία
πραγµατοποίησης των πληρωµών 31.12.2001.
3. Ειδικώτερα
α) Οι συνολικές δεσµεύσεις µέχρι τέλους 1998 των πιστώσεων για
την Ελλάδα στον Κοινοτικό Προϋπολογισµό αναµένεται να
ανέλθουν στο 83,30/0 του συνόλου των πιστώσεων που
προβλέπονται στο Β' ΚΠΣ.
Στο τέλος του Α' εξαµήνου του 1999 θα έχει δεσµευτεί το σύνολο
των διαθέσιµων πιστώσεων (100%) για την Ελλάδα.

Η επίδοση της Ελλάδας στις δεσµεύσεις µέχρι τέλος 97 (59%) την
κατατάσσει στην 7η θέση µεταξύ των 15 Κρατών Μελών πολύ
κοντά στο µέσον όρο (60%).
β) Το σύνολο των εισροών από την ΕΕ στο τέλος του τρέχοντος
έτους να ανέλθει στο 63,8% των συνολικών πόρων που δικαιούται
η Ελλάδα στο πλαίσιο του Β' ΚΠΣ.
Οι συνολικές εισροές για τα έτη 1999 και 2000 θα ανέλθουν σε
83,1% και 94,7% αντίστοιχα.
Με τις επιδόσεις στις εισροές µέχρι τέλος 97 (42%), η Ελλάδα
κατατάσσεται 8η µεταξύ των 15 Κρατών Μελών πολύ κοντά στο
µέσον όρο (45%).
γ) Οι δαπάνες για τα έργα και δράσεις του ΚΠΣ θα ανέλθουν σε
80% του συνόλου στο τέλος του 99, ενώ µέχρι το τέλος του 2000
αναµένεται να έχει πρακτικά πλήρως δαπανηθεί το σύνολο των
πιστώσεων του ΚΠΣ.
δ) Τέλος, ο ακόλουθος πίνακας απεικονίζει την εξέλιξη των εισροών
στο Π∆Ε από το σύνολο των προγραµµάτων του Β' Πακέτου
Delοrs.

                                    Σε δις ∆ρχ.
ΕΞΕΛΙΞΗ ΕΙΣΡΟΩΝ ΣΤΟ Π∆Ε

94 95 96 97 98 99
288 320 550 700 890 1030

4. O ρυθµός υλοποίησης του ΚΠΣ και απορρόφησης των πόρων
είναι πλέον υψηλότερος από τον µέσο όρο όλων των Κρατών-
Μελών της Ε. Ε., µε αποτέλεσµα η Ελλάδα σήµερα να ανακτά το
χρόνο που διατέθηκε στα πρώτα χρόνια του ΚΠΣ για την
προετοιµασία των έργων καθώς και των θεσµών και µηχανισµών
για την υλοποίησή τους.
Εξάλλου µετά την προταθείσα αναµόρφωση των Προγραµµάτων
του Β' ΚΠΣ, θεωρούµε ότι τα Επιχειρησιακά Προγράµµατα θα
υλοποιηθούν µέσα στα διαγραφόµενα ως ανωτέρω από τις
διατάξεις εφαρµογής χρονικά πλαίσια, λαµβάνοντας υπόψη ότι για
ορισµένα µεγάλα έργα έχει ληφθεί η απόφαση συνέχισης της
χρηµατοδότησής τους από το ΚΠΣ κατά την περίοδο 2000-2006.
Οι υπηρεσίες του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας είναι σε διάθεσή
σας για την παροχή οποιασδήποτε πρόσθετης πληροφόρησης.

Ο Υφυπουργός
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΧΤΑΣ"

12. Στην µε αριθµό 3215/27-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
37877/20-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Οικονοµίας
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3215/27-10-98, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ελ. Παπανικολάου σχετικά µε την πρόοδο των
Προγραµµάτων του Β' ΚΠΣ (1994-99), σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Το φυσικό και οικονοµικό αντικείµενο των έργων του Β' ΚΠΣ
1994-99, θα ολοκληρωθεί σύµφωνα µε το χρονοδιάγραµµα που
περιλαµβάνεται στις εγκριτικές αποφάσεις των Επιχειρησιακών
Προγραµµάτων.
2. Σύµφωνα µε τις Αποφάσεις 'Εγκρισης των επί µέρους
Επιχειρησιακών Προγραµµάτων, ως ηµεροµηνία ανάληψης των
νοµικών δεσµεύσεων ορίζεται η 31.12.1999, ενώ ως ηµεροµηνία
πραγµατοποίησης των πληρωµών 31.12.2001.
3. Ειδικώτερα
α) Οι συνολικές δεσµεύσεις µέχρι τέλους 1998 των πιστώσεων για
την Ελλάδα στον Κοινοτικό Προϋπολογισµό αναµένεται να
ανέλθουν στο 83,3% του συνόλου των πιστώσεων που
προβλέπονται στο Β' ΚΠΣ.
Στο τέλος του Α' εξαµήνου του 1999 θα έχει δεσµευτεί το σύνολο
των διαθέσιµων πιστώσεων (100%) για την Ελλάδα.
Η επίδοση της Ελλάδας στις δεσµεύσεις µέχρι τέλος 97 (59%) την
κατατάσσει στην 7η θέση µεταξύ των 15 Κρατών Μελών πολύ
κοντά στο µέσον όρο (60%).
β)  Το  σύνολο  των  εισροών  από  την  ΕΕ  στο  τέλος  του
τρέχοντος  έτους  να  ανέλθει  στο  63,8%  των  συνολικών  πόρων
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που δικαούται η Ελλάδα στο πλαίσιο του Β' ΚΠΣ.
Οι συνολικές εισροές για τα έτη 1999 και 2000 θα ανέλθουν σε
83,1% και 94,7% αντίστοιχα.
Με τις επιδόσεις στις εισροές µέχρι τέλος 97 (42%), η Ελλάδα
κατατάσσεται 8η µεταξύ των 15 Κρατών Μελών πολύ κοντά στο
µέσον όρο (45%).
γ) Οι δαπάνες για τα έργα και δράσεις του ΚΠΣ θα ανέλθουν σε
80% του συνόλου στο τέλος του 99, ενώ µέχρι το τέλος του 2000
αναµένεται να έχει πρακτικά πλήρως δαπανηθεί το σύνολο των
πιστώσεων του ΚΠΣ.
δ) Τέλος, ο ακόλουθος πίνακας απεικονίζει την εξέλιξη των εισροών
στο Π∆Ε από το σύνολο των προγραµµάτων του Β' Πακέτου
Delοrs.

                          Σε δις ∆ρχ.
ΕΞΕΛΙΞΗ ΕΙΣΡΟΩΝ ΣΤΟ Π∆Ε

94 95 96 97 98 99
288 320 550 700 890 1030

4. O ρυθµός υλοποίησης του ΚΠΣ και απορρόφησης των πόρων
είναι πλέον υψηλότερος από τον µέσο όρο όλων των Κρατών-
Μελών της Ε.Ε., µε αποτέλεσµα η Ελλάδα σήµερα να ανακτά το
χρόνο που διατέθηκε στα πρώτα χρόνια του ΚΠΣ για την
προετοιµασία των έργων καθώς και των θεσµών και µηχανισµών
για την υλοποίησή τους.
Εξάλλου µετά την προταθείσα αναµόρφωση των Προγραµµάτων
του Β' ΚΠΣ, θεωρούµε ότι τα Επιχειρησιακά Προγράµµατα θα
υλοποιηθούν µέσα στα διαγραφόµενα ως ανωτέρω από τις
διατάξεις εφαρµογής χρονικά πλαίσια, λαµβάνοντας υπόψη ότι για
ορισµένα µεγάλα έργα έχει ληφθεί η απόφαση συνέχισης της
χρηµατοδότησής τους από το ΚΠΣ κατά την περίοδο 2000-2006.
Οι υπηρεσίες του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας είναι σε διάθεσή
σας για την παροχή οποιασδήποτε πρόσθετης πληροφόρησης.

Ο Υφυπουργός
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΧΤΑΣ"

13. Στην µε αριθµό 3211/26-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
213/20-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3211/26-10-98 που κατέθεσε στη
Βουλή, ο Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης, σχετικά µε το "Μετρό
Θεσσαλονίκης", παρακαλούµε να πληροφορήσετε τον κ. Βουλευτή
τα εξής:
Oι διαπραγµατεύσεις για το ΜΕΤΡO Θεσσαλονίκης είναι συνεχείς
έγιναν και γίνονται µέχρι την Οριστικοποίηση του τελικού κειµένου
της Σύµβασης Παραχώρησης µε πλήρη ∆ιαφάνεια και µε πίστη
πάντα στην Νοµιµότητα, στους κανόνες του Υγιούς Ανταγωνισµού
και στην ∆ιασφάλιση του ∆ηµόσιου Συµφέροντος.
Τα αποτελέσµατα των διαπραγµατεύσεων µέχρι τον Ιούλιο,
αποτυπώθηκαν στο σχέδιο Σύµβασης Παραχώρησης, που εστάλει
προς την Επιτροπή Εισήγησης Ανάθεσης. Είναι γεγονός ότι οι
διαπραγµατεύσεις συνεχίζονται µε την ενσωµάτωση και των
επισηµάνσεων της Επιτροπής Εισήγησης για Ανάθεση µέχρι την
οριστικοποίηση της Σύµβασης.
Είναι σαφές ότι το σχέδιο αυτό που στάλθηκε τον Αύγουστο στην
Επιτροπή Εισήγησης για Ανάθεση δεν ήταν και δεν µπορούσε να
ήταν το οριστικό κείµενο της Σύµβασης γιατί τότε δεν θα είχαν
σηµασία οι επισηµάνσεις της Επιτροπής Εισήγησης Ανάθεσης.
'Ετσι το σχέδιο δόθηκε στην Επιτροπή Εισήγησης για Ανάθεση
(Ε.Ε.Α.) για έκφραση γνώµης όπως προβλέπει η ∆ιακήρυξη του
∆ιαγωνισµού. Παρόλο που η Ε.Ε.Α. θα µπορούσε να εκφράσει
γνώµη επί της διαδικασίας και όχι επί της ουσίας του σχεδίου
Σύµβασης Παραχώρησης, επειδή η Ε.Ε.Α. είχε αξιολογήσει τις
προσφορές των Κ/Ξ και τις γνώριζε σε βάθος, ο Υπουργός
ΠΕΧΩ∆Ε επέµεινε ώστε να διατυπωθεί µία γνώµη επί της ουσίας

στο σχέδιο Σύµβασης Παραχώρησης, για να µπορέσει στην
συνέχεια να λάβει τις τελικές αποφάσεις που θα αποτυπωθούν στο
οριστικό κείµενο της Σύµβασης Παραχώρησης. Πράγµατι η Ε.Ε.Α.
εξέδωσε το από 16-11-98 πρακτικό της στο οποίο όλα τα µέλη
εξέφρασαν τις απόψεις τους επί της ουσίας.
Η γνώµη της Ε.Ε.Α. τελικά ήταν θετική για το σχέδιο Σύµβασης
Παραχώρησης, εκφράζοντας βέβαια κάποιες παρατηρήσεις για να
βελτιωθεί το σχέδιο αυτό.
Με βάσει και τις παρατηρήσεις αυτές θα οριστικοποιηθεί το σχέδιο
Σύµβασης και θα υποβληθεί στα Κυβερνητικά Οργανα για έγκριση.
Στη συνέχεια θα υπογραφεί από τον Υπουργό ΠΕΧΩ∆Ε και θα
υποβληθεί για κύρωση στη Βουλή των Ελλήνων.

Ο Υπουργός
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

14. Στην µε αριθµό 929/7-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
39070/20-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης που 929/7-8-98, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ν. Κατσαρός, σχετικά µε την επαναδηµιουργία
αποξηρανθείσης λίµνης, σας γνωρίζουµε ότι:
1. Πρόσφατα ολοκληρώθηκε αναγνωριστική µελέτη από το
Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης που προτείνει την µερική
επαναπλήρωση της αποξηρανθείσης λίµνης Ασκουρίδας (Νεζερού)
µε προβλεπόµενο προϋπολογισµό 800 εκ. δρχ. περίπου.
2. Εξετάζεται η δυνατότητα ένταξης και χρηµατοδότησης του έργου
από το 3ο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης.

Ο Υφυπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

15. Στην µε αριθµό 1501/21-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
38925/19-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1501/21-8-98, που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από τους Βουλευτές κυρίους Ν. Γκατζή και Μ.
Αγγουράκη, αναφορικά µε το δρόµο Αγ. Νικολάου-Ελούντα
Ν.Λασιθίου, σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
Το έργο βελτίωσης του δρόµου Αγ. Νικολάου - Ελούντα έχει
ενταχθεί στο ΠΕΠ Κρήτης 1994-99 στο Υποπρόγραµµα 2 και στο
Μέτρο 1 που αφορά τις Τουριστικές Υποδοµές και τον Πολιτιστικό
Τουρισµό µε πρ/σµό 400 εκ. δρχ.. Φορέας υλοποίησης έχει ορισθεί
η ∆/νση Τεχν. Υπηρεσιών Νοµ/κής Αυτοδ/σης Λασιθίου.
Το έργο δηµοπρατήθηκε στις 30 Μαρτίου 1998, αλλά δεν υπήρχε
δυνατότητα άµεσης έναρξης των εργασιών λόγω της πολύ υψηλής
τουριστικής κίνησης στην περιοχή. Κατά συνέπεια οι τοπογραφικές
αποτυπώσεις ξεκίνησαν τον Σεπτέµβριο και στις 26-10-98 άρχισε η
υλοποίηση του έργου.

Ο Υφυπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

16. Στην µε αριθµό 2228/15-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
4928/18-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2228/15-9-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή από την Βουλευτή κ. (Νίτσα) Ανδριανή Λουλέ, σχετικά µε
τους γιατρούς του ΙΚΑ, σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Το  ΙΚΑ  µπορεί  να  συνάπτει  ειδικές  συµβάσεις  αορίστου
χρόνου  µε  γιατρούς  σύµφωνα  µε  τις  διατάξεις  του  άρθρου  10
του  Ν.∆.  1204/72,  βάσει  των  οποίων  "εφόσον  οι  τοπικές
συνθήκες  ή  άλλοι  σοβαροί  λόγοι  δεν  καθιστούν  δυνατή  την
εφαρµογή  των  άρθρων  2,  8  και  9  του  παρόντος  Ν.∆.,
επιτρέπεται  η  σύναψη  Ειδικών  Συµβάσεων,  µετά  θεραπόντων
γιατρών  ή  γιατρών  ειδικοτήτων  δι'  αόριστον  χρόνον  επί  αµοιβή
του  γιατρού  οριζοµένη  είτε  αναλόγως  του  αριθµού  των
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δικαιούχων είτε άλλως πως, άνευ περιορισµού τινός εκ των περί
αµοιβής των γιατρών οριζοµένων διατάξεων ...."
Οι συµβάσεις αυτές δύνανται να καταγγέλλονται εκατέρωθεν
οποτεδήποτε τηρουµένης µηνιαίας προθεσµίας προειδοποιήσεως.
2. Επειδή οι ανάγκες του ιατρικού προσωπικού στο ΙΚΑ
δηµιουργούνται κυρίως από παραιτήσεις, απολύσεις, ασθένειες,
εκπαιδευτικές άδειες, συνταξιοδοτήσεις γιατρών αλλά και λόγω της
άµεσης κάλυψης των αναγκών του Ιδρύµατος σε παραµεθόριες και
νησιωτικές περιοχές και σε Σταθµούς Πρώτων Βοηθειών (ΣΑΒ),
όπου διαπιστούται απροθυµία προσέλευσης γιατρών, επιβάλλεται η
αποφυγή της χρονοβόρας διαδικασίας κάλυψης των κενών θέσεων
µε προκήρυξη και η σύναψη των ειδικών συµβάσεων µε γιατρούς
βάσει της προαναφερόµενης διάταξης του άρθρου 10 του Ν.∆.
1204/72.
3. Το Υπουργικό Συµβούλιο εξ άλλου µε την 404/20-10-94 Πράξη
του ενέκρινε στη ∆ιοίκηση του ΙΚΑ, κατ' εξαίρεση του µέτρου
αναστολής των προσλήψεων την πλήρωση των κενών θέσεων
γιατρών διαφόρων ειδικοτήτων µε Ειδική Σύµβαση σύµφωνα µε την
ανωτέρω διάταξη, για την κάλυψη των άµεσων λειτουργικών
αναγκών των ιατρείων και των Νοσοκοµείων του ΙΚΑ και µέσα στα
πλαίσια του συνολικού αριθµού των οργανικών θέσεων. Η ίδια
Πράξη στην παρ. 3 αναφέρει ότι σε περίπτωση αποχώρησης ή µη
αποδοχής της πρόσληψης επιτρέπεται η αντικατάσταση των
προσλαµβανοµένων µε βάση την εν λόγω ΠΥΣ, χωρίς έγκριση.
4. Τα αποτελέσµατα της ως άνω διαδικασίας σύναψης ειδικών
συµβάσεων -και όχι προσλήψεων- µε γιατρούς του ΙΚΑ, κρίνονται
ικανοποιητικά δεδοµένου ότι καλύφθηκαν µε τον πιο ευέλικτο και
σύντοµο τρόπο οι κάθε φορά παρουσιαζόµενες έκτακτες ανάγκες
κάλυψης θέσεων ιατρικού προσωπικού στις διάφορες µονάδες του
Ιδρύµατος.
5. Οι διατάξεις του άρθρου 10 του Ν.∆. 1204/72 καταλαµβάνουν
µόνο γιατρούς και όχι άλλες κατηγορίες προσωπικού. Συνεπώς
καµία πρόσληψη άλλης κατηγορίας προσωπικού δεν έγινε στο
'Ιδρυµα µε τις προαναφερόµενες διατάξεις.
6. Για να επέλθει µεταβολή του εργασιακού καθεστώτος των
ανωτέρω γιατρών του Ιδρύµατος πρέπει να γίνει σχετική νοµοθετική
ρύθµιση. Αυτό όµως είναι θέµα γενικότερο που αναφέρεται στην
τακτοποίηση συµβασιούχων όλου του ∆ηµόσιου τοµέα και ανήκει
στην αρµοδιότητα του Υπουργείου Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης.
7. Τέλος όσον αφορά τον τρόπο πλήρωσης θέσεων προϊσταµένων
αναφέρουµε ότι:
Βάσει του άρθρου 2 του Β.∆. 993/1966 (ΦΕΚ 271 Α') οι γιατροί και
οδοντίατροι του Ιδρύµατος δεν υπάγονται στις διατάξεις του
Υπαλληλικού Κώδικα.
Οι διατάξεις που διέπουν τις προαγωγές, τις τοποθετήσεις και τις
αναθέσεις καθηκόντων των γιατρών και οδοντιάτρων του ΙΚΑ είναι:
το Β.∆. 17 από 18-2-56 (ΦΕΚ 67 Α), ο Κανονισµός Υγειονοµικής
Προστασίας (Απ.Υπ.Εργασίας 60556/22/2-2-40), ο Κανονισµός
Υπαλληλικού Προσωπικού (Απ.Υπ.Εργασίας 9617/22-2-2-39)
καθώς και ο ν. 119/1975.
Κατά συνέπεια καθίσταται αδύνατη η εφαρµογή των ισχυουσών
διατάξεων του ν. 2190/94 για την πλήρωση των θέσεων
προϊσταµένων των Υπηρεσιών Υγείας του Ιδρύµατος και η επιλογή
των προϊσταµένων αυτών γίνεται µε απόφαση και κρίση του
∆ιοικητή του Ιδρύµατος.

Ο Υφυπουργός
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ"

17. Στην µε αριθµό 3401/21013.11.98 ερώτηση/ΑΚΕ δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 1791/24.11.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων µε
αριθµό 3401/210/3.11.1998 της Βουλευτού κ. Β. Αράπη-
Καραγιάννη, σχετικά µε τον εκπαιδευτικό κλ. ΠΕ11 κ. Φάντλ
Συµεών, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:

1. Ο ανωτέρω εκπαιδευτικός αποσπάστηκε µε την αρ. Φ.821.4/Α
419/Ζ1/3794/23.9.1998 Υπουργική απόφαση, η οποία στηρίχθηκε:
α) στο ν.2413/1996, άρθρο 23, παρ.2 και β) στην αρ. Φ.821.2/Α
323/Ζ1/447/11.2.1997 κανονιστική απόφαση µε θέµα "Καθορισµός
διαδικασίας απόσπασης εκπαιδευτικών στο εξωτερικό, όρων,
κριτηρίων, οργάνων επιλογής των αποσπασµένων και
περιπτώσεων καταβολής ή µη αποδοχών και επιµισθίου". Ο κ.
Φάντλ Συµεών έλαβε µερος στις εξετάσεις διαπίστωσης
γλωσσοµάθειας µε επιτυχία και συµπεριελήφθη στον αξιολογικό
πίνακα της Αγγλίας σε σειρά που του επέτρεψε την απόσπαση (1ος
στον πίνακα των καθηγητών κλ. ΠΕ11).
2. Ο εκπαιδευτικός κ. Φάντλ Συµεών αποσπάστηκε στις σχολικες
µονάδες της Μεγάλης Βρετανίας, µε την πιο πάνω Υπουργική
απόφαση και, σύµφωνα µε το ν.2413, άρθρο 23, παρ.8,
τοποθετήθηκε στο Ελληνικό Γυµνάσιο Λύκειο του Λονδίνου. Η
τοποθέτησή του έγινε µε την αριθµ. 316/7.10.98 πράξη του
Προξένου της Ελλάδας στο Λονδίνο, ο οποίος εκτελούσε χρέη
συντονιστή εκπαίδευσης στη συγκεκριµένη χώρα, ελλείψει
συντονιστή εκπαίδευσης (ν. 2413/96, άρθρο 17, παρ.1).
3. Βάσει της προαναφερόµενης κανονιστικής απόφασης, δεν
δικαιούνται να υποβάλουν αίτηση απόσπασης (άρα και να
αποσπαστούν στο εξωτερικό) εκπαιδευτικοί οι οποίοι έχουν
καταδικαστεί σε οποιαδήποτε ποινή για πράξεις ή παραλείψεις που
προβλεπονται από τις διατάξεις της παρ.2 του άρθρου 2 του Υ.Κ. ή
έχουν τιµωρηθεί µε οποιαδήποτε πειθαρχική ποινή για τις ίδιες
πράξεις.
4. Η απάντησή µας ΙΗ/811 αναφερόταν σε εκπαδιευτικούς
δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης που υπέβαλαν αίτηση για απόσπαση
στα Ευρωπαϊκά Σχολεία. Ο κ. Φάντλ Συµεών δεν περιλαµβάνεται
στην κατάσταση εκπαιδευτικών ∆/θµιας Εκπ/σης που υπέβαλαν
αίτηση για απόσπαση σε "Ευρωπαϊκά σχολεία", δηλ. εκπαιδευτικά
ιδρύµατα των οποίων ή ίδρυση αποφασίστηκε από το ανώτατο
συµβούλιο των ευρωπαϊκών σχολείων που εδρεύει στις Βρυξέλλες.
Η διαδικασία απόσπασης εκπαιδευτικών στα ευρωπαϊκά σχολεία
είναι διαφορετική από αυτήν της απόσπασης εκπαιδευτικών σε
σχολικές µονάδες του εξωτερικού και καθορίζεται από το
ν.2413/1996, άρθρο 23, παρ. 13 και την αρ. πρωτ. Φ.821.2/Ε
182/Ζ1/ 1323/ 14.4.1997 κανονιστική απόφαση.
Εν όψει των ανωτέρω, η απόσπαση του εν λόγω εκπαιδευτικού
είναι νόµιµη καθ' όλα σύµφωνη µε τις διατάξεις του ν.2413/1996.
Συνηµµένα σας καταθέτουµε: α) Την αρ. πρωτ. Φ. 821.4/Α
419/Ζ1/3794/23.9.1998 Υπουργική απόφαση απόσπασης
εκπαιδευτικών στις σχολικές µονάδες της Μεγ. Βρετανίας, β) το αρ.
πρωτ. 2268/8.10.1998 έγγραφο της Ελληνικής Πρεσβείας του
Λονδίνου για την τοποθέτηση του αναφεροµένου εκπαιδευτικού στο
Ελληνικό Γυµνάσιο - Λύκειο, γ) Την µε αρ. πρωτ. 52/14.1.1998
αίτηση απόσπασης στο εξωτερικό του εκπαιδευτικού κ. Φάντλ
Συµεών, δ) Απόσπασµα από το αξιολογικό πίνακα 1998-99.

Ο Υπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

Σηµ. Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
18. Στην µε αριθµό 3400/209/3.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 1790/24.11.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων υπ'
αριθµ. 3400/209/3.11.98 της Βουλευτού κ. Β. Αράπη - Καραγιάννη,
σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1) Το πόρισµα του ανακριτή εστάλη στο 2ο Γραφείο Αν. Αττικής την
12.6.1998.
2) Ο φάκελος από 2ο Γραφείο εστάλη στο ΠΥΣ∆Ε Ανατ. Αττικής την
18.6.1998.
3) Με το πόρισµα προτείνεται η πειθαρχική δίωξη του κ. Φάντλ
Συµεών για το αδίκηµα της άσκησης ιδιωτικού έργου ή εργασία επ'
αµοιβή.
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4) Το ΠΥΣ∆Ε αποφάσισε κατα τη συνεδρίαση αυτού στις 11.11.98
στον ορισµό εισηγητή και συζήτηση της υπόθεσης στην επόµενη
συνεδρίασή του.
Συνηµµένα σας υποβάλουµε:
1. Το αρ. πρωτ. 6374/13.11.98 έγγραφο της ∆/νσης ∆/θµιας
Εκπ/σης Ανατ. Αττικής.
2. Το αρ. πρωτ. 4111/18.6.98 έγγραφο του 2ου Γραφείου ∆/θµιας
Εκπ/σης Ανατ. Αττικής.
3. Το Πόρισµα της σχετικής Ε.∆.Ε.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

Σηµ. Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
19. Στην µε αριθµό 3564/229/6.11.98 ερώτηση/ΑΚΕ δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 1013/25.11.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πολιτισµού
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ.3564/229/6.11.98 ερώτησης και Α.Κ.Ε.
του Βουλευτού κ. Λ. Παπανικολάου, σας πληροφορούµε ότι µε την
υπ' αριθ. 29678/24.11.97 απόφασή µας (αντίγραφο της οποίας σας
επισυνάπτουµε) χρηµατοδοτήθηκε από το Π.∆.Ε. µε 9.000.000 δρχ.
Ο ∆ήµος Καλαµάτας για την αντικατάσταση των παλαιών λεβήτων
του Εθνικού Κολυµβητηρίου και µε 3.000.000 δρχ. η Επιτροπή
∆ιοίκησης για την αντικατάσταση του συστήµατος χλωρίωσης.
Υπεύθυνη για τη σωστή λειτουργία του Κολυµβητηρίου είναι η
Επιτροπή ∆ιοίκησης αυτού και από τις αρχές του έτους 1998 µέχρι
σήµερα δεν υπήρξαν από την πλευρά της αιτήµατα στην Γ.Γ.Α.
Πρέπει να σηµειωθεί ότι σ'αυτού του είδους τις χρηµατοδοτήσεις
δεν είναι απαραίτητη η αυτοψία τεχνικών της Γ.Γ.Α. µετά το πέρας
των σχετικών εργασιών εκτός εάν υπάρξει ανάλογο αίτηµα από την
Επιτροπή ∆ιοίκησης.

Ο Υπουργός
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ"

20. Στην µε αριθµό 3563/227/6.11.98 ερώτηση/ΑΚΕ δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 1012/25.11.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πολιτισµού
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 3563/227.6.11.98 ερώτησης και Α.Κ.Ε., που
κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Λ. Κουρής, σχετικά µε το θέµα
των εργασιών συντήρησης και επισκευής των εγκαταστάσεων του
Εθνικού Σταδίου Κορωπίου, σας πληροροφούµε τα εξής:
'Υστερα από αίτηµα της Επιτροπής ∆ιοίκησης του Ε.Σ. (στο οποίο
υπήρχαν και κάποια στοιχεία προµελετών) τεχνικός της Γενικής
Γραµµατείας Αθλητισµού πραγµατοποίησε αυτοψία.
Από την αυτοψία αποδείχθηκε ότι το πρτο και τελείως απαραίτητο
έργο που απαιτείται να γίνει στο χώρο των 100 στρ. που βρίσκονται
οι αθλητικές εγκαταστάσεις, είναι η κατασκευή αποστραγγιστικού
δικτύου απορροής οµβρύων διότι σε κάθε βροχόπτωση προκαλείται
πληµµύρα και ζηµιές στις εγκαταστάσεις. Το πρόβληµα αυτό όµως
είναι αρµοδιότητας ∆ήµου διότι πρέπει να γίνει επέκταση του
δικτύου απορροής του ∆ήµου για να µπορέσει να καλύψει το χώρο
των αθλητικών εγκαταστάσεων αλλά και της ευρύτερης περιοχής.
Για τις άλλες εργασίες συντήρησης και επισκευής (ανοιχτών
γηπέδων αθλοπαιδιών, του γηπέδου ποδοσφαίρου του στίβου και
του γηπέδου προπόνησης, επισκευή της περίφραξης
ηλεκτροδότησης του προθερµαντηρίου αποπεράτωσης των
αποδυτηρίων, έργα ηλεκτροφωτισµού των γηπέδων, εκτέλεση
γεώτρησης, κατασκευή εισόδου προπυλαίων κλπ) το αίτηµα θα
εξετασθεί µε βάση τα οικονοµικά δεδοµένα της Γ.Γ.Α., (σταδιακή
χρηµατοδότηση από το 1999 και µετά).

Ο Υφυπουργός
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΑΘ. ΦΟΥΡΑΣ"

21. Στην µε αριθµό 3669/235/10.11.98 ερώτηση/ΑΚΕ δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 374/23.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής

Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµό 3669/235/10.11.98 ερώτησης, που
κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Τζωάννος Ιωάννης, σας πληροφορούµε τα
ακόλουθα:
α) Στα πλαίσια εφαρµογής των διατάξεων για την αλιεία οστράκων
και βάσει των οδηγιών που έχουν δοθεί από το Υπουργείο
Εµπορικής Ναυτιλίας ο Λ/Σ ΠΟΛΥΧΝΙΤΟΥ επικουρούµενος από
την Προισταµένη του Αρχή, το Κ.Λ. Μυτιλήνης, διενεργεί συχνά
περιπολίες από ξηρά και θάλασσα και αλιευτικούς ελέγχους.
β) Τα αποτέλεσµατα µάλιστα των αλιευτικών αυτών ελέγχων µε
δεδοµένο ότι από την εφαρµογή του Π∆ 86/98 "Αλιεία οστράκων"
έχουν βεβαιωθεί δέκα (10) παραβάσεις, κρίνονται ικανοποιητικά.
'Ηδη δόθηκαν έγγραφες εντολες για την επαύξηση των
λαµβανοµένων µέτρων και εντατικοποίηση των διενεργούµενων
ελέγχων.
γ) Για τη διενέργεια των παραπάνω ελέγχων έχουν διατεθεί στο Λ/Σ
ΠΟΛΥΧΝΙΤΟΥ ένα περιπολικό όχηµα και ένα περιπολικό σκάφος.
δ) Επισυνάπτουµε τέλος ονοµαστική κατάσταση υπηρετούντος
προσωπικού στον εν λόγω Λ/Σ.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

Σηµ. Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
22. Στην µε αριθµό 3599/231/9.11.98 ερώτηση / Α.Κ.Ε. δόθηκε µε
το υπ'αριθµ. 139/25.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 3599/231/9.11.1998 ερώτηση και αίτηση
κατάθεσης εγγράφων της Βουλευτού κ. Ελσας Παπαδηµητρίου,
καταθέτουµε τις εγκριτικές αποφάσεις των έξι µελετών µετά την
ολοκλήρωση και παρουσίασή τους στο Κεντρικό Αρχαιολογικό
Συµβούλιο, τα παραστατικά αµοιβής των µελετητών, τον
προγραµµατισµό και επικαιροποιηµένο χρονοδιάγραµµα
ολοκλήρωσης των έξι µελετών.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

Σηµ. Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
23. Στην µε αριθµό 3346/200/2.11.98 ερώτηση δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 121/24.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 3346/200/2.11.1998 ερώτηση και αίτηση
κατάθεσης εγγράφων του Βουλευτή κ. Βασίλειου Κορκολόπουλου,
σας γνωρίζουµε τα εξής:
Η ανάγλυφη µαρµάρινη πλάκα µε την παράσταση δεοµένης µορφής
που φέρει την επωνυµία "Μήτηρ Θεού", πριν το 1994 βρισκόταν
στο Βυζαντινό Μουσείο (αριθ. καταχώρησης Τ 148) και τώρα
εκτίθεται στο Μουσείο Βυζαντινού Πολιτισµού της Θεσσαλονίκης
δεν έχει υποστεί άλλου είδους συντήρηση εκτός από απλό
καθαρισµό των διάφορων επικαθήσεων (λαδοµπογιά, γύψος,
χώµατα) που υπήρχαν στην επιφάνεια (βλ. συνηµµένο δελτίο
συντήρησης). Το πλαίσιο δεν φαίνεται να έχει υποστεί επεµβάσεις
συντήρησης, αλλά κάποιο άλλο είδος επέµβασης που πρέπει ίσως
να αναζητηθεί την περίοδο της Τουρκοκρατίας όταν η ανάγλυφη
εικόνα βρισκόταν εντοιχισµένη στην εκκλησία της Υπαπαντής.
Το  θέµα  ταύτισης  της  δεοµένης  µορφής  έχει  από  πολλού  γίνει
αντικείµενο  έρευνας,  µέρος  της  οποίας  δηµοσιεύτηκε  (Ελληνικά
39  (1998)  σ.158-163)  από  τον  Προϊστάµενο  της  9ης  ΕΒΑ,
καθηγητή  κ.  Χαράλαµπο  Μπακιρτζή.  Στην  παραπάνω
δηµοσίευση  η  µορφή  ταυτίζεται  µε  τη  µυροβλύτιδα  οσία
Θεοδώρα  της  Θεσσαλονίκης.  Αντιρρήσεις  για  την  παραπάνω
ταύτιση  της  µαρµάρινης  εικόνας  προβάλλονται  σε  δηµοσίευση
(∆ελτίον  της  Χριστιανικής  Αρχαιολογικής  Εταιρείας  περ.  ∆',
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τοµ. ΙΙΙ, 1995) της αρχαιολόγου και επίτιµης ∆ιευθύντριας του
Βυζαντινού Μουσείου κας Μυρτάλης Ποταµιάνου, η οποία µένει
στην µέχρι τότε ανάγνωση του θέµατος ως δεοµένης Παναγίας.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
24. Στην µε αριθµό 3444/218/4.11.98 ερώτηση/ΑΚΕ δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 37240/26.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής
Οικονοµίας και Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3444/218/4.11.98 και Α.Κ.Ε. του
Βουλευτή κ. Γ. Αλογοσκούφη σας γνωρίζουµε τα εξής:
Με τις επιχορηγήσεις από το Π∆Ε και προγράµµατα της ΕΕ οι
δηµόσιες επιχειρήσεις κατά κανόνα χρηµατοδοτούν επενδυτικά
προγράµµατα που αυξάνουν το πάγιο κεφάλαιο των επιχειρήσεων
αυτών.
Με το δεδοµένο αυτό και σύµφωνα µετην ταξινόµηση του
EUROSTAT η συναλλαγή αυτή δεν θεωρείται ως τρέχουσα
κεφαλαιακή ενίσχυση και δεν συµπεριλαµβάνεται στο µέγεθος των
καθαρών αναγκών του ∆ηµοσίου. Η δαπάνη αυτή αποτελεί στοιχείο
αύξησης του Ακαθάριστου ∆ηµόσιου Χρέους και αντισταθµίζεται µε
την αύξηση του µεριδόυ του Ελληνικού ∆ηµοσίου στις ∆ηµόσιες
Επιχειρήσεις.
'Ιδιος λογιστικός χειρισµός των δαπανών αυτών υιοθετούνται από
τις υπόλοιπες χώρες-µέλη της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης οι οποίες
ακολουθούν τη µεθοδολογία του EUROSTAT για τον προσδιορισµό
∆ηµοσίου Ελλείµµατος και ∆ηµοσίου Χρέους.

Ο Υπουργός
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

25. Στην µε αριθµό 3421/213/4-11-98 ερώτηση/ΑΚΕ δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 37236/26-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eθνικής
Οικονοµίας η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση - αίτηση κατάθεσης εγγράφων µε Α.Π.
3421/213/4-11-98 του Βουλευτή κ. Λεωνίδα Κουρή, σας
ενηµερώνουµε ότι:
Με τις απαντήσεις στις ερωτήσεις-αιτήσεις καταθέσεως εγγράφων
3492/428/18-12-97, 20324/18-6-98, 2328 - 2410 και 2470 - 2484
ενηµερώθηκε ο ερωτών Βουλευτής για όλα τα θέµατα που αφορούν
τον ΕΣΠΕΛ, τον τρόπο λειτουργίας του και τις ενέργειες σε σχέση
µε τις αναφορές που υποβάλει.
Για ό,τι αφορά τα έργα που αναφέρονται στην ερώτηση του
θέµατος, σας πληροφορούµε ότι οι έλεγχοι του πρώτου τριµήνου
του 1998, είχαν ακόµη πιλοτικό χαρακτήρα (µε σκοπό τη στατιστική
καταγραφή του γενικού επιπέδου ποιότητας των έργων) και ως εκ
τούτου δεν ακολουθούσαν τις προβλέψεις των διατάξεων της Κ.Υ.Α.
η οποία εκδόθηκε το Φεβρουάριο του 1998. Ορισµένα από τα έργα
του πρώτου τριµήνου έχουν επανελεγχθεί από τον ΕΣΠΕΛ (π.χ.
Αποβάθρα Λιµένος Σάµης) και οι σχετικές εκθέσεις έχουν ήδη
διαβιβασθεί µε το από 27-10-98/ΑΠ 36138/ΥΠΕΘΟ έγγραφο στους
εποπτεύοντες φορείς για τη συµµόρφωση των αναδόχων στις
συµβατικές τους υποχρεώσεις.
Η διαδικασία του επενελέγχου ορισµένων έργων από τον ΕΣΠΕΛ
µε συστηµατικό πλέον χαρακτήρα, όπως ήδη αναφέρθηκε στην
απάντηση της 2398 ερώτησης του Βουλευτή, έχει ήδη αρχίσει από
το 3ο τρίµηνο του 1998.
Σας γνωρίζουµε επίσης ότι µε βάση την Κ.Υ.Α.
∆17α/10/16/ΦΝ/380/11-2-98 από 1ης Ιουλίου 1998 ξεκίνησαν
συστηµατικοί έλεγχοι και επιθεωρήσεις σε βάθος σε τρεις
κατηγορίες περιπτώσεων:
- στις περιπτώσεις που οι αστοχίες ή πληµµέλειες έχουν επουσιώδη
χαρακτήρα δηλαδή χωρίς ιδιαίτερες συνέπειες στην όλη ποιότητα
των εργασιών ή που µπορεί εύκολα να τις αποκαταστήσει ο
ανάδοχος, καθορίζοντας και τον τρόπο αποκατάστασης.

- στις περιπτώσεις που, οι αστοχίες ή πληµµέλειες είναι ουσιώδεις
και εκτιµάται ότι θα οδηγήσουν σε ενωρίτερο χρόνο τη συντήρηση,
αλλά χωρίς επιπτώσεις στην αντοχή και στατική επάρκεια των
κατασκευών.
στις περιπτώσεις που οι αστοχίες ή πληµµέλειες είναι σοβαρές και
όχι ανατάξιµες και άρα απαιτούνται καθαιρέσεις ή ανακατασκευές.
Στη συνέχεια τα αποτελέσµατα των ελέγχων αυτών διαβιβάζονται
στους φορείς που εποπτεύουν τα αντίστοιχα έργα µε κοινοποίηση
στις Προϊστάµενες Αρχές, µε την εντολή να επιληφθούν για τη
συµµόρφωση των εµπλεκοµένων στην παραγωγή του κάθε έργου
µε τις συµβατικές υποχρεώσεις (άρθρο 46 του Π∆ 609/84).
Σχετικά µε την αίτηση κατάθεσης εγγράφων που αφορά την
αλληλογραφία µεταξύ ΥΠΕΘΟ-ΥΠΕΧΩ∆Ε και ΕΣΠΕΛ, σας
γνωρίζουµε ότι εκτός των µηνιαία κατατιθέµενων ανά έργο
εκθέσεων ελέγχων του ΕΣΠΕΛ και την επεξεργασία τους από την
Υπηρεσία προκειµένου να εκδοθεί η "Εκθεση ανάλυσης των
αποτελεσµάτων δραστηριότητας του ΕΣΠΕΛ και τα συµπεράσµατά
της" ανά τρίµηνο, δεν υπάρχει αλληλογραφία στη διάθεσή µας.
Οι ενέργειες για τη διακίνηση και τη χρήση των αποτελεσµάτων των
επιθεωρήσεων και ελέγχων του ΕΣΠΕΛ φαίνεται στον πίνακα που
σας επισυνάπτουµε.

Ο Υφυπουργός
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΧΤΑΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
26. Στην µε αριθµό 3672/237A/10-11-98 ερώτηση/ΑΚΕ δόθηκε µε
το υπ'αριθµ. 163/27-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 3672/237/Α/10-11-98 ερώτηση/ΑΚΕ, που
κατατέθηκε στη Βουλή από το Βουλευτή κ. Ευαγ. Μπασιάκο, για την
άµεση παράδοση από τον ΟΕΚ οικισµού στη Θήβα περιοχής
"ΤΑΧΙ", σας πληροφορούµε τα εξής:
1. Από το Σεπτέµβρη του 1998, ο Οργανισµός Εργατικής Κατοικίας
(ΟΕΚ), όπως είχε δεσµευτεί και ο Πρόεδρός του, άρχισε τη
σταδιακή παραχώρηση των εργατικών κατοικιών στη Θήβα (Θέση
TAXI) στους δικαιούχους.
Συγκεκριµένα έχουν ολοκληρωθεί 83 κατοικίες και έχουν δοθεί
προσωρινά παραχωρητήρια χρήσης σε 59 δικαιούχους (από τους
83).
Για τις υπόλοιπες κατοικίες τα παραχωρητήρια θα δοθούν αφού
ελεχθούν οι εκκρεµότητες που υπάρχουν στους φακέλλους των
υποψήφιων δικαιούχων.
Το χρονοδιάγραµµα παράδοσης των υπολοίπων κατοικιών είναι:
Στις 22-11-98 θα παραδοθούν 20 κατοικίες και στις 10-12-98 άλλες
29.
Στις αρχές του 1999 θα παραδοθούν άλλες 90 κατοικίες του
οικισµού ΘΗΒΑ ΙΙΙ και οι 138 κατοικίες του οικισµού ΘΗΒΑ ΙΙ.
Συνηµµένα σας διαβιβάζουµε την αιτηθείσα κατάσταση δικαιούχων.

Ο Υπουργός
ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ"

27. Στην µε αριθµό 3461/220/5-11-98 ερώτηση/AKE δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 39864/27-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 3461/220/5-11-98 ερώτησης/ΑΚΕ, που
κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Β. Παπαγεωργόπουλος σας γνωρίζουµε
ότι, όπως µας πληροφόρησαν η Περιφέρεια Στ. Ελλάδας και η Νοµ.
Αυτ/ση Εύβοιας:
α. Από το 1983 µέχρι σήµερα έχουν αναταθεί για το λιµάνι Χαλκίδας
οι µελέτες µε τα στοιχεία που φαίνονται στο συνηµµένο πίνακα.
β. Η Νοµ. Αυτ/ση έχει δηµοσιεύσει την 6872/18-8-98
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πρόσκληση εκδήλωσης ενδιαφέροντος για εκπόνηση της µελέτης
"Χωροταξικός σχεδιασµός εγκαταστάσεων και δραστηριοτήτων της
ευρύτερης περιοχής Βορείου και Νοτίου Λιµένα Χαλκίδας".
Συνηµµένα, κατατίθενται πίνακας που έχει τα αιτούµενα στοιχεία
που προέκυψαν από εκείνα που αναφέρθηκαν στην ερώτηση/ΑΚΕ
7153/803/11-5-98 και τα νεώτερα τα οποία µας απέστειλε η Ν.Α.
Ευβοίας και η πρόσκληση εκδήλωσης ενδιαφέροντος για την νέα
µελέτη.

Ο Υφυπουργός
Γ. ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
28. Στις µε αριθµούς 3421/213/4-11-98 και 3671/236/10-11-98
ερωτήσεις/ΑΚΕ δόθηκαν µε τα υπ'αριθµ. 232/27-11-98 και 254/27-
11-98 έγγραφα από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων Εργων ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση των ερωτήσεων/ΑΚΕ 3421/213/4-11-98 και
3671/236/10-11-98 που κατέθεσε στη Βουλή, ο Βουλευτής κ. Λ.
Κουρής, παρακαλούµε να πληροφορήσετε τον κ. Βουλευτή τα εξής:
1. Το ΥΠΕΧΩ∆Ε µε το ν. 2372/96 για τα δηµόσια έργα θέσπισε τον
Ειδικό Σύµβουλο Ποιοτικού Ελέγχου (ΕΣΠΕΛ) παρέχοντάς του την
δυνατότητα να διενεργεί συστηµατικούς ελέγχους σε όλα τα
∆ηµόσια Εργα.
- Είναι γνωστό ότι ο ΕΣΠΕΛ έχει προσληφθεί µετά από ∆ιεθνή
∆ιαγωνισµό και παρέχει εδώ και πολλούς µήνες τις υπηρεσίες του
κάτω από την εποπτεία του ΥΠΕΧΩ∆Ε και του ΥΠΕΘΟ.
- Ο ΕΣΠΕΛ έχει ως συµβατικό αντικείµενο να προβεί σε
δειγµατοληπτικούς, σηµειακούς αλλά και αναλυτικούς ελέγχους
1500 έργων του Β' ΚΠΣ όλων των Υπουργείων, Περιφερειών,
Νοµαρχιών, ∆ήµων και Οργανισµών.
- Πρόσφατοι ποιοτικοί έλεγχοι, που έκανε ο ΕΣΠΕΛ, σε 440
περίπου έργα, έγιναν µετά από εντολή του ΥΠΕΧΩ∆Ε και του
ΥΠΕΘΟ και το αποτέλεσµα των ελέγχων ανακοινώθηκε από το
ΥΠΕΧΩ∆Ε και το ΥΠΕΘΟ.
Είναι γνωστό ότι τα αποτελέσµατα των Αναλυτικών Ελέγχων
διαβιβάζονται από το ΥΠΕΧΩ∆Ε στο Σώµα Επιθεωρητών
∆ηµοσίων Εργων (ΣΕ∆Ε) για να αξιολογηθούν και να επιβάλλουν
τις κυρώσεις και τα πρόστιµα που προβλέπει η Νοµοθεσία.
Ο ΕΣΠΕΛ, υλοποίησε κατά το 1ο και 2ο τρίµηνο του 1998,
δειγµατοληπτικούς ποιοτικούς ελέγχους σε 440 περίπου έργα.
Από το 3ο τρίµηνο του 1998 και εφεξής ο ΕΣΠΕΛ υλοποιεί
συστηµατικούς (σε βάθος) ελέγχους και επιθεωρήσεις, έτσι ώστε να
προσδιορίζονται µε βεβαιότητα ενδεχόµενες αποκλίσεις από τις
προδιαγραφές και να είναι δυνατή η λήψη µέτρων.
- Σε όλα τα έργα, που προκύπτουν βεβαιωµένες κακοτεχνίες από
τους συστηµατικούς ελέγχους ακολουθεί διαρκής και λεπτοµερής
έλεγχος από το Σώµα Επιθεωρητών ∆ηµοσίων Εργων (ΣΕ∆Ε).
Μετά τον έλεγχο του ΣΕ∆Ε επιβάλλονται κυρώσεις και ποινές στους
Εργολάβους, στους Επιβλέποντες Μηχανικούς και στους
εκπροσώπους του κάθε φορέα, που έχει την ευθύνη και την
εποπτεία του συγκεκριµένου έργου.
- Είναι γνωστό ότι οι ευθύνες των εργολάβων καταγράφονται στα
Μητρώα των Εργοληπτικών Εταιρειών και λαµβάνονται υπόψη, για
την υπόσταση των εταιρειών τους αλλά και για την συµµετοχή τους
σε νέους διαγωνισµούς κατασκευών έργων.
2. Είναι γνωστό ότι τα έργα που ελέγχει ο ΕΣΠΕΛ είναι και όλα τα
έργα που συγχρηµατοδοτούνται από την Ευρωπαϊκή Ενωση. Αυτό
καθορίστηκε µε απόφαση της Επιτροπής Παρακολούθησης του Β'
Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης, στην οποία συµµετέχουν οι
εκπρόσωποι όλων των Υπουργείων και των αρµόδιων
∆ιευθύνσεων της Ευρωπαϊκής Ενωσης.
Τα έργα που ελέγχει ο ΕΣΠΕΛ είναι έργα που αναφέρονται σε όλα
τα Υπουργεία, τις Περιφέρειες, Νοµαρχίες και ∆ήµους καθώς και
όλους τους Οργανισµούς ανεξάρτητα µεγέθους, προϋπολογισµού

και είδους έργου.
Για τα έγγραφα που ζητούνται µε την ερώτηση/ΑΚΕ αρµοδιότητα
έχει να τα καταθέσει το συνερωτώµενο Υπουργείο Εθνικής
Οικονοµίας.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

29. Στην µε αριθµό 3515/222/5-11-98 ερώτηση/AKE δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 39797/27-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Eσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 3515/222/5-11-98 ερώτησης/ΑΚΕ, που
κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Λ. Κουρής σας γνωρίζουµε ότι, όπως µας
πληροφόρησαν η Περιφέρεια Αττικής και η Ν.Α. Ανατ. Αττικής:
α. Φορέας παρακολούθησης του έργου "Αλιευτικό Καταφύγιο
Ραφήνας" είναι η ∆/νση Τεχν. Υπηρεσιών της Νοµ/κής Αυτ/σης
Ανατ. Αττικής.
β. Μέχρι σήµερα:
(1) Εχουν εκταµιευτεί: 344.573.336 δρχ. συµπεριλαµβανοµένου και
του ΦΠΑ.
(2) Εκκρεµούν ενώπιον του ∆/κού Εφετείου Αθηνών για πληρωµή:
96.072.505 δρχ. (µε ΦΠΑ) και για την ολοκλήρωση του έργου
απαιτούνται ακόµη περίπου 600.000.000 δρχ.
γ. Σήµερα δεν υφίσταται εργολαβία και δεν υπάρχει ανάδοχος
έργου.
δ. Το µέχρι σήµερα εκτελεσθέν έργο είναι σύµφωνο µε τις
εγκεκριµένες µελέτες.
ε. Συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα ολοκλήρωσης του έργου δεν
υπάρχει και για τη συνέχιση του έργου, από την ∆/νση Τεχν.
Υπηρεσιών υπεβλήθη πρόταση για χρηµατοδότηση προς τη ∆/νση
Προγραµµατισµού και Ανάπτυξης της Νοµ/κής Αυτ/σης Ανατ.
Αττικής και ζητήθηκε η διάθεση πιστώσεων ύψους 250.000.000
δρχ. Οµως στην περιφέρεια Αττικής δεν εστάλη καµία πρόταση για
ένταξή του στο ΠΕΠ Αττικής 1994 - 1999.
Σηµειώνεται ότι η χρηµατοδότηση αλιευτικών καταφυγίων στα
πλαίσια του ΠΕΠ Αττικής 94 - 99 κρίθηκε µη επιλέξιµη από την
∆/νση VI της Ε.Ε.
στ. Η Περιφέρεια Αττικής εξετάζει τις από 7-1-98 και 23-3-98
αιτήσεις θεραπείας του Αναδόχου (ΕΒΙΤΕΡ ΕΛΛΑΣ Α.Ε.) σχετικά µε
άρση της έκπτωσής του από το έργο και την εξόφληση του
εκτελεσθέντος έργου.
2. Συνηµµένα, κατατίθενται έγγραφα αλληλογραφίας των
συναρµοδίων Υπηρεσιών από την διακοπή των εργασιών στο έργο
(προ 4ετίας).

Ο Υφυπουργός
Γ. ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
30. Στις µε αριθµό 9467/1027/26-6-98 και 3413/212/3-11-98/ΑΚΕ
ερωτήσεις δόθηκαν µε τα υπ'αριθµ. 1089/27-11-98 και 1794/27-11-
98 έγγραφα από τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων
η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις ερωτήσεις και αιτήσεις κατάθεσης εγγράφων µε
αριθµό 9467/1027/26-6-98 και 3413/212/3-11-98 των Βουλευτών
κυρίων Ν. Κωνσταντόπουλου και Σπ. ∆ανέλλη, σας γνωρίζουµε τα
ακόλουθα:
1. Με το αριθµ. ΙΗ/655/22-5-97 έγγραφό µας προς τη Βουλή των
Ελλήνων, ύστερα από την αριθµ. 3891/27-6-97 ερώτηση του ιδίου
Βουλευτή κ. Σπύρου ∆ανέλλη, πληροφορήσαµε το Σώµα σχετικά µε
το ιστορικό της καταγγελίας από την άνοιξη του 1995 και των
ενεργειών του Υπουργείου Παιδείας µέχρι τον Ιούνιο του 1997.
2. Επί της ποινικής δίωξης, η οποία είχε ασκηθεί κατά πέντε
εκδοτών εξεδόθη το αρ. 1721/1998 βούλευµα του Συµβουλίου
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Πληµµελειοδικών Αθηνών η οποία ήρε τη διαφωνία ανακριτή και
Εισαγγελέα υπέρ της άποψης του πρώτου για τη µη συνέχιση
περαιτέρω ανάκρισης και την µη παραποµπή των κατηγορουµένων
στο ακροατήριο. Κατά του βουλεύµατος αυτού ασκήθηκε έφεση από
το ∆ηµόσιο και τον Εισαγγελέα Εφετών, επί της οποίας εξεδόθη
σχετικό βούλευµα του Συµβουλίου των Εφετών Αθηνών που έκανε
δεκτή την έφεση του Εισαγγελέα και διέταξε τη συνέχιση της
ανακρίσεως και ήδη ενεργείται συµπληρωµατική ανάκριση από την
4η ειδική ανακρίτρια.
3. Από τα ανωτέρω προκύπτει ότι το Υπουργείο Παιδείας όχι µόνο
δεν τηρεί παρελκυστική τακτική, αλλά εµµένει αταλάντευτα στην
διαλεύκανση της υπόθεσης και θεωρούµε ότι παρακώλυση του
έργου της ∆ικαιοσύνης όχι µόνο δεν υφίσταται, αλλά αντιθέτως µε
ενέργειες της ∆ιοίκησης επιδιώκεται η πλήρης και ουσιαστική
διαλεύκανση της υπόθεσης.
4. Το ∆ηµόσιο µέχρι στιγµής δεν κατέβαλε αχρεωστήτως ποσά σε
κανένα εκδότη. 'Ολα τα καταβληθέντα ποσά υπολογίσθηκαν µε
βάση την πραγµατοποιηθείσα µετά την καταγγελία
επανακοστολόγηση των συγγραµάτων, η οποία αποτελεί τη νόµιµη
βάση προσδιορισµού της πληρωτέας αξίας των συγγραµάτων.
Πάντως τυχόν αχρεωστήτως καταβληθέντα ποσά θα αναζητηθούν
µε αγωγή αµέσως µόλις θεµελιωθούν µε στοιχεία οι απαιτήσεις του
∆ηµοσίου. Σηµειώνουµε ότι αγωγή εκδότη για οφειλή του ∆ηµοσίου
προς αυτόν ύψους 36.000.000 δραχµών εκδικάστηκε στο ∆ιοικητικό
Εφετείο Αθηνών και αναµένεται η έκδοση της απόφασης.
5. Το Υπουργείο Παιδείας επί µία διετία µετά την καταγγελία
αρνήθηκε να καταβάλει στους εκδότες τα αντιστοιχούντα στα
συγγράµµατα ποσά. Στη συνέχεια µε βάση την επανακοστολόγηση
από την επιτροπή προέβη στην καταβολή των αντιστοίχων ποσών
στους εκδότες µε την επιφύλαξη (όπως αναφέρεται στις σχετικές
Υπουργικές αποφάσεις) παντός νοµίµου δικαιώµατος του
Ελληνικού ∆ηµοσίου (ΥΠΕΠΘ) για απαιτήσεις του από τυχόν
επιπλέον καταβληθέντα χρηµατικά ποσά λόγω υπερκοστολόγησης
συγγραµµάτων. Παράλληλα προς περαιτέρω διασφάλιση των
συµφερόντων του ∆ηµοσίου εκδόθηκαν και κρατούνται στο ΥΠΕΠΘ
εγγυητικές επιστολές ή ανεξόφλητα τιµολόγια των εκδοτών µέχρι να
αποφανθεί τελεσίδικα η ∆ικαιοσύνη για το όλο θέµα.
6. Σχετικά µε την αναφερόµενη στην ερώτηση απόφαση
(Φ.12.1/Β3/1132/21-4-97 ΦΕΚ 365 Β'), σας πληροφορούµε ότι η
συγκεκριµένη απόφαση, όπως εύκολα γίνεται αντιληπτό, δεν αφορά
ανακοστολογήσεις συγγραµµάτων αλλα τη διανοµή συγγραµµάτων
ακαδηµαϊκού έτους 1996-97 µε την ίδια τιµή του προηγούµενου
ακαδηµαϊκού έτους 1995, σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία για
την δωρεάν διανοµή Πανεπισστηµιακών συγγραµµάτων του
συγκεκριµένου ακαδιµαϊκού έτους (Φ.12.1./Β3/5708 π.ε./1997/ΦΕΚ
64 Β').
7. Ευθύς µόλις το Υπουργείο έλαβε γνώση της καταγγελίας, ο τότε
Υπουργός Παιδείας υπέβαλε µηνυτήρια αναφορά στον Εισαγγελέα
Πληµµελειοδικών Αθηνών µε όλα τα στοιχεία της καταγγελίας.
Συνεπώς αφού επελήφθη της υπόθεσης η ∆ικαιοσύνη και
εξονυχιστικά διερευνά την υπόθεση παρήλκε η διεξαγωγή Ε∆Ε για
θέµατα µάλιστα αναγόµενα στο παρελθόν και µη αναφερόµενα σε
Υπηρεσιακούς παράγοντες, αλλά σε συλλογικό όργανο, ο
Πρόεδρος του οποίου ήταν ανώτατος ∆ικαστικός (Σύµβουλος του
Ελεγκτικού Συνεδρίου του Κράτους) και µέλη καθηγητής ΑΕΙ και
Υπηρεσιακοί παράγοντες διαφόρων Υπουργείων.
8. Με το 39818/9850/26-5-97 έγγραφο του Ν.Σ. Κράτους δόθηκε
εντολή στο Γραφείο Νοµικού Συµβούλου του ΥΠΕΠΘ, µετά την
υποβολή της από 2-5-95 µηνυτήριας αναφοράς "να
παρακολουθήσει την εξέλιξη της υπόθεσης και αν συντρέχει
περίπτωση να παραστεί ενώπιον των ανακριτικών Αρχών, να
δηλώσει προσηκόντως και νοµίµως παράσταση πολιτικής αγωγής
του Ελληνικού ∆ηµοσίου και σε περίπτωση παραποµπής της
υποθέσεως στο ακροατήριο να δηλώσει και πάλι παράσταση
πολιτικής αγωγής και να υποστηρίξει τις εν γένει απαιτήσεις του
∆ηµοσίου, µε κάθε νόµιµο µέσο".
9. Το ως άνω Γραφείο στις 27-6-97 µε δήλωσή του ενώπιον του
αρµοδίου 4ου Ειδικού ανακριτή δήλωσε, κατά το στάδιο της
προδικασίας, παράσταση πολιτικής αγωγής του Ελληνικού
∆ηµοσίου για αποζηµίωση 5.000.000 δρχ. επιφυλασσόµενο για

οποιεσδήποτε περαιτέρω αξιώσεις του από την ίδια αιτία.
10. Μετά από ενδελεχή έλεγχο στα οικεία αρχεία, συντάχθηκαν από
την αρµόδια υπηρεσία καταστάσεις περιέχουσες αναλυτικά στοιχεία
της υποθέσεως - πέραν αυτών που διαλαµβάνονται στην ως άνω
µηνυτήρια αναφορά - οι οποίες διαβιβάσθηκαν στο Γραφείο
Νοµικού Συµβούλου για τις ενέργειες αρµοδιότητας αυτού, µε το αρ.
Φ.12.1/Β3/4067/21-8-98 έγγραφο της ∆/νσης Σπουδών και Φοιτ.
Μέριµνας.
11. Με το αρ. 1999/19-10-98 έγγραφό του το ανωτέρω γραφείο
ζήτησε επί πλέον αναλυτικά και συγκεκριµένα στοιχεία. Ακολούθησε
νέος λεπτοµερέστατος έλεγχος στα αρχεία των αρµοδίων
υπηρεσιών και ακολούθως συντάχθηκαν οι από 9-11-98 σχετικές
καταστάσεις, οι οποίες διαβιβάστηκαν στο Γραφείο Νοµικού
Συµβούλου µε το αρ. Α 22/11-11-98 έγγραφο του Ειδικού
Γραµµατέα Παν/κής Εκπ/σης του ΥΠΕΠΘ.
Σύµφωνα µε τα στοιχεία των καταστάσεων αυτών η διαφορά µεταξύ
των χρηµατικών ποσών που καταβλήθηκαν σε 4 εκδοτικούς οίκους
και αυτών που έπρεπε να καταβληθούν µε βάση τα στοιχεία της
προκείµενης καταγγελίας ανέρχεται για τη χρονική περίοδο 1991 -
1995 σε ύψος 59.352.262 δρχ. ενώ µε βάση τα στοιχεία της
επανακοστολόγησης της επιτροπής ανέρχεται για την ίδια χρονική
περίοδο στο ποσό των 26.454.427 δρχ.
12. α) Ηδη, οι ανωτέρω καταστάσεις υποβλήθηκαν µε το από 12-
11-98 επεξηγηµατικό έγγραφο του Γραφείου Νοµικού Συµβούλου
στην συνεχίζουσα την ανάκριση 4η ανακρίτρια.
β) Παράλληλα στις 11-11-98 δόθηκε εντολή στο Γραφείο Νοµικού
Συµβούλου του ΥΠΕΠΘ για έγερση αγωγής αποζηµιώσεως του
Ελληνικού ∆ηµοσίου ενώπιον του αρµόδιου ∆ικαστηρίου, το
ταχύτερο δυνατόν, η οποία ήδη συντάσσεται υπό των χειριζόµενων
την υπόθεση και εντός των προσεχών ηµερών επίκειται η άσκησή
της.
Συνηµµένα κατατίθενται τα αιτηθέντα έγγραφα.

Ο Υπουργός
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ∆. ΑΡΣΕΝΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα επιστολή του Προέδρου της
Κυβέρνησης κ. Κωνσταντίνου Σηµίτη προς τον Πρόεδρο της
Βουλής των Ελλήνων, σχετικά µε κυβερνητική µεταβολή η οποία
έχει ως εξής:
"ΕΛΛΗΝΙΚΗ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
ΓΕΝΙΚΗ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΑ ΤΟΥ ΥΠΟΥΡΓΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΟΥ

Αθήνα, 24-2-1999
Αριθµ. Πρωτ. 579

Ταχ ∆/νση: Κτίριο Βουλής ΠΡΟΣ: Τον Πρόεδρο
της Βουλής των Ελλήνων

ΘΕΜΑ : Κυβερνητική µεταβολή.
Κύριε Πρόεδρε,
'Εχουµε την τιµή να παρακαλέσουµε όπως, ανακοινώσετε στο
Σώµα ότι:
Α) Με το αριθ. 32/19-2-1999 Προεδρικό ∆ιάταγµα, που
δηµοσιεύθηκε στο ΦΕΚ 36/19-2-1999, τεύχος Α', έγιναν αποδεκτές
οι παραιτήσεις που υπέβαλαν:
1. ο Αλέξανδρος Παπαδόπουλος του Κωνσταντίνου, από τη θέση
του Υπουργού Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης,
2. ο Θεόδωρος Πάγκαλος του Γεωργίου, από τη θέση του
Υπουργού Εξωτερικών,
3. η Βασιλική (Βάσω) Παπανδρέου του Ανδρέα, από τη θέση της
Υπουργού Ανάπτυξης,
4. ο Ευάγγελος Βενιζέλος του Βασιλείου, από τη θέση του
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Υπουργού Πολιτισµού,
5. ο Φίλιππος Πετσάλνικος του Ιωάννου, από τη θέση του
Υπουργού ∆ηµόσιας Τάξης,
6. η Ελισάβετ Παπαζώη του Αλεξάνδρου, από τη θέση της
Υπουργού Αιγαίου,
7. ο Γεώργιος Παπανδρέου του Ανδρέα, από τη θέση του
Αναπληρωτή Υπουργού Εξωτερικών,
8. ο Σταύρος Μπένος του Θεοδώρου, από τη θέση του
Υφυπουργού Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης,
9. ο Γιάννος Κρανιδιώτης του Νικολάου, από τη θέση του
Υφυπουργού Εξωτερικών και
10. ο Μιχαήλ Χρυσοχοϊδης του Βασιλείου, από τη θέση του
Υφυπουργού Ανάπτυξης
και απαλλάχθηκαν από τα καθήκοντά τους.
Β) Με το αριθ. 33/19-2-1999 Προεδρικό ∆ιάταγµα, που
δηµοσιεύθηκε στο ΦΕΚ 36/19-2-1999, τεύχος Α', διορίσθηκαν οι:
1. Βασιλική (Βάσω) Παπανδρέου του Ανδρέα, ως Υπουργός
Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης,

2. Γεώργιος Παπανδρέου του Ανδρέα, ως Υπουργός Εξωτερικών,
3. Ευάγγελος Βενιζέλος του Βασιλείου, ως Υπουργός Ανάπτυξης,
4. Ελισάβετ Παπαζώη του Αλεξάνδρου, ως Υπουργός Πολιτισµού,
5. Μιχαήλ Χρυσοχοϊδης του Βασιλείου, ως Υπουργός ∆ηµόσιας
Τάξης,
6. Σταύρος Μπένος του Θεοδώρου, ως Υπουργός Αιγαίου,
7. Γιάννος Κρανιδιώτης του Νικολάου, ως Αναπληρωτής Υπουργός
Εξωτερικών,
8. Λεωνίδας Τζανής του Γεωργίου, ως Υφυπουργός Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης,
9. Γρηγόριος Νιώτης του ∆ηµητρίου, ως Υφυπουργός Εξωτερικών
και
10. Ιωάννης Χαραλάµπους του Νικολάου, ως Υφυπουργός
Ανάπτυξης.

Ο ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ".
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Αύριο επειδή θα έχουµε την προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση
δεν θα συζητηθούν επίκαιρες ερωτήσεις.
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 732/4.3.1999 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ευάγγελου
Βλασσόπουλου προς τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων για την επαρκή αστυνόµευση των πάρκων και των
πλατειών της ευρύτερης περιοχής της πρωτεύουσας κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Βλασσόπουλου έχει ως εξής:
"Αύξηση των κρουσµάτων βίας και άλλων παρανόµων πράξεων
παρατηρούνται τελευταία στα πάρκα και τις πλατείες της ευρύτερης
περιοχής της πρωτεύουσας. Συµµορίες, κυρίως αλλοδαπών
νεαρών, διακίνηση ναρκωτικών, σωµατεµπορία, ανδρική και
παιδική πορνεία, συµπλοκές, τραυµατισµοί και θάνατοι συνθέτουν
την εικόνα αυτών των χώρων. Στην ουσία αυτοί οι χώροι
µετατρέπονται τη νύχτα σε αληθινή ζούγκλα και κόλαση για τους
περιοίκους, τους επαγγελµατίες, τους εργαζόµενους και τους
διερχόµενους.
Μετά τα παραπάνω ερωτάται ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης τι µέτρα
προτίθεται να λάβει ώστε να υπάρχει επαρκής αστυνόµευση των
χώρων αυτών για να αποκατασταθεί η εύνοµη τάξη και να
αισθανθούν ασφάλεια οι πολίτες".
Ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης κ. Χρυσοχοϊδης έχει το λόγο για τρία
λεπτά να πρωτολογήσει.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
Πράγµατι, πολλά από τα φαινόµενα τα οποία περιγράφει ο
συνάδελφος στην ερώτησή του είναι υπαρκτά µε αποκορύφωµα το
τελευταίο γεγονός που συνέβη στο Πεδίον του 'Αρεως. Είναι ένα
σύνθετο πρόβληµα που προέρχεται από την αύξηση της
εγκληµατικότητας τα τελευταία χρόνια, σε συνδυασµό µε το γεγονός
ότι συχνάζουν εκεί πάρα πολλοί παράνοµοι αλλοδαποί µε
αποτέλεσµα να συµβαίνουν όλα αυτά τα δυσάρεστα φαινόµενα, τα
οποία πρέπει να αντιµετωπίσουµε, όχι µόνο κατασταλτικά, αλλά και
προληπτικά.
Γι'αυτό θα έλεγα στο συνάδελφο ότι θα έπρεπε -και το λέω
καλόπιστα-την ερώτησή του αυτή να την απευθύνει και στο
Υπουργείο Εσωτερικών. ∆ηλαδή οι δήµοι θα πρέπει να
ενδιαφερθούν και αυτοί να φωτίσουν τα πάρκα και τις πλατείες,
ούτως ώστε οι χώροι αυτοί να είναι επισκέψιµοι και να
αποτρέπονται τέτοια φαινόµενα.
Πρέπει να σας πω ότι ήδη έχουµε ξεκινήσει από την πλευρά µας
εδώ και δυο µήνες περίπου, η Ελληνική Αστυνοµία, ένα πρόγραµµα
επιτήρησης αυτών των χώρων µε περιπολίες πεζές και
εποχούµενες, ούτως ώστε να αποτρέψουµε όσο γίνεται και να
µειώσουµε στο µέγιστο δυνατό βαθµό την εγκληµατικότητα.
Πρέπει να σας πω ακόµη ότι έχει ανοίξει ένας διάλογος µε τους
δηµάρχους της περιοχής και πολύ σύντοµα θα γίνει µια µεγάλη
σύσκεψη µε τους δηµάρχους του λεκανοπεδίου, προκειµένου να
υπάρξει συνεργασία ούτως ώστε να αντιµετωπίσουµε από κοινού
τα προβλήµατα. Ακόµη, υπάρχει µια ανοικτή συζήτηση,
προκειµένου να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα των ναρκωτικών, µε
τον ΟΚΑΝΑ, το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας και τους δήµους
επίσης, διότι εκτιµώ ότι αυτά τα φαινόµενα είναι κοινωνικά τα οποία
ανθίζουν στην εποχή µας και πριν την καταστολή θα πρέπει κυρίως
να χρησιµοποιήσουµε όλα τα αναγκαία µέτρα πρόληψης για να
µειώσουµε την εγκληµατικότητα.
Εκτιµώ ότι µε όλες αυτές τις προσπάθειες, τις ενέργειες και
πρωτοβουλίες, µαζί µε κάποιες άλλες προτεραιότητες τις οποίες
έχουµε θέσει και πολύ σύντοµα θα είµαστε σε θέση να θέσουµε σε
εφαρµογή, τα πάρκα της Αθήνας, σε συνεργασία πάντα µε τους
δήµους και το ΥΠΕΧΩ∆Ε, θα γίνουν επισκέψιµα και θα
αποτραπούν αυτά τα δυσάρεστα φαινόµενα. Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε

Βλασσόπουλε, έχετε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΛΑΣΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ πάρα
πολύ, ξέρω τις καλές σας προθέσεις, ξέρω τι αγώνα έχετε κάνει και
τι θα κάνετε. Η ερώτησή µου όµως εκφράζει την αγωνία και την
ανησυχία τη δική µου και βεβαίως θα είναι διαρκώς επίκαιρη όσο
δεν θα λαµβάνονται άµεσα και αποτελεσµατικά αστυνοµικά µέτρα.
Βεβαίως την ίδια ερώτηση που κάνω εγώ, την κάνουν όσοι ζουν
εργάζονται και διέρχονται από αυτές τις πλατείες και αυτά τα πάρκα,
πλατείες και πάρκα που την ηµέρα όλα κυλούν οµαλά, τη νύχτα
όµως, µετατρέπονται σε επικίνδυνες και απαγορευµένες ζώνες µε
όλες τις µορφές της αγοραίας εγκληµατικότητας.
Πλατείες, δρόµοι, πάρκα, άλση, µε µεγάλα λαµπρά ονόµατα και
βεβαίως επώνυµες. Αλλά δεν είναι µόνο οι επώνυµες. Πρέπει να
σας πω πως αυτό που συµβαίνει στο κέντρο, αυτό που συµβαίνει
στην Αθήνα, συµβαίνει σε όλους τους δήµους της Αττικής και
ασφαλώς στον Πειραιά. Η ερώτησή µου όµως αποκτά ιδιαίτερη
σηµασία και βαρύτητα µετά τα επιστηµονικά στοιχεία που
αποκάλυψε η ηµερίδα του Πάντειου Πανεπιστηµίου που έγινε πριν
τρεις µέρες και αφορούσε την παιδική εκµετάλλευση και την παιδική
παραβατικότητα, δηλαδή επαιτεία, πορνεία, εγκληµατικότητα. Τα
στοιχεία τα οποία προκύψανε από την επιστηµονική αυτή ηµερίδα
ήταν πράγµατι συγκλονιστικά. Σύµφωνα µε αυτήν την έρευνα, τρεις
χιλιάδες περίπου παιδιά αγόρια και κορίτσια στην τρυφερή ηλικία
των έντεκα έως δεκαοκτώ χρόνων, εξωθήθηκαν στην πορνεία το
1998. Τα νούµερα αυτά είναι συγκλονιστικά, είναι δραµατικά,
δείχνουν µια τραγική κατάσταση που επικρατεί και επίσης δείχνουν
µια ανεπάρκεια, και ένα έλλειµµα αστυνόµευσης και καταστολής.
∆είχνουν όµως και ένα έλλειµµα πρόληψης και κοινωνικών
υποδοµών υποδοχής.
Γι'αυτό, κύριε Υπουργέ, τελειώνοντας θέλω να σας πω, πως πρέπει
να τολµήσετε τώρα, πως πρέπει να βγάλετε την Αστυνοµία στους
δρόµους. Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Είµαι
απολύτως σύµφωνος και αλληλέγγυος µαζί σας, κύριε
Βλασσόπουλε, απλά πρέπει να υπερτονίσουµε το στοιχείο της
πρόληψης, µιας προσπάθειας που πρέπει να γίνει απ'όλους τους
φορείς, πολιτεία και κοινωνικούς φορείς, να µειώσουµε στο µέγιστο
βαθµό αυτά τα κοινωνικά φαινόµενα, αυτά που εξωθούν στην
ανοµία και την εγκληµατικότητα. Και βεβαίως, όπως πολύ ορθά
τονίσατε, να εντείνουµε τα µέτρα καταστολής και αστυνόµευσης
ούτως ώστε να τα περιορίσουµε στο ελάχιστο.
Ελπίζω ότι πολύ σύντοµα τα αποτελέσµατα µιας τέτοιας
προσπάθειας θα είναι πάρα πολύ εµφανή. Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εµείς σας
ευχαριστούµε.
Επόµενη είναι η τρίτη επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό 749/8-3-99 του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ.Σταύρου
Παναγιώτου προς τους Υπουργούς Εξωτερικών, Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
αντιµετώπισης των προβληµάτων που αντιµετωπίζουν οι
νεοπρόσφυγες.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παναγιώτου είναι η ακόλουθη:
"Πολλές  οικογένειες  Ελλήνων  Ποντίων  από  την  πρώην  'Ενωση
Σοβιετικών  Σοσιαλιστικών  ∆ηµοκρατιών,  µε  ευθύνη  κρατικών
υπηρεσιών  και  χωρίς  νόµιµη  αιτία,  ταλαιπωρούνται  αφάνταστα
αντιµετωπίζοντας  ένα  επί  πλέον  σοβαρό  πρόβληµα,  αυτό  της
διάσπασής  τους.  Πρόκειται  ειδικότερα  για  εκείνες  τις  οικογένειες
που  ενώ  τα  περισσότερα  µέλη  τους  βρίσκονται  στην  Ελλάδα,
τα  υπόλοιπα  εξακολουθούν  να  παραµένουν  στις  χώρες
προέλευσης  χωρίς  να  έχουν  τη  δυνατότητα  να  έλθουν  κοντά
στους  δικούς  τους.  ∆εν  τους  χορηγείται  όχι  µόνο  η  θεώρηση
της  παλιννόστησης  αλλά  και  αυτή  η  τουριστική  θεώρηση  αν
και  οι  συγγενείς  τους  που  βρίσκονται  ήδη  µόνιµα
εγκατεστηµένοι  στη  χώρα  µας  είναι  'Ελληνες  και  έχει



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ    Ε' - 11 ΜΑΡΤΙΟΥ 1999 5227

επιβεβαιωθεί γι'αυτούς η απόκτηση της ελληνικής ιθαγένειας, στο
πρόσωπό τους. Το πρόβληµα είναι οξύτερο στις οικογένειες µε
µεικτούς γάµους, καθώς και στις οικογένειες των Ελλήνων Ποντίων
που έρχονται από τη Γεωργία, επειδή η εκεί προξενική αρχή
δηµιουργεί σοβαρές δυσχέρειες στην αναχώρησή τους.
Η τεχνητή πρόκληση νοµικών κωλυµάτων στη συνένωση των
οικογενειών των νεοπροσφύγων είναι ακατανόητη, επιπλέον δε και
παράνοµη. Σε καµία χώρα υποδοχής µεταναστών, προσφύγων,
φυγάδων και άλλων κατηγοριών ανθρώπων δεν συµβαίνει αυτό το
λυπηρό φαινόµενο. Αντίθετα, καταβάλλονται προσπάθειες για να
αποτρέπονται τέτοιου είδους απαράδεκτοι διαχωρισµοί.
Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί, ποια µέτρα προτίθενται να πάρουν
ώστε να αρθούν τα νοµικά κωλύµατα που σήµερα ταλαιπωρούν
τους νεοπρόσφυγες, δεν τους επιτρέπουν να συναντηθούν µε τις
οικογένειές τους και προκαλούν καθεστώς πλασµατικής διάσπασης
µεταξύ των µελών τους;".
Ο Υφυπουργός κ. Νιώτης έχει το λόγο για τρια λεπτά να
πρωτολογήσει.
Σιδεροκέφαλος, κύριε Νιώτη!
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, οφείλω να παραδεχθώ ότι ο κ. Παναγιώτου
προσεγγίζει µε ιδιαίτερη ευαισθησία ένα υπαρκτό πρόβληµα, ένα
πρόβληµα το οποίο ασφαλώς επανειληµµένως είχαµε, και στο
παρελθόν και θα έχουµε και στο µέλλον τη δυνατότητα να το
προσεγγίζουµε και στην Ολοµέλεια, αλλά και στην Ειδική Μόνιµη
Επιτροπή του Απόδηµου Ελληνισµού της Βουλής των Ελλήνων, η
οποία µε πολύ δυναµικούς ρυθµούς προσεγγίζει αυτά τα θέµατα και
συµβάλλει στην επίλυση προβληµάτων.
Θέλω λοιπόν κατ'αρχήν να συγχαρώ τον κύριο συνάδελφο, που
αξιοποιώντας τη συµβολή του στη διακοµµατική επιτροπή αλλά και
την προσωπική και πολιτική του ευαισθησία, θέτει αυτό το ζήτηµα.
Θα επιθυµούσα όµως να ενηµερώσω τη Βουλή και τον κύριο
συνάδελφο για τα εξής:
Πρώτον, ότι είναι ένα µεγάλο θέµα, για το οποίο φρονώ πως
υπάχουν σαφείς ενδείξεις και αποδείξεις βελτιώσεως των
προβληµάτων που υπήρξαν στο παρελθόν. Κατ'αρχήν, η πολιτεία,
η Κυβέρνηση, φρόντισε να δηµιουργήσει, πέραν της Μόσχας, η
οποία µέχρι και πριν δυο χρόνια είχε το µοναδικό, αν θέλετε,
ελληνικό προξενικό γραφείο στις χώρες της πρώην ΕΣΣ∆ που έδινε
θεωρήσεις παλιννοστήσεως και στην Ουκρανία, στο Κίεβο, αλλά και
στην Οδησσό και στη Μαριούπολη, όπως και στο Νοβοροσίσκ της
Νότιας Ρωσίας, στο Καζακστάν και αλλού, πρεσβείες και προξενικά
γραφεία. Και οι 'Ελληνες οµογενείς δεν ταλαιπωρούνται πλέον επί
εβδοµάδες µετακινούµενοι, δαπανώντας τεράστια γι'αυτούς ποσά,
και αναµένοντας επί µήνες για να λάβουν τη θεώρηση
παλιννόστησης.
Επίσης, πρέπει να σηµειώσω ότι εδώ και ενάµιση χρόνο,
λειτουργούν τόσο στην Αττική όσο και στη Θεσσαλονίκη, ειδικά
γραφεία του Υπουργείου Εξωτερικών, από τα οποία όσοι ήταν εδώ
µε τουριστική βίζα, έχουν ήδη αποκτήσει θεώρηση παλιννόστησης.
Και µπορώ να αναφέρω τον αριθµό, ότι είναι περισσότεροι από
είκοσι πέντε χιλιάδες άτοµα.
Παρ'όλα αυτά, τα κενά και τα προβλήµατα υπάρχουν, γι'αυτό η
Κυβέρνηση σε συνεργασία και µε τη ∆ιακοµµατική Επιτροπή,
προωθεί το γνωστό προσχέδιο νόµου, µε το οποίο στα άρθρα 1
έως 4, προσβλέπουµε να ολοκληρώσουµε αυτές τις νοµοθετικές
πρωτοβουλίες που είναι απαραίτητες για να προστατευθούν οι
οµογενείς µας.
Αναφέρατε, κύριε Παναγιώτου, ιδιαίτερα τα ζητήµατα και τα
προβλήµατα του Προξενείου και της Πρεσβείας µας στη Γεωργία.
Πρέπει να σας πω ότι από τη Γεωργία προέρχονται το 65% έως
70% των παλιννοστούντων και ότι αυτό το προξενικό γραφείο
ιδρύθηκε και λειτουργεί εδώ και ενάµιση χρόνο περίπου. Είναι
φανερό, λοιπόν, ότι έχει γίνει µία σοβαρή παρέµβαση εκεί,
χρειάζεται όµως περισσότερη υποστήριξη και νοµίζω ότι µε τη
νοµοθετική πρωτοβουλία που παίρνουµε θα το κάνουµε αυτό.

Πάντως όσες εκ των οικογενειών των παλιννοστούντων
προσφύγων υποβάλλουν τα χαρτιά τους, έχουµε δώσει ήδη οδηγίες
-και µετά την ερώτησή σας- να έχουν προτεραιότητα. Πρέπει να πω
ότι αυτήν την προτεραιότητα δεν µπορεί να την έχουν όλοι οι
συγγενείς, αλλά µόνο εκείνοι που είναι εξ αίµατος και όχι οι
συγγενείς του τυχόν αλλογενούς συζύγου, ο οποίος απέκτησε την
ελληνική ιθαγένεια και η οποία δεν µπορεί να παρασύρει τους
συγγενείς εκ του αλλογενούς συζύγου.
Αν, λοιπόν, αναφέρεστε σε τέτοιες περιπτώσεις, είναι φανερό ότι
δεν µπορούµε να δώσουµε µία ευρεία έννοια στον όρο οικογένεια.
Για όσους συγγενείς εξ αίµατος υποβάλλουν αιτήσεις, θα δώσουµε
περαιτέρω οδηγίες για να υπάρξει προτεραιότητα.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Παναγιώτου έχει
το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: Κύριε Υφυπουργέ, οι οµογενείς έχουν
αυξηµένες απαιτήσεις από εσάς, αλλά και εσείς πρόσθετες
υποχρεώσεις απέναντί τους. Και αυτό γιατί εξακολουθείτε και αυτήν
τη στιγµή να διατηρείτε την ιδιότητα του Προέδρου της
∆ιακοµµατικής Επιτροπής της Βουλής για τον Απόδηµο Ελληνισµό.
Τα προβλήµατα που δηµιουργεί η ελληνική πολιτεία στη συνένωση
των οικογενειών των οµογενών, είναι πάρα πολύ σοβαρά και σε
πολλές περιπτώσεις παραβιάζει το Σύνταγµα καθώς και διεθνείς
νόµους, γιατί οι δυσκολίες δεν είναι µόνο όταν είναι να έρθουν τα
υπόλοιπα µέλη στην Ελλάδα και να συνενωθούν µε αυτά που
βρίσκονται και έχουν αποκτήσει την ελληνική ιθαγένεια, αλλά σε
πάρα πολλές περιπτώσεις είναι και σε µέλη των οικογενειών που
απελαύνονται µε διοικητικές απελάσεις. Χαρακτηριστικό
παράδειγµα -παρά τα όσα είπατε για το ότι βελτιώνεται η
κατάσταση- είναι η περίπτωση του Χιτίλοφ που ο πατέρας του και ο
αδελφός του εδώ και τέσσερα χρόνια βρίσκονται στην Ελλάδα,
έχουν ελληνικό διαβατήριο και έγινε απόπειρα να απελαθεί. Για το
ζήτηµα των διοικητικών απελάσεων θα έρθουµε να το συζητήσουµε
άλλη φορά.
Εκείνο που θέλω να σας πω είναι ότι κάθε κρατική παράβαση που
απαγορεύει ή εµποδίζει τη συµβίωση, είναι ασυµβίβαστη µε το
απαραβίαστο της οικογενειακής ζωής και εποµένως είναι
παράνοµη, εκτός εάν πρόκειται για περίπτωση νόµιµης
προσωρινής κράτησης λόγω αδικήµατος. 'Ετσι είναι παράνοµες οι
κρατικές ενέργειες που απαγορεύουν την είσοδο στη χώρα του
συζύγου ή του παιδιού εκείνου που διαµένει νόµιµα στην Ελλάδα ή
που οδηγούν στην απέλαση του αλλοδαπού συζύγου ή γονέα
'Ελληνα πολίτου που κατοικεί νόµιµα στην Ελλάδα.
Θα θυµάστε πως στη διακοµµατική επιτροπή καταγγέλθηκε από τον
Πρόεδρο του Συλλόγου Επιστηµόνων Ποντίων ότι απελάθηκε ο
πατέρας ενός στρατιώτη, η µητέρα του οποίου ήταν Πόντια, αλλά ο
πατέρας Ρώσος. Αυτά είναι απαράδεκτες πρακτικές και κυρίως
παράνοµες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο για δύο λεπτά για να δευτερολογήσει.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Θέλω να
επαναλάβω και να ενηµερώσω περαιτέρω για τα εξής:
Πρώτον, οι θεωρήσεις παλιννοστήσεως δίνονται εν συνόλω για τις
οικογένειες, εφόσον έτσι έχει υποβληθεί η αίτηση. ∆ηλαδή, δεν είναι
η ελληνική πολιτεία που θα αρνηθεί σε µία οικογένεια, εφόσον
επιβεβαιωθεί η ελληνικότητά της, να έρθει συνολικά στην Ελλάδα µε
ενιαία θεώρηση παλιννοστήσεως.
Η αλήθεια είναι ότι οι ανάγκες αναζήτησης εργασίας κλπ. πολλές
φορές κάνουν τον επικεφαλής της οικογένειας, τον αρχηγό να ζητάει
µόνο ατοµικά την παλιννόστηση. Γι' αυτό δώσαµε οδηγίες -και εν
προκειµένω έχετε δίκιο, κύριε συνάδελφε- και στο προξενείο της
Γεωργίας απ' όπου, όπως είπαµε, προέρχεται το 65% των
παλιννοστούντων προσφύγων, να έχουν προτεραιότητα οι
οµογενείς εκείνοι των οποίων ο αρχηγός της οικογένειας ή ένα
µέλος της οικογένειας έχει ήδη παλιννοστήσει.
Από εκεί και πέρα, για τα θέµατα των απελάσεων που είναι πέραν
της σηµερινής ερωτήσεώς σας, είµαι πρόθυµος ...
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ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: 'Εχει σχέση µε το χώρισµα της
οικογένειας.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): ... σε
εξειδικευµένες περιπτώσεις να παρεµβαίνω έως ότου νοµοθετικά -
και πιστεύω γρήγορα- ολοκληρώσουµε εκείνες τις διαδικασίες που
θα προστατεύσουν εντελώς και απόλυτα τους οµογενείς µας.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κύριε Νιώτη.
Επανερχόµαστε στη δεύτερη επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό
728/3.3.99 του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου
Καρατζαφέρη προς τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας, σχετικά µε το
θέµα διαρροής από το Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας απορρήτων
πληροφοριών κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρατζαφέρη εν περιλήψει είναι η
ακόλουθη:
"Το Ελληνικό Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας φέρεται ως ο υπεύθυνος
για τη διαρροή απόρρητων πληροφοριών του ΝΑΤΟ προς τη
Μόσχα. Το θέµα αναµένεται να προκαλέσει µεγάλα προβλήµατα
στη χώρα µας.
'Ηδη µε βάση τους ισχυρισµούς αυτούς οι Ηνωµένες Πολιτείες
Αµερικής σταµάτησαν την πώληση οπλισµού στη χώρα µας ενώ
οµάδα Αµερικανών ήρθε στην Αθήνα για έρευνες στα πλαίσια των
οποίων ανέκρινε ανώτατους 'Ελληνες αξιωµατικούς και αυτόν τον
ίδιο τον Υπουργό Εθνικής Αµύνης.
Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάται και καλείται ο κύριος Υπουργός να
ενηµερώσει τη Βουλή:
Είναι ιεραρχικά ανώτεροι οι όποιοι Αµερικανοί από τον 'Ελληνα
Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας;
Με την άδεια ποίου ακριβώς οι Αµερικανοί αξιωµατούχοι
"αλώνισαν" στο Ελληνικό Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας ανακρίνοντας
'Ελληνες αξιωµατικούς και αυτόν ακόµη τον Υπουργό;
Τι ακριβώς έγινε στις έξι συναντήσεις που είχε ο κ. Μπερνς µε τον κ.
Τσοχατζόπουλο και γιατί ο Αµερικανός πρέσβης αρνείται να ορίσει
ακριβώς την κατηγορία µε την οποία βαρύνεται η χώρα µας;
Γιατί για µια ακόµη φορά ο κ. Σηµίτης αποφεύγει να ενηµερώσει τη
Βουλή και τον ελληνικό λαό για το τι ακριβώς έγινε το τελευταίο
διάστηµα;
Με δεδοµένο ότι όλη η ιστορία της διαρροής πληροφοριών ξεκίνησε
ταυτόχρονα µε την υπόθεση Οτσαλάν ποία η σχέση που τις
συνδέει;
Μήπως η ατυχής έκβαση της υπόθεσης του Κούρδου ηγέτη είναι
µέρος των πιέσεων που εξ αιτίας της δήθεν διαρροής απορρήτων
πληροφοριών ασκήθηκαν στη χώρα µας;".
Ο Υπουργός Εθνικής 'Αµυνας κ. Τσοχατζόπουλος έχει το λόγο για
τρία λεπτά να πρωτολογήσει.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ-ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός
Εθνικής 'Αµυνας): Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελφοι,
επιτρέψτε µου προηγουµένως να απευθυνθώ στον αγαπητό
συνάδελφο της Νέας ∆ηµοκρατίας και να του προτείνω στο µέλλον
για θέµατα που αφορούν το Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας, όπως
αυτά της εθνικής ασφάλειας της χώρας, θα είναι χρήσιµο
προηγουµένως να έχει µια επαφή µε το Υπουργείο -µε εµένα
προσωπικά- για να έχει απάντηση σε κάθε θέµα, το οποίο τον
ανησυχεί, έτσι ώστε να αποφύγουµε εντυπώσεις οι οποίες
δηµιουργούνται, µε τη διασύνδεση την οποία κάνει γι' αυτά που
θέλει να ρωτήσει και που αφορούν µια συγκεκριµένη ενέργεια. Μια
"κατηγορία", αν θέλετε, η οποία προέκυψε από τις γνωστές πηγές
παραπληροφόρησης και υπονόµευσης της πορείας της χώρας µας
σχετικά µε τη σχέση των δυο χωρών Ελλάδας και Ηνωµένων
Πολιτειών Αµερικής και έτσι να µην αναγκάζεται να τη διασυνδέσει
µε θέµατα που δεν έχουν καµία σχέση µε αυτό, όπως
παραδείγµατος χάρη η διασύνδεση µε το θέµα Οτσαλάν, τη
διασύνδεση αν θέλετε µε τον Πρωθυπουργό και το Μέγαρο
Μαξίµου, τη διασύνδεση ακόµη και µε την ενασχόληση του ίδιου του
Υπουργού Εθνικής 'Αµυνας για το συγκεκριµένο θέµα.
'Ολα αυτά είναι φανταστικά, δεν έχουν καµία σχέση µε την

πραγµατικότητα και γι' αυτό για να σας προφυλάξω θα
παρακαλούσα στο µέλλον, εφ' όσον έχετε ενδιαφέρον για την ουσία
των θεµάτων, να έρχεστε να τα συζητάµε, γιατί νοµίζω ότι τα θέµατα
εθνικής ασφάλειας δεν επιτρέπεται τουλάχιστον µεταξύ των
κοµµάτων του Κοινοβουλίου να γίνονται αντικείµενο απλής
κοµµατικής αντιπαράθεσης. Κατανοώ βέβαια την ανάγκη
αντιπολιτευτικής προσπάθειας στα όσα κάνει η Κυβέρνηση, όµως
για ορισµένα πράγµατα απαιτούνται απ' όλους µας υπευθυνότητα
και ανάλογη συµπεριφορά.
Κύριε Πρόεδρε, τώρα όσον αφορά την ουσία έχω να πω τα εξής.
Κύριε συνάδελφε, σας παραπέµπω στις δηλώσεις τόσο του πρέσβη
των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής που έκανε χθες διεξοδικά
σε µια διάλεξη στο Πανεπιστήµιο της Αµερικής, όσο και στις
δηλώσεις του Αµερικανού εκπροσώπου όπου και οι δυο ρητά και
κατηγορηµατικά επιβεβαιώνουν την κατάρρευση των ψευδών
αυτών στοιχείων και κατηγοριών που εκτοξεύθηκαν από διάφορες
πλευρές κατά της Ελλάδος.
Τι επεδιώκετο µ' αυτό στην ουσία και τι πραγµατικά έγινε;
Επεδιώκετο να υπονοµευθεί η προσπάθεια συνεργασίας της
Ελληνικής Κυβέρνησης, των Ελληνικών Ενόπλων ∆υνάµεων µε
άλλες χώρες. Στα πλαίσια επιστηµονικών προγραµµάτων και
ερευνών, τα οποία προωθούµε µε µια σειρά από χώρες σε όλο τον
κόσµο, µε την Ευρώπη, µε τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής, µε
τη Ρωσία, µε κράτη της Ανατολικής Ευρώπης, η Ελλάς διαµόρφωσε
συνθήκες επιστηµονικής έρευνας, συνεργασίας και εφαρµογών
συγκεκριµένων προγραµµάτων. 'Εχουµε µάλιστα υπογράψει
συµφωνίες µε τα κράτη αυτά, από παλαιότερες εποχές και πριν από
το ΠΑ.ΣΟ.Κ., όπως παραδείγµατος χάρη µε τη Ρωσία έχουµε
υπογράψει σύµφωνο φιλίας τον Ιούνιο του 1993, συµφωνία
στρατιωτικής συνεργασίας τον Ιούλιο του 1994 και συµφωνία
στρατιωτικοτεχνικής συνεργασίας τον Οκτώβριο του 1995, δηλαδή
και στις µέρες σας ακόµα.
Να, λοιπόν, γιατί η προσπάθεια η οποία έγινε να αµφισβητηθεί η
δυνατότητα αυτής της συνεργασίας, µε τον κίνδυνο δήθεν διαρροής
διαβαθµισµένων πληροφοριών κατέρρευσε και απέτυχε, διότι,
όπως είναι φυσιολογικό, όταν κάνετε µία συνεργασία, τη στηρίζετε
στο αµοιβαίο συµφέρον και βέβαια στην προστασία του εθνικού
συµφέροντος.
Μια συγκεκριµένη πρόταση ηλεκτρονικών συστηµάτων
παρεµβολέων αξιολογήθηκε από τη µεριά των Ενόπλων ∆υνάµεων
της Ελλάδος, στο πλαίσιο της επιστηµονικής και τεχνικής
συνεργασίας, ως προσφορά µιας εµπορικής εταιρείας, η οποία
ήθελε να καλύψει το µέρος των αντισταθµιστικών της
υποχρεώσεων.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υπουργού)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, αµέσως. Θα χρησιµοποιήσω και χρόνο
από τη δευτερολογία µου.
Αυτή µάλιστα η προσπάθεια ήταν ακόµη εν τη γενέσει, δεν είχε
ακόµη ολοκληρωθεί. Προβλεπόταν να διαπιστωθεί η ικανότητα ενός
συγκεκριµένου συστήµατος που µας προσεφέρετο γι' αυτήν τη
δραστηριότητα τον Ιούνιο ή τον Ιούλιο αυτής της χρονιάς.
Εποµένως, όταν προέκυψε αυτή η κατηγορία περί διαρροής
διαβαθµισµένων πληροφοριών, όπως αρµόζει µεταξύ συµµάχων,
συµφωνήσαµε σε µια συνάντηση την οποία είχαµε -και όχι τις έξι τις
οποίες αναφέρατε- προσωπικά µε τον κ. Μπερνς, για να υπάρξει
επαφή µεταξύ υπηρεσιακών παραγόντων και στελεχών των
Ενόπλων ∆υνάµεων των δύο χωρών, όπως προβλέπεται και από
τη συµφωνία συνεργασίας των δύο χωρών, για να συζητήσουν το
θέµα και να ξεκαθαριστεί αυτή η πληροφορία.
Αυτό έγινε σε µία συνάντηση, όπου διαπιστώθηκαν τα πράγµατα,
έληξε η ιστορία αισίως και απεκαλύφθη ότι επρόκειτο περί µίας
σκόπιµης διαστρέβλωσης, πλαστής διάδοσης πληροφοριών, µε
τους γνωστούς σκοπούς, τους οποίους ανέφερα προηγουµένως.
Η  Ελλάς  θα  ήθελε  να  κάνει  σαφές  µε  αυτό  το  γεγονός  ότι  θα
συνεχίσει  να  προωθεί  τη  συνεργασία  της  µε  όποια  χώρα
εκείνη  θεωρεί  χρήσιµο  για  τις  δικές  της  εθνικές  ανάγκες  και
την  εθνική  άµυνα.  Η  Ελλάς  στηρίζει  -και  αποδεικνύεται
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απόλυτα αξιόπιστος σύµµαχος µε τις ίδιες υποχρεώσεις, τα ίδια
δικαιώµατα, όπως κάθε άλλη χώρα- τις συµµαχίες και στη βάση
αυτής της ισότιµης συµµετοχής της απαιτεί τη συνεργασία και τη
στήριξη της δικιάς της προσπάθειας, προκειµένου να ενισχύσει την
άµυνά της και την ασφάλεια έναντι απειλής, διότι µην ξεχνάτε ότι η
Ελλάς, έναντι των υπολοίπων χωρών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και
των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής, είναι η µόνη χώρα η οποία
υφίσταται εδώ και αρκετά χρόνια την απειλή συγκεκριµένα στην
πόρτα της, έξω από το σπίτι της και είναι υποχρεωµένη να
ενισχύσει την αµυντική της ικανότητα, για να απαντήσει σε κάθε
πρόκληση.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Τελείωσα. Χρησιµοποίησα και λίγο από
το χρόνο της δευτερολογίας µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Καρατζαφέρης
έχει το λόγο για δύο λεπτά να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ: 'Εχω την αίσθηση ότι θα µου
δώσετε κι εµένα την πίστωση χρόνου που δώσατε στον κύριο
Υπουργό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
πήρε χρόνο από τη δευτερολογία του.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ-ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός
Εθνικής 'Αµυνας): Να πάρετε κι εσείς χρόνο από τη δευτερολογία
σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εν έχει δικαίωµα
δευτερολογίας ο συνάδελφος, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ: Κύριε Υπουργέ, έχω την αίσθηση
ότι τα µαθήµατα σοβαρότητος, υπευθυνότητος και πατριωτισµού
πρέπει να τα δίνει κανείς στην πράξη και µάλιστα όχι προς τα µέσα,
αλλά προς τα έξω, από εκεί που υπάρχουν οι κίνδυνοι. Πολύ
φοβούµαι ότι προς εκείνη την πλευρά δεν έχετε δώσει αυτά τα
στοιχεία.
'Ερχοµαι όµως επί της ουσίας. Μου κάνει εντύπωση, πώς ξαφνικά
το ΠΑ.ΣΟ.Κ. κι εσείς προσωπικά, από το "yiankis go home" της
προηγούµενης δεκαετίας, έχετε φθάσει σ' αυτήν την οσφυοκαµψία
έναντι των Αµερικανών.
'Ηλθε εδώ ο Υποστράτηγος Κέβεναν, µπήκε στο γραφείο σας, µετά
από έξι συναντήσεις µε τον κ. Μπερνς και όχι µία, όπως µας είπατε
-γεγονότα τα οποία είναι γνωστά στον κόσµο και δεν βγαίνουν προς
τα έξω µέσα από τη διαδικασία του ελέγχου της Βουλής, η
"ΟΥΑΣΙΝΓΚΤΟΝ ΠΟΣΤ" τα έχει δηµοσιεύσει σε πρωτοσέλιδο
δηµοσίευµα και βεβαίως και ελληνικές εφηµερίδες το
αναδηµοσίευσαν- και είπατε "ό,τι θέλετε, δείτε".
Bγαίνει ο κ. Μπερνς σε high security συνεδρίαση του κογκρέσο που
έγινε κεκλεισµένων των θυρών µε την ασφάλεια της συνεδριάσεως
της CIA µε συµµετοχή της CIA και εκπροσώπου του State
Department του ανθρώπου που δίνει τις άδειες και λέει, ότι ο κ.
Τσοχατζόπουλος υπήρξε απόλυτα συνεργάσιµος. Μας άνοιξε όλα
τα συρτάρια και µας έδειξε τα πάντα. Τι είναι επιτέλους η Ελλάδα,
είναι κυρίαρχο κράτος; Πώς προσκυνάµε έτσι τον Αµερικανό, κύριε
Υπουργέ της Εθνικής 'Αµυνας; Μπαίνει µέσα ένας υποστράτηγος
ξαφνικά και ανοίγει τα συρτάρια του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας;
Είναι ανώτερος από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας ένας
υποστράτηγος που έρχεται εδώ και ξεβρακώνεσθε µ' αυτόν τον
τρόπο; Εσείς οι ίδιοι επιβάλλετε σε έναν ταξίαρχο στο Λιτόχωρο -και
το δείξατε στην ελληνική τηλεόραση- να επιθεωρεί τις τουαλέτες,
όπου θα πάει να κατουρήσει ένας Αµερικανός στρατιώτη. Είναι
δυνατόν;
Αυτήν τη στιγµή έξι χιλιάδες Αµερικανοί στρατιώτες είναι στην
Ελλάδα. Με ποια άδεια πέρασε µέσα από τη Βουλή η διαδικασία; Τι
λέει το Σύνταγµα; ∆ηλαδή δεν καταλαβαίνετε, ότι πλέον έχετε
µειώσει πολύ την εθνική αξιοπρέπεια µ' αυτήν τη συµπεριφορά,
όταν έρχεται ο πρέσβης και ανοίγει τα συρτάρια σας και λέτε ναι, να
τα δει και ανέκρινε και σας και αξιωµατικούς ανώτερους του βαθµού
του; Είναι ψέµατα ή όχι; Σας λέω ότι εχθές έγινε η σύσκεψη -
∆ευτέρα και Τρίτη- στο κογκρέσο κεκλεισµένων των θυρών. Τα
δηµοσιεύει όλα η "ΟΥΑΣΙΓΚΤΟΝ ΠΟΣΤ". Βγαίνουν αυτά και σεις,

δεν τα διαψεύσατε.
∆εν είναι δυνατόν, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να ερχόσαστε µέσα εδώ
να µας παραδίδετε µαθήµατα πατριωτισµού, την ίδια στιγµή που
µπροστά σε έναν οποιονδήποτε υποστράτηγο των Ηνωµένων
Πολιτειών, το Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας παραδίδεσθε αµαχητί.
Την προηγούµενη Πέµπτη, ήρθαν µέσα στο Υπουργείο σας, κύριε
Υπουργέ της Εθνικής 'Αµυνας, και σας έκαναν παρατηρήση για
τους πυραύλους, για να τους πάρετε από τα ακριτικά νησιά, επειδή
ακριβώς δεν είναι της επιθυµίας των Αµερικανών;
Εποµένως, γι' αυτά να ενηµερώσετε το ελληνικό Κοινοβούλιο, για
ποιο λόγο αυτή η οσφυοκαµψία και ποιες δεσµεύσεις έχετε έναντι
των Αµερικανών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κύριε
Καρατζαφέρη.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ-ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός
Εθνικής 'Αµυνας): Κύριε Πρόεδρε, θα επιµείνω στον αγαπητό
συνάδελφο και θα επαναλάβω τη σύσταση για µεγαλύτερη
υπευθυνότητα, αξιοπιστία και σεβασµό στους θεσµούς.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ: Πέρα απ' αυτά, κύριε Υπουργέ, τα
µαθήµατα να λείψουν. Επί της ουσίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Καρατζαφέρη,
σας άκουσε µε σεβασµό ο κύριος Υπουργός, δεν σας διέκοψε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ-ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός
Εθνικής 'Αµυνας): Λυπούµαι διότι, επειδή στερείται παντελώς
επιχειρηµάτων, µε ψευδή ασύστολα και φανταστικά σενάρια και
χαρακτηρισµούς προσπαθεί εδώ µέσα να λαϊκίσει και να
δηµιουργήσει εντυπώσεις.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ: ... (∆εν ακούστηκε)
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ-ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός
Εθνικής 'Αµυνας): Λυπούµαι πάρα πολύ. Παρακαλώ, θα ακούσετε
τι έχω να σας πω.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ: 'Ηρθε ο Υποστράτηγος Κέβεναν στο
γραφείο σας;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καµιά διακοπή απ'
αυτές που κάνει ο κ. Καρατζαφέρης δεν θα γράφεται στα Πρακτικά.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ-ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός
Εθνικής 'Αµυνας): Θα ακούσετε τι έχω να σας πω.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ: ...
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ-ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός
Εθνικής 'Αµυνας): Η αλήθεια, βεβαίως. Ακριβώς αυτό θέλουµε,
αλλά βοηθήστε την αλήθεια και µην τη διαστρεβλώνετε.
Κύριε συνάδελφε, είναι αδιανόητο εσείς να υποστηρίζετε αυτές τις
εκφράσεις. Είναι αδιανόητο, δεν µπορώ να το φανταστώ. Θα
πρέπει να σας κάνω σαφές ότι είχα µια µόνο συνάντηση µετά του
κυρίου πρέσβη κ. Μπέρνς. Ουδεµία συνάντηση είχα µε στρατιωτικό
εκπρόσωπο των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής. Βεβαίως σας
είπα, ότι υπήρξε µια συνεργασία οµοιόβαθµων στρατιωτικών και
στελεχών του Υπουργείου µου, όπως όφειλε να γίνει στο πλαίσιο
µας συνεργασίας των δυο χωρών, για τη διερεύνηση µιας
πληροφορίας. Μια συνήθης και πάγια διαδικασία, την οποία έχουµε
κάνει επανειληµµένως και µε µια σειρά από άλλες χώρες και µε
οποιονδήποτε σύµµαχο αν υπάρχει οποιοδήποτε πρόβληµα.
Αντί, λοιπόν, να βεβαιωθείτε ότι εδώ εµείς λειτουργήσαµε ακαριαία,
άµεσα και ανατρέψαµε την οποιαδήποτε ψευδή και πλαστή
πληροφόρηση που ήθελε να διαστρεβλώσει τα πράγµατα, τι κάνετε
εσείς. 'Ερχεσθε και θέλετε να επιβεβαιώσετε τις πλαστές αυτές
πληροφορίες, τις οποίες διαψεύδουν οι πάντες και εµείς και οι ΗΠΑ.
Τι θέλετε να κάνετε, να ταυτιστείτε µε την πλευρά εκείνων που
ήθελαν ακριβώς να εµποδίσουν την ικανότητα της Ελλάδος να
προωθεί την έρευνα και τη συνεργασία µε όποιον θέλει, απ' όποια
πηγή, απ' όποια χώρα και ό,τι χρειαζόµαστε; Αυτόν το ρόλο ήρθατε
εδώ να παίξετε; Παρακαλώ πολύ!
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κύριε Υπουργέ.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ-ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός
Εθνικής 'Αµυνας): Να σκέφτεσθε τι λέτε εδώ µέσα, παρακαλώ
πολύ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ: Και σεις τι πράττετε έξω από εδώ;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τελείωσε ο χρόνος
σας, κύριε Υπουργέ.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ-ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός
Εθνικής 'Αµυνας): Απαντήθηκε πλήρως...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σαφώς και απαντήθηκε
και δεν έχετε άλλο χρόνο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ-ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός
Εθνικής 'Αµυνας): ...γιατί δεν δικαιολογείται στην προκειµένη
περίπτωση κανένας....
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ: ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Καρατζαφέρη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ: ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ και
εγώ! Σας παρακαλώ! Επιτέλους µέσα στη Βουλή θα πρέπει να
τηρούµε αυτά που λέει ο Κανονισµός. Ο Κανονισµός λέει
συγκεκριµένα πράγµατα. Ρωτήσατε, σας απήντησε ο κύριος
Υπουργός και από εκεί και πέρα αν νοµίζετε ότι δεν σας ικανοποιεί
η απάντηση, να προσφύγετε σε επόµενη ερώτηση.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ-ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός
Εθνικής 'Αµυνας): Κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, δεν έχετε παραπάνω χρόνο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ-ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός
Εθνικής 'Αµυνας): Με συγχωρείτε, κλείνω λέγοντας και
επαναλαµβάνοντας το εξής: 'Οποιος συνάδελφος έχει πραγµατικό
ενδιαφέρον να πληροφορηθεί για οποιοδήποτε θέµα έχει να κάνει
είτε µε την ουσία αυτού του θέµατος ή µε οποιοδήποτε άλλο,
είµαστε στη διάθεσή του στο Υπουργείο για την υπεύθυνη
πληροφόρηση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ: ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.
Τέταρτη είναι η µε αριθµό 743/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ.
Πέτρου Κουναλάκη προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη λειτουργία της Εθνικής Βιβλιοθήκης.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κουναλάκη έχει ως εξής:
"Η Εθνική Βιβλιοθήκη που διαθέτει µοναδικά χειρόγραφα, εικαστικά
και έντυπα, αντιµετωπίζει σοβαρά προβλήµατα κτιριακής υποδοµής
και κυρίως νοµικού πλαισίου.
Αποτελεί κοινή πεποίθηση ότι επιβάλλεται να ληφθούν άµεσα µέτρα
για τη βελτίωσή της ώστε να ανταποκριθεί στην υψηλή αποστολή
της.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Προτίθεται να αλλάξει άµεσα το νοµικό πλαίσιο που ισχύει από το
1943;
'Εχει προταθεί η χρηµατοδότησή της από το Γ' Κοινοτικό Πλαίσιο
Στήριξης;
Πώς σκέπτεται να λύσει το πρόβληµα της κτιριακής υποδοµής;
'Εχει προκηρυχθεί η θέση του ∆ιευθυντή της Βιβλιοθήκης;".
Ο κ. Ανθόπουλος έχει το λόγο τρία λεπτά για να αναπτύξει τα της
επικαίρου ερωτήσεως.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, θα φροντίσω να µιµηθώ την
υποδειγµατική λακωνικότητα της επίκαιρης ερώτησης του
συναδέλφου.
Επί του πρώτου σκέλους του συνολικού ερωτήµατός του:

Η Εθνική Βιβλιοθήκη της Ελλάδος σε συνεργασία µε το Υπουργείο
Παιδείας, πράγµατι έχει επεξεργαστεί ένα σχέδιο νέου και
σύγχρονου οργανισµού που θα την απαλλάξει από τα δεσµά και
τον αναχρονισµό της προηγούµενης ισχύουσας νοµοθεσίας.
∆εύτερον - Σε ό,τι αφορά τη χρηµατοδότησή της, για την Εθνική
Βιβλιοθήκη έχει προβλεφθεί στα πλαίσια του Γ' Κοινοτικού Πλαισίου
Στήριξης µία χρηµατική υποστήριξη ύψους είκοσι πέντε
δισεκατοµµυρίων (25.000.000.000) δραχµών.
Τρίτον - 'Οσον αφορά την κτιριακή υποδοµή της γίνεται µία διπλή
προσπάθεια αφ'ενός ανεύρεσης ενός νέου κατάλληλου οικοπέδου
για την ανέγερση σύγχρονου οικοδοµήµατος, αφ'ετέρου, όµως,
µέχρις ότου εξευρεθεί αυτό το οικόπεδο, γίνονται επεµβάσεις για
βελτιώσεις της υφιστάµενης κτιριακής υποδοµής.
Τέταρτον, µε πράξη του Υπουργικού Συµβουλίου, αριθµός
259/1998, έχει εγκριθεί η πλήρωση της κενής οργανικής θέσης του
διευθυντή µε πενταετή θητεία και προωθείται τώρα η κοινή
υπουργική απόφαση προκειµένου να προκηρυχθεί αυτή η θέση του
διευθυντή.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υφυπουργό.
Ο κ. Κουναλάκης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι ο κύριος
Υφυπουργός έδωσε θετικές απαντήσεις στα ερωτήµατά µου.
Κύριε Υπουργέ, εγώ έκανα αυτήν την ερώτηση γιατί νοµίζω -και
συµφωνούµε σε αυτό- ότι η Εθνική Βιβλιοθήκη παίζει εξαιρετικά
σηµαντικό ρόλο.
'Ηθελα, όµως, να επισηµάνω ορισµένα πράγµατα:
'Οσον αφορά την κτιριακή υποδοµή σήµερα είναι δυόµισι χιλιάδες
τετραγωνικά µέτρα. Οι εκτιµήσεις από εκεί λένε ότι απαιτούνται
τριάντα χιλιάδες τετραγωνικά µέτρα για να µπορέσει πραγµατικά να
αξιοποιηθεί όλο αυτό το υλικό το οποίο υπάρχει.
Το δεύτερο, για το νοµικό πλαίσιο, είπατε ότι µπορείτε να το
αλλάξετε. 'Ετσι δεν είναι; ∆ιότι είναι από το 1943, είναι ξεπερασµένο
και πρέπει οπωσδήποτε να το δούµε. Ελπίζω να ανοίξουµε ένα
διάλογο γι'αυτό το θέµα και να µην φέρετε αιφνιδιαστικά µε καµιά
τροπολογία, όπως γίνεται συνήθως, διότι είναι ένα θέµα εξαιρετικά
σοβαρό που πρέπει να έχει κανείς τη δυνατότητα να το συζητήσει
όχι µόνο στα πλαίσια των κοµµάτων, αλλά πιστεύω και ευρύτερα.
Επίσης, θα ήθελα να πω για το Εφορευτικό Συµβούλιο. Θα µου
πείτε, ίσως, ότι αυτά θα τα δούµε στα πλαίσια της αλλαγής του
θεσµικού πλαισίου. ∆εν µπορώ να καταλάβω παραδείγµατος χάρη
τι θέλει ένας µητροπολίτης µέσα στο ∆ιοικητικό Συµβούλιο του
Εφορευτικού Συµβουλίου. Ας αφήσουµε την Εκκλησία να κάνει τη
δουλειά της και να µην την µπλέκουµε παντού.
Τέλος, θα ήθελα να πω κάτι το οποίο δεν είχα στην ερώτησή µου
αλλά έχει σηµασία. 'Οσον αφορά τη µηχανοργάνωση, κύριε
Υπουργέ, κατά τη γνώµη µου πρέπει να συνδεθεί ηλεκτρονικά η
Εθνική Βιβλιοθήκη µε όλες τις άλλες βιβλιοθήκες της χώρας όπως
συµβαίνει σε όλες τις άλλες ευρωπαϊκές χώρες. ∆εν είναι δυνατόν
δηλαδή η Εθνική Βιβλιοθήκη να µην έχει αυτήν τη σύνδεση για να
µπορεί κανείς πραγµατικά να ξέρει τι µπορεί να βρει σε όλες τις
βιβλιοθήκες της χώρας, κυρίως τις πανεπιστηµιακές αλλά και άλλες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
Ανθόπουλε, έχετε δύο λεπτά να δευτερολογήσετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι το υψηλό κονδύλιο των είκοσι πέντε εκατοµµυρίων
(25.000.000) δραχµών που αποτελεί το χρηµατοδοτικό πλαίσιο για
την αντιµετώπιση των σύγχρονων αναγκών λειτουργίας της
Βιβλιοθήκης, εµµέσως καταδεικνύει ότι θα αντιµετωπισθούν όλα τα
προβλήµατα της Εθνικής Βιβλιοθήκης της Ελλάδας. ∆ηλαδή, και το
κτιριακό της πρόβληµα και οι σύγχρονες θήκες, οι εσωτερικές
βιβλιοθήκες για τη συντήρηση των βιβλίων και η µηχανοργάνωσή
της και ό,τι εµπλέκεται µε µία σύγχρονη άριστη λειτουργία εθνικής
βιβλιοθήκης για τον τόπο µας.
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Η φροντίδα µας για την ανανέωση του οργανισµού της και
παράλληλα µε ό,τι χρειάζεται από άποψη νοµοθετικών ρυθµίσεων,
θα µας δώσει και τη νέα διοικητική λειτουργία της Εθνικής
Βιβλιοθήκης, η οποία θα εναρµονισθεί και µε τη νέα σύγχρονη
υλικοτεχνική της υποδοµή. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Πέµπτη είναι η µε
αριθµό 741/8-3-1999 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος, κ. Γεωργίου Καρατάσου προς
τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
επίλυση του κτιριακού προβλήµατος του 2ου ∆ηµοτικού Σχολείου
Βαρυµπόµπης.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρατάσου είναι η ακόλουθη:
"Το 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο Βαρυµπόµπης αν και βρίσκεται δεκαοκτώ
χιλιόµετρα από το κέντρο της Αθήνας σε µια ταχέως
αναπτυσσόµενη περιοχή µε πολλά παιδιά, διαθέτει δύο µόλις
αίθουσες διδασκαλίας και κανέναν βοηθητικό χώρο.
Στις προσπάθειες του Συλλόγου Γονέων και Κηδεµόνων και του
διευθυντή του σχολείου για αύξηση των αιθουσών µε κατασκευή
τριών ακόµη αιθουσών προκάτ, υπήρξε θετική απάντηση του
Υφυπουργού ότι το πρόβληµα θα λυθεί εντός του σχολικού έτους
1998-1999.
'Αλλωστε, σε απάντησή του στην επίκαιρη ερώτηση στις 18-11-
1998 ανέφερε και πάλι πως ο ∆ήµος Αχαρνών, όσον αφορά το
διδακτηριακό πρόβληµα, έχει χαρακτηριστεί δήµος εθνικής
σηµασίας και προτεραιότητας.
Επειδή το σχολικό έτος τελειώνει και οι αίθουσες δεν έχουν ακόµη
κατασκευασθεί.
Επειδή τις τελευταίες ηµέρες ο Ο.Σ.Κ. άλλαξε άποψη και ανέβαλε
την εγκατάσταση αυτών των αιθουσών και
Επειδή δεν είναι δυνατό να αρχίσει η νέα σχολική χρονιά µε αυτά τα
προβλήµατα
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός εάν προτίθεται να υλοποιήσει τη
δέσµευσή του για εγκατάσταση τριών αιθουσών στο 2ο ∆ηµοτικό
Σχολείο Βαρυµπόµπης πριν την έναρξη της νέας σχολικής χρονιάς".
Ο κ. Ανθόπουλος έχει το λόγο για τρία λεπτά να πρωτολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Θα ήθελα πρώτα απ' όλα χάριν της ιστορίας να
πω ότι µία φορά απάντησα σε σχετική επίκαιρη ερώτηση στις 18-
11-1998 για το διθέσιο δηµοτικό σχολείο Βαρυµπόµπης και είπα ότι
πράγµατι ο Οργανισµός Σχολικών Κτιρίων φροντίζει για την
ικανοποίηση του αιτήµατός του, δεδοµένου ότι το σχολείο αυτό
ανήκει σε µία περιοχή η οποία έχει χαρακτηρισθεί γενικά ως δήµος
εθνικής σηµασίας και προτεραιότητας.
Είναι γεγονός, επίσης, ότι η δέσµευσή µου αφορούσε το
ηµερολογιακό έτος 1999 και όχι το σχολικό έτος 1998-1999. ∆ιότι το
µεν σχολικό έτος λήγει στις 31.8.1999 ενώ το ηµερολογιακό έτος
στις 31.12.1999. Και όταν απαντούσα στο τέλος του 1998 δεν
µπορούσα φυσικά µέσα σε ένα εξάµηνο να δεσµεύσω εγώ τον
Οργανισµό Σχολικών Κτιρίων, τη στιγµή κατά την οποία αυτός
καταρτίζει ένα πρόγραµµα κατασκευής νέων κτιρίων είτε αιθουσών
διδασκαλίας είτε αιθουσών πολλαπλής χρήσεως, πάντοτε σε
συνεννόηση µε την Τοπική Αυτοδιοίκηση και τη Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση του λεκανοπεδίου Αττικής.
Ειδικότερα, τώρα, όσον αφορά το συγκεκριµένο σχολείο της
Βαρυµπόµπης, είχαν ζητηθεί όχι τρεις αίθουσες διδασκαλίας αλλά
δύο αίθουσες, µία αίθουσα διδασκαλίας και µία αίθουσα
πολλαπλών χρήσεων σύµφωνα µε αίτηση η οποία έχει κατατεθεί
στον Οργανισµό Σχολικών Κτιρίων. Με βάση βέβαια το συνολικό
αριθµό των συνολικών αιτηµάτων, ο Ο.Σ.Κ. είδε ότι δεν µπορεί να
ανταποκριθεί στην πληθώρα αυτών των αιτηµάτων, µέσα σε ένα
έτος.
Και γι' αυτό, έκανε µία ιεράρχηση, µε βάση τα αιτήµατα, και
αποφάσισε να ικανοποιήσει κατ' αρχήν τα αιτήµατα που αφορούσαν
στην κατασκευή νέων αιθουσών διδασκαλίας και κατόπιν των
αιθουσών πολλαπλών χρήσεων. Και γι' αυτό ακριβώς, προέταξε
στο πρώτο εξάµηνο του 1999 την κατασκευή των αιθουσών
διδασκαλίας και έβαλε για το δεύτερο εξάµηνο, προς το τέλος του

1999, την κατασκευή των αιθουσών πολλαπλών χρήσεων.
'Ετσι, έχει αποστείλει προς τη δηµοτική αρχή των Αχαρνών ένα
σχετικό έγγραφο, µε το οποίο γνωστοποιεί στο δήµο ότι µπορεί να
ικανοποιήσει, µε αυτό το χρονοδιάγραµµα, τα αιτήµατα του ∆ήµου
Αχαρνών σχετικά µε το 2o ∆ηµοτικό Σχολείο Βαρυµπόµπης. Και
περιµένει από το δήµο, που έχει ζητήσει πέντε αίθουσες, να του πει
ότι ναι, συµφωνεί να προταχθεί χρονολογικά η αίθουσα η οποία θα
γίνει στο σχολείο της Βαρυµπόµπης. Είµαστε, εποµένως, εν
αναµονή της απαντήσεως του ∆ήµου Αχαρνών.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Γεώργιος
Καρατάσος έχει το λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτηση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ: Ο ∆ήµος Μενιδίου έχει χαρακτηριστεί ως
δήµος εθνικής σηµασίας και προτεραιότητας.
Σας έχω υποβάλλει και άλλη µία ερώτηση για το σχολείο της Αγίας
'Αννας, που εκεί πράγµατι, εάν δεν το δείτε, θα έχουµε χειρότερα
αποτελέσµατα. Γιατί, µε τις πολυκατοικίες που θα δοθούν στους
δικαιούχους, ήδη υπάρχει πρόβληµα και θα δηµιουργηθεί
µεγαλύτερο.
Ας έρθουµε, όµως, στο προκείµενο θέµα. Μας είπατε ότι, µέχρι το
τέλος του χρόνου, οι αίθουσες αυτές θα έχουν κατασκευαστεί; Είναι
δηλαδή στο χέρι του δηµάρχου αυτό; Εφόσον εσείς έχετε βγάλει µία
απόφαση, γιατί δεν την προχωρείτε; Αυτό θα θέλαµε να ξέρουµε.
Και η όλη ανησυχία µας είναι στο εξής: Πώς είναι δυνατόν, κύριε
Υφυπουργέ -και αυτό εσείς το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά- µέσα σε
δύο αίθουσες, να κάνουν µάθηµα έξι τάξεις; Πώς αυτά τα παιδιά θα
συναγωνιστούν τους άλλους συµµαθητές τους; Καταλαβαίνετε ότι
είναι πολύ σοβαρό το θέµα.
Και ξέρετε κάτι; 'Οταν ακούει κάποιος ότι µένεις στη Βαρυµπόµπη,
λέει "α, πολύ ωραία". Πού να σκεφθεί ότι, µέσα σε δύο αίθουσες,
κάνουν µάθηµα έξι τάξεις.
Γι' αυτό, θα θέλαµε να δείτε το θέµα αυτό καλύτερα και να δώσετε
προτεραιότητα, ώστε αυτές οι αίθουσες, τουλάχιστον την καινούρια
σχολική χρονιά, να λειτουργήσουν.
Γι' αυτό το θέµα ήταν η επίκαιρη ερώτηση που κάνουµε εµείς και θα
θέλαµε να υπάρξει από µέρους σας πλήρη κατανόηση.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο Υφυπουργός
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ. Ιωάννης Ανθόπουλος έχει
το λόγο για δύο λεπτά, για να δευτερολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Μία διευκρίνιση στο
συνάδελφο.
Πρώτα απ' όλα, θα αναφερθώ σε ένα αριθµητικό παράδειγµα. Η
κατασκευαστική δυνατότητα που διαθέτει ο Ο.Σ.Κ. µε τους
συνεργάτες που έχει, τους κατασκευαστές είναι, ας πούµε, εκατό
αίθουσες κατ' έτος. Τα αιτήµατα όµως αφορούν, ας πούµε,
διακόσιες αίθουσες. Ο Ο.Σ.Κ. έκανε ένα διαχωρισµό των αιθουσών
διδασκαλίας από τις αίθουσες πολλαπλών χρήσεων και προέταξε
χρονικά την κατασκευή των αιθουσών διδασκαλίας.
Εποµένως, µόνον προς τα τέλη του 1999 θα µπορεί να
ικανοποιηθεί το αίτηµα για κατασκευή αιθουσών πολλαπλών
χρήσεων.
Θα γίνει η µία αίθουσα διδασκαλίας µέσα στο 1999. Και ευελπιστώ
ότι θα γίνει και στο πρώτο εξάµηνο του 1999.
Τώρα, εάν θα γίνει στο διθέσιο δηµοτικό σχολείο Βαρυµπόµπης ή
σε κάποιο άλλο των Αχαρνών, αυτό ανήκει στην επιλογή του ∆ήµου
Αχαρνών που θα κάνει αυτός την ιεράρχηση και θα βάλει τις
χρονικές προτεραιότητες. Γιατί στο ∆ήµο Αχαρνών θα δώσει, επί τη
βάσει του επιµερισµού που έχει κάνει ο Ο.Σ.Κ., τρεις αίθουσες
διδασκαλίας. Θα επιλέξει, ο ∆ήµος Αχαρνών, πού κατά
προτεραιότητα θα κατασκευαστούν αυτές οι αίθουσες διδασκαλίας.
Εάν θα είναι για το δηµοτικό σχολείο Βαρυµπόµπης, τότε πράγµατι
µέσα στο πρώτο εξάµηνο, θα κατασκευαστεί η αίθουσα διδασκαλίας
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που χρειάζεται. Γι' αυτό είπα ότι τελούµε εν αναµονή της
απαντήσεως του ∆ήµου Αχαρνών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εισερχόµαστε στη
συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων δευτέρου κύκλου:
Η πρώτη επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό 745/8.3.1999 του Βουλευτή
του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανάσιου Αλευρά
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων, σχετικά µε ό,τι αφορά το χαρακτηρισµό οικοπέδου της
∆.Ε.Η., στην περιοχή Αµπελοκήπων Αθήνας, διαγράφεται.
Η τέταρτη µε αριθµό 744/8.3.1999 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Μουσταφά
Μουσταφά προς τον Υπουργό Γεωργίας σχετικά µε την επίλυση
προβληµάτων των καπνοπαραγωγών διαγράφεται λόγω
κωλύµατος του Υπουργού.
Η πέµπτη µε αριθµό 739/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Αράπη προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων
σχετικά µε την κατασκευή γέφυρας στην τοποθεσία Τζαρή, Νοµού
'Αρτας διαγράφεται επίσης λόγω κωλύµατος του Υπουργού και των
Υφυπουργών.
Η δεύτερη επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό 746/8.3.1999 του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθέριου Παπαγεωργόπουλου προς
τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων σχετικά µε το
οικονοµικό αδιέξοδο του Ιδρύµατος Κοινωνικών Ασφαλίσεων (ΙΚΑ),
τη λήψη των αναγκαίων µέτρων κλπ. είναι η ακόλουθη:
"Στο γιγαντιαίο ποσό του 1,7 τρισεκατοµµυρίων δραχµών ανέρχεται
το συνολικό "άνοιγµα" του ΙΚΑ.
Η κατάσταση όµως είναι οριακή για το µεγαλύτερο ασφαλιστικό
ταµείο της χώρας δεδοµένου ότι το ΙΚΑ οφείλει τετρακόσια πενήντα
δισεκατοµµύρια (450.000.000.000) δραχµές σε τρίτους (ΟΑΕ∆,
ΟΕΚ κλπ.). Οι βεβαιωµένες απαιτήσεις από εισφορές δηµοσίων και
ιδιωτικών επιχειρήσεων µαζί µε τις προσαυξήσεις υπερβαίνουν το
ποσό των εννιακοσίων δισεκατοµµυρίων (900.000.000.000)
δραχµών και η αδυναµία είσπραξης µε τις υφιστάµενες διµές είναι
δεδοµένη παρά τις πρόσφατες ρυθµίσεις. Παράλληλα η Κυβέρνηση
συνεχίζει να ασκεί κοινωνική πολιτική µε τα χρήµατα των
ασφαλισµένων.
'Ηδη οι υπηρεσίες του ΙΚΑ προτείνουν τη σύναψη δανείου περίπου
εκατό δισεκατοµµυρίων (100.000.000.000) δραχµών. Τα αδιέξοδα
στο ΙΚΑ είναι πλέον ορατά διά γυµνού οφθαλµού. Το µέλλον
προβάλλει εφιαλτικό για τα δύο εκατοµµύρια ασφαλισµένων και
συνταξιούχων του ΙΚΑ και του ΤΕΑΜ.
Την ίδια ώρα η Κυβέρνηση θορυβηµένη από την ένταση των
κοινωνικών µετώπων που έχει δηµιουργήσει η αδιέξοδη πολιτική
της σπεύδει να απαλλαγεί από τις δύσκολες υποθέσεις
µεταθέτοντας το κόστος των αποφάσεων για το αποκαλούµενο
µεγάλο ασφαλιστικό στην επόµενη πιο υπεύθυνη Κυβέρνηση.
Για τους λόγους αυτούς ερωτάται ο αρµόδιος κύριος Υπουργός τι
προτίθεται να πράξει προκειµένου το ΙΚΑ να µην περιέλθει σε
οικονοµικό αδιέξοδο και να συνεχίσει να επιτελεί την αποστολή
του;".
Ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Φοίβος
Ιωαννίδης έχει το λόγο για τρία λεπτά για να πρωτολογήσει.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κύριοι συνάδελφοι, οφείλω να σας διαβεβαιώσω
κατηγορηµατικά και δι' ηµών τη Βουλή και τον ελληνικό λαό ότι το
ΙΚΑ δεν θα αφεθεί ποτέ να καταρρεύσει, όχι µόνο από τη δική µας
Κυβέρνηση, αλλά από καµία Κυβέρνηση. Τέτοιος κίνδυνος δεν
υπάρχει.
Θεωρώ εύλογο το ενδιαφέρον σας για το ΙΚΑ, που είναι ο
µεγαλύτερος ασφαλιστικός οργανισµός της χώρας. Βεβαίως, τα δύο
εκατοµµύρια, που αναφέρετε, είναι µόνο οι άµεσα ασφαλισµένοι. Αν
προσθέσει κανείς και τους έµµεσα ασφαλισµένους στο ΙΚΑ είναι 5,5
εκατοµµύρια, δηλαδή, η µισή Ελλάδα και παραπάνω. Συνεπώς,
είναι αυτονόητο ότι κάθε Κυβέρνηση και πάντως η δική µας
Κυβέρνηση µεριµνά για την οικονοµική εξυγίανση του ΙΚΑ.

∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι το ΙΚΑ έχει προβλήµατα, όπως έχουν
όλοι οι ασφαλιστικοί οργανισµοί, όλων των ευρωπαϊκών χωρών και
όχι µόνο της χώρας µας. Τα αίτια είναι γενικότερα και γνωστά.
Εν πάση περιπτώσει, για να µην απεραντολογήσω και τελικά δεν
έχω χρόνο για να απαντήσω σε συγκεκριµένα θέµατα που θέτετε µε
την επίκαιρη ερώτησή σας, έχω να σας πω τα εξής.
Πρώτον, το ποσό που αναφέρετε στην επίκαιρη ερώτησή σας ότι
οφείλει το ΙΚΑ στον ΟΑΕ∆, στον ΟΕΚ και στην Εργατική Εστία,
δηλαδή τα τετρακόσια πενήντα δισεκατοµµύρια (450.000.000.000)
δραχµές δεν είναι ακριβές. Το ποσό είναι βέβαια µεγάλο είναι όµως
εκατό δισεκατοµµύρια (100.000.000.000) δραχµές λιγότερα δηλαδή
είναι τριακόσια σαράντα εννέα δισεκατοµµύρια (349.000.000.000)
δραχµές. Το ΙΚΑ, βεβαίως, θα εξοφλήσει σταδιακά αυτό το ποσό.
Βεβαίως, το ΙΚΑ έχει και πολλές απαιτήσεις.
Ξέρετε ότι µόνο από τις κύριες οφειλές έχει απαιτήσεις της τάξεως
των πεντακόσιων περίπου δισεκατοµµυρίων. Η εικόνα του
ελλείµµατος που εµφανίζει προϋπολογιστικά φέτος, δεν
ανταποκρίνεται βεβαίως σε πραγµατικό έλλειµµα. ∆ιότι και τα
προηγούµενα χρόνια -για να σας δώσω ένα δείγµα- που πάλι
εµφανιζόταν προϋπολογιστικά µεγάλο έλλειµµα, είχαµε τα εξής
στοιχεία: Το 1994 ήταν τριάντα τρία δισεκατοµµύρια πεντακόσια
εκατοµµύρια (33.500.000.000) δραχµές και τελικά είχαµε µόνο
είκοσι τρία δισεκατοµµύρια (23.000.000.000) δραχµές πραγµατικό
έλλειµµα. Αυτά τα λέω σύµφωνα µε τους ισολογισµούς. Το 1995
ήταν δεκαπέντε δισεκατοµµύρια (15.000.000.000) δραχµές, το 1996
ήταν εβδοµήντα πέντε δισεκατοµµύρια (75.000.000.000) δραχµές,
το 1997 ήταν εκατόν σαράντα δισεκατοµµύρια (140.000.000.000)
δραχµές και το 1998 ήταν διακόσια τριάντα δύο δισεκατοµµύρια
(232.000.000.000) δραχµές. Μιλάµε φυσικά για προϋπολογιστικό
έλλειµµα. Στην πραγµατικότητα όµως τι είχαµε; Το 1997 ήταν
εξακόσια εκατοµµύρια (600.000.000) δραχµές το πραγµατικό
έλλειµµα, λιγότερο από ένα δισεκατοµµύριο (1.000.000.000)
δραχµές. Για το 1998 δεν έχει γίνει ακόµα ισολογισµός, αλλά δεν
δανειοδοτήθηκε το ΙΚΑ καθόλου, δεν παρακράτησε κανένα ποσό
από τον ΟΑΕ∆, τον ΟΕΚ, τον Οργανισµό Εργατικής Εστίας κλπ., τα
συνεισπραττόµενα δηλαδή. Αυτό επιβεβαιώνει ότι υπήρξε
σηµαντική αύξηση των εσόδων του ιδρύµατος.
Ο χρόνος δεν αρκεί για να σας δώσω πιο ολοκληρωµένη
απάντηση. Ελπίζω στη δευτερολογία µου να έχω τη δυνατότητα να
προσθέσω τα στοιχεία που έχω µαζί µου για να βεβαιωθείτε ότι η
Κυβέρνηση πράττει ό,τι είναι δυνατόν για να στηρίξει το ΙΚΑ. Είµαι
βέβαιος ότι θα συµφωνήσετε και εσείς ότι το ΙΚΑ για όλες τις
κυβερνήσεις, για όλα τα κόµµατα, είναι µία πολύ µεγάλη υπόθεση.
Είναι το ίδιο το κράτος. ∆εν υπάρχει κίνδυνος να καταρρεύσει το
ΙΚΑ διότι το Κράτος πάντοτε θα το στηρίζει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ.
Παπαγεωργόπουλος έχει το λόγο για δύο λεπτά να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτησή του.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι
αυτονόητη και δεδοµένη η βούληση όποιας ελληνικής Κυβέρνησης
να µην αφήσει το ΙΚΑ να χαθεί. Το ΙΚΑ είναι σχεδόν ταυτόσηµο µε
την ύπαρξη της κοινωνικής ασφάλισης της Ελλάδας, µη γελιόµαστε.
Αλλά δεν αρκεί η διατύπωση αγαθών προθέσεων και ευχών.
Χρειάζεται να γίνουν κάποια πράγµατα. Και µια και µιλάµε πολιτικά
και για πολιτική, αυτά τα ζητήµατα θέτουµε και ρωτάµε ποια είναι η
θέση της Κυβέρνησης.
Πιστεύω  ότι  συµφωνούµε  όλοι  ότι  η  κατάσταση  στο  ΙΚΑ  και
στο  ΤΕΑΜ,  το  επικουρικό  του  ΙΚΑ,  είναι  οριακή  και  τα
αδιέξοδα  είναι  ορατά.  ∆εν  χρειάζεται  να  µας  το  πουν  οι
αναλογιστικές  µελέτες  αρκεί  στοιχειώδης  εµπειρική  γνώση.  Αλλά
σύµφωνα  µε  µελέτη  που  µε  εντολή  του  ΙΚΑ  συνέταξε  κρατικός
βρετανικός  οίκος  αναλογιστικών  µελετών,  το  έλλειµµα  του  ΙΚΑ
αν  τα  πράγµατα  πάνε  όπως  πάνε,  σε  πενήντα  χρόνια,  κατά
το  δυσµενές  σενάριο,  θα  ανέρχεται  σε  εκατόν  έντεκα
τρισεκατοµµύρια  (111.000.000.000.000)  δραχµές  και  κατά  το
αισιόδοξο,  δηλαδή,  µε  αύξηση  της  απασχόλησης  και  µε
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συµµάζεµα διοικητικό κλπ., σε τριάντα τρισεκατοµµύρια
(30.000.000.000.000) δραχµές. Οι αριθµοί είναι ανατριχιαστικοί και
είναι δύσκολο να εκτιµήσουµε τι θα συµβεί αν φθάσουµε εκεί.
Τα εν δυνάµει προβλήµατα είναι δεδοµένα: η γήρανση του
πληθυσµού, η κακή σχέση και αναλογία εργαζοµένων-
ασφαλισµένων, που θα φθάσει σε λίγο να χρειάζεται ο µισός µισθός
του εργαζοµένου για να πληρώνονται οι συντάξεις, η µείωση της
απασχόλησης, οι κακές αποδόσεις των αποθεµατικών, που δεν
τολµήσατε στο µίνι ασφαλιστικό να βάλετε χέρι. Μάλλον προς την
αντίθετη κατεύθυνση κινηθήκατε, βάλατε περισσότερα εµπόδια και
δυσκολίες και γραφειοκρατικά κωλύµατα.
'Ετσι έχουµε µία Κυβέρνηση που παρακολουθεί απαθής, ενώ
συνεχίζει να κάνει κοινωνική πολιτική µε χρήµατα του ΙΚΑ. Σε όλα
τα νοµοσχέδια έχουµε κοινωνικές παρεµβάσεις της Κυβέρνησης σε
βάρος των εισφορών των ασφαλισµένων, πράγµα που επιδεινώνει
την κατάσταση. Παράλληλα η προπολυεξαγγελθείσα µεταρρύθµιση
του ασφαλιστικού συστήµατος από το φόβο του πολιτικού κόστους
τέθηκε στο συρτάρι.
'Ετσι, λοιπόν, ενώ έχουµε την Κυβέρνηση να µεταθέτει το
πρόβληµα για µετά τις εκλογές, για µετά το 2000 όπως λέει,
παρατηρούνται υπόγειες διαδροµές. Ο νέος διοικητής στο ΙΚΑ
διαρρέει πληροφορίες για δηµιουργία νέου επικουρικού στο ΙΚΑ µε
συµµετοχή ιδιωτικών ασφαλιστικών εταιρειών.
Το ερώτηµα, λοιπόν, που τίθεται είναι το εξής: Υπάρχει, κύριε
Υπουργέ, συγκεκριµένη πολιτική στο ασφαλιστικό; Θα
λειτουργήσετε σε θεσµικό φως ηµέρας ή σε εξωθεσµικές υπόγειες
διαδροµές σαν και αυτές που δροµολογεί ο νέος διοικητής του ΙΚΑ.
Αυτά τα ερωτήµατα ζητούµε να απαντηθούν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κύριε συνάδελφε, θέλω να σας διαβεβαιώσω
κατηγορηµατικά ότι η πολιτική στο χώρο της κοινωνικής ασφάλισης
είναι υπόθεση της Κυβέρνησης και δεν είναι υπόθεση κανενός
διοικητή του ΙΚΑ.
∆ιετέλεσα διοικητής του ΙΚΑ και γι' αυτό η πρώτη µου δήλωση όταν
ανέλαβα διοικητής του ΙΚΑ ήταν αυτή. Ο εκάστοτε διοικητής του ΙΚΑ
οφείλει να δραστηριοποιείται, να διοικεί το ΙΚΑ µέσα στα πλαίσια
της πολιτικής που χαράζει η εκάστοτε κυβέρνηση.
∆εύτερον, η αναλογιστική µελέτη στην οποία αναφέρεσθε, που
εµφανίζει αυτά τα τεράστια ποσά ως ελλείµµατα προοπτικής,
προφανώς δεν έχει συµπεριλάβει την κρατική επιχορήγηση η οποία
καταβάλλεται ετησίως. Για φέτος είναι της τάξεως των διακοσίων και
πλέον δισεκατοµµυρίων όπως ήταν και πέρσι και πρόπερσι κλπ.
Πλέον τούτου στο ΙΚΑ όπως και στους άλλους ασφαλιστικούς
οργανισµούς καταβάλλεται το ΕΚΑΣ, το επίδοµα κοινωνικής
αλληλεγγύης, από τον κρατικό προϋπολογισµό. Ακόµη ο κρατικός
προϋπολογισµός έχει αναλάβει ολόκληρη σειρά από τις ρυθµίσεις
στις οποίες αναφέρεσθε. Αν δεν τις αναλάµβανε θα επιβάρυναν το
ΙΚΑ.
Μια από τις θετικές διατάξεις του Ν.2084 είναι η διάταξη εκείνη που
προβλέπει ότι για κάθε τέτοια νοµοθετική ρύθµιση το κόστος θα το
αναλαµβάνει ο κρατικός προϋπολογισµός. Αυτή ήταν και η άποψή
µου πολύ πριν την υιοθετήσει η δική σας κυβέρνηση.
'Οταν µιλάµε για την προοπτική της πεντηκονταετίας στην οποία
αναφέρονται οι αναλογιστικές µελέτες, γενικώς τροµάζει κανείς µε
τα νούµερα. Μου θυµίζει αυτόν το σοφό που έχει πει ο Κέυνς, ο
µεγάλος 'Αγγλος οικονοµολόγος ότι "µακροχρονίως όλοι θα είµαστε
νεκροί". ∆εν µπορούµε να αρνηθούµε ότι οι αναλογιστικές µελέτες
έχουν την αξία τους. Αλλά εν πάση περιπτώσει το ΙΚΑ θα ζει µέχρι
τότε, αυτό είναι βέβαιο.
Πρέπει ακόµα να προσθέσω ότι µε την πρόσφατη νοµοθεσία, εκτός
από τη ΕΥΠΕΑ, την ειδική µονάδα του ΙΚΑ που οργανώνεται για να
εξουδετερώσει την εισφοροδιαφυγή, έχουµε ιδιαίτερες διατάξεις και
φροντίδα για την µηχανοργάνωση και για τη δυνατότητα των
οργάνων του ΙΚΑ να παίρνουν πληροφορίες από εφορίες,
τράπεζες, από παντού για να µπορέσουν να επιτελέσουν πιο

ολοκληρωµένα την αποστολή τους και να αυξήσουν έτσι τα έσοδα
µειώνοντας την εισφοροδιαφυγή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τρίτη είναι η µε αριθµό
748/8.3.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος κ. ∆ηµητρίου Κωστόπουλου προς τους
Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, Υγείας και
Πρόνοιας, σχετικά µε τη λειτουργία του παραρτήµατος του
Ιδρύµατος Κοινωνικών Ασφαλίσεων (ΙΚΑ) Κυψέλης-Πατησίων.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Η κατάσταση που επικρατεί στο παράρτηµα του ΙΚΑ Κυψέλης-
Πατησίων είναι απελπιστική και απαράδεκτη. Οι εκατό υπάλληλοι
στις διοικητικές και στις υγειονοµικές υπηρεσίες, είναι αδύνατον να
εξυπηρετήσουν πάνω από δικόσιες χιλιάδες ασφαλισµένους.
Ατελείωτες ώρες αναµονής των ασφαλισµένων στην ουρά,
εκνευρισµοί, ταλαιπωρία, είναι τα κύρια χαρακτηριστικά τόσο για
τους ασφαλισµένους όσο και για τους υπαλλήλους.
Ο αριθµός των ασφαλισµένων αυξάνει συνεχώς, γιατί εκτός των
άλλων στην περιοχή κατοικούν πολλοί αλλοδαποί εργαζόµενοι, που
αυτήν την περίοδο βρίσκονται σε διαδικασία νοµιµοποίησής τους
και αποκτούν πλήρη ασφαλιστικά δικαιώµατα.
Προκειµένου να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα χρειάζεται να
δηµιουργηθεί και άλλο υποκατάστηµα ΙΚΑ στην Κυψέλη.
Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Τι µέτρα παίρνονται για την εύρυθµη και οµαλή λειτουργία του
υποκαταστήµατος ΙΚΑ Κυψέλης-Πατησίων ώστε και οι εργαζόµενοι
να παρέχουν όσο το δυνατόν καλύτερες ποιοτικές υπηρεσίες στους
ασφαλισµένους και ταυτόχρονα να µειωθεί σηµαντικά και άµεσα η
ταλαιπωρία των ασφαλισµένων;
Υπάρχει στους σχεδιασµούς των αρµόδιων υπηρεσιών η
δηµιουργία και άλλου υποκαταστήµατος ΙΚΑ στην Κυψέλη και αν
ναι, σε ποιο στάδιο βρίσκεται η όλη διαδικασία;".
Ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων έχει το λόγο.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κύριε συνάδελφε, ξέρω πόσο ειλικρινές είναι το
ενδιαφέρον σας για το ΙΚΑ γενικότερα και για την κοινωνική
ασφάλιση.
Eις ό,τι αφορά το Ι.Κ.Α. Πατησίων, είναι γνωστό ότι εκεί έχουµε
µεγάλη αύξηση των ασφαλιστικών µεγεθών και µεγάλη έλλειψη
προσωπικού. Στα πλαίσια των δυνατοτήτων που έχει σήµερα το
Ι.Κ.Α. επιχειρεί µε ορισµένα οργανωτικά µέτρα να αµβλύνει το
πρόβληµα.
Το σύνολο των υγειονοµικών υπηρεσιών στεγάζεται σε ένα οίκηµα
δυόµιση χιλιάδων τ.µ. στην οδό ∆ροσοπούλου. Για τη στέγαση των
διοικητικών υπηρεσιών, νοικιάστηκε πρόσφατα χώρος χιλίων
διακοσίων τριάντα τ.µ. στην οδό Πατησίων 268, όπου
µεταστεγάστηκαν οι διοικητικές υπηρεσίες. Στην οδό Πατησίων 207
σε χώρο οκτακοσίων είκοσι τ.µ. εξακολουθούν να στεγάζονται οι
υπηρεσίες των συντάξεων. Στην οδό Πατησίων 264 και σε χώρο
τριακοσίων πενήντα τ.µ. στεγάζεται η υπηρεσία αρχείου του
υποκαταστήµατος.
Συνολικά οι διοικητικές υπηρεσίες στεγάζονται σε τρεις χώρους των
δυόµιση χιλιάδων τ.µ. Πέραν αυτών, στην οδό Κεφαλληνίας 12-14
το Ι.Κ.Α. διαθέτει δικό του οικόπεδο στο οποίο προβλέπεται η
ανέγερση ιδιόκτητου οικήµατος. Αυτό το έργο ύστερα από τις
σχετικές προµελέτες δηµοπραττήθηκε µε το σύστηµα µελέτη-
κατασκευή. Ο σχετικός διαγωνισµός προσδιορίστηκε για τις 21
Μαϊου τρέχοντος έτους. Σύµφωνα µε την προµελέτη προβλέπεται
να ανεγερθεί πενταόροφο κτίριο µε τρία υπόγεια, για τη στέγαση
των διοικητικών υπηρεσιών. Η συνολική απόδοση του νέου
οικήµατος θα είναι χίλια οκτακόσια τ.µ. υπόγεια, τριακόσια τριάντα
τρία τ.µ. ισόγειο και όροφοι δύο χιλιάδες διακόσια τριάντα τ.µ. Αυτοί
οι χώροι κρίνονται επαρκείς για τη στέγαση των διοικητικών
υπηρεσιών.
∆ηµιουργία  νέου  υποκαταστήµατος  του  Ι.Κ.Α.  σ'αυτήν  την
περιοχή,  δεν  προβλέπεται  µε  τις  σηµερινές  εκτιµήσεις  κυρίως
των  αναγκών  της  υπηρεσίας  σε  ανθρώπινο  δυναµικό.  Τα
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ασφαλιστικά και πληθυσµιακά µεγέθη της περιοχής Πατησίων θα
αµβλυνθούν µε την επαναοριοθέτηση των ασφαλιστικών ορίων
µεταξύ των γειτονικών υποκαταστηµάτων του ιδρύµατος. Τώρα
γίνεται µια προσπάθεια αναδιάταξης για ορθότερη χωροταξική
κατανοµή. Σ'αυτά τα πλαίσια θα έχουµε και κάποιες αλλαγές
σ'αυτήν την περιοχή.
'Οσον αφορά την έλλειψη προσωπικού, πρέπει να πω ότι
συγκριτικά δεν έχει τόσο µεγάλη έλλειψη όση έχουν άλλες µονάδες.
Ο οργανισµός προβλέπει ενενήντα εννέα θέσεις δοικητικών
υπαλλήλων και υπηρετούν ογδόντα εννέα. Βεβαίως, οι οργανικές
θέσεις µε τον οργανισµό του Ι.Κ.Α -που έγινε για πρώτη φορά επί
των ηµερών µου το 1989- δεν επαρκούν γιατί τα µεγέθη έχουν
αλλάξει. Επισηµάνατε και εσείς ότι υπάρχει το πρόσθετο πρόβληµα
µε τους πολλούς αλλοδαπούς που έχουν εγκατασταθεί εκεί. Είναι
και αυτός ένας από τους λόγους για τους οποίους γίνεται η µελέτη
για την ορθότερη χωροταξική κατανοµή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κωστόπουλος έχει
το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κύριε Πρόεδρε, η επίκαιρη ερώτηση του υποφαινόµενου
είχε την ατυχία να ακολουθήσει µια ανάλογη επίκαιρη ερώτηση.
Από την προηγηθήσα συζήτηση µεταξύ Υπουργού και Βουλευτού
διαπιστώνονταν χορός δισεκατοµµυρίων. 'Ετσι η δικιά µου επίκαιρη
ερώτηση για τα Πατήσια φαντάζει σαν κάτι εντελώς ασήµαντο.
Είναι ασήµαντη; Συνδυάζεται το Ι.Κ.Α., Πατησίων µε το χορό των
δισεκατοµµυρίων; Απολύτως. Το Ι.Κ.Α. κύριε Υφυπουργέ, είναι
εφτάψυχο, γιατί στηρίζεται στις γερές πλάτες των εργατών και όχι
στις παρεµβάσεις των κυβερνήσεων που έµαθαν κουρείς στου
κασίδι το κεφάλι. Τα τελευταία χρόνια µόνο άρχισαν να βάζουν το
χέρι στην τσέπη.
Το Ι.Κ.Α. πρέπει να ζήσει και θα ζήσει, γιατί κανείς δεν θα µπορέσει
να αντέξει στη θύελλα που θα ξεσηκωθεί, όταν εκραγεί η βόµβα
που κάποιοι έχουν βάλει στα θεµέλια του ιδρύµατος.
Πάµε όµως στα στοιχεία που είπατε για το συγκεκριµένο µικρό µας
θέµα του ΙΚΑ Πατησίων. Πολλά τετραγωνικά δώσατε, πολλούς
αριθµούς δώσατε. Εγώ δεν έχω την ευχέρεια να αντικρούσω αυτούς
τους αριθµούς. ∆υστυχώς δεν έχω. 'Ενα πραγµατικό γεγονός
γνωρίζω ότι πιέζεται αρκετά το υποκατάστηµα επιπρόσθετα και από
τους ξένους εργάτες οι οποίοι παίρνουν τώρα την άσπρη και την
κίτρινη κάρτα και αυτό είναι ορατό. Αυτό προκαλεί µια εντύπωση
κακή. Αυτή η κακή εντύπωση αν αξιοποιηθεί ενισχύεται το άναµα
της φωτιάς στη βόµβα που βρίσκεται στα θεµέλια του ΙΚΑ και
κάποιοι τρίβουν τα χέρια τους.
∆εν θέλω να πω ότι εσείς είστε της λογικής, ότι ευηµερούν οι
αριθµοί και δυστυχούν οι άνθρωποι. Εγώ προτείνω όµως ότι αν
δέχεται τέτοια πίεση το υποκατάστηµα αυτό να παρέµβαιτε άµεσα
και δραστικά ώστε να ανακουφιστεί τουλάχιστον ο διοικητικός
τοµέας ύστερα από την παρέµβαση και των ξένων εργατών που
είναι στις ουρές του υποκαταστήµατος. 'Εχετε τέτοια δυνατότητα,
κύριε Υπουργέ, να κινήσετε κάποιους µηχανισµούς. Κάντε το αν και
σεις συµφωνείτε µε αυτήν τη διαπίστωση ότι το ΙΚΑ των Πατησίων,
δέχεται αυτήν την πίεση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κύριε συνάδελφε, ευχαρίστως θα το κάνω παρ' όλο
που και σεις γνωρίζετε ότι το ΙΚΑ έχει µια αυτονοµία όπως και οι
άλλοι ασφαλιστικοί οργανισµοί και πρέπει να την έχουν. Αλλά

βεβαίως δεν υπερβαίνει τα όρια της αυτονοµίας το να κάνω µια
υπόµνηση στη διοίκησή του, για το συγκεκριµένο θέµα.
Εκείνο που θέλω, αγαπητέ συνάδελφε, να σας πω, είναι ότι αυτοί οι
ψίθυροι, αυτοί οι κίνδυνοι που επισηµαίνονται υπερβολικά θα έλεγα
και αυτές οι ανησυχίες περί των προθέσεων δήθεν της
Κυβερνήσεως σε ό,τι αφορά την κοινωνική ασφάλιση και το ΙΚΑ
είναι εντελώς αβάσιµες. Αγαπητέ συνάδελφε, µόνο όσοι δεν ξέρουν
µπορούν να κάνουν συγκρίσεις της κοινωνικής ασφάλισης µε την
ιδιωτική ασφάλιση ή µε άλλες πονηρές σκέψεις.'Οσοι ξέρουν,
ξέρουν ότι η διαφορά είναι τεράστια. Η Κυβέρνηση ξέρει. Το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. έχει δώσει δείγµατα. Να θυµίσω µόνο ένα ότι µέχρι το
1983 το ΙΚΑ δεν υπήρχε σε όλη την Ελλάδα, υπήρχε µόνο στα
µεγάλα αστικά κέντρα.
Λοιπόν, έχει κάνει πολλά το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και η Κυβέρνηση του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. για το ΙΚΑ και οι επιχορηγήσεις οι ετήσιες από το 1987
και εντεύθεν είναι συνεχώς αυξανόµενες και σηµαντικές. ∆εν θέλω
να αναφερθώ σε πολλά άλλα µέτρα που έχουν πάρει οι
κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Θέλω να σας διαβεβαιώσω κατηγορηµατικά: Η κοινωνική ασφάλιση,
η κοινωνική προστασία είναι σύµφωνα και µε τις απόψεις όλων των
χωρών µελών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, στοιχείο της ταυτότητος
του Ευρωπαίου. Η Ευρώπη έχει καθιερώσει το κράτος κοινωνικής
προστασίας...
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): ∆εν το ξέρω!
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων):... και µόνο στην Ευρώπη υπάρχει άξιο λόγου
κράτος κοινωνικής προστασίας. Γι' αυτό και θα το διατηρήσουµε.
'Ηµουν και προχθές σε συµβούλιο Υπουργών στις Βρυξέλλες και σε
συνάντηση των σοσιαλιστών Υπουργών πριν από το συµβούλιο
όπου καµία απολύτως αµφισβήτηση δεν ηγέρθη ως προς τις
τοποθετήσεις των σοσιαλιστών σε ό,τι αφορά το κράτος κοινωνικής
προστασίας. Το κράτος κοινωνικής προστασίας, την κοινωνική
ασφάλιση θα τη διαφυλάξουµε ως κόρη οφθαλµού. Προβλήµατα
έχει µεγάλα, το ξέρουµε. Ελάτε µαζί να συνεργαστούµε να τα
λύσουµε. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Εχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από
τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", εξήντα τέσσερις
µαθητές και έξι συνοδοί-καθηγητές από το Γυµνάσιο και Λύκειο της
Ασωπείας του Νοµού Βοιωτίας.
Η Βουλή τους καλοσωρίζει.
(Χειροκροτήµατα απ'όλες τις πτέρυγες)
Κύριοι συνάδελφοι, πριν εισέλθουµε στην ηµερήσια διάταξη της
νοµοθετικής εργασίας, όπου θα έχουµε την ονοµαστική ψηφοφορία
στην τροπολογία, την οποία κατέθεσαν οι Βουλευτές της Νέας
∆ηµοκρατίας και οι Βουλευτές των άλλων κοµµάτων και επειδή
διαγράφησαν έξι ερωτήσεις, για να καλύψουµε το χρόνο των
διαγραφέντων ερωτήσεων, θα διακόψουµε για ένα τέταρτο µε είκοσι
λεπτά.
Κατόπιν, θα µπούµε αµέσως στη νοµοθετική εργασία µε την
ονοµαστική ψηφοφορία για να τελειώσουµε µε το νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Οικονοµικών και θα συνεχίσουµε τη συζήτηση του
νοµοσχεδίου του Υπουργείου Ανάπτυξης.

( ∆ Ι Α Κ Ο Π Η )
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χάς, αυτό που λέει ο κ. Νάκος, είναι σωστό. Είχα πει ότι πριν τη
συζήτηση των άρθρων, θα ανακοινώσω τις µεταβολές που
επέρχονται στην νοµοτεχνική κατάστρωση των διατάξεων.
Στο άρθρο 4, λοιπόν, η παράγραφος 2 αντικαθίσταται, ως εξής: "Οι
αρµοδιότητες της προηγούµενης παραγράφου ασκούνται µέσω
ειδικής υπηρεσιακής µονάδας επιπέδου διεύθυνσης ή τµήµατος
που ιδρύεται κατά τη διάταξη του άρθρου 2 παράγραφος 1 εδάφιο
γ' του ν. 2503/97 σε κάθε περιφέρεια, πλην της περιφέρειας της
Αττικής, ανάλογα µε τον αριθµό των µικροµεσαίων επιχειρήσεων
και τις αναπτυξιακές ανάγκες της".
∆ίνω το κείµενο στα Πρακτικά, ώστε να το λάβουν και οι κύριοι
συνάδελφοι που επιθυµούν.
Στο άρθρο 5 διαγράφεται από την παράγραφο 1 η λέξη
"αυτοδικαίως" και στο τέλος της υποπαραγράφου 1 προστίθεται
εδάφιο που λέει τα εξής: "Η κατάργηση διαπιστώνεται µε πράξη των
διοικητικών συµβουλίων του ΙΓΜΕ και του ΕΟΜΜΕΧ, η οποία
εγκρίνεται από τον Υπουργό Ανάπτυξης".
Στο τέλος της υποπαραγράφου 2 προστίθεται εδάφιο που λέει τα
εξής: "Οι αποφάσεις της παραγράφου αυτής εγκρίνονται από τον
Υπουργό Ανάπτυξης. Περιφερειακά γραφεία του ΙΓΜΕ συστήνονται
οπωσδήποτε στις περιφέρειες, κεντρικής Μακεδονίας, ανατολικής
Μακεδονίας και Θράκης, δυτικής Μακεδονίας, Πελοποννήσου,
Ηπείρου και Κρήτης, καθώς και σε όσες άλλες περιφέρειες υπάρχει
ιδιαίτερο ερευνητικό ενδιαφέρον του ΙΓΜΕ".
Επίσης στην παράγραφο 3, το τρίτο εδάφιο αντικαθίσταται, ως εξής:
"Στους πίνακες αυτούς περιλαµβάνεται το προσωπικό που υπηρετεί
τόσο στην Αθήνα όσο και στην περιφέρεια, προηγουµένων των
νεωτέρων στην υπηρεσία".
Στην παράγραφο 10 του άρθρου 5, η φράση: "αν στον ίδιο νοµό
υπάρχουν κενές θέσεις του κλάδου ή ειδικότητάς του.", διαγράφεται.
'Αρα η παράγραφος 10 διαµορφώνεται, ως εξής: "∆εν επιτρέπεται
µεταφορά και ένταξη χωρίς αίτηση προτίµησης, εκτός του νοµού
που υπηρετεί ο µεταφερόµενος." Εκεί τελειώνει η παράγραφος
αυτή.
Επανερχόµενος στο άρθρο 4, θέλω να κάνω µια ανακοίνωση, η
οποία είναι νοµοτεχνική, αλλά και ουσιαστική. Την είχα υπαινιχθεί
ουσιαστικά στην αγόρευσή µου.
'Οπως ξέρετε, στο άρθρο 4 προβλέπεται ότι µε το διακανονισµό των
οφειλών των µικροµεσαίων επιχειρήσεων που τώρα πλέον
αφορούν το δηµόσιο και όχι τον ΕΟΜΜΕΧ, προβλέπεται ότι θα
διαγραφεί το 85% των οφειλοµένων τόκων και των κάθε είδους
προσαυξήσεων. Θεωρώ ότι αυτό το 85% είναι ήδη µία πολύ
σηµαντική χειρονοµία, µία διευκόλυνση, η οποία ελαφρύνει τους
µικροµεσαίους. Το 15% όµως είναι πολύ µικρό όφελος για το
δηµόσιο ταµείο και έτσι σε συνεννόηση µε τον Υφυπουργό
Οικονοµικών κ. ∆ρυ ολοκληρώνουµε αυτήν τη χειρονοµία
ελάφρυνσης προς τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις που έχουν χρέη
στον ΕΟΜΜΕΧ και έτσι η διαγραφή καλύπτει το 100% των τόκων
και των προσαυξήσεων.
Υπό την έννοια αυτή, η διατύπωση του τελευταίου εδαφίου της
παραγράφου 5 του άρθρου 4, διαµορφώνεται ως εξής: "Οι
οφειλέτες που εκπληρώνουν τις υποχρεώσεις τους σύµφωνα µε
τους όρους της ανωτέρω απόφασης, απαλλάσσονται από τους
οφειλόµενους τόκους και κάθε φύσης προσαυξήσεις του βασικού
χρέους". Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Τίνων ετών είναι τα
δάνεια αυτά, κύριε Υπουργέ;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Αείποτε.
Τουλάχιστον δεκαπέντε ετών.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆ιαγράφονται τόκοι
υπερηµερίας ή τόκοι συµπεφωνηµένοι;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης):
Προσαυξήσεις, πρόστιµα και τόκοι υπερηµερίας. Τα πάντα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Υποθέτω τόκοι
υπερηµερίας εννοείτε, όχι τόκοι συµπεφωνηµένοι.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Είναι
συµβατικοί, υπερηµερίας και προσαυξήσεις.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μόνο το κεφάλαιο δηλαδή
µένει;

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Μόνο το
κεφάλαιο, ναι.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν το χαρίζουµε και αυτό, για
να τελειώνουµε;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): ∆ιευκρινίζω,
αν µου δίνετε το δικαίωµα, κύριε Πρόεδρε, κάτι που το ξέρει η
Αίθουσα ότι πρόκειται για οφειλές όχι κατά κυριολεξία µικροµεσαίων
επιχειρήσεων, αλλά µικρών επιχειρήσεων. Η ελάφρυνση είναι αυτήν
τη στιγµή σηµαντικότατη, το κεφάλαιο το οποίο αποµένει να
καταβληθεί σε σαράντα οκτώ δόσεις είναι στις περισσότερες
περιπτώσεις πάρα πολύ µικρό. Ουσιαστικά πρόκειται για διαγραφή
χρεών. Πρόκειται για µία χειρονοµία προς τους µικρούς
επαγγελµατίες, επιτηδευµατίες, βιοτέχνες, επιχειρήσεις, πολύ
σηµαντική.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, άκουσα
τη διατύπωση που λέτε "εγκρίνονται από τον Υπουργό...". Εσείς θα
το διατυπώσετε καλύτερα, "µε απόφαση του Υπουργού...". ∆είτε τη
νοµοτεχνική διατύπωση που σας έδωσε η υπηρεσία σας.
Λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, προχωρούµε. Νοµίζω πρέπει να
δώσουµε στους εισηγητές ένα δεκάλεπτο, ώστε να µπορέσουν να
αναπτύξουν περισσότερο τις απόψεις τους.
Η κ. Ζήση έχει το λόγο.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ξεκινώντας από το άρθρο 1 που αφορά το Ταµείο Αντεγγύησης και
στην αντικατάσταση του άρθρου 3, θα σηµειώσω ότι η µέχρι τώρα
εξουσιοδότηση για ρυθµίσεις σύµφωνα µε το ν. 2367/95, αυτές οι
υπουργικές αποφάσεις δεν υλοποιήθηκαν λόγω νοµικών και
τεχνικών ατελειών.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Β'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
Το Ταµείο Αντεγγύησης είναι ένας καινοτόµος θεσµός, η εποπτεία
του ασκείται από την Τράπεζα της Ελλάδος και µε πράξη του
διοικητή της τράπεζας καθορίζονται οι σχετικοί κανόνες και ιδίως οι
συντελεστές ρευστότητος κεφαλαιακής επάρκειας και
φερεγγυότητας του ταµείου.
Καθορίζεται επίσης ότι το 75% των διαθεσίµων του Ταµείου
Αντεγγύησης τοποθετείται υποχρεωτικά και παραµένουν
κατατεθειµένα εντόκως σε τράπεζα που λειτουργεί νόµιµα στην
Ελλάδα, αφού ενηµερωθεί πρώτα η Τράπεζα της Ελλάδος. Το
υπόλοιπο των διαθεσίµων του ταµείου µπορεί να επενδύεται σε
αξίες, όπως τίτλοι του δηµοσίου, οµόλογα τραπεζών και αµοιβαία
κεφάλαια σταθερού εισοδήµατος και διαχείρισης διαθεσίµων καθώς
και σε αντίστοιχες κατηγορίες αξιών σε συνάλλαγµα. Επίσης τα
κέρδη του ταµείου δεν διανέµονται στους µετόχους του, αλλά
φέρονται σε ειδικά αφορολόγητα αποθεµατικά.
Οι εταιρείες αµοιβαίων εγγυήσεων και το Ταµείο Αντεγγύησης
εντάσσονται στα πλαίσια της πολιτικής ενίσχυσης των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων. 'Οπως είπα, είναι ένας καινοτόµος
θεσµός και αυτό φαίνεται και µέσα από τις ρυθµίσεις που γίνονται
στο άρθρο 1.
Η τροποποίηση που προβλέπει το άρθρο 1, περιφρουρεί τη
δηµιουργία αυτού του θεσµού και τη λειτουργία του σε πλαίσιο,
βέβαια, πάντα προϋποθέσεων.
Παράλληλα µε την αλλαγή της νοµικής µορφής, το άρθρο 1 ρυθµίζει
και άλλα ζητήµατα που ανέκυψαν στο στάδιο εφαρµογής του
ν.2367/1995, όπως το θέµα της άσκησης προληπτικής εποπτείας
από την Τράπεζα της Ελλάδος και την επίλυση γενικά θεµάτων που
αφορούν στην αντεγγύηση.
Γι'αυτό θεωρώ ότι είναι στη σωστή κατεύθυνση η ρύθµιση και ζητώ
την ψήφιση αυτού του άρθρου.
Σε  ό,τι  αφορά  το  άρθρο  2  του  συζητούµενου  νοµοσχεδίου  έχω
να  πω  τα  εξής:  'Εχουµε  τροποποίηση  του  ν.  1892/90  και
διατάξεις  που  σχετίζονται  µε  το  καθεστώς  εκκαθάρισης  των
επιχειρήσεων.  Και  βεβαίως  βοηθάει  στην  απλούστευση  αυτής
της  διαδικασίας  της  εκκαθάρισης,  σύµφωνα  µε  την  παράγραφο
10  του  άρθρου  46Α  όπου  προστίθεται  εδάφιο  µε  το  οποίο
γίνεται  σαφές  πώς  γίνεται  η  κατάταξη  των  πιστωτών,  καθώς
και  ότι  οι  αποφάσεις  επί  ανακοπών  κατά  των  πινάκων
κατάταξης  καθίστανται  αµετάκλητες  εφόσον  έχουν  εκδοθεί
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αποφάσεις του Εφετείου.
Στις παραγράφους του άρθρου 2 ρυθµίζονται και συντοµεύονται
αυτές οι διαδικασίες εκκαθάρισης χωρίς να θίγονται τα δικαιώµατα
των πιστωτών, ώστε να προχωρήσει η εκκαθάριση
υπερχρεωµένων επιχειρήσεων ή αυτών που δεν λειτουργούν για
πολλά χρόνια και των οποίων η εκκαθάριση δεν ολοκληρώθηκε για
διάφορους λόγους, ενώ µε τις ρυθµίσεις του παρόντος άρθρου η
εκκαθάριση θα γίνει σε συγκεκριµένο χρόνο και µε τέτοια
δεοντολογία που θα είναι προς όφελος της ελληνικής οικονοµίας.
Επίσης, σε αυτό το άρθρο υπάρχουν ρυθµίσεις που αναφέρονται σε
περιπτώσεις αποκρατικοποίησης ή µεταβίβασης της επιχείρησης -
πρόκειται για την παράγραφο 8 του άρθρου 2- στα πλαίσια των
διατάξεων περί ειδικής εκκαθάρισης. Ο νέος φορέας δικαιούται να
ασκήσει δικαίωµα ιδιόχρησης και καθορίζεται ο χρόνος για την
άσκηση των εµπορικών δραστηριοτήτων κατά επάγγελµα.
Νοµίζω ότι και αυτές οι διατάξεις διευκολύνουν τη διαδικασία, αλλά
και το χρόνο, που µέχρι τώρα δηµιουργούσε αγκυλώσεις σε όλην τη
διαδικασία µε τα γνωστά αποτελέσµατα των επιχειρήσεων.
Βεβαίως υπάρχουν λεπτοµέρειες στις ρυθµίσεις αυτές, οι οποίες
βρίσκονται στη σωστή κατεύθυνση. ∆εν θα αναλύσω, όµως,
περισσότερο αυτό το άρθρο γιατί δεν έχω το χρόνο.
Στο άρθρο 3, µε τις παραγράφους 1 έως και 5, επιφέρονται
τροποποιήσεις στον ιδρυτικό ν. 272/1976 που αφορά το Ι.Γ.Μ.Ε., το
γνωστό ερευνητικό ινστιτούτο, µέσα από τη νέα του διεύρυνση σε
αρµοδιότητες. Θεσµοθετείται πλέον το Ι.Γ.Μ.Ε. ως σύµβουλος της
πολιτείας και καθορίζονται οι σκοποί του, οι στόχοι του και η
λειτουργία του µέσα από ένα διακεκριµένο τοµέα δραστηριοτήτων.
Το Ι.Γ.Μ.Ε. προσανατολίζεται µέσα από τις έρευνές του και τη
διεύρυνση αυτή στην επίτευξη βεβαίως καλύτερης ζωής της χώρας
µας µε µελλοντικούς στόχους εν όψει της έρευνας και της
ανάπτυξης που θέλουµε να πραγµατοποιήσουµε στον 21ο αιώνα.
Είναι γνωστός σε όλους µας ο ρόλος που έχει παίξει το Ι.Γ.Μ.Ε.. Και
πιστεύουµε ότι οι αντιρρήσεις και οι διαφωνίες που υπήρξαν εδώ,
µετά από τις διορθώσεις, τις προσθήκες και τις τροπολογίες του
Υπουργού Ανάπτυξης, δεν υπάρχουν πια, ότι είµαστε όλοι
ικανοποιηµένοι πως το Ι.Γ.Μ.Ε. θα συνεχίσει να επιτελεί αυτόν τον
πολύ σηµαντικό του ρόλο στην έρευνα και στις µελέτες για τη
γεωέρευνα, την υδρογεωλογία, τα µεταλλεύµατα κλπ.
Μέσα από αυτό το άρθρο καθορίζεται ο στόχος, η διατήρηση, η
ανάπτυξη και η προστασία του περιβάλλοντος, µε την ευρεία
έννοια, διότι µέσα από τις έρευνες του Ι.Γ.Μ.Ε. µπορούµε να
λύσουµε και επείγουσες ανάγκες, ακόµα και ανάγκες που
προκύπτουν σε διάφορες περιοχές της χώρας και µέχρι τώρα
καλούσαµε το Ι.Γ.Μ.Ε. να τις αντιµετωπίσει.
Μέσα από τα άρθρα φαίνονται πραγµατικά οι στόχοι στο σύγχρονο
τοµέα της ανάπτυξης, της εδαφοµηχανικής και της εφαρµοσµένης
τεχνικής γεωλογίας.
Είναι πολύ θετικό το ότι το Ι.Γ.Μ.Ε. θα διατηρήσει την περιφερειακή
του λειτουργία. Και πιστεύω ότι θα διατηρήσει και όλο αυτό το
προσωπικό, το οποίο είναι αναγκαίο, για να λειτουργήσει η έρευνα
και η µελέτη στην περιφέρεια.
Βέβαια, θεωρώ πάρα πολύ θετικό το ότι, µετά µάλιστα και τη
συζήτηση στην επιτροπή, µπαίνει η αναγκαιότητα, όχι µόνο να
διατηρηθούν τα τµήµατα ή γραφεία ή διευθύνσεις -όπως θα
προκύψουν από τις τροπολογίες- στις ήδη υπάρχουσες περιφέρειες
που λειτουργούν, αλλά να λειτουργήσουν -και αυτό πρέπει να γίνει
άµεσα- γραφεία περιφερειακά και σε άλλες περιφέρειες της χώρας.
Η συζήτηση επί της αρχής, αλλά και οι συζητήσεις που έγιναν στην
επιτροπή έδειξαν ότι και άλλες περιφέρειες της χώρας έχουν
ανάγκη από αυτές τις διευθύνσεις, τα γραφεία, τα παραρτήµατα -
όπως θα διατυπωθεί- για τις ανάγκες που έχουν.
Αναφέρθηκα στη Θεσσαλία, που πραγµατικά υπάρχει ένα έδαφος
και ένα υπέδαφος, που έχει ανάγκη τη στήριξη του Ι.Γ.Μ.Ε. και
πρέπει να γίνει στην περιφέρεια παράρτηµα. Το ίδιο προέκυψε και
για το βόρειο Αιγαίο, γενικότερα για τα νησιά του Αιγαίου, µετά από
τοποθετήσεις συναδέλφων.
Σε αυτήν την προσπάθεια και βέβαια µε τη στήριξη του

επιστηµονικού, αλλά και του διοικητικού προσωπικού -και φαίνεται
εδώ, µε τις νέες τροπολογίες ότι µπορεί µέσα στα κριτήρια να µπει
και η δυνατότητα του καθένα χωριστά για τη µετακίνησή του-
νοµίζω ότι το άρθρο αυτό ανακουφίζει όλους µας και προωθεί όλο
αυτό το σηµαντικό σχέδιο του Ι.Γ.Μ.Ε. για τη χώρα.
Στο άρθρο 4, που αναφέρεται στον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., µε τις
προβλεπόµενες διαδικασίες, δίνεται η δυνατότητα στον οργανισµό
να αναδιαρθρωθούν κατάλληλα οι υπηρεσίες κέντρου και
περιφέρειας και µε την επιβαλλόµενη συνεργασία τους, να
αποδώσουν αυτά που πραγµατικά χρειάζεται ο τόπος. Και εδώ
πάλι, χρειάζεται να δοθεί µια ιδιαίτερη προσοχή στη σχέση
διεύθυνσεων και ανάπτυξης της περιφέρειας, µε την κεντρική
υπηρεσία.
Υπάρχουν προτάσεις. Βέβαια µπορεί να είναι µία από τις προτάσεις
-όπως ανέφερε και η κυρία Υφυπουργός- αλλά γνωρίζω ότι υπάρχει
και σχέδιο και πρόταση του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., που θα πρέπει, για τη
λειτουργία και για τη συνέχιση αυτής της λειτουργίας, να ληφθούν
υπόψη.
Προχωρούν, έτσι, επιχειρησιακά προγράµµατα, τα οποία νοµίζω ότι
θα έχουν αναπτυξιακό χαρακτήρα, όπως φαίνεται από τα κείµενα
και από τις µελέτες που έχουν κατατεθεί.
Σε ό,τι αφορά τα δάνεια των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, ήταν
πολύ θετικό που στην επιτροπή καταφέραµε να εξασφαλίσουµε,
κύριε Υπουργέ, αυτό το 85%. Τώρα, µιλάµε για 100%. Και νοµίζω
ότι πραγµατικά µιλάµε για διαγραφή των χρεών. 'Εχουµε πάει
ακόµη περισσότερο από τις προσδοκίες της ρύθµισης του
νοµοσχεδίου.
Υπάρχει, βέβαια, ένα αίτηµα εδώ για επιµερισµό, όσον αφορά την
ευθύνη αυτών των χρεών στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις,
κατ'άτοµο. Αυτό το βάζω, για να το δείτε κάποια στιγµή, όταν ίσως
αντιµετωπίσετε τις τροπολογίες.
Το άρθρο 5 αναφέρεται στη µεταφορά και ένταξη του προσωπικού
σε υπηρεσίες του δηµοσίου. Και βέβαια, εγώ δεν έχω τίποτε άλλο
να προσθέσω, γιατί όλα αυτά, τα οποία ήταν αιτήµατα, αν θέλετε,
του εργαζόµενου κόσµου στον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. και στο Ι.Γ.Μ.Ε.,
φαίνεται ότι µπαίνουν πλέον σε µία τάξη, µετά και από τις
τροποποιήσεις.
Εκείνο που πρέπει οπωσδήποτε να ληφθεί υπόψη -και νοµίζω ότι
είναι πάρα πολύ σηµαντικό- είναι ότι πρέπει η αξιολόγηση αυτού
του προσωπικού να γίνει µε πάρα πολύ σωστά κριτήρια. Γιατί και ο
Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., αλλά και το Ι.Γ.Μ.Ε. και τα άτοµα που έχουν
εργασθεί, όλο το έµψυχο υλικό, αποτελούν έναν πλούτο, αν θέλετε,
µε τη τεχνογνωσία, την εµπειρία και τις δυνατότητες που διαθέτουν.
Και στις µετακινήσεις τους, στις µετατάξεις τους, στις αλλαγές θα
πρέπει στην αξιολόγηση, µαζί µε αυτά τα κριτήρια, να ληφθούν
υπόψη και οι δικές τους δυνατότητες, οι δικές τους αιτήσεις και οι
δικές τους επιθυµίες. Νοµίζω, άλλωστε, ότι το δικαιούνται.
Βεβαίως είναι και ο Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ ένα εργαλείο για τους
µικροµεσαίους. 'Οπως είπαµε και στην αρχή, πιστεύουµε πως παρ'
ότι υπήρξε αντίρρηση για το νοµοσχέδιο, ότι είναι µια συρραφή
διατάξεων, η κεντρική αντίληψη ακουµπά πάνω στη στήριξη που
πρέπει να γίνει στη µικροµεσαία επιχείρηση µέσα από
αναδιάρθρωση αυτών των οργανισµών, αλλά και µέσα από τον
εκσυγχρονισµό, τη διεύρυνση της έρευνας και της τεχνολογίας που
πρέπει να γίνει, µέσα πάλι από την αναδιάρθρωση και τον
εκσυγχρονισµό του ΙΓΜΕ.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τη συνεδρίαση
παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία σαράντα τρεις µαθητές και
δύο συνοδοί-καθηγητές από το 4ο ∆ηµοτικό Σχολείο Αγίου
∆ηµητρίου, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της
αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ". Η Βουλή τους
καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. Αντώνης Φούσας ζητά άδεια
ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η Βουλή ενέκρινε τη
ζητηθείσα άδεια.
Ο κ. Νάκος έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Προτείνω να γίνει µια διακοπή, για να δούµε
τις τροπολογίες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τις γράφει τώρα ο
κύριος Υπουργός και θα τις µοιράσει.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Εµείς επί ποίων τροπολογιών θα µιλήσουµε,
κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τα παραρτήµατα
παραµένουν στις έδρες των περιφερειών. Σας είπε για τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις για το 100%.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: ∆εν µπορούµε να πειστούµε. Θέλουµε να το
δούµε γραµµένο. Νοµίζω ότι το αίτηµα είναι δίκαιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς. Ο κύριος
Υπουργός τα ανακοίνωσε, τα ακούσατε µε τα αυτιά σας. Θα πάρετε
το λόγο και ο κύριος Υπουργός θα τα µοιράσει. Τα γράφει τώρα.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Θα πάρουµε το λόγο επί θεµάτων που δεν
καταλάβαµε και δεν µπορούµε να αναπτύξουµε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Σαλαγκούδης έχει
το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, πότε θα µιλήσουµε γι' αυτά
τα θέµατα;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Μην στενοχωριέστε, θα
πάρετε ξανά το λόγο. Εδώ είµαστε, µέχρι τις 17.00' θα τα
παλέψουµε όλα, θα βγει η ενότητα.
Ορίστε, κύριε Σαλαγκούδη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µιλώντας επί της
αρχής είπα ότι δεν πρέπει να συζητάµε παρόµοια νοµοσχέδια, τα
οποία αποτελούν συρραφή τροπολογιών. Νοµοσχέδια που δεν
έχουν αρχή και νοµοσχέδια που όπως έχει πει ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Συµπολίτευσης είναι χωρίς εισηγητική έκθεση,
δεν µπορούν να συζητηθούν.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο
Γ'Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Πολύ φοβάµαι ότι και στη συνέχεια το ίδιο γίνεται. Ο κύριος
Υπουργός µιλώντας επί της αρχής προανήγγειλε κάποιες
τροποποιήσεις. Σήµερα δεν τις είχαµε αυτές τις τροποποιήσεις και
τις ακούσαµε από το στόµα του κυρίου Υπουργού. Είναι µεγάλης
σηµασίας, αλλά δεν µπορεί να ανεβαίνουµε τώρα στο Βήµα και να
συζητάµε για άρθρα ενός νόµου, ο οποίος έχει τροποποιηθεί, αλλά
δεν µελετήσαµε ακόµα τις τροποποιήσεις.
Νοµίζω ότι έχουµε ευθύνη και όταν µιλάµε για αναβάθµιση του
Κοινοβουλίου πρέπει να το κάνουµε πράξη κάθε µέρα και όχι να
αποδεικνύουµε εµείς οι ίδιοι ότι προσπαθούµε να το
υποβαθµίσουµε.
Στο άρθρο 1, ειλικρινά, δυσκολεύτηκα πάρα πολύ να κατανοήσω,
αυτό το χρηµατοδοτικό εργαλείο της εταιρείας αµοιβαίων
εγγυήσεων ποιους εξυπηρετεί και αν εξυπηρετεί την ανάγκη που
σήµερα έχουν κυρίως οι µικρές επιχειρήσεις, οι οποίες δεν έχουν τις
εµπράγµατες εξασφαλίσεις, τις απαιτούµενες από τις Τράπεζες για
τη δανειοδότησή τους. Οι µικρές εταιρείες, µε το χρηµατοδοτικό
αυτό εργαλείο που ο νόµος συστήνει, δεν έχουν αυτήν την ευχέρεια.
Νοµίζω ότι θα βολέψει λίγες µεσαίες επιχειρήσεις.
Εκείνο δε, που µε φοβίζει -και ίσως γι' αυτό το λόγο δεν λειτούργησε
µέχρι τώρα- είναι ότι, ενώ το Ταµείο Αντεγγύησης µπορούσε να
συσταθεί µε απόφαση του Υπουργού, αντί για την απόφαση του
Υπουργού που προέβλεπε ο ν. 2367/95, τώρα έχουµε νοµοθετική
δηµιουργία του Ταµείου Αντεγγύησης, αλλά πάλι έχει προεδρικά
διατάγµατα η καινούρια ρύθµιση, καινούριες αποφάσεις του
Υπουργού και κανονιστικές πράξεις της Τράπεζας της Ελλάδας.
Ευτυχώς µας δίνει κάποιο µπούσουλα, που δεν το κάνει σε άλλες
περιπτώσεις, για το πώς θα γίνει το καταστατικό του Ταµείου
Αντεγγύησης. 'Οµως, η χρηµατοδότηση του ταµείου από το
πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων και η καταβολή του κεφαλαίου
σ' αυτό από το δηµόσιο, φοβάµαι µήπως τελικώς οδηγήσει όλο

αυτό το χρηµατοδοτικό εργαλείο στην ίδια ιστορία που µόλις
ακούσαµε -και που νοµίζω ότι φοβήθηκε και αισθάνθηκε πάρα πολύ
άσχηµα και ο Πρόεδρος της Βουλής που παρακολουθούσε- για τη
ρύθµιση των χρεών ορισµένων µικροµεσαίων επιχειρήσεων που
δανειοδοτήθηκαν από τον ΕΟΜΜΕΧ.
Φοβάµαι, λοιπόν, µήπως και το Ταµείο Αντεγγύησης γίνει µια
µαύρη τρύπα για τον κρατικό προϋπολογισµό.
Εµείς νοµίζουµε ότι ένα τέτοιο χρηµατοδοτικό εργαλείο θα
µπορούσε να γίνει για να βοηθήσει πραγµατικά τους µικρούς
επιχειρηµατίες εάν λειτουργούσε µε το σύστηµα που λειτουργούν οι
ασφαλιστικές εταιρείες. ∆ηλαδή, οι τράπεζες να ικανοποιούνται µε
ένα σύστηµα ασφάλισης των δανείων. 'Ενα ποσοστό, δηλαδή να
κρατείται από το δάνειο. Στη συνέχεια να γίνεται όπως στις
αντασφαλιστικές εταιρείες, το Ταµείο Αντεγγύησης να εξασφαλίζει
και να σιγουρεύει την από µέρους των τραπεζών είσπραξη των
δανείων που θα δώσουν στους µικροεπιχειρηµατίες.
Κατά τα άλλα δεν έχουµε και καµιά ιδιαίτερη αντίρρηση µε το άρθρο
1 εκτός απ' αυτές τις παρατηρήσεις που έκανα µέχρι τώρα.
Με τις ρυθµίσεις του άρθρου 2 βεβαίως δεν έχουµε καµιά
αντίρρηση. Αλλά πρέπει και εδώ να παρατηρήσω ότι γίνεται ένα
δειλό βήµα, ενώ µπορούµε να κάνουµε πιο τολµηρά βήµατα.
Επιτέλους να τελειώσουµε µε τις προβληµατικές επιχειρήσεις, να
τελειώσουµε µε αυτές τις εκκαθαρίσεις, οι οποίες όπως
χαρακτηριστικά ελέχθη, δεν προσφέρουν τίποτε στο δηµόσιο,
αντιθέτως, το δηµόσιο ξοδεύει περισσότερα χρήµατα απ' ό,τι
εισπράττει για να τα ενθυλακώνουν ορισµένοι εκκαθαριστές ή
φύλακες ή οι συµµετέχοντες στη διαδικασία της εκκαθάρισης.
Σε τροπολογία που είχα προτείνει πριν από ενάµιση χρόνο και
δίνονταν οριστική λύση στις εκκαθαρίσεις. Θα σας διαβάσω τη
διαδικασία:
"Μετά την κατάρτιση του πίνακα κατατάξεως των πιστωτών από τον
εκκαθαριστή, αντιρρήσεις και προσφυγές κατά του πίνακα
εκδικάζονται σε πρώτο και δεύτερο βαθµό του εφετείου σύµφωνα
µε τις ειδικότερες διατάξεις του άρθρου 9 παράγραφος 1 του ν.
1386/83", ο οποίος προβλέπει µια ταχύτατη διαδικασία από τα δυο
αυτά δικαστικά όργανα στο πρώτο και στο δεύτερο βαθµό και
τελειώνει η υπόθεση πάρα πολύ γρήγορα. "Μετά την κατάρτιση του
πίνακα κατατάξεως των πιστωτών από τον εκκαθαριστή, η
εκκαθάριση θεωρείται περαιωµένη και ο εκκαθαριστής εντός
διµήνου προβαίνει σε όσες ενέργειες υποχρεούται εκ του νόµου για
το κλείσιµο της εκκαθάρισης". Ταχύτατες διαδικασίες, διότι
πραγµατικά από κει και πέρα δεν υπάρχει δουλειά για τον
εκκαθαριστή.
"Οι αποφάσεις του εφετείου µπορούν να προσβληθούν µε αναίρεση
σε προθεσµία δέκα ηµερών από την επίδοση ή εντός τριάντα
ηµερών από τη δηµοσίευση της απόφασης του εφετείου". Είχα
επιφυλάξεις αν είναι δυνατή αυτή η διαδικασία. Και όµως είναι
δυνατή όπως η Nοµική Υπηρεσία της Βουλής απεφάνθη.
"Ο 'Αρειος Πάγος οφείλει να ορίσει δικάσιµο σε χρόνο όχι
µεγαλύτερο από δεκαπέντε µέρες από την κατάθεση της έκθεσης. Η
απόφαση του Αρείου Πάγου πρέπει να εκδοθεί µέσα σε είκοσι
µέρες από τη συζήτηση της αίτησης". Κατά αυτόν τον τρόπο
τελειώνουµε µε την εκκαθάριση µέσα σε ελάχιστο χρονικό
διάστηµα.
"Ο ΟΑΕ τελικώς υποχρεούται σε δύο µήνες από τη δηµοσίευση του
παρόντος νόµου να ζητήσει την αντικατάταση των εκκαθαριστών
εκείνων που δεν έχουν καταρτίσει πίνακα κατατάξεως πιστωτών,
για να µην καθυστερούν. Το εφετείο που τους διόρισε, οφείλει να
τους αντικαταστήσει οποτεδήποτε και ανεξαρτήτως χρόνου
διορισµού τους. Στην περίπτωση αυτή το εφετείο διορίζει
υποχρεωτικά ως εκκαθαριστή τον αιτούντα ΟΑΕ ή τον
οποιονδήποτε επισπεύδοντα εάν δεν είναι του Οργανισµού
Ανασυγκρότησης Επιχειρήσεων".
Από  τότε  έλεγα  ακόµη  ότι  ο  ΟΑΕ  τίθεται  σε  εκκαθάριση  εν
λειτουργία  διατηρώντας  τη  δυνατότητα  να  περαιώσει  διά  των
υπηρεσιών  του  όλες  τις  εκκρεµείς  εκκαθαρίσεις.  Αν  αυτό
γινόταν  νόµος  του  κράτους  πριν  ενάµισι-δυο  χρόνια,  δεν  θα
είχαµε  σήµερα  προς  εκκαθάριση  καµία  απ'όλες  αυτές  τις



5242 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

προβληµατικές που µας απασχολούν και θα είχε τελειώσει και ο
ΟΑΕ και θα είχε κλείσει.
'Ερχοµαι στο άρθρο 3 στο ΙΓΜΕ. ∆εν µπορώ να µιλήσω σ'αυτό το
άρθρο, γιατί ακριβώς δεν έχω καταλάβει τις τροποποιήσεις του
κυρίου Υπουργού.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): ∆εν φταίω
εγώ αν δεν τις καταλάβατε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Σε αυτό, µόνο ο Υπουργός φταίει,
κύριε Υπουργέ. Μην υπονοείτε ότι διαθέτετε την ευφυία να
αντιλαµβάνεσθε αµέσως.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Λέω ότι είναι
πολιτική η παρατήρηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Το θέµα είναι πως και ο
κοινός νους θα πρέπει να τα καταλαβαίνει, γιατί δεν νοµοθετούµε
µόνο για τους ευφυείς.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έτσι είναι όπως το
λέτε, αλλά εδώ δεν έχουµε αυτό το πράγµα. Κατάλαβα πολύ καλά τι
κάνει ο κύριος Υπουργός. Καταργεί τα παραρτήµατα του ΙΓΜΕ, κάτι
που δεν κατάλαβαν κάποιοι άλλοι που παρακολουθούν. Τα
παραρτήµατα έχουν καταργηθεί. 'Εσβησε µόνο το "αυτοδικαίως",
όχι την "κατάργηση". Τι συστήνει; Γραφεία. Τι θα πει γραφεία; Το
παράρτηµα του ΙΓΜΕ Θεσσαλονίκης έχει εργαστήρια. Γι'αυτό δεν
λέγεται γραφείο και λέγεται παράρτηµα. Το παράρτηµα του ΙΓΜΕ
Ξάνθης έχει εργαστήρια. Το παράρτηµα του ΙΓΜΕ Κοζάνης έχει
εργαστήρια. Το παράρτηµα του ΙΓΜΕ Πρέβεζας έχει εργαστήρια.
∆εν είναι γραφείο. Αυτά τα εργαστήρια δίνονται στην Τοπική
Αυτοδιοίκηση ή σε αντίστοιχους φορείς, σχολεία, πανεπιστήµια κλπ.
Εποµένως τι θα διατηρήσουµε; Γραφεία στους τόπους εκείνους.
Γι'αυτό πρέπει να το δούµε. ∆ηλαδή, από τη µια λέει και ονοµαστικά
ποια γραφεία από τώρα γίνονται. ∆ίνει τη δυνατότητα µε έγκριση
του Υπουργού και απόφαση της διοικήσεως του ΙΓΜΕ, τουλάχιστον
την τωρινή διοίκηση του ΙΓΜΕ την ξέρουµε, να λέει ότι δεν
χρειάζονται τα περιφερειακά γραφεία, αλλά µόνο το κεντρικό. Αυτό
µας είπε στην ακρόαση στη ∆ιαρκή Επιτροπή. Γι'αυτό θέλουµε τις
διατυπώσεις καθαρά για να τοποθετηθούµε επ'αυτών.
Πιστεύουµε ότι στο ΙΓΜΕ πρέπει να παραµείνουν ως παραρτήµατα
µαζί µε τα εργαστήριά τους, µαζί µε τα εργαλεία εκείνα που
µπορούν στην περιφέρεια να κάνουν τη δουλειά που κάνει το
Ινστιτούτο Γεωλογικών Μελετών. Ο κύριος Υπουργός ονόµασε τις
περιοχές όπου υπάρχουν αυτά τα παραρτήµατα. Είπε ότι είναι
απαραίτητο να λειτουργήσουν γραφεία, αλλά δεν µας είπε αν θα
διατηρήσουν και τα εργαλεία για να µπορούν να κάνουν εκεί τις
αντίστοιχες έρευνες ή αν θα διαλυθούν και θα µείνει ένα γραφείο. Αν
διαλυθούν τα εργαστήρια, ίσως τα γραφεία να µην έχουν
αντικείµενο και τότε ίσως έλθει µια άλλη διάταξη να τα καταργήσει.
Ο ΙΓΜΕ όµως δεν πρέπει να καταργηθεί, πρέπει να παραµείνει. Και
γι'αυτό θα αγωνιστούµε να παραµείνει. Θα µελετήσουµε την
τροποποίηση του κυρίου Υπουργού και θα τοποθετηθούµε στη
συνέχεια.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός κ. Βενιζέλος καταθέτει για τα
Πρακτικά τις προαναφερθείσες τροποποιήσεις οι οποίες έχουν ως
εξής:
"'Αρθρο 4
1) Η παράγραφος 2 του άρθρου 4 αντικαθίσταται ως εξής:
"Οι αρµοδιότητες της προηγούµενης παραγράφου ασκούνται µέσω
ειδικής υπηρεσιακής µονάδας, επιπέδου ∆ιεύθυνσης ή Τµήµατος
που ιδρύεται κατά τη διάταξη του άρθρου 2 παράγραφος 1, εδάφιο
γ του ν. 2503/1997, σε κάθε περιφέρεια πλην της περιφέρειας
Αττικής, ανάλογα µε τον αριθµό των µικροµεσαίων επιχειρήσεων
και τις αναπτυξιακές ανάγκες της.".
2) Το τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 5 του άρθρου 4
αντικαθίσταται ως εξής:
"Οι οφειλέτες που εκπληρώνουν τις υποχρεώσεις τους σύµφωνα µε
τους όρους της ανωτέρω απόφασης απαλλάσσονται από τους
οφειλόµενους τόκους και κάθε φύσης προσαυξήσεις του βασικού
χρέους."
'Αρθρο 5

3) Στην πρώτη υποπαράγραφο της παραγράφου 1 του άρθρου 5
διαγράφεται η λέξη "αυτοδικαίως" και προστίθεται εδάφιο ως εξής:
"Η κατάργηση διαπιστώνεται µε απόφαση των διοικητικών
συµβουλίων του Ι.Γ.Μ.Ε. και του Ε.Ο.Μ.Μ.ΕΧ. α.ε. αντιστοίχως. Οι
αποφάσεις αυτές εγκρίνονται από τον Υπουργό Ανάπτυξης."
4) Στη δεύτερη υποπαράγραφο της παραγράφου 1 του άρθρου 5
προστίθενται εδάφια ως εξής:
"Οι αποφάσεις της παραγράφου αυτής εγκρίνονται από τον
Υπουργό Ανάπτυξης. Περιφερειακά γραφεία του Ι.Γ.Μ.Ε.
συστήνονται οπωσδήποτε στις περιφέρειες Κεντρικής Μακεδονίας,
∆υτικής Μακεδονίας, Ανατολικής Μακεδονίας - Θράκης, Ηπείρου,
Πελοποννήσου και Κρήτης. Καθώς και σε όσες άλλες υπάρχει
ιδιαίτερο ερευνητικό ενδιαφέρον του Ι.Γ.Μ.Ε."
5) Το τρίτο εδάφιο της παραγράφου 3 του άρθρου 5 αντικαθίσταται
ως εξής:
"Στους πίνακες αυτούς περιλαµβάνεται το προσωπικό που υπηρετεί
τόσο στην Αθήνα όσο και στην Περιφέρεια, προηγουµένων των
νεωτέρων στην υπηρεσία."
6) Στην παράγραφο 10 του άρθρου 5 διαγράφονται οι παρακάτω
λέξεις:
"... αν στον ίδιο νοµό υπάρχουν κενές θέσεις του κλάδου ή
ειδικότητάς του".").
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παναγιώτου έχει το
λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: Περνάω στο άρθρο 3 γιατί στην
κατ'αρχήν συζήτηση σταθήκαµε αρκετά διεξοδικά στα άρθρα 1 και 2
και δεν θέλω να επαναλάβω τα ίδια.
Για το άρθρο 3: Παρά τη διαβεβαίωση του κυρίου Υπουργού ότι θα
µείνουν τα παραρτήµατα του ΙΓΜΕ, ως µελετητικά γραφεία στις
περιοχές της ανατολικής Μακεδονίας, Θράκης, κεντρικής και
δυτικής Μακεδονίας, της Πελοποννήσου, της Κρήτης κλπ., δεν
ξεκαθάρισε το ρόλο του ΙΓΜΕ που θα µείνει. Ποιος θα είναι αυτός; Ο
ρόλος αυτός για µας αποτελεί και τη σηµαντικότερη παράµετρο µε
βάση την οποία θα καθοριστεί ο αριθµός, η γεωγραφική κατανοµή,
η δύναµη σε επιστηµονικό και εργατοτεχνικό προσωπικό, καθώς και
σε µηχανικό εξοπλισµό των περιφερειακών µονάδων του ΙΓΜΕ,
αλλά και στο σύνολό του.
Ο κύριος Υπουργός δεν απάντησε σε ικανοποιητικό βαθµό για τον
αναγκαίο για τα ελληνικά δεδοµένα συντελεστή συσχετισµού
επιστηµονικού προς µη επιστηµονικό προσωπικό. Θα περιµένουµε
την τελική διατύπωση, γιατί είναι δύσκολο να τοποθετηθεί κανείς
σωστά χωρίς το τελικό κείµενο.
'Ερχοµαι στο άρθρο 4, που αφορά τον ΕΟΜΜΕΧ. Ο ΕΟΜΜΕΧ στα
είκοσι χρόνια από την ίδρυσή του, έφερε σε πέρας πάρα πολλά
προγράµµατα και ανέπτυξε δραστηριότητες χρηµατοδοτικής,
τεχνολογικής, συµβουλευτικής και στεγαστικής υποστήριξης σε
κλαδικό και περιφερειακό επίπεδο για χιλιάδες µικρές επιχειρήσεις
βιοτεχνίας και χειροτεχνίας. Γι' αυτόν το σκοπό, δηµιούργησε µία
πανελλαδικά αποκεντρωµένη δοµή, µε είκοσι εννέα περιφερειακές
διευθύνσεις, παραρτήµατα και γραφεία, στελεχωµένα µε
πεντακόσια πενήντα άτοµα, τα οποία στην πλειοψηφία τους είναι
επιστηµονικό προσωπικό.
Ακόµη δηµιούργησε κλαδικά ινστιτούτα, χειροτεχνικά κέντρα,
ευρωπαϊκά κέντρα πληροφόρησης κλπ. 'Εχει αναπτύξει την
ελληνική ταπητουργία µε είκοσι οκτώ σχολές σε παραµεθόριες,
υποβαθµισµένες ορεινές περιοχές, στις οποίες απασχολούνται
επτακόσιες και πλέον εργαζόµενες.
Οι αιτίες για τα προβλήµατα, που παρουσιάζει ο ΕΟΜΜΕΧ
οφείλονται στις πολιτικές που ασκήθηκαν και στις διοικητικές
πρακτικές, που εφαρµόστηκαν. Εδώ και µία δεκαετία παρατηρείται
µία συνεχής υποβάθµισή του, εξαιτίας της συνεχούς συρρίκνωσης
των υπηρεσιών του προς τους µικροµεσαίους και εξαιτίας της
συµπεριφοράς της πολιτικής ηγεσίας προς τον ίδιο τον οργανισµό.
Οι  πολιτικές  που  ασκήθηκαν,  χαρακτηρίστηκαν  από  την
έλλειψη  της  απαιτούµενης  σύνδεσης  µε  τα  προβλήµατα  και  τις
ανάγκες  των  µικροµεσαίων  επιχειρήσεων.  ∆εν  υπήρχε
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σταθερός προσανατολισµός στη στήριξη των µικρών επιχειρήσεων,
αλλά µία αυξανόµενη τάση προς την κατεύθυνση της υποστήριξης
των µεγάλων επιχειρήσεων. ∆εν χορηγήθηκαν ποτέ τα αναγκαία
µέσα για την άσκηση των αρµοδιοτήτων του. Τέλος δεν τηρήθηκαν
ούτε οι δεσµεύσεις της πολιτικής ηγεσίας προς τον ΕΟΜΜΕΧ,
δεσµεύσεις τις οποίες αναφέραµε κατά τη συζήτηση επί της αρχής.
Υπήρχε διαρκής και ασφυκτική παρέµβαση της πολιτικής ηγεσίας
στο καθηµερινό του έργο.
Το σχέδιο νόµου επικαλούµενο τα προβλήµατα του ΕΟΜΜΕΧ,
υπαρκτά ή ανύπαρκτα, δεν αντιµετωπίζει τις αιτίες τους, αλλά
κινείται στη λογική της παραπέρα υποβάθµισής και συρρίκνωσης
της δραστηριότητάς του σε βάρος των µικροµεσαίων και των
εργαζόµενων στον οργανισµό. Με το σχέδιο νόµου οι µικροµεσαίες
επιχειρήσεις της περιφέρειας στερούνται από το µοναδικό φορέα
στήριξης, που διέθεταν µέχρι σήµερα, τη χρονική στιγµή που
περνούν τις µεγαλύτερες δυσκολίες και αντιµετωπίζουν τον ισχυρό
ανταγωνισµό, που προκύπτει από το άνοιγµα της παγκόσµιας
αγοράς.
Ενώ σύµφωνα µε την εισηγητική έκθεση ο ΕΟΜΜΕΧ καλείται να
έχει ρόλο τροφοδότη και καταλύτη των αναπτυξιακών προσπαθειών
για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις στην περιφέρεια και κατ' επέκταση
στο νοµό, δεν µπορεί να έχει εικόνα των προβληµάτων της
περιφέρειας, χωρίς αντίστοιχες µονάδες στο χώρο της περιφέρειας.
Το προσωπικό του ΕΟΜΜΕΧ µεταφέρεται και εντάσσεται. Ο όρος
αυτός έρχεται να αντικαταστήσει τον κλασικό όρο "µετάταξη". Αυτό
δεν είναι τυχαίο. Εφευρέθηκε για να εξυπηρετηθούν σκοπιµότητες,
αφού δεν διασφαλίζονται ούτε καν οι στοιχειώδεις συνθήκες, που
αναφέρονται σε ήδη υφιστάµενους νόµους περί µετατάξεων.
Οι συνδικαλιστικοί και επαγγελµατικοί φορείς των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων µε επανειληµµένες αποφάσεις, ανακοινώσεις και
επιστολές προς το Υπουργείο Ανάπτυξης και την πολιτική ηγεσία
γενικότερα έχουν εκφράσει τη θετική τους γνώµη για το ότι ο
ΕΟΜΜΕΧ µπορεί να παίξει έναν αναντικατάστατο ρόλο στην
ανάπτυξη των µικροµεσαίων επιχειρήσεων µέσα στο πλαίσιο
δράσης του.
Γι' αυτό έχουν δηλώσει τη διαφωνία τους µε την κατάργηση του
πανελλαδικού του χαρακτήρα και µε τις ρυθµίσεις του
συγκεκριµένου σχεδίου νόµου.
Με το σχέδιο νόµου αποδιαρθρώνεται µια αποκεντρωµένη δοµή
στήριξης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Αντί η Κυβέρνηση να
αναζητήσει τρόπους ενίσχυσης και βελτίωσής της, προτείνει την
κατάργηση αυτής της δοµής. Αντί να αναζητηθούν τρόποι ενεργής
παρέµβασης των ίδιων των βιοτεχνών στις δοµές αυτές,
παραδείγµατος χάρη µε συµµετοχή σε τοπικά συµβούλια διοίκησής
τους, επιχειρείται µια λειτουργία υπό τον πλήρη κυβερνητικό έλεγχο,
µέσω της διοικητικής περιφέρειας. Τελικά αυτό που επιχειρείται επί
της ουσίας είναι να καταργηθεί οποιαδήποτε στήριξη της µικρής
επιχείρησης, γιατί η λειτουργία και ο αναπτυξιακός ρόλος ενός
περιφερειακού ΕΟΜΜΕΧ δεν είναι ο ίδιος και δεν είναι δυνατόν να
αναπληρωθεί από τη λειτουργία των διοικητικών περιφερειών.
Με το σχέδιο νόµου θα υπάρχουν πλέον αυτόνοµες µονάδες που
ασχολούνται µε θέµατα µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Ο ΕΟΜΜΕΧ
αποκόπτεται από την περιφέρεια.
Οι αρµοδιότητες για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις της περιφέρειας
διαχέονται µέσα στη διεύθυνση σχεδιασµού και ανάπτυξης της
περιφέρειας η οποία όµως µε βάση το ν. 2503/97 για τη διοίκηση,
οργάνωση, στελέχωση της περιφέρειας έχει συγκεκριµένες
αρµοδιότητες και ορισµένα (τέσσερα) τµήµατα, κανένα από τα
οποία δεν ασχολείται ειδικά µε τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
∆εν υπάρχει εποµένως οποιαδήποτε ξεχωριστή δοµή για τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις, διεύθυνση ή τµήµα στη διοικητική
περιφέρεια, ενώ σε επίπεδο νοµού καταργούνται τα παραρτήµατα
και γραφεία χωρίς να προβλέπεται οποιαδήποτε άλλη δοµή. Απλώς
εκφράζονται ευχόλογα στην εισηγητική έκθεση ότι είναι δυνατόν ανά
περιφέρεια να συστήνεται αυτοτελής διεύθυνση ή τµήµα. 'Οµως
αυτή η ευχή δεν έχει κανένα πρακτικό αντίκρισµα, αφού δεν γίνεται
άρθρο του σχεδίου νόµου. Είναι φανερό ότι χωρίς εξειδικευµένη
οργανωτική δοµή, στα πλαίσια της διοικητικής περιφέρειας, οι

αρµοδιότητες για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις δεν είναι δυνατόν να
ασκηθούν µε αποτελεσµατικό τρόπο.
Το σχέδιο νόµου προβλέπει την πλήρη κατάργηση των
περιφερειακών µονάδων του ΕΟΜΜΕΧ. Με τη ρύθµιση αυτή
αποδυναµώνεται η στήριξη των µικροµεσαίων επιχειρήσεων της
περιφέρειας τη χρονική στιγµή που περνούν τις µεγαλύτερες
δυσκολίες και αντιµετωπίζουν τον ισχυρό ανταγωνισµό που
προκύπτει από το άνοιγµα της παγκόσµιας αγοράς.
Η ενιαία πανελλαδική υλοποίηση της πολιτικής για τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις από ένα φορέα ακυρώνεται. Η ΓΣΕΒΕ, τα Βιοτεχνικά
Επιµελητήρια, οι συνδικαλιστικοί φορείς των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων διαφωνούν κατηγορηµατικά µε τις ρυθµίσεις αυτές και
αντίθετα προτείνουν πανελλαδική παρουσία του ΕΟΜΜΕΧ και
αναβάθµιση των υπηρεσιών του.
Η διεθνής πρακτική σε χώρες που υπάρχουν ανάλογοι οργανισµοί
είναι η κάλυψη όλης της επικράτειάς τους µε αποκεντρωµένες
ευέλικτες µονάδες. ∆υστυχώς παρ' όλο που στην περιφέρεια οι
επιχειρήσεις σχεδόν στο σύνολό τους είναι µικρές ή µεσαίες, ο
ΕΟΜΜΕΧ επιλέγεται να διατηρηθεί µόνο στο κέντρο.
Το σχέδιο νόµου υλοποιεί τα προβλεπόµενα από το ν. 2469/97 για
τον περιορισµό και τη βελτίωση της αποτελεσµατικότητας των
κρατικών δαπανών. 'Οµως έρχεται να καινοτοµήσει, ακόµη και σε
σχέση µε αυτό το νόµο, προτείνοντας όχι µετατάξεις προσωπικού
όπως είναι η διατύπωση του νόµου αυτού, αλλά µε τον όρο
µεταφορά και ένταξη, έτσι ώστε να µην ισχύσουν ούτε οι
στοιχειώδεις διασφαλίσεις δικαιωµάτων που προβλέπει η νοµολογία
περί µετατάξεων.
Η µετάταξη των υπαλλήλων θα γίνει στη µεγαλύτερη πλειοψηφία σε
προσωποπαγείς θέσεις, αφού δεν υπάρχει αντίστοιχος αριθµός
κενών οργανικών θέσεων. Αυτό σηµαίνει ότι οι εργαζόµενοι θα
τοποθετηθούν σε ένα µειονεκτικό εργασιακό καθεστώς.
Επιπλέον προβλέπεται και η τοποθέτηση υπαλλήλων σε
προσωρινές προσωποπαγείς θέσεις που είναι ακόµη πιο
επισφαλείς για τους εργαζόµενους.
Η µισθολογική κατάταξη των µετατασσόµενων γίνεται µε το ν.
2515/97 και λαµβάνονται υπόψη µόνο ο βασικός µισθός, το
χρονοεπίδοµα -και αυτό όχι ολόκληρο, αφού δεν αναγνωρίζεται ο
χρόνος προϋπηρεσίας του υπαλλήλου πριν την πρόσληψή του
στον ΕΟΜΜΕΧ- και η ΑΤΑ.
Αυτό έχει ως αποτέλεσµα οι συνολικές µηνιαίες αποδοχές να
µειώνονται σηµαντικά. Αυτή η µείωση δεν αποφεύγεται µε την
εφαρµογή του ν. 2470/97, δεδοµένου ότι όλο το ζήτηµα είναι ποιες
θεωρεί ο ν. 2515/97 ως συνολικές µηνιαίες αποδοχές. Το σχέδιο
νόµου στερεί από τους µετατασσόµενους υπαλλήλους τη
δυνατότητα αλλαγής φορέα κύριας ασφάλισης, ακόµα και στην
περίπτωση που αυτό επιτρέπεται µε άλλες ρυθµίσεις. Επιτρέπεται
µόνο η αλλαγή φορέα επικουρικής ασφάλισης.
Το σχέδιο νόµου, ενώ επιδιώκει τη µείωση προσωπικού του ΙΓΜΕ
και του ΕΟΜΜΕΧ, δεν υιοθετεί ρυθµίσεις που θα έχουν προβλεφθεί
σε ανάλογες περιπτώσεις, όπως για τα Ναυπηγεία Ελευσίνος,
ΕΤΒΑ, Ολυµπιακή κλπ. Είναι γνωστό ότι οι εργαζόµενοι στα
παραρτήµατα του ΙΓΜΕ παίρνουν επίδοµα παραρτηµάτων ως
κίνητρο για την εργασία τους σ' αυτά. Τα επιδόµατα αυτά θα
καταργηθούν µε τη µεταφορά και ένταξή τους σε άλλες υπηρεσίες.
Στη δευτερολογία µου θα επανέλθω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: 'Οταν, αγαπητοί συνάδελφοι,
συζητούσαµε στη ∆ιαρκή Επιτροπή, είχε επιστρατευθεί όλος ο
µηχανισµός του ΙΓΜΕ για να αποδείξει πόσο αναγκαία ήταν η
κατάργηση των παραρτηµάτων. Θυµάµαι και τον πρόεδρο του
ΙΓΜΕ, αλλά και ειδικά τον εκπρόσωπο των εργαζοµένων, του
οποίου  η  αντίσταση  για  να  παρακαµφθεί  µάλιστα,  έγινε
παραχώρηση  από  πλευράς  της  κυρίας  Υπουργού  τότε  ότι  είναι
δυνατόν  µε  αποφάσεις  του  διοικητικού  συµβουλίου  του  ΙΓΜΕ
να  ιδρύονται περιφερειακά γραφεία. Σήµερα βρισκόµαστε
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σε µία κατάσταση που, αν µη τι άλλο -επιτρέψτε µας, κυρία
Υπουργέ- όλη η επιχειρηµατολογία, αυτή που αναπτύχθηκε τότε,
ξεχάστηκε και πέρασε. 'Αρα, λοιπόν, όταν σας κατηγορούµε ότι
κύριο χαρακτηριστικό της νοµοθετικής σας εργασίας είναι η
προχειρότητα, µη διαµαρτύρεσθε.
Το ζήσαµε χθες εδώ, συζητώντας τη σχετική τροπολογία για τον
Οργανισµό ∆ιαχείρισης ∆ηµοσίου Χρέους, κάτι το οποίο
επαναλαµβάνεται, όταν έρχεται η ώρα. Τώρα βέβαια το κάνετε πιο
γρήγορα, γιατί ίσως υπήρξαν πιέσεις, ίσως υπήρξαν παζάρια.
Επιτρέψτε µου να εκφράζοµαι έτσι, διότι αυτό υποψιαζόµαστε και
όσον αφορά τα περιφερειακά γραφεία, τα οποία ανακοινώθηκε ότι
θα διατηρηθούν, αλλά και γενικά από τον τρόπο µε τον οποίο
νοµοθετείτε.
Αρχίζω, αγαπητοί συνάδελφοι, από το άρθρο 1. 'Οντως είναι προς
τη θετική κατεύθυνση, αλλά πρέπει να τονίσουµε ότι ενώ τέσσερα
χρόνια ισχύει ο ν. 2367/95, συζητάµε σήµερα ότι εξουσιοδοτείται ο
Υπουργός Ανάπτυξης να ιδρύσει φορέα αντεγγύησης, χωρίς
κανένας µας ακόµη να γνωρίζει το καταστατικό αυτού του φορέα;
Για µας δεν είναι σωστό. 'Οµως, είπα και πριν ότι είναι προς τη
θετική κατεύθυνση, έστω κι αργά.
Κι έρχοµαι στο άρθρο 2, που αφορά την αντιµετώπιση θεµάτων,
κυρίως διαδικαστικών, όσον αφορά τη διευκόλυνση των ειδικών
εκκαθαρίσεων. Το θέµα δεν είναι τόσο οι διαδικασίες, το θέµα είναι
ότι αυτές οι εκκαθαρίσεις, έτσι όπως γίνονται, φθάνουµε σε σηµείο
που το τίµηµα ουσιαστικά ούτε τις αποζηµιώσεις ούτε τα
δεδουλευµένα των εργαζοµένων καλύπτει. Και ειδικά αυτή η
διαδικασία στην οποία εδώ αναφέρεσθε για τµηµατική πώληση µετά
από πλειστηριασµό. Στο τέλος µε αυτές τις διαδικασίες -αναφέρω
περίπτωση στην εκλογική µου περιφέρεια, εργαζόµενης της ΕΛΥΚ
Κύµης- οι άνθρωποι αυτοί δεν έχουν πάρει τις αποζηµιώσεις τους,
τα δεδουλευµένα. 'Εχουν µπει σ' αυτήν τη διαδικασία κι όταν, λέει η
ΕΤΒΑ, εισπραχθεί το τίµηµα, θα πάρετε. Εν τω µεταξύ µε αυτές τις
διαδικασίες υπάρχουν συνέχεια καθυστερήσεις επί καθυστερήσεων
και ακόµη περιµένουν εδώ και χρόνια απλήρωτοι.
'Ερχοµαι τώρα στα άρθρα 3, 4 και 5, που αφορούν ΙΓΜΕ, ΕΟΜΜΕΧ
και τη µετάταξη του προσωπικού. Επαναλαµβάνω και πάλι ότι
ουσιαστικά, έτσι όπως παρουσίασε πριν από λίγο ο Υπουργός τις
τροπολογίες του, δεν αλλάζει το περιεχόµενο, από την άποψη ότι τα
περιφερειακά παραρτήµατα ήταν κάτι πολύ διαφορετικό από ένα
περιφερειακό γραφείο.
Η αναγνώριση του έργου του ΙΓΜΕ νοµίζω πως από όλες τις
κυβερνήσεις, από όλους του νοµάρχες, τους τοπικούς άρχοντες,
έχει αναγνωριστεί, ειδικά της περιφέρειας, γιατί βλέπουν τους
ανθρώπους δίπλα τους και βλέπουν πόσο αποδοτικό είναι το έργο
τους.
Ενώ υπάρχει, λοιπόν, η αναγκαιότητα συνέχισης αυτής της
δραστηριότητας και ενώ µπορούµε να κατηγορήσουµε την
Κυβέρνηση γιατί δεν έχει αξιοποιήσει στο µέγιστο τις υπηρεσίες των
παραρτηµάτων αυτών, σήµερα ερχόµαστε στο σηµείο, µε την
αναβάθµιση η οποία γίνεται στο ΙΓΜΕ, να µιλάµε για διάλυση.
Επιπλέον -ακούστηκε κατά τη συζήτηση στην επιτροπή και από
τους εργαζόµενους- δεν υπήρξε ο αναγκαίος διάλογος και µε
αυτούς. Υπάρχουν σοβαρές αντιρρήσεις, όσον αφορά τις θέσεις του
προσωπικού, επειδή εφευρίσκετε και έναν καινούριο όρο, τον όρο
του "µεταφερόµενου". Ενώ όλοι µέχρι τώρα µιλούσαµε για
µετατάξεις, τώρα βάζετε τον όρο "µεταφερόµενος". Καταλαβαίνετε τι
δηµιουργεί αυτό στους εργαζόµενους. Αν µη τι άλλο υπάρχει ο
κίνδυνος του υποβιβασµού τους, πέρα από τις οποιεσδήποτε
µισθολογικές απώλειες που µπορεί να έχουν.
Επιµένουµε όµως ειδικά στο ΙΓΜΕ, διότι εκτός των άλλων είναι και
από τους φορείς, οι οποίοι έχουν αξιοποιήσει κοινοτικά κονδύλια -
σε µελέτη του ΚΕΠΕ αναφέρεται ότι είναι από τους πρώτους
οργανισµούς που έχουν αξιοποιήσει αποδοτικά και έχουν
µεγαλύτερη απορροφητικότητα σε κοινοτικά κονδύλια- και εµείς
διαλύουµε έναν οργανισµό, για τον οποίο, αν θυµάστε αγαπητοί
συνάδελφοι, ο καθηγητής κ. Μουντράκης, Πρόεδρος της Ελληνικής

Γεωλογικής Εταιρείας -που µας έδωσε στην τοποθέτησή του στην
επιτροπή µία ολοκληρωµένη εικόνα όσον αφορά και το διεθνή
περίγυρο, αλλά και τη χώρα µας- ανέφερε πόσο αναγκαία ήταν
κατά τη γνώµη του η περιφερειακή διάρθρωση του ΙΓΜΕ και πώς µε
τις θεσµοθετήσεις που γίνονται καταργούνται ουσιαστικά οι
δραστηριότητες του οργανισµού στην περιφέρεια.
'Ερχοµαι στο δεύτερο οργανισµό, τον ΕΟΜΜΕΧ, ο οποίος
πραγµατικά είχε ορισµένες αδυναµίες όσον αφορά τη λειτουργία
του. Ειδικά στην περιφέρεια, κατά την άποψή µας δεν είχε
προσφέρει τις υπηρεσίες που πραγµατικά χρειαζόντουσαν οι
µικροµεσαίοι της περιφέρειας. Αντί, λοιπόν, να το βελτιώσουµε, να
τον ενισχύσουµε να ανταποκριθεί στο ρόλο του, καταργούµε έναν
φορέα ο οποίος τουλάχιστον είχε εξειδικευθεί πάνω στα θέµατα των
µικροµεσαίων.
Αυτήν τη στιγµή βλέπουµε στις περιφέρειες να µην υπάρχει
ουσιαστικά µία ειδική υπηρεσία, η οποία να ασχολείται µε τα θέµατα
των µικροµεσαίων. Ακόµη και αν δηµιουργηθούν γραφεία, έτσι
όπως αφήσατε να εννοηθεί, από την ώρα που δεν θα υπάρχει η
κατευθείαν επαφή, η λειτουργική σχέση µεταξύ κέντρου και
περιφέρειας, καταλαβαίνουµε όλοι πόσα προβλήµατα στη
λειτουργία αυτών των γραφείων θα υπάρξουν.
Για µας, αγαπητοί συνάδελφοι, η πολιτική της Κυβέρνησης στους
δηµόσιους οργανισµούς και ειδικά στην περίπτωση του ΕΟΜΜΕΧ
και του ΙΓΜΕ, δείχνει ότι πλέον ο αέρας της φιλελευθεροποίησης και
της ιδιωτικοποίησης των πάντων έχει πάρει ένα δρόµο ίσως χωρίς
επιστροφή, διότι φαντασθείτε εργασίες, οι οποίες µπορούν να
γίνουν από αυτούς τους οργανισµούς, αύριο θα ανατεθούν σε
αµφίβολης αποτελεσµατικότητας ιδιωτικά γραφεία, γραφεία τα
οποία ήδη, απ' ό,τι γνωρίζουµε, έχουν εξειδικευθεί κατά πολύ στην
απορροφητικότητα κοινοτικών πόρων αµφιβόλου, µπορούµε να
πούµε, κατεύθυνσης.
Τελειώνοντας, κυρία Υπουργέ -επειδή απουσιάζει ο κ. Βενιζέλος-
είχα πει προχθές στην οµιλία µου ότι ήταν µια καταπληκτική
ευκαιρία να πάρει πίσω, τουλάχιστον, τα δύο θέµατα που αφορούν
το ΙΓΜΕ και τον ΕΟΜΜΕΧ. Επιχείρησε να κάνει µια διόρθρωση,
όµως ουσιαστικά η εγκληµατική επέµβαση της πολιτείας πάνω σε
αυτούς τους δύο οργανισµούς εξακολουθεί να υπάρχει και πολύ
φοβόµαστε ότι αυτό που θα καταφέρει είναι αν µη τι άλλο αυτοί οι
οργανισµοί να µην έχουν καµία σχέση µε την ανάπτυξη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ρόκος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, όσον αφορά τα άρθρα 1 και 2
τα καταψηφίζουµε όχι γι' αυτό που κάνουν, αλλά γι' αυτό που δεν
κάνουν.
Είναι ένας αµυντικός σχεδιασµός και δεν είναι ένας σχεδιασµός
στην κατεύθυνση της ουσιαστικής ανάπτυξης. Οι µικροµεσαίοι και οι
εν αυτώ ακολουθούµενοι εργαζόµενοι κλπ. δεν έχουν ανάγκη από
ένα αµυντικό σύστηµα, αλλά έχουν ανάγκη από ένα σχεδιασµό
ουσιαστικής ανάπτυξης. Αυτό που έπρεπε να αλλάξει και που είναι
απαίτηση χρόνια τώρα των επιχειρηµατιών µικρών και µεσαίων, δεν
είναι η σωτηρία στο τέλος, αλλά είναι ο σχεδιασµός από την αρχή.
Θα πρέπει να καταλάβει κάποια στιγµή η Κυβέρνηση, πρώτον, ότι
είναι απαίτηση πια των καιρών, λόγω της εξαθλίωσης της µικρής και
µεσαίας επιχείρησης η παρέµβαση από την Τράπεζα της Ελλάδος
στις τράπεζες να διαθέτουν πάντα ένα ποσοστό, όπως αυτό
γινόνταν και είχε θεσµοθετηθεί από εποχής Πεσµαζόγλου. Να
υποχρεούνται, δηλαδή, να έχουν 7% µε 8% διαθέσιµα κεφάλαια για
τη µικρή και µεσαία επιχείρηση.
∆εύτερον,  πρέπει  να  παρέµβει  το  κράτος  στο  τραπεζικό
σύστηµα  για  τη  µικρή  και  µεσαία  επιχείρηση  και  δεν  πρέπει
να  επιτρέπει  στις  τράπεζες  να  παρανοµούν,  οι  οποίες
ασύστολα  καθηµερινά  παρανοµούν.  Τα  ανατοκίζουν,  ενώ
σαφώς  και  από  τον  νόµο  ορίζεται  ότι  δεν  ανατοκίζονται.  Με
νοµικίστικα  τερτίπια  συνεχίζουν  να  ανατοκίζουν  και  έτσι  όσες
δικλείδες  και  αν  βάλετε  για  διασφάλιση  αυτών  των  κεφαλαίων,
στο  τέλος  πάντα  αυτές  οι  επιχειρήσεις  θα  χρεοκοπούν,
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εφόσον βεβαίως πέφτουν στα χέρια του τραπεζικού συστήµατος
που λειτουργεί, όπως λειτουργεί σήµερα έχοντας µία οργανωµένη
νοµική υποστήριξη, η οποία σε κάθε περίπτωση επιβάλλεται επί του
συµφέροντός της έναντι των διεκδικήσεων που κατά το νόµο
προβάλλουν οι επιχειρήσεις.
Αντί, λοιπόν, να µας φέρετε αυτά που έχουν αναπτυξιακό
χαρακτήρα, µας φέρντε εδώ δύο άρθρα µε προκατάληψη από την
αρχή για το τι θα γίνει αργότερα. Την υποχρέωση που πρέπει να
επιβάλει το κράτος στις τράπεζες να οργανωθούν και να
προσαρµοστούν στις πραγµατικές ανάγκες, δεν τη βλέπουµε. Η
τράπεζα γίνεται συνέταιρος από την πρώτη στιγµή που δίνει δάνειο
σε µία επιχείρηση και θα πρέπει να έχει ανάλογες υποχρεώσεις,
δηλαδή τεχνικών και εµπορικών υπηρεσιών στήριξης από την αρχή
και σε βάθος χρόνου. Να υπάρχει, δηλαδή, µια τεχνική υπηρεσία, η
οποία θα βλέπει από την αρχή πώς στήνεται µια επιχείρηση. Να
ξέρει από την αρχή αν τα προβλεπόµενα προϊόντα µπαίνουν στην
αγορά και πώς πρέπει να µπουν.
Χρειάζεται µια άλλη νοοτροπία συνολικά για τη µικρή και µεσαία
επιχείρηση για να µην ερχόµαστε εδώ και µε ευχές να σχεδιάζουµε
κάποια αµυντικά θέµατα, τα οποία µπορεί να έχουν µια θετικότητα
µέσα από την ολοκλήρωση της καταστροφής των µικρών και
µεσαίων επιχειρήσεων, µέσα από το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα.
Να φύγουµε από αυτά και να πάµε στα άρθρα 3, 4, 5 κλπ.
Ασφαλώς αντιδρούµε από την αρχή στην κατάργηση του ΕΟΜΜΕΧ,
γιατί αυτή η δραστηριότητα µεταφέρεται σε φορέα, ο οποίος από
την αρχή είναι φτιαγµένο πελατειακό σύστηµα µε διορισµένους
άρχοντες που θα διαχειρίζονται από εκεί και πέρα την πολιτική
ανάπτυξης και στήριξης.
'Οταν δεν ελέγχεται ένα όργανο το οποίο αποφασίζει, από αυτούς
για τους οποίους αποφασίζει, είναι λογικό να διαιωνίζεται το
πελατειακό σύστηµα. Αν υπήρχε ολοκληρωµένος τρίτος βαθµός
αυτοδιοίκησης θα το εµπιστευόµασταν, γιατί θα ελεγχόταν καλύτερα
και πιο άµεσα από τους πολίτες.
Αν σε διορισµένα όργανα δίνουµε τέτοιες αρµοδιότητες σχεδιασµού,
αλλά και υλοποίησης προγραµµάτων, να ξέρετε ότι στο τέλος αυτό
που θα προκύψει θα είναι η ικανοποίηση πελατειακών ορέξεων.
Αντί να παρέµβουµε στον ΕΟΜΜΕΧ να µη λειτουργεί, όπως
λειτουργούσε -γιατί πράγµατι έκανε αρκετά λάθη- αναθεµατίζουµε,
υποχωρούµε και αναθέτουµε αρµοδιότητες σε διορισµένους
άρχοντες.
Αλλά πρέπει να αναλογιστούµε ότι και η οµολογούµενη αποτυχία
του ΕΟΜΜΕΧ, διότι κάποιοι δεν κάλυψαν τις υποχρεώσεις τους,
οφείλεται και σε άλλες παραµέτρους, όπως στη συνολική
εξαθλίωση της µικρής και µεσαίας επιχείρησης, η οποία είναι
συνέπεια του γενικότερου φορολογικού συστήµατος, όπως
εφαρµόσθηκε, αλλά και της οικονοµικής πολιτικής.
Οι επιχειρήσεις που χρηµατοδοτήθηκαν από τον ΕΟΜΜΕΧ δεν
ήταν καν µεσαίες, ήταν µικρές και υπό αυτήν την έννοια έπαιξαν ένα
ρόλο στην εθνική στρατηγική για παρέµβαση σε µικρότερης
δυναµικότητας παραγωγές που τις είχε ανάγκη ο τόπος.
Ποιοι όµως; Τα ευρύτερα λαϊκά στρώµατα που θα κατανάλωναν τα
προϊόντα τους.
'Οταν η οικονοµική πολιτική που εφαρµόζεται είναι πολιτική
συρρίκνωσης εισοδηµάτων, επόµενο είναι τα παραγόµενα
προϊόντα, από τις επιχειρήσεις, οι οποίες στήθηκαν µε τη στήριξη
του ΕΟΜΜΕΧ, να µην έχουν αποτελεσµατικότητα.
Υπ' αυτήν την έννοια δεν θα ξεχάσω να πω βεβαίως -και µου κάνει
και έκπληξη οµολογώ- για τη γενναιοδωρία της ρύθµισης των
χρεών. Είναι σε θετική κατεύθυνση και η έκπληξη βγαίνει από το
γεγονός ότι µέχρι σήµερα είχαµε συνηθίσει να χαρίζονται κεφάλαια
σε πολύ µεγάλες επιχειρήσεις ή και σε διαπλεκόµενες ΠΑΕ κλπ. για
ρύθµιση των χρεών. Με βάση την τακτική σας, λοιπόν, είναι
γενναιοδωρία αυτό που κάνετε σήµερα, αλλά σε θετική κατεύθυνση
έτσι κι αλλιώς.
Πάµε στο ΙΓΜΕ. ∆εν είναι το µοναδικό ινστιτούτο που το διαλύετε µε
αυτήν την τακτική. Γι' αυτό µίλησα για ανεµοστρόβιλο του

εκσυγχρονισµού στην πρωτολογία µου. Το ίδιο κάνατε και µε το
ΕΘΙΑΓΕ, το ίδιο κάνετε µε όλα τα ινστιτούτα. Φαίνεται πως έχετε
πιστέψει ότι έχετε κάνει έρευνα και ότι έχετε πια µπροστά σας όλη
τη θεωρητική δυνατότητα πρακτικής άσκησης πολιτικής ανάπτυξης.
∆εν είναι αλήθεια. Το ΙΓΜΕ είναι απαραίτητο στο σύνολό του. Ούτε
η σηµερινή τροπολογία µας ικανοποιεί, γιατί δεν µιλάτε για
παραρτήµατα, µιλάτε για γραφεία. Θέλετε να αφήσετε κάποιους
γραφειοκρατικούς µηχανισµούς, οι οποίοι πολύ φοβάµαι ότι στο
τέλος τέλος, αφού θα είναι και αυτοί υπό τον έλεγχο όλων των
υπολοίπων άρθρων, θα γίνουν µέσα από µία πελατειακή
διάρθρωση των γραφείων, τέτοια που θα σας δίνει για µια φορά
ακόµη τη δυνατότητα, όχι να διατηρήσετε πραγµατικά γραφεία ή
παραρτήµατα έρευνας και ανάπτυξης, αλλά χειρισµού, υπό έλεγχο
πάλι της περιφέρειας κλπ., της αναπτυξιακής πολιτικής.
Γιατί η γενικότερη τάση φαίνεται στο ότι επιβάλλετε σε αυτά τα
όργανα να λειτουργήσουν µέσα από τη λογική της ιδιωτικής
οικονοµίας. Υπό αυτήν την έννοια και µόνο δείχνετε ότι δεν
παραδειγµατιστήκατε από τα αποτελέσµατα της ιδιωτικής
πρωτοβουλίας, σε ό,τι αφορά την έρευνα, στη Μαλακάσα, στην
Εγνατία, σε τόσες κατολισθήσεις, σε τόσα αναποτελεσµατικά έργα,
όπου έγιναν οι έρευνες κάτω από τη λογική της ιδιωτικής
οικονοµίας.
Αυτός ο φορέας χρειάζεται σαν εγγύηση τεχνολογίας και τεχνικής
στήριξης των δραστηριοτήτων στο µέλλον, για όλους αυτούς τους
ζωτικούς τοµείς που είναι το περιβάλλον, που είναι η συνέχεια της
έρευνας, που είναι η συνέχεια της στήριξης των µεγάλων έργων
που γίνονται και που πρέπει να γίνουν από σήµερα και πέρα στη
χώρα µας.
Τουλάχιστον θα έπρεπε να υπάρχει µια δέσµευση που να λέει ότι
όλο το τεχνικό προσωπικό θα µείνει, µιας και δίνετε σε κάποιο άλλο
άρθρο τη δυνατότητα αξιοποίησης και εργατικού δυναµικού από την
περιφέρεια. Να µην προχωρούσατε µε τέτοια βιασύνη στην
εκποίηση των µηχανηµάτων που διαθέτει το ΙΓΜΕ, γιατί έτσι από
την αρχή δηλώνετε ότι ουσιαστικά η διάθεσή σας είναι να το
αδρανοποιήσετε.
'Οσο δε αφορά τα εργασιακά, εδώ φαίνεται ότι καµία προστασία δεν
υπάρχει, ενώ σε άλλες περιπτώσεις µετατάξεων κλπ. υπήρχαν
συγκεκριµένες διατάξεις που διασφάλιζαν µέγιστα τους
εργαζόµενους. Φαίνεται ότι στην περίπτωση του ΙΓΜΕ δεν
αναπτύξατε έναν τέτοιο διάλογο που θα µπορούσε να σας δώσει
τουλάχιστον την απόφαση να κάνετε ό,τι έχετε κάνει και σε
προηγούµενους άλλους οργανισµούς, δηλαδή πρόωρη
συνταξιοδότηση µετά από οικειοθελή αποχώρηση κλπ. και είναι
πάρα πολλά τα θέµατα αυτά.
'Επειτα αν διαβάσει κανείς µε λεπτοµέρεια τον τρόπο και την
ασάφεια που χρησιµοποιείτε στις διατυπώσεις, καταλαβαίνει από
την αρχή πως άλλος είναι ο στόχος, τον οποίο θέλετε να
αποκρύψετε για να µην έχετε ένταση από τους εργαζόµενους. 'Οταν
π.χ. λέτε τη χρησιµοποίηση του ΙΓΜΕ για έργα δηµοσίου
συµφέροντος κλπ. και δεν λέτε υποχρέωση να χρησιµοποιηθεί ο
ΙΓΜΕ γι'αυτήν την υλοποίηση των έργων, καταλαβαίνετε ότι από την
αρχή δεν είστε διατεθειµένοι να κάνετε κάτι τέτοιο.
Την ίδια στιγµή τους βάζετε σε διαγωνισµούς -και νοµίζετε ότι κάτι
κάνετε- µε ίσους όρους µε τους ιδιωτικούς φορείς, δηλαδή µε τους
εργολάβους έρευνας, οι οποίοι µέσα από τη λογική, όπως την
έχουµε ζήσει και συνηθίσει να βλέπουµε καθηµερινά, µε τις µίζες
κλπ. θα παίρνουν όλα τα έργα. 'Εργα ιδιαίτερης αξίας, δηµόσιου
συµφέροντος και ασφάλειας δεν µπορούν σε καµιά περίπτωση να
µπαίνουν στη λογική της ιδιωτικής οικονοµίας.
Είναι πολλά που µπορεί να πει κανείς, κύριε Πρόεδρε, για το ΙΓΜΕ.
Εµείς διαφωνούµε κάθετα. Επιµένουµε στη διατήρηση των
παραρτηµάτων ως έχουν. Αν υπάρχει µια δυνατότητα όπου µπορεί
κανείς να αφήσει περιθώρια µέσα από την αγωνία για περιστολή
δαπανών, θα µπορούσε να γίνει σε βοηθητικό προσωπικό και
µόνον. Βεβαίως και σ'αυτήν την περίπτωση διατηρώντας όλους του
όρους που έχουν διατηρηθεί στην κατάργηση των υπολοίπων
οργανισµών.



5246 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Καρακώστας έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, δεν
διαφωνώ βασικά µε τη φιλοσοφία του νοµοσχεδίου, ούτε επίσης µε
την πολιτική της κατάργησης και της συγχώνευσης οργανισµών,
προκειµένου να προστατευθεί ο δηµόσιος τοµέας.
Θέλω να σταθώ -και να µου απαντήσετε µετά την ερώτησή µου στο
χρόνο που έχω δικαίωµα- γιατί από άλλες πλευρές ακούστηκε και
στον τοπικό Τύπο κυκλοφόρησε ευρέως αυτές τις µέρες, γιατί
καταργούνται οι ταπητουργικές σχολές;
Εγώ στο Νοµό Αιτωλοακαρνανίας έχω τρεις ταπητουργικές σχολές,
ήτοι στην Ποταµούλα, στους Χαλκιόπουλους και στο Ευηνοχώρι.
Επίσης, στο Αιτωλικό έχω µία σχολή παραδοσιακών κιλιµιών. Θα
παρακαλούσα να µου εξηγήσετε τι ακριβώς συµβαίνει εδώ, για να
µη διαχέεται στον κόσµο ότι αυτές οι σχολές καταργούνται. Θέλω
ρητή την απάντησή σας εδώ στη Βουλή, επίσηµα, για να τη
µεταφέρω στην περιφέρεια, γιατί ενοχληθήκαµε από αυτές τις
υπηρεσίες. Στις ταπητουργικές σχολές απασχολούνται κάπου
εβδοµήντα γυναίκες µε ένα πολύ πενιχρό µεροκάµατο και
θορυβήθηκαν από τις φήµες που κυκλοφορούν. Θα παρακαλούσα
να έχω αυτήν την απάντηση.
∆εύτερον, παρ' ότι έχω υποβάλει οκτώ τροπολογίες, δεν ξέρω αν
θα µου απαντήσετε ποιες θα γίνουν δεκτές ή όχι, αλλά απ'αυτές
που µας ανακοινώθηκαν µόνο σε µία απαντάτε.
Στο άρθρο 5 παράγραφος 1, εδάφιο 6, ο όρος "µεταφορά και
ένταξη" να αντικατασταθεί µε τον όρο "µετάταξη". Και αυτός ο όρος
σε παρόµοιες περιπτώσεις αναφέρεται και στους νόµους 2515/97,
2414/96 και 2266/94. Αυτός ο όρος θεωρείται και από τους
εργαζόµενους ότι προστατεύονται καλύτερα τα δικαιώµατά τους.
Θα παρακαλούσα να έχω αυτές τις απαντήσεις αυτήν τη στιγµή, για
να εγγραφεί και στα Πρακτικά και να δηµοσιευθεί προς
αποκατάσταση αυτών των φηµών που κυκλοφορούν στον Τύπο
στην επαρχία και ιδιαίτερα στο Νοµό Αιτωλοακαρανανίας, µε τις
τέσσερις ευπαθείς αυτές σχολές, που λειτουργούν σήµερα και οι
οποίες εκπληρούν ένα πραγµατικά σηµαντικό ρόλο, µέσα στο Νοµό
Αιτωλοακαρνανίας.
∆εν τέλειωσε ο χρόνος µου, σας επιτρέπω να µου απαντήσετε,
κυρία Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κυρία Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Θα
απαντήσω µετά, γιατί θέλω να πω και άλλα πράγµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεχίστε, κύριε
συνάδελφε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Γι'αυτό έλαβα το λόγο. Θέλω να µου
απαντήσετε και σας δίνω το δικό µου χρόνο να µου απαντήσετε
συγκεκριµένα, γι'αυτές τις σχολές.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Θα
απαντήσω µετά και σε σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κουρής έχει το
λόγο.
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΚΟΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα περιορισθώ κυρίως στο
θέµα του Ι.Γ.Μ.Ε., γιατί δυστυχώς όπως και οι προλαλήσαντες
συνάδελφοι έχουν τονίσει, εδώ µιλάµε για ένα νοµοσχέδιο που δεν
έχει ούτε αρχή ούτε µέση ούτε τέλος. Είναι µια συρραφή διατάξεων.
Θα αναφερθώ κατ'αρχήν και θα τονίσω ότι την πρωτοβουλία της
ίδρυσης του Ι.Γ.Μ.Ε. το 1976, που η Νέα ∆ηµοκρατία µε τον
Κωνσταντίνο Καραµανλή είχε φέρει στην Αίθουσα αυτή µε τρία
συνολικά νοµοσχέδια που συζητήθηκαν ταυτόχρονα και µε
επιστράτευση συνολικά του επιστηµονικού δυναµικού της χώρας,
αλλά και της οµογένειας, γιατί είχαµε φέρει εκείνην την εποχή και
πάρα πολλούς 'Ελληνες που διέπρεπαν στο εξωτερικό, έρχεται να
δικαιώσει µε καθυστέρηση είκοσι τεσσάρων ετών η εισηγητική
έκθεση του νοµοσχεδίου στη σελίδα 3 που αναφέρει ότι "ο βασικός
στόχος της πολιτείας του ιδρυτικού ν. 272/76 που ήταν η µέσω
αυτού ταχύρρυθµη µεταλλευτική έρευνα του υπεδάφους της χώρας,

έχει κατά το µεγαλύτερο µέρος επιτευχθεί". Αυτά για να µην
ξεχνάµε. 'Ηταν µια προσπάθεια συνολική, που δεν αφορούσε µόνο
την έρευνα του υπεδάφους, αφορούσε και την εκµετάλλευσή του και
την κάθετη αξιοποίησή του µε συγκεκριµένες βιοµηχανικές
εγκαταστάσεις.
Νοµίζω ότι πρέπει να το αναφέρουµε αυτό για να αποτείσουµε και
τον οφειλόµενο φόρο τιµής σε πάρα πολλούς που δούλεψαν µε
πολύ κέφι που συνεισέφεραν την επιστηµονική και τεχνική τους
γνώση και το αποτέλεσµα ήταν πολύ σηµαντικό για τη χώρα.
Πιστεύω, λοιπόν, ότι µετά τη σηµερινή παλινωδία του κυρίου
Υπουργού όσον αφορά το βάπτισµα των παραρτηµάτων σε
γραφεία -που και εγώ δεν ξέρω αυτήν τη στιγµή τι σηµαίνει ο όρος
"γραφεία"- δεν µπορώ να κρίνω αν πρόκειται για πλήρη
υπαναχώρηση της Κυβέρνησης και ένα άδειασµα συνολικό της
προηγουµένης Υπουργού Ανάπτυξης από το σηµερινό Υπουργό
Ανάπτυξης -που ακολουθώντας ενδεχοµένως το παράδειγµα της κ.
Παπανδρέου που προ ηµερών άδειασε τον τέως Υπουργό
Εσωτερικών, τον κ. Παπαδόπουλο, σε σχέση µε τις µεταρρυθµίσεις
που πρέπει να γίνουν και στο δηµόσιο τοµέα, στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση
δηλαδή, αλλά και στην Τοπική και Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση- ή αν
πρόκειται για µία πλήρη υποχώρηση των µέχρι τουλάχιστον
διαπιστωµένων θέσεων από την εισηγητική έκθεση. ∆ιαβάζω στη
σελίδα 7 της εισηγητικής έκθεσης µία ολόκληρη φιλοσοφία, του γιατί
πρέπει να καταργηθούν αυτά τα παραρτήµατα του Ι.Γ.Μ.Ε., που
µέχρι σήµερα δούλευαν ανά την επικράτεια. Και λέει µάλιστα ότι
αυτές οι σκέψεις που είναι περίπου η µισή σελίδα 7, είναι προϊόν και
ενός επιχειρηµατικού σχεδίου δράσης του Ι.Γ.Μ.Ε. των ετών 1996-
2000.
Βαρύγδουπες εκφράσεις. Και σήµερα βλέπουµε ή να έχουµε το
άδειασµα της προηγούµενης Υπουργού Ανάπτυξης µε ουσιαστικά
ξαναβάπτισµα των παραρτηµάτων µε τον όρο "γραφεία" και
ουσιαστικά τη συνέχιση της δραστηριότητάς τους ή εάν εκτός ο
Υπουργός βαπτίζει γραφεία του ΙΓΜΕ ανά την Ελλάδα που θα είναι
δύο-τρία γραφεία πενήντα µε εκατό τετραγωνικών χωρίς κανένα
άλλο αντικείµενο, σε σχέση µε αυτό που είχαν µέχρι σήµερα.
∆εν κατανοώ ακόµα ποιος είναι ο ρόλος του διοικητικού συµβουλίου
που θέλει αυξηµένα τα µέλη. Γιατί πρέπει να αυξήσετε τα µέλη;
∆ιορίστε ένα από αυτά τα µέλη που έχετε τώρα -εφόσον µιλάτε για
περιστολή του δηµόσιου τοµέα και για περιστολή δαπανών- να είναι
εκπρόσωπος του ΥΠΕΧΩ∆Ε.
Επίσης δεν καταλαβαίνω τι χρειάζεται η αλλαγή του σκοπού. Αν
είχατε σαν στόχο να κάνετε µία βαθιά τοµή, δηλαδή να αναθέσετε
στο ΙΓΜΕ τη διαχείριση συνολικά του υδάτινου δυναµικού της
χώρας, θα ήταν µία πολύ σηµαντική τοµή ενδεχοµένως, που θα
έπρεπε να αλλάξετε τους σκοπούς του ΙΓΜΕ, όπως
προδιαγράφονται από το νόµο του 1976. Αυτό δεν το κάνετε.
Κάνετε κάτι µικροαλλαγές απλώς και µόνο για να δικαιολογήσετε το
τελικό ζητούµενο που είναι η συρρίκνωση του ΙΓΜΕ.
Πραγµατικά στην Ελλάδα υπάρχει µία πολυδιάσπαση στον τοµέα
της διαχείρισης του υδάτινου δυναµικού. Χρειάζεται, λοιπόν, ένας
οργανισµός και χρόνια φωνάζουµε ότι πρέπει να υπάρχει ένας
οργανισµός συνολικά, που θα διαχειρίζεται το υδάτινο δυναµικό της
χώρας. Εσείς όµως δεν το κάνετε.
Τέλος, κύριε Πρόεδρε, επειδή αναφέρεται η έκθεση στο θέµα της
ΘΕΡΜΙ∆ΑΣ και το φέρνει σαν παράδειγµα για το άρθρο 2, θα ήθελα
να πω στον κύριο Υπουργό ότι το θέµα πρέπει να το ερευνήσει
πάρα πολύ σε βάθος. Η εκποίηση της ΘΕΡΜΙ∆ΑΣ διαρκεί µία
δεκαετία. Ξεκίνησε από εποχής Υποδιοικητού ΕΤΒΑ κ. Σάλλα -ο
οποίος έκτοτε έχει φύγει από το δηµόσιο τοµέα και έχει κάνει
µερικές ιδιωτικές τράπεζες- και ακόµα συνεχίζεται. ∆εν φταίνε µόνο
τα νοµικά κωλύµατα που έρχεστε να θεραπεύσετε.
'Οσον αφορά το χαρισµό των τόκων και των άλλων επιβαρύνσεων
από τα δάνεια που υπάρχουν στον ΕΟΜΜΕΧ, θα ήθελα να
παρακαλέσω να µας πείτε ποιο είναι το ύψος αυτών των
επιβαρύνσεων που τελικά το κράτος τα χαρίζει...
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: ∆εκαέξι δισεκατοµµύρια...
ΛΕΩΝΙ∆ΗΣ ΚΟΥΡΗΣ: Κύριε συνάδελφε, εµείς δεν έχουµε



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ    Ε' - 11 ΜΑΡΤΙΟΥ 1999 5247

την τύχη να είµαστε στη ∆ιαρκή Επιτροπή και εποµένως θέλουµε να
µάθουµε τι γίνεται. ∆ιότι εδώ ακούµε ρυθµίσεις και βλέπουµε την
έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου που µιλάει για ακαθόριστες
δαπάνες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κυρία Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Πολύ
σύντοµα θα ήθελα να απαντήσω σε τέσσερα σηµεία που τέθηκαν
από τους κυρίους συναδέλφους.
'Οσον αφορά το πρώτο που έθιξαν, για το θέµα των αµοιβαίων
εγγυήσεων, νοµίζω ότι είναι σαφές ότι δεν έχει γίνει κατανοητός ο
τρόπος της λειτουργίας των αµοιβαίων εγγυήσεων.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
Με πολύ απλά λόγια θα πω ότι οι εταιρείες αµοιβαίων εγγυήσεων,
παραδείγµατα λειτουργίας των οποίων υπάρχουν σε πολλές χώρες,
όπως Γαλλία, Ιταλία, Γερµανία, σε περιφερειακό ή κλαδικό επίπεδο,
έχουν διαφορετικά χαρακτηριστικά από αυτά των τραπεζών και η
διαφοροποίησή τους έγκειται στο ότι δεν ζητούν τις αντεγγυήσεις
από τους µικροµεσαίους, που ζητούν οι τράπεζες.
Πώς λειτουργεί αυτό το σύστηµα: Μία εταιρεία αµοιβαίων
εγγυήσεων µε έδρα π.χ. την Πάτρα δηµιουργεί πολύ µικρές
ευέλικτες επιτροπές, σε τοπικό επίπεδο, από µέλη του
επιµελητηρίου ή άλλων αντίστοιχων επαγγελµατικών φορέων, οι
οποίοι λόγω της προσωπικής γνώσης των µικρών, µεσαίων ή
µεγάλων επιχειρηµατιών, έχουν άλλο τρόπο να δίνουν τις
εγγυητικές επιστολές, που είναι απαραίτητες για τη συµµετοχή είτε
στους διαγωνισµούς είτε για τις συναλλαγές τους είτε για ό,τι
χρειάζεται µία επιχείρηση την εγγυητική επιστολή, που είναι σήµερα
ένα από τα σοβαρότερα προβλήµατα.
Η καθυστέρηση στην οποία αναφερθήκατε είναι γεγονός, αλλά
πρέπει να πούµε ότι δεν είχαµε καµία εµπειρία σε αυτόν τον τοµέα
και ότι χρειάστηκε για την κατάρτιση αυτού του νοµικού πλαισίου να
συµβουλευθούµε χώρες του εξωτερικού και να πάρουµε τα θεσµικά
τους πλαίσια για να δούµε πώς λειτουργούν.
Στη Γαλλία από τότε που λειτουργούν µέχρι σήµερα, έχουν γίνει
πολλές θεσµικές αλλαγές. Είναι ένα σύστηµα που εξελίσσεται. Και
στο ενδιάµεσο έχουν ήδη εκπονηθεί τα επιχειρησιακά σχέδια των
εταιρειών αµοιβαίων εγγυήσεων, οι οποίες αυτήν τη στιγµή είναι
έτοιµες να λειτουργήσουν, άµα τη ψηφίσει του νόµου.
Για τον ΕΟΜΜΕΧ, κύριοι συνάδελφοι, είπατε όλοι για τα τριάντα
παραρτήµατα, για το ότι διαλύεται ένας περιφερειακός οργανισµός,
για το ότι δεν σκεφτόµαστε τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Θα
πρέπει να δούµε, ο ΕΟΜΜΕΧ πότε ιδρύθηκε µε τη µορφή που
ιδρύθηκε, τι ρόλο εξυπηρετούσε τότε και τι ρόλο παίζει σήµερα.
Τι νόηµα έχει το γραφείο ΕΟΜΜΕΧ στα ∆ωδεκάνησα µε µια
διοικητική υπάλληλο; Στηρίζει τους µικροµεσαίους επιχειρηµατίες;
Και παίρνω την πιο ακραία περίπτωση. Υπάρχουν άλλα
παραρτήµατα µε ισχυρότερη και καλύτερη στελέχωση που το
αντικείµενό τους όµως είναι η εφαρµογή κοινοτικών προγραµµάτων.
Ο ρόλος που υπήρχε στο παρελθόν, δηλαδή η παρέµβαση του
ΕΟΜΜΕΧ σαν ένας οργανισµός µέσα στη µικροµεσαία επιχείρηση,
όπου µε στελέχη µπορούσε να στηρίξει το µικροµεσαίο
επιχειρηµατία, να του δώσει µια τεχνική γνώση να συνεισφέρει σε
ένα έλλειµµα που υπήρχε, δεν είναι δυνατή σήµερα. ∆εν είναι
δυνατόν σήµερα ένας κρατικός οργανισµός, όποια περιφερειακή
διάρθρωση και αν έχει, να στηρίζει από πλευράς συµβουλών τον
µικροµεσαίο επιχειρηµατία. 'Εχει αλλάξει και η ανάγκη της
µικροµεσαίας επιχείρησης, αλλά και η διάρθρωση της αγοράς διότι
αυτές οι υπηρεσίες παρέχονται πια στην αγορά.
Είναι, λοιπόν, σαφές ότι σ'αυτόν τον οργανισµό, ο οποίος είναι
κεντρικός οργανισµός µε περιφερειακά παραρτήµατα - οι
αποφάσεις παίρνονται κεντρικά, οι γνωµοδοτικές επιτροπές
λειτουργούν κεντρικά, δεν είναι αποκεντρωµένες οι αποφάσεις- είναι
ανάγκη να γίνει µια µεγάλη τοµή. Και αυτή η µεγάλη τοµή έχει δύο

χαρακτηριστικά: Το πρώτο είναι ότι ο ΕΟΜΜΕΧ είναι στυλοβάτης
της πολιτικής της Κυβέρνησης για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, η
Κυβέρνηση χρειάζεται έναν οργανισµό που θα είναι συµβουλευτικός
και ο οποίος θα έχει ένα συγκεκριµένο έργο, στο οποίο θα
αναφερθώ επιγραµµατικά. Σε καµιά περίπτωση, λοιπόν, δεν µιλάµε
για έναν οργανισµό, τον οποίο δεν χρειαζόµαστε, πλην θα είναι
ευέλικτος, θα είναι οργανωµένος διαφορετικά, θα έχει άλλες δράσεις
και έργο και αυτός ο οργανισµός θα είναι το κέντρο ενός δικτύου
όπου θα επιλέγει σε περιφερειακό επίπεδο τους συνεργάτες του για
την υλοποίηση των προγραµµάτων. Αυτή η επιλογή θα γίνεται µε
προδιαγραφές που θα βάζει ο ίδιος ο οργανισµός και φυσικά θα
συνεισφέρει και οικονοµικά.
Λέω µε τρεις λέξεις το σχέδιο, µε βασικό θα έλεγα στοιχείο ότι
πραγµατικά ο στόχος µας είναι να κάνουµε έναν κραταιό, έναν
ισχυρό οργανισµό, ο οποίος θα είναι η ευρωπαϊκή µας ακίδα, ο
οποίος θα έχει συµβουλευτικό ρόλο για την Κυβέρνηση, ο οποίος
θα κάνει την επεξεργασία των νέων πολιτικών, οι οποίες είναι
απαραίτητες -οι πολιτικές για τις µικροµεσαίες πρέπει να αλλάζουν
συνέχεια- ο οποίος θα έχει ειδικούς σχεδιασµούς για την καινοτοµία
για τις υπεργολαβίες, για το ηλεκτρονικό εµπόριο, για όλα τα νέα
προϊόντα που πρέπει να προκύπτουν, επιτελικό σχεδιασµό όµως κι
όχι αποκλειστικά υλοποίηση προγραµµάτων και βεβαίως σχεδιασµό
για τη µικρή επιχείρηση, την οικοτεχνία, την καλλιτεχνική βιοτεχνία
που εκεί είναι πολύ δύσκολο να µην υπάρχει σχεδιασµός από έναν
οργανωµένο χώρο, γιατί είναι πάρα πολύ µικρά τα µεγέθη των
επιχειρήσεων.
Για τις σχολές ταπητουργίας που αναφέρθηκαν πολλοί συνάδελφοι,
ο ΕΟΜΜΕΧ πραγµατικά έχει εδώ και χρόνια αναλάβει το οικονοµικό
βάρος της λειτουργίας τριάντα περίπου ταπητουργικών σχολών. Ο
οργανισµός έχει πληρώσει πάρα πολλά χρήµατα και έχει πολλά
χρέη που οφείλονται στη µη ανταποδοτική, όπως είναι λογικό,
λειτουργία αυτών των σχολών, οι οποίες είναι σε πολύ
αποµακρυσµένες, σε προβληµατικές περιοχές και γνωρίζουµε ότι
υπάρχουν χωριά που η οικονοµία τους στηρίζεται στη λειτουργία
αυτής της σχολής. Εδώ και αρκετά χρόνια έχει γίνει από τον
οργανισµό µια εκπληκτική δουλειά. 'Εχει εξυγιανθεί ο τρόπος
λειτουργίας. 'Εχει δηµιουργηθεί ένας κεντρικός σχεδιασµός. 'Εχουν
βγει νέα σχέδια. 'Εχει γίνει µαζική προµήθεια των υλών. 'Εχει γίνει
προσπάθεια πώλησης των χαλιών τα οποία στοιβάζονταν κατά
χιλιάδες στις αποθήκες του Ταύρου.
'Εχει, λοιπόν, εξυγιανθεί το σύστηµα και σήµερα φαίνεται ότι µε ένα
ποσό γύρω στα τετρακόσια - πεντακόσια εκατοµµύρια έλλειµµα το
χρόνο µπορεί να σταθεί ένας µεγάλος αριθµός απ' αυτές τις σχολές.
Μέσα στο νοµοσχέδιο συνειδητά δεν έχουµε προβλέψει την
κατάργησή τους. Και ο λόγος είναι καθαρά κοινωνικός ότι έχουµε
επιλέξει να µην κλείσουµε αυτές τις σχολές για τους λόγους που
προανέφερα. 'Οµως θα προχωρήσουµε οπωσδήποτε σε κάποια
ορθολογικοποίηση. Υπάρχουν µερικές απ' αυτές τις σχολές που
λειτουργούν µε πέντε άτοµα. Υπάρχουν κάποια προϊόντα αυτών
των σχολών, τα οποία δεν πουλιούνται επ' ουδενί, είναι αδύνατο να
βρούµε αγορά.
Εκεί, λοιπόν, θα πρέπει, σε συνεργασία µε την αυτοδιοίκηση της
κάθε περιοχής, µε τη δουλειά που έχει γίνει σε κεντρικό επίπεδο
από τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. και αναλαµβάνοντας το κόστος ενός
ελλείµµατος που ξέρουµε ότι δηµιουργείται, να συνεχίσουµε τη
λειτουργία ενός σηµαντικού αριθµού από αυτές τις σχολές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Βεζδρεβάνης
έχει το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριε  Υπουργέ,  βέβαια  δεν  συντάξατε  το
νοµοσχέδιο,  απλώς  το  βρήκατε,  το  κληρονοµήσατε  και
εποµένως  τα  όσα  είπα  στην  οµιλία  µου  επί  της  αρχής,  που
δεν  βρήκαν  καµία  απάντηση  κατά  τη  συζήτηση  που  έγινε,  δεν
θα  τα  επαναλάβω.  Θα  περιοριστώ  να  σας  κάνω  µερικές
παρατηρήσεις  στα  συζητούµενα  άρθρα.  Και,  βεβαίως,  θα
επανέλθω  σε  σας  προσωπικά,  κύριε  Υπουργέ,  για  τις
τροπολογίες  οι  οποίες  πλέον  είναι  έργο  δικό  σας  και  οι  οποίες
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χρήζουν κάποιας απαντήσεως ή σχολιασµού εκ µέρους µας.
'Οσον αφορά τις αµοιβαίες εγγυήσεις δέχοµαι τις εξηγήσεις που
δώσατε κυρία Υφυπουργέ, ότι και άλλες χώρες που πειραµατίζονται
κάνουν λάθη, αναπροσαρµόζονται και πάνε προς το καλύτερο.
Εσείς το 1995 ποιους είχατε ως πρότυπο και φέρατε το νόµο εκείνο
τον οποίο έρχεστε σήµερα και καταργείτε; ∆εν είχατε κανένα
πρότυπο;
Ωστόσο, επαναφέρω την πρόταση την οποία έκανε ο κ.
Σαλαγκούδης, ο οποίος επισταµένως µελέτησε το νοµοσχέδιο, τις
κατ'ιδίαν διατάξεις και σας έκανε µια πρόταση για την εφαρµογή του
συστήµατος ασφαλιστικών και αντασφαλιστικών εταιρειών. Είναι το
καλύτερο. ∆είτε το τώρα µην αναγκασθείτε µέσα σε λίγους µήνες να
κάνετε αυτά που σας λέει ο κ. Σαλαγκούδης σήµερα.
Στο άρθρο 2, έχω τις ίδιες απόψεις που διατύπωσε ο εισηγητής
µας. Ειλικρινά θέλω να πω ότι δεν µε βρίσκει αντίθετο η διαγραφή
των χρεών που ανέρχονται στα 16,5 δισεκατοµµύρια -και δεν είναι
µικρό το ποσό- αλλά πραγµατικά διερωτώµαι πότε οι έντιµοι
πολίτες αυτής της χώρας θα σταµατήσουν να κατατάσσονται στην
κατηγορία των ηλιθίων. ∆ιότι εκείνοι οι οποίοι ανταποκρίνονται στις
υποχρεώσεις τους, τελικώς κατατάσσονται στην κατηγορία των
ηλιθίων και εκείνοι οι οποίοι δεν ανταποκρίνονται στις υποχρεώσεις
τους, περιµένουν την παρέµβαση αυτής της Αιθούσης για τη
διαγραφή των χρεών τους. Απλώς κάνω ένα ερώτηµα προς
γενικότερο προβληµατισµό και διότι κάποτε θα πρέπει αυτούς τους
ανθρώπους τουλάχιστον να µην τους κατατάσσουµε στην
κατηγορία των ηλιθίων διότι ανταποκρίνονται στις υποχρεώσεις
τους.
'Οσον αφορά το Ι.Γ.Μ.Ε. και τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., θα έλθω σε εσάς,
κύριε Υπουργέ και αν θέλετε αφήστε λίγο τα γραπτά σας για να µε
ακούσετε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Ακούω. Σας
προσέχω.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, απορώ πώς εσείς,
έγκριτος νοµικός, κάνατε δυο τροποποιήσεις, οι οποίες είναι
δικολαβίστικες. ∆εν ταιριάζει σε σας, αλλά δεν ταιριάζει και σε µας
που το συζητούµε.
Λέτε στο άρθρο 5 παράγραφος 3: "Η κατάργηση διαπιστώνεται µε
απόφαση των ∆ιοικητικών Συµβουλίων του Ι.Γ.Μ.Ε. και του
Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. αντιστοίχως. Οι αποφάσεις αυτές εγκρίνονται από τον
Υπουργό Ανάπτυξης." Κύριε Υπουργέ, δεν µας κατηγόρησε κανείς
ότι δεν ξέρουµε ελληνικά. ∆εν ισχυρίζοµαι, όµως, ότι ξέρω τα
καλύτερα. Τι καταλαβαίνει η Αίθουσα απ'αυτό που λέτε; Τι
καταλαβαίνει ο ελληνικός λαός απ'αυτό που λέτε; Εκείνο το
"διαπιστώνεται" τι σηµαίνει; Η νεκροψία; ∆ιότι από την άλλη µεριά
λέτε ότι δεν τα καταργείτε. ∆ιαπιστώνετε τη νεκροψία των
οργανισµών;
Και θα το συνδυάσω αυτό -και πρέπει να το συνδυάσω, γιατί αυτό
λέει η λογική σειρά της σκέψεώς µου- µε την επόµενη παράγραφο
όπου λέτε: "Οι αποφάσεις της παραγράφου αυτής, εγκρίνονται από
τον Υπουργό Ανάπτυξης." Καλά. "Περιφερειακά γραφεία του
Ι.Γ.Μ.Ε. συστήνονται οπωσδήποτε στις περιφέρειες κεντρικής
Μακεδονίας ...". 'Οταν έχετε το µείζον, το έλασσον µας δίνετε; Εδώ
έχετε παραρτήµατα και µας λέτε ότι θα φτιάξετε στις έδρες, γιατί
οµιλείτε περί των εδρών, των διοικητικών περιφερειών. 'Αρα,
λοιπόν, εκεί που είναι τα παραρτήµατα και δεν είναι έδρα
περιφέρειας, αυτό παύει να είναι και ως γραφείο. Αυτό λέει η λογική
των πραγµάτων, κύριε Υπουργέ.
Βέβαια, θελήσατε να διασκεδάσετε λίγο την κατακραυγή. Και επειδή
ίσως είπατε και σε κάποιους ότι δεν καταργούνται τα παραρτήµατα
το Ι.Γ.Μ.Ε. και αφελώς σας πίστεψαν, ας ακούσουν αυτές τις
διευκρινίσεις και ας καθίσουν να διαβάσουν καλύτερα τις
τροποποιήσεις που κάνετε στο άρθρο, για να διαπιστώσουν, κύριε
Υπουργέ, ότι δυστυχώς, δικολαβίστικα χειριστήκατε το θέµα. Και
εδώ τουλάχιστον, αυτά τα µικρά µπορούµε να τα καταλάβουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Kυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω τη χαρά να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας

"ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", σαράντα εννέα µαθητές και τρείς
συνοδοί-δάσκαλοι του 2ου ∆ηµοτικού Σχολείου Πάτρας.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Ο κ. Λαµπρόπουλος έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα προσθέσω
πολλά και εγώ για την αναγκαιότητα της ύπαρξης του Ι.Γ.Μ.Ε. και
συγκεκριµένα του Ι.Γ.Μ.Ε. Τριπόλεως, που είναι και η περιφέρειά
µου, το οποίο πολλά έχει προσφέρει τουλάχιστον για τη δεκαετία
που εγώ µπορώ να ξέρω, που είµαι Βουλευτής.
Σήµερα, είδαµε κάποιες τροπολογίες εδώ για το ΙΓΜΕ. Θα µου
επιτρέψει ο κύριος Υπουργός να έχω κάποιες ενστάσεις. Γράφει
λοιπόν εδώ ότι "η κατάργηση διαπιστώνεται µε απόφαση των
διοικητικών συµβουλίων". Τα διοικητικά συµβούλια βέβαια,
διορίζονται και η όποια απόφαση θα είναι διατεταγµένη.
Στην επόµενη παράγραφο µας λέει ότι "περιφερειακά γραφεία του
Ι.Γ.Μ.Ε. συστήνονται". ∆ηλαδή γίνεται κάτι καινούριο; Καταργούνται;
Τι σηµαίνει "γραφεία", αντί για "παραρτήµατα"; Πως θα λειτουργούν;
Πώς θα συσταθούν; Ποιες θα είναι οι εργασίες τους; Θα έχουν έργο
ουσιαστικό ή τυπικό, για να λέµε ότι κάτι αφήσαµε; Θα
επανδρωθούν µε το κατάλληλο προσωπικό, επιστηµονικό και
υπαλληλικό, που χρειάζονται σήµερα, όπως ενδεχοµένως και η
Τρίπολη;
Αυτά, κυρία Υπουργέ, είναι ερωτήµατα στα οποία θα πρέπει να
απαντήσετε, για να µας πείσετε. Μέχρι στιγµής δεν µας πείθετε. ∆εν
είναι τροπολογίες αυτές. Αυτές είναι τροπολογίες του ποδιού!
'Οσον αφορά τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., απ' ό,τι φαίνεται, τα τοπικά
γραφεία καταργούνται. ∆εν υπάρχει καµία ελπίδα σωτηρίας.
Γνωρίζουµε λοιπόν ότι ο Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., από τότε που συστήθηκε
µέχρι -µπορώ να πω- το 1984 προσέφερε. Το αναγνωρίζουν οι
επαγγελµατίες, το αναγνωρίζουµε όλοι. ∆υστυχώς από εκεί και µετά
η λαθεµένη πολιτική σας και η ισοπέδωση των πάντων οδήγησε τον
Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. στην κατάσταση που είναι σήµερα, της χρεοκοπίας.
Το 95% των δανείων, που έχει εγγυηθεί µέχρι το 1990 ο
Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., έχει καταπέσει. 'Ετσι, οφείλονται 15,6
δισεκατοµµύρια δραχµές.
Στην ουσία ερχόµαστε, λοιπόν, σήµερα και ξανά διαγράφουµε χρέη.
Βέβαια, γνωρίζω ότι στην περιφέρειά µου την Καλαµάτα υπήρχαν
πολλά δάνεια βιοτεχνικά πριν και µετά την περίοδο των σεισµών,
πραγµατικά χρειάζονται στήριξη οι άνθρωποι, γιατί πέρασαν µια
δύσκολη περίοδο.
Θα σταθώ όµως και εγώ στο ερώτηµα που υπέβαλε ο
προηγούµενος συνάδελφος. Αυτούς τους συνεπείς, πότε τέλος
πάντων θα τους ανταµείψει το ελληνικό κράτος; 'Η θα πρέπει κάθε
φορά εµείς, που χαρίζουµε και σβήνουµε εδώ, να κακοµάθουµε
όλους τους 'Ελληνες;
Ο Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. λοιπόν σήµερα χρειάζεται αναδιοργάνωση. Το
είπατε και σεις προηγουµένως. Αυτό όµως δεν σηµαίνει ότι θα
πρέπει να οδηγηθούµε στην αντίπερα όχθη. ∆ηλαδή, ότι πρέπει
σώνει και καλά να καταργήσουµε τα περιφερειακά γραφεία.
Εγώ θυµάµαι, όταν πριν από µερικά χρόνια έγιναν στην Καλαµάτα
τα εγκαίνια του τοπικού γραφείου του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., µε πόση χαρά
και ανακούφιση όλοι -επαγγελµατίες, βιοτέχνες, επιµελητήρια- είχαν
δει το στήσιµο εκεί του γραφείου του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. Είχα τύχει και
στα εγκαίνια. Το είχαν χαιρετίσει οι πάντες.
Σήµερα, επαναλαµβάνω, έρχεστε να τα καταργήσετε. Μας είπατε
ότι στη ∆ωδεκάνησο είναι ένας υπάλληλος. Να το οργανώσετε
καλύτερα. Να το επανδρώσετε. Να του δώσετε αρµοδιότητες.
Πρέπει όλα να τα µαζέψουµε στο κέντρο; Πρέπει να τα διώξουµε
όλα από την περιφέρεια; Πρέπει ο άλλος από την Καλαµάτα να
τρέχει στην Αθήνα ή ακόµη και στην Τρίπολη; ∆εν βλέπω δηλαδή
ποιος είναι ο λόγος.
Κυρία  Υπουργέ,  τόσες  αλλαγές  κάνατε  σε  αυτό  το  νοµοσχέδιο.
Είναι  καιρός  να  το  ξανασκεφθείτε,  να  το  ξαναµελε-
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τήσετε και να πάρετε τις αποφάσεις που πρέπει να παρθούν.
∆εν είναι πολιτική αυτή, όταν λέµε "αποκέντρωση" να καταργούµε
τα πάντα και να µιλάµε στη σηµερινή εποχή για συγκέντρωση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Καστανίδης έχει
το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα αναφερθώ στα
άρθρα 4 και 5 του συζητουµένου νοµοσχεδίου.
Είναι αναµφίβολο ότι τόσο το ΙΓΜΕ όσο και ο Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ.
χρειάζονται µια ριζική οργανωτική και λειτουργική αναδιάρθρωση.
Φοβάµαι όµως ότι µε τις προτάσεις, οι οποίες σήµερα συζητούνται
στο Κοινοβούλιο, δεν συµβαίνει ακριβώς αυτό, που είναι
οµολογηµένη ανάγκη.
∆εν αντιλαµβάνοµαι, παραδείγµατος χάριν, γιατί γίνονται ορισµένες
αµφίσηµες και θολές επιλογές για το ΙΓΜΕ. Η διεθνής πρακτική µας
διδάσκει ότι, πέραν των διοικητικών κέντρων, ενισχύεται κυρίως η
περιφερειακή δοµή και η δράση ανάλογων οργανισµών στην
Ευρώπη -πάρτε ως παράδειγµα τις Κάτω Χώρες- εκεί, βεβαίως,
όπου υπάρχει εύλογο και έντονο ερευνητικό ενδιαφέρον.
Στο συζητούµενο νοµοσχέδιο επικρατεί αντίστροφη λογική.
Αποδυναµώνουµε πλήρως τις περιφερειακές λειτουργίες, κρατάµε
το διοικητικό κέντρο και επειδή, βεβαίως, κατέστη κάποια στιγµή
αναγκαίο να διορθωθούν µερικά πράγµατα, εισήχθη µε τις
αναδιατυπώσεις του Υπουργού πριν από λίγο µια ενδιάµεση λύση
καταργήσεως µεν των περιφερειακών παραρτηµάτων, ιδρύσεως δε
ορισµένων περιφερειακών γραφείων, των οποίων η έννοια δεν είναι
απολύτως σαφής.
Πρέπει να σας πω, κυρία Υφυπουργέ, ότι παρατηρώ και ορισµένες
εσωτερικές αντιφάσεις του αρχικού κειµένου µε τις τροποποιήσεις.
Σύµφωνα µε την αναδιατύπωση που πρότεινε ο Υπουργός,
ορισµένα περιφερειακά γραφεία πρέπει οπωσδήποτε να συσταθούν
εκεί όπου υπάρχει εύλογο ερευνητικό ενδιαφέρον. Η αποµένουσα
παλαιότερη διατύπωση, δηλαδή του αρχικού σας νοµοσχεδίου, είναι
ότι αν κάποια στιγµή εκλείψει ο σκοπός, µπορεί να καταργηθούν.
Αλλά το "οπωσδήποτε συνιστώνται σε ορισµένες περιοχές" έρχεται
σε αντίφαση µε αυτό που µετά θα καταργηθεί. Και άραγε ποιος θα
κρίνει την ανάγκη καταργήσεων;
'Αρα, τέτοιου είδους αντιφάσεις δεν ευνοούν τελικά τον οργανωτικό
και λειτουργικό εκσυγχρονισµό του Ι.Γ.Μ.Ε. Θα ήταν, λοιπόν,
προτιµότερο να διατηρήσετε τα περιφερειακά παραρτήµατα, εκεί
όπου τουλάχιστον προβλέπεται εύλογο ερευνητικό ενδιαφέρον, γιατί
το παράρτηµα είναι και έννοια γνωστή -εννοώ κατά την ιστορία του
Ι.Γ.Μ.Ε.- ενώ το γραφείο ακόµα δεν είναι απολύτως σαφές τι είναι.
Σε ό,τι έχει σχέση µε τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., µε τη βελτίωση που
πρότεινε στην έναρξη της σηµερινής συνεδριάσεως ο Υπουργός,
δηµιουργούνται, βεβαίως, σε κάθε περιφέρεια διευθύνσεις ή
τµήµατα ανάλογα µε το δυναµικό των µικροµεσαίων επιχειρήσεων,
αλλά αυτό έχει ορισµένα προβλήµατα. ∆εν υπάρχει µια κεντρική
εποπτεύουσα και συντονίζουσα αρχή, διότι ο γενικός γραµµατέας
της περιφέρειας είναι αυτοτελές διοικητικό όργανο και µπορούν
συνεπώς να ασκηθούν διάφορες πολιτικές σε διαφορετικές
περιοχές της χώρας.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Λογικό
δεν είναι;
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ: Θα σας πω τι είναι λογικό, γιατί
αυτό που µόλις πριν παρατήρησα θα το συνδυάσω µε κάτι που
είπατε, κυρία ∆ιαµαντοπούλου.
Είπατε ότι οι υπηρεσίες στήριξης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων
προσφέρονται στην αγορά. Πρέπει να σας πω ότι µε αιφνιδιάζετε,
διότι η πρόχειρη µελέτη µου στο διεθνές περιβάλλον καταδεικνύει
διαφορετικές τάσεις. Στην Ευρώπη, αλλά και σε άλλες ηπείρους -και
στην Αυστραλία και στον Καναδά- αντιθέτως, υπάρχει κεντρική
εποπτεύουσα και συντονίζουσα αρχή, υπάρχουν δηλαδή υπηρεσίες
ενιαίες και αρθρωµένες σε εθνικό δίκτυο. Τέτοιο παράδειγµα είναι οι
επιχειρηµατικοί σύνδεσµοι στο Ηνωµένο Βασίλειο ή πάρτε υπόψη
σας στην Αυστραλία τα First Stop Shops. Είναι πάντως ενιαία τα
δίκτυα σε εθνικό επίπεδο, όπου παρέχεται µέσα ακριβώς από
ενιαίες δοµές στήριξη απόλυτη στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και

δεν είναι καθόλου θέµα αγοράς.
Γι'αυτό ακριβώς πιστεύω ότι η ορθότερη και φρονιµότερη επιλογή
θα ήταν -έχω καταθέσει και σχετική τροπολογία γι'αυτό- η ίδρυση
τοπικών επιχειρηµατικών κέντρων κατά νοµό, στα πλαίσια των
οποίων θα µπορούσαν να συνυπάρξουν και οι ευέλικτες αρχές, οι
µικρές επιτροπές, στις οποίες αναφερθήκατε.
∆ηλαδή, θα µπορούσαν να συνυπάρξουν οι δυνάµεις της
νοµαρχιακής αυτοδιοίκησης, των τοπικών επιµελητηρίων, της
περιφέρειας, άλλων παραγωγικών φορέων, ώστε να υπάρχει και
ειδική γνώση της περιοχής. Να συντίθεται δηλαδή η παραγωγική
σοφία και γνώση µιας περιοχής και να διατίθεται έτσι προς τις
µικροµεσαίες επιχείρησης κάθε στήριξη.
Η διεθνής, λοιπόν, εµπειρία µάλλον δεν εναρµονίζεται µε την
πρότασή σας. Παρά το γεγονός ότι το ενδιάµεσο βήµα που έκανε ο
Υπουργός για τη δηµιουργία διευθύνσεων ή τµηµάτων στις
περιφέρειες είναι κάτι καλύτερο από την αρχική διατύπωση, ωστόσο
δεν είναι επαρκές.
Θα σας πρότεινα να δεχθείτε την ίδρυση τοπικών επιχειρηµατικών
κέντρων µε τον τρόπο που υπέδειξα στην τροπολογία που
κατέθεσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): O κ. Παπαφιλίππου
έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, σχετικά µε τον
ΕΟΜΜΕΧ εµείς θα περιµέναµε µία αναδιοργάνωση, έναν
ουσιαστικό εκσυγχρονισµό αυτού του φορέα και όχι τη διάλυση
παραρτηµάτων στην περιφέρεια και γενικά όλη αυτήν τη διαδικασία
που προβλέπεται µε το νοµοσχέδιο που συζητάµε.
Μας είπε προηγουµένως η Υπουργός ότι θέλει τον ΕΟΜΜΕΧ να
είναι ο σύµβουλος του κράτους και το µάτι της χώρας µας στις
Βρυξέλλες σχετικά µε τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Αλλά
γνωρίσαµε τον τελευταίο καιρό την παταγώδη αποτυχία της
Κυβέρνησης, όσον αφορά την άσκηση πολιτικής για τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Το λέω αυτό, κύριε Πρόεδρε, διότι επί δυόµισι χρόνια παλεύουµε,
εδώ µέσα, για να πείσουµε την Κυβέρνηση για τα λάθη που κάνει
στον τοµέα αυτόν και επιτέλους µόλις προχθές αναδιπλώθηκε, για
να ανοίξει κάποιο δρόµο στις επιδοτήσεις της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης
προς τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Και ξέρει πολύ καλά η κυρία
Υπουργός για εκείνο το περιβόητο όριο των εβδοµήντα
εκατοµµυρίων (70.000.000) δραχµών µέσου ετήσιου τζίρου για τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις, που τις είχε πετάξει σχεδόν όλες απέξω
από επιδοτήσεις της Ε.Ε..
Εµείς που ασχολούµαστε µε τον τοµέα αυτόν, διαπιστώσαµε από
την αρχή ότι το όριο αυτό -τα εβδοµήντα εκατοµµύρια (70.000.000)
δραχµές µέσου ετήσιου τζίρου- δεν ήταν της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης,
αλλά ήταν όρος που έθεσε η Κυβέρνηση. Γι' αυτό απέτυχε
παταγωδώς και έρχεται τώρα εκ των υστέρων να άρει όλα αυτά και
τα εβδοµήντα εκατοµµύρια (70.000.000) τα κάνει τριάντα
εκατοµµύρια (30.000.000). Φανταστείτε πόσο µεγάλο ήταν το
λάθος. Αυτά όσον αφορά τον ΕΟΜΜΕΧ.
Πάµε τώρα στο ΙΓΜΕ.
Κύριε Πρόεδρε, όταν θέλει κάποιος να ασκήσει µια δραστηριότητα
στο συγκεκριµένο τοµέα για την έρευνα, στον τοµέα της γεωλογίας,
θα έκανε ένα καθετοποιηµένο σύστηµα. Οπωσδήποτε δεν θα
αρχίσουµε να διαλύσουµε το ΙΓΜΕ. Και τι µπορούµε να κάνουµε:
Να δηµιουργήσουµε διευθύνσεις στις περιφέρειες, οι οποίες θα
συµβουλεύονται το κέντρο του ΙΓΜΕ, αυτό που θα αποµείνει; Και τι
µπορεί να συµβεί, κύριε Πρόεδρε, κατ' αυτόν τον τρόπο; Ο
περιφερειάρχης είναι αδύνατον να ασκήσει διοίκηση πάνω σ' αυτήν
τη διεύθυνση και βεβαίως αυτή η διεύθυνση δεν θα έχει τη δέουσα
οργάνωση για να µπορέσει να φτάσει κοντά στο πρόβληµα. 'Αρα το
θέµα δεν είναι να ξεφύγουµε από δαπάνες -τις οποίες µπορούµε
βεβαίως να µειώσουµε- αλλά να έχουµε ένα σωστό εκσυγχρονισµό,
µία διάρθρωση σωστή.
'Οµως,  αλλού  πάει  το  πράγµα.  Και  το  πού  πάει,  κύριε
Πρόεδρε,  µας  το  λένε  τα  διάφορα  άρθρα  αλλά  και  άνθρωποι
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έγκριτοι στον τοµέα αυτόν.
Θα σας αναφέρω τι λέει ο καθηγητής του Πανεπιστηµίου
Θεσσαλονίκης κ. Μουνδράκης γι' αυτόν το συγκεκριµένο τοµέα. "Ως
πρόεδρος της Γεωλογικής Εταιρείας" -λέει ο κ. Μουνδράκης- "και
ως καθηγητής στο Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης, θα ήθελα να σας
εκφράσω τη βαθιά µου ανησυχία και την ανησυχία του γεωλογικού
κόσµου για τη συρρίκνωση του ΙΓΜΕ."
Και λέει παρακάτω το άρθρο: "Αν στη συζήτηση αυτή που κάνουµε
στην Ολοµέλεια δεν το ανατρέψει αυτό η Κυβέρνηση, τότε γίνεται
µία καταγγελία από έναν άλλον αρµόδιο, τον κ. Χαρµανίδη. Αυτός
λέει "πρόκειται για εξυπηρέτηση µικρών και µεγάλων
συµφερόντων". Ακούστε τα αυτά τα πράγµατα, σας τα λένε έγκριτοι
άνθρωποι, συνάδελφοί σας καθηγητές και αρµόδιοι, κύριε Υπουργέ.
Τελειώνοντας, θέλω να επισηµάνω τα εξής: Εµείς ζήσαµε και
ξέρουµε τι προσέφερε το παράρτηµα του ΙΓΜΕ στην Κοζάνη.
Ξέρουµε την αναγκαιότητα ύπαρξης αυτού του παραρτήµατος στην
Κοζάνη µε τόσες επενδύσεις που έγιναν, καινούρια κτίρια, καινούριο
εξοπλισµό, έµπειρο προσωπικό. Και δεν δεχόµαστε την κατάργηση,
διότι αν τη δεχθούµε, τότε πάµε στον κατήφορο πολύ δυνατά.
Υπόψη, κύριε Πρόεδρε, ότι ο Νοµός Κοζάνης και η δυτική
Μακεδονία, τα τελευταία χρόνια µε τέτοιου είδους κινήσεις, έχασαν
τελείως την οικονοµία τους. Και φθάσαµε σε σηµείο ο κύριος
περιφερειάρχης να δηλώνει ότι τα τελευταία τέσσερα χρόνια έχουµε
µείωση του κατά κεφαλήν ακαθαρίστου εισοδήµατος στην περιοχή
κατά 20% και πλέον.
Αν αρχίσουµε έτσι και καταργούµε αυτά τα εργαλεία, που θα
στηρίξουν την ανάπτυξη της περιοχής, θα πάµε από το κακό στο
χειρότερο.
Καλώ τους κυρίους Υπουργούς, καθώς και το νέο Υπουργό, ο
οποίος ακόµη δεν έχει συνειδητοποιήσει τι γίνεται, είτε να
τροποποιήσει προς τη δική µας κατεύθυνση το νοµοσχέδιο...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ,
τελειώσατε. Είναι αρκετοί ακόµη συνάδελφοι να µιλήσουν και θα
πρέπει κάποια ώρα να περατώσουµε τη συζήτηση.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: ........ άλλως θα τα βρει µπροστά
του. Είναι κάτι που πρέπει να το συνειδητοποιήσει ο ίδιος, διότι δεν
γνωρίζει το αντικείµενο και δεν ξέρει τον τοµέα αυτόν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Πιπεργιάς έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΠΕΡΓΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, θα περιοριστώ σε παρατηρήσεις για το θέµα του ΙΓΜΕ.
Το ΙΓΜΕ είναι γνωστό και σαν ίδρυµα και σαν οργανισµός. Εχει
προχωρήσει σε µεγάλο βαθµό στη χαρτογράφηση του
υδροδυναµικού, των µεταλλευµάτων και των λιγνιτών της χώρας.
'Εχει πράγµατι διατελέσει ένα σηµαντικό έργο. Πιστεύω όµως ότι
αυτός ο οργανισµός, αυτό το ινστιτούτο στη διαδροµή του χρόνου
απέκτησε και βασικές αγκυλώσεις, οι οποίες πρέπει να
αντιµετωπιστούν. Μία βασική αγκύλωση είναι το πώς αναπτύχθηκε.
Αν πάρω εγώ ως εµπειρία τη ∆ιεύθυνση Λιγνιτικών Ερευνών που
έχει η ∆ΕΗ και που ασκούσε παράλληλα µε το ΙΓΜΕ έρευνες, θα
καταλήξω στο συµπέρασµα ότι ο ΙΓΜΕ ήταν αρκετά δύσκαµπτο.
Πολλά εργοτάξιά του, που θα έπρεπε να µείνουν εργοτάξια,
µεταβλήθηκαν αµέσως µετά το τέλος των ερευνών σε
παραρτήµατα. Αυτό έδωσε αρκετή δυσκαµψία, αρκετές
δυσλειτουργίες και αρκετά προβλήµατα, ιδιαίτερα όταν
συρρικνώνεται το ερευνητικό έργο.
Πιστεύω ότι αυτές τις αρνητικές ιδιότητες του οργανισµού θα πρέπει
να τις αποκαταστήσει το νοµοσχέδιο που κουβεντιάζουµε. Και
πιστεύω ότι ο πιο δόκιµος όρος από τα γραφεία που αναφέρονται
στο άρθρο 5 είναι ο όρος "εργοτάξια". Αν θέλουµε έναν οργανισµό
που να κάνει έρευνα, χρειαζόµαστε εργοτάξια επί τόπου εκεί που
διεξάγεται η έρευνα. Γιατί διαφορετικά οδηγούµαστε σε ένα
γραφειοκρατικό οργανισµό, ο οποίος αν µη τι άλλο δηµιουργεί
προβλήµατα περισσότερα από ό,τι καλείται να λύσει.
Είναι κάτι πολύ σηµαντικό, εγώ έχω την εµπειρία από τη ∆ιεύθυνση
Λιγνιτικών Ερευνών της ∆ΕΗ, που αναπτύχθηκε και έκανε πολύ
καλά τις έρευνες σε διάφορα σηµεία της χώρας, όπως στη ∆ράµα,
στη Πτολεµαϊδα, όχι µε παραρτήµατα αλλά µε εργοτάξια. 'Οπως και

εργοτάξια έχει η ∆ΕΗ, ως οργανωµένη επιχείρηση, όταν
κατασκευάζει ένα έργο. Παραδείγµατος χάριν, κατασκευάζεται ένα
έργο ενός ατµοηλεκτρικού σταθµού, συστήνεται ένα εργοτάξιο
εποπτείας του έργου και όταν τελειώσει το έργο, είναι προφανές ότι
δεν χρειάζεται και το εργοτάξιο. 'Οταν τελειώσει η έρευνα, δεν
χρειάζεται το εργοτάξιο.
Και αυτό γιατί σε τελευταία ανάλυση αυτοί που καλούνται να
πληρώσουν το προσωπικό για έρευνα, που δεν εκτελείται κάτω
απ'αυτές τις αγκυλώσεις, είναι οι 'Ελληνες φορολογούµενοι. Αυτό το
θέµα µας αφορά άµεσα.
Με αυτήν τη διάσταση βέβαια πιστεύω ότι για να πάµε στην
καινούρια µορφή θα πρέπει να αντιµετωπισθεί το ήδη υφιστάµενο
προσωπικό. Γι'αυτό συµφωνώ µε τις µετατάξεις. Μάλιστα, µετά την
τροποποίηση που έγινε, οι µετατάξεις να γίνονται στα όρια του
νοµού που ευρίσκεται το παράρτηµα, υπάρχει µια θετική
αντιµετώπιση αυτού του προβλήµατος.
Πέρα λοιπόν από τις νοµοθετικές ρυθµίσεις σηµασία έχει το ΙΓΜΕ,
το οποίο παραµένει έτσι ή αλλιώς σαν ινστιτούτο, να προχωρήσει
ουσιαστικά και στην ολοκλήρωση του έργου του και στην παραπέρα
παραγωγή έργου. Αυτό και µόνο εάν θα γίνει, θα δικαιώσει και την
ύπαρξη του ΙΓΜΕ και θα αδυνατίσει τις φωνές αυτών που
ισχυρίζονται ότι το ΙΓΜΕ έχει ολοκληρώσει το έργο του και δεν
χρειάζεται πλέον.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, ήταν ευχάριστο το ότι
αφαιρέσατε το 100% των προσαυξήσεων και των τόκων. Αλλά τι θα
γίνει για τις αποβιοµηχανοποιηµένες περιοχές, όπως
παραδείγµατος χάριν για την Πάτρα; Τι θα κάνετε; Θα κάνετε
τουλάχιστον τις σαράντα οκτώ δόσεις εξήντα δύο, ώστε να τελειώνει
το θέµα; Είναι και σεισµόπληκτη περιοχή. Είναι µέσα και η Κοζάνη,
η πατρίδα της κυρίας Υφυπουργού. Αν µου δώσετε µια θετική
απάντηση τώρα, θα σταµατήσω και θα φύγω για την Πάτρα. Το
15% το καταργείτε, επειδή δεν µπορούν να πληρώνουν την
τριακοσάρα. Λένε οι άνθρωποι: χίλιες φορές να πληρώνουµε το
15% το υπόλοιπο, παρά να είναι µεγάλη η δόση.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Αν το κάνω,
θα γυρίσετε στο ΠΑΣΟΚ;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, είστε σοβαρός
άνθρωπος και αντιλαµβάνεστε τι µε χωρίζει από το ΠΑΣΟΚ. Είναι ο
ουρανός µε τη γη. Θα τα πω αύριο στη συζήτηση για τον Οτσαλάν.
Εκεί θα έχω την ευκαιρία να σας πω πότε θα γυρίσω στο ΠΑΣΟΚ.
'Εχω από τώρα έτοιµη την οµιλία µου. Και θα δείτε ότι δεν υπάρχει
καµία περίπτωση να γίνω µπλε. Ούτε τους Ιρακινούς θα σκοτώσω
ούτε τον Οτσαλάν θα παραδώσω.
Τι θα γίνει λοιπόν εδώ; Κυρία ∆ιαµαντοπούλου, τα είπαµε και την
προηγούµενη φορά. Το ίδιο είναι και η Κοζάνη. Θα
ευαισθητοποιηθείτε; Είπατε ότι γι'αυτές τις περιοχές πρέπει κάτι
παραπάνω να βάλουµε. Και η Κοζάνη και η Αχαϊα βρίσκονται στα
ίδια κακά χάλια. Το ίδιο και η Καλαµάτα. Περιµένω απάντηση, κύριε
Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Θα σας απαντήσει
µετά ο κύριος Υπουργός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Είναι σοβαρό το θέµα. Ας τρέχει εις
βάρος µου ο χρόνος.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης):
Ολοκληρώστε, κύριε Τσαφούλια, κρατάµε σηµειώσεις.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Σταµατώ εδώ και περιµένω την
απάντηση του κυρίου Υπουργού. Πιστεύω ότι θα υπάρξει
ανταπόκριση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Κωστόπουλος
έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε  Πρόεδρε,  όταν  διαβάσει
κανένας  νοµοσχέδιο  του  Υπουργείου  Ανάπτυξης,  περιµένει
τουλάχιστον  αυτό  το  Υπουργείο  να  στηρίξει  την
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ανάπτυξη στην Ελλάδα, να εκσυγχρονίσει την παραγωγή και να τη
στηρίξει.
'Ενα νοµοσχέδιο, το οποίο φέρνει κάποιες διατάξεις έτσι και ως
έτυχε, νοµίζω ότι τέτοιο πράγµα δεν επιδιώκει. Βέβαια ο κύριος
Υπουργός δικαιολογείται, γιατί το βρήκε έτοιµο. Η Κυβέρνηση όµως
δεν δικαιολογείται, γιατί είναι ενιαία και έχει συνέχεια. Το καθήκον
του κυρίου Υπουργού νοµίζω θα ήταν να αποσύρει το νοµοσχέδιο
και να µην προβεί σε ορισµένες µικροτροπολογίες, οι οποίες δεν
διορθώνουν τίποτε από το παρόν νοµοσχέδιο.
Τι επιδιώκουµε µε τον ΕΟΜΜΕΧ και το ΙΓΜΕ; Την κατάργησή τους;
Περιµένουµε την αποκέντρωση, περιµένουµε τον εκσυγχρονισµό
τους; Υπάρχει κάποια αλλαγή πορείας; Τα ερωτήµατα τα οποία
τίθενται είναι τα εξής: Κυρία Υφυπουργέ, αναλύσατε ότι ο ΕΟΜΜΕΧ
πλέον τελείωσε τον προορισµό του. Κι εγώ ερωτώ εάν τελείωσε ο
ΕΟΜΜΕΧ τον προορισµό του, γιατί τον διατηρείται πλέον ως
επιτελικό στοιχείο µε µαµούθ οργανισµό µε έναν αριθµό υπαλλήλων
που πιθανόν δεν ξέρετε τι να τους κάνετε και κυρίως τους
κοµµατικούς; Αυτό είναι το πρώτο.
∆εύτερον: Γιατί δηµιουργείτε διευθύνσεις ανάπτυξης στις
περιφέρειες; Τι ρόλο θα παίξουν;
Και τρίτον και σπουδαιότερο: Γιατί ιδρύσατε τους ενδιάµεσους
φορείς διαχείρισης, οι οποίοι διαχειρίζονται τα εκατόν ένα
δισεκατοµµύρια (101.000.000.000) δραχµές το πρόγραµµα δηλαδή
της ενίσχυσης της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και µάλιστα τα
διαχειρίζονται κατά χείριστο τρόπο και µε υψηλό κόστος τεσσάρων
δισεκατοµµυρίων (4.000.000.000) δραχµών, όσο είναι περίπου το
κόστος λειτουργίας του ΕΟΜΜΕΧ και χρησιµοποιούν κυρίως και
τους υπαλλήλους του ΕΟΜΜΕΧ για τον έλεγχο των αιτήσεων που
υποβάλλονται.
Θέλω µία απάντηση γιατί κάνατε όλα αυτά. Αν θέλατε έναν
καινούριο ΕΟΜΜΕΧ, γιατί δεν µας φέρατε ένα νοµοσχέδιο µε το
οποίο θα ρυθµίζατε σε σύγχρονες βάσεις το παιχνίδι, το οποίο θα
πρέπει να παίξουν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, τις οποίες µέχρι
σήµερα από τη µία πλευρά µε τις φορολογικές επιβαρύνσεις και
από την άλλη µε τα πανωτόκια τις εξαφανίσατε;
∆εύτερο κοµµάτι που αφορά το ΙΓΜΕ: Θυµάµαι όταν ο αείµνηστος
Κωνσταντίνος Καραµανλής ίδρυσε το ΙΓΜΕ µίλησε -γιατί εκείνος ο
άνδρας µιλούσε ελάχιστες φορές, άρα κάτι σπουδαίο έφτιαξε τότε-
και είπε ιδρύουµε αυτόν τον οργανισµό για να ερευνήσουµε το
υπέδαφος της Ελλάδας το οποίο είναι πλούσιο. Ρωτάω λοιπόν εγώ:
Τι άλλαξε στην πορεία και το ΙΓΜΕ πλέον πρέπει να καταργηθεί; Τι
άλλαξε; ∆εν µας ενδιαφέρει το υπέδαφος; ∆εν µας ενδιαφέρουν οι
έρευνες; Τι µας ενδιαφέρει; Απλώς να κρατήσουµε κάποια γραφεία,
τα οποία υποχρεωθήκατε να κάνετε στις περιφέρειες στις οποίες
ήδη λειτουργούν πιεζόµενοι από τους υπαλλήλους; Και τι σηµαίνει
γραφείο στην περιφέρεια; 'Ενα άτοµο;
∆εν ενδιαφέρεστε λοιπόν να υπάρξουν τα παραρτήµατα ή να
εκσυγχρονίσετε αν δεν πήγαιναν καλά µέχρι σήµερα, ώστε να
αποδώσουν πολύ περισσότερα; Από την περιφέρειά µου γνωρίζω
ότι το ΙΓΜΕ έχει προσφέρει πάρα πολλά στην έρευνα του
υπεδάφους. 'Εχει προσφέρει πάρα πολλά στη ζωή των πολιτών µε
τις έρευνες, τις οποίες κάνει για την ανεύρεση ύδατος και έχει όπως
γνωρίζω ένα υψηλότατο επιστηµονικό προσωπικό, το οποίο όµως
νοµίζω ότι δεν το χρησιµοποιήσατε όπως έπρεπε µέχρι σήµερα.
Σήµερα, λοιπόν, τι λέτε; Λέτε, το κάνω γραφείο; Και τι σηµαίνει
γραφείο; Θα µείνουν όλοι οι υπάλληλοι; Τι θα γίνουν οι άλλοι
υπάλληλοι;
Κύριε Υπουργέ, εδώ έπρεπε να είσαστε περισσότερο σαφής -και
τώρα ακόµη- για να ξέρουµε τι κάνουµε. ∆ιότι είδα τους
υπαλλήλους, οι οποίοι ικανοποιήθηκαν µε αυτό που είπατε. Εµείς
όµως µε µεγαλύτερη πείρα γνωρίζουµε ότι αυτά δεν είναι
υλοποιήσιµα στην ουσία για να ικανοποιήσουν και την Ελλάδα και
τον ελληνικό λαό και τους υπαλλήλους.
Επιπλέον, κύριε Υπουργέ, είπατε προηγουµένως ότι ιδρύετε τα
γραφεία -και το άκουσα και από άλλο συνάδελφο- ενώ διατηρείτε τη
διάταξη ότι τα γραφεία αυτά µε απόφαση του διοικητικού
συµβουλίου καταργούνται, όταν εκλείψουν οι λόγοι ιδρύσεώς τους.
∆ηλαδή σε ένα µήνα µπορείτε να µας πείτε ότι τα καταργείτε;

Κι έχω να κάνω και µία άλλη παρατήρηση: Είπατε, κύριε Υπουργέ -
και εντυπωσιάστηκα- ότι αυτό που έλεγε η προηγούµενη διάταξη
για το 85% των τόκων, των πανωτοκίων και όλων των
επιβαρύνσεων των δανεισθέντων, των πιστωτών του ΕΟΜΜΕΧ, το
οποίο χαρίζεται σήµερα, το κάνατε 100% και χαίροµαι που το
ακούω. Μέχρι σήµερα όµως η Κυβέρνηση δεν γνώριζε την
υφιστάµενη κατάσταση; Είναι καθαρώς προεκλογικό µέτρο; Αυτό
είναι το πρώτο.
∆εύτερον, κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχουν άνθρωποι, οι οποίοι
δανείστηκαν από τον ΕΟΜΜΕΧ και οι οποίοι έχουν δηµιουργήσει
περιουσίες; Γιατί ισχύει η απαλλαγή για όλους; Να ισχύσει για τους
πτωχεύσαντες, για τους απόρους, για τους αδύναµους. 'Οχι, για
τους οικονοµικά ισχυρούς. Εµείς καταψηφίζουµε τα άρθρα που
συζητάµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Τσιαρτσιώνης
έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, φαίνεται ότι µετά τη
συνεχή πίεση και επιχειρηµατολογία όλων των πλευρών του
Κοινοβουλίου, άλλαξε η γνώµη του Υπουργού και η Κυβέρνηση
σήµερα φαίνεται ότι κατανόησε ότι θα ήταν ολέθριο σφάλµα η
κατάργηση των περιφερειακών τµηµάτων του ΙΓΜΕ. Αυτό, όµως,
φαινοµενικά, έτσι διαγράφεται. Υπάρχει εδώ ένα ερωτηµατικό:
Εάν από την προηγούµενη πράγµατι αρτηριοσκληρωτική θέση έγινε
ένα µικρό βήµα. Εγώ νοµίζω πως όχι.
Είναι γεγονός ότι είναι πολύ κοµψή η διατύπωση και πραγµατικά
ευρηµατική, διότι διά της συστάσεως των γραφείων στην περιφέρεια
καταργούµε τα παραρτήµατα. Αυτή είναι η ουσία και θα
επιχειρηµατολογήσω γιατί.
Τα παραρτήµατα αυτά θα γίνουν γραφεία µε ολιγοµελές
προσωπικό, ενώ η υπηρεσία του κέντρου θα µείνει όπως περίπου
έχει, για να συντονίζει ποιους; Τους ελάχιστους στην περιφέρεια; Το
αντίθετο θα έπρεπε να συµβεί. Είναι φυσικό, όµως, σε µια
κυβέρνηση που επί χρόνια ευαγγελιζόταν την αποκέντρωση και την
έκανε πράξη µέσω του νόµου "Καποδίστρια" -όπου εκεί είδαµε πώς
διαµορφώνεται και στην περιφέρεια το µοντέλο της
υπερσυγκέντρωσης, αυτό είναι µία φυσική κατάληξη της όλης
ιστορίας- να δούµε δηλαδή προς το τέλος του βίου αυτής της
Κυβέρνησης, ότι δι'αυτής της κατάργησης επιχειρείται η
αποκέντρωση. Αντί να στελεχωθεί η περιφέρεια, ενδυναµώνεται και
συντηρείται το υδροκέφαλο κέντρο.
Τα ερωτηµατικά όµως παραµένουν αναπάντητα και καθώς
προέκυψε και από την ακροαµατική διαδικασία των φορέων στη
∆ιαρκή Επιτροπή, δεν υπάρχει ο παραµικρός σχεδιασµός του νέου
µοντέλου λειτουργίας του ΙΓΜΕ. Και δεν αποτελεί, βεβαίως, η καθ'
όλα, κατανοητή ανάγκη να βελτιστοποιηθεί το επιστηµονικό
προσωπικό και η αναλογία του στο σύνολο των εργαζοµένων, την
γενεσιουργό αιτία της ανατροπής και της ουσιαστικής κατάργησης
των παραρτηµάτων και συνεπεία αυτού την αποδιοργάνωση ή και
ακύρωση του σηµαντικότατου έργου του ΙΓΜΕ.
Μα είναι δυνατόν µε τα ολιγοµελή γραφεία να συνεχιστεί η βασική
γεωλογική έρευνα σε νέους τοµείς και σε βάθος, χρησιµοποιώντας
τις νέες τεχνολογικές µεθόδους που απαιτούν µία συνεχή επαφή και
µία διαρκή εξειδίκευση στο αντικείµενο; Είναι δυνατόν αυτά τα
παντελώς ανεπαρκή κύτταρα, που θέλετε να διατηρήσετε στην
περιφέρεια, να διαχειριστούν την έρευνα των επιφανειακών και
υπόγειων υδάτων, που όπως πολύ καλά γνωρίζετε το αγαθό αυτό
και η επάρκειά του στις επόµενες δεκαετίες θα αποτελέσει σηµείο
τριβής µεταξύ περιοχών και εθνών;
Σας θυµίζω µόνο, ότι το 60% των επιφανειακών γλυκών νερών της
χώρας βρίσκεται στη δυτική Μακεδονία, όπου το "γραφείο" που
συντηρείτε θα πνιγεί κυριολεκτικά στον όγκο των νερών που πρέπει
να διαχειριστεί.
Είναι  δυνατόν  αυτή  η  υποτυπώδης  οργανωτική  διάρθρωση,
δραµατικά  αδύναµη  στη  γένεσή  της,  να  ανταπεξέλθει  στις
συνεχώς  αυξανόµενες  απαιτήσεις  για  ορθολογικότερη  διαχεί-
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ριση του περιβάλλοντος, (Χ.Υ.Τ.Α., νεκροταφεία κλπ.,) καθώς η
πίεση των κοινωνιών για ολοένα και περισσότερη κατανάλωση και
δικαίωµα στην ποιότητα ζωής θα αυξάνεται και τα προβλήµατα θα
οξύνονται συνεχώς;
Είναι δυνατόν οι γεωτεχνικές µελέτες που αφορούν τις νέες
οικιστικές ζώνες, τις επεκτάσεις, τις σεισµοτεχνολογικές µελέτες,
όλα τα αντικείµενα που το ΙΓΜΕ ανέδειξε και απέδειξε τη
σηµαντικότατη παρουσία του και προσφορά, να αντιµετωπισθούν
από µία µικρή οµάδα επιστηµόνων µε µία υποτυπώδη
γραµµατειακή υποστήριξη;
Είναι δυνατόν, τέλος, την κοιτασµατολογική έρευνα και την
περαιτέρω διερεύνηση των λιγνιτών, των βιοµηχανικών ορυκτών
καθώς και των µεταλλευµάτων, όλα αντικείµενα εθνικής
προτεραιότητας και σηµασίας, να τα διαχειριστούν χωρίς τον
επιτελικό συντονισµό της κρατικής διοίκησης µέσω ενός γραφείου
που ουσιαστικά µόνο διαχείριση δελτίων και αιτήσεων θα είναι ικανό
να κάνει;
Τέλος, αν θέλει κανείς να βλέπει τα προβλήµατα φορώντας τα
λογιστικά γυαλιά του υδροκέφαλου κέντρου, τότε σίγουρα δεν θα
µπορέσει ποτέ να κατανοήσει το έργο και την προσφορά του
Ι.Γ.Μ.Ε. στην επαρχία και ειδικότερα στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, της
οποίας απετέλεσε τον τεχνικό σύµβουλο και το εργαλείο για το
σωστό προγραµµατισµό.
Για όλα τα παραπάνω και εφόσον εξακολουθεί η Κυβέρνηση να
θέλει διά του τρόπου αυτού και διά της διατήρησης κάποιων
υποτυπωδών γραφείων στην περιφέρεια χωρίς να µας παρουσιάζει
κανένα σχέδιο λειτουργίας των να θεωρεί ότι εκσυγχρονίζει το
Ι.Γ.Μ.Ε., εµάς µας βρίσκει κάθετα αντίθετους.
Αν θέλει πραγµατικά ο Υπουργός να στηρίξει την περιφέρεια και την
ανάπτυξή της, τότε θα πρέπει, πρώτον, να διατηρήσουµε όλα τα
παραρτήµατα που λειτουργούν σήµερα. ∆εύτερον, να υπάρξει
σαφής προσδιορισµός των διαδικασιών διότι, εφόσον θέλουµε να
κάνουµε εκσυγχρονισµό, καταλαβαίνουµε όλοι ότι οι εργαζόµενοι
και η σύνθεσή τους θα πρέπει να αλλάξει. Κάποιοι περισσεύουν και
κάποιοι είχαν προσληφθεί µε κάποιες διαδικασίες και σήµερα έγιναν
µόνιµοι. Το προσωπικό πραγµατικά δεν ανταποκρίνεται στην
υψηλή αποστολή της έρευνας. Να υπάρξει όµως σαφής
προσδιορισµός των διαδικασιών και όρων αποχώρησης του
πλεονάζοντος προσωπικού, που νοµίζουµε ότι πρέπει να είναι η
µετάταξη σε άλλες υπηρεσίες του δηµοσίου, η πρόωρη
συνταξιοδότηση ή η οικειοθελής αποχώρηση των εργαζοµένων.
Εµείς, κύριε Υπουργέ, δεν πρόκειται να δεχθούµε διά της
συστάσεως αυτών των γραφείων την ουσιαστική κατάργηση των
παραρτηµάτων και γι'αυτό είµαστε κάθετα αντίθετοι και θα το
καταψηφίσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Πασσαλίδης έχει
το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΣΣΑΛΙ∆ΗΣ: Η σύσταση των περιφερειακών
γραφείων Ι.Γ.Μ.Ε. ουσιαστικά καταργεί τα παραρτήµατα.
Παρατηρήθηκε προχειρότητα στη νοµοθέτηση του συγκεκριµένου
σχεδίου. Τα γραφεία που θα δηµιουργηθούν θα έχουν εργαστήρια;
Ποια θα είναι η σύνθεση του προσωπικού των νέων γραφείων;
Υπάρχει ασάφεια.
Η προσφορά του Ι.Γ.Μ.Ε. είναι τεράστια στη χώρα µας στη µελέτη
των πετρωµάτων, στην υδρογεωλογική µελέτη και τη στήριξη της
µεταλλευτικής βιοµηχανίας. ∆ηµιουργείται ένα αποφασιστικό
πλήγµα στο Ι.Γ.Μ.Ε. µε την κατάργηση των επαρχιακών
παραρτηµάτων.
Στην εισηγητική έκθεση αναφέρεται ότι µε την παράγραφο 1
καταργείται η δυνατότητα ίδρυσης παραρτηµάτων στην Ελλάδα και
στο εξωτερικό, δυνατότητα που δηµιούργησε την ανορθολογική
διασπορά του Ι.Γ.Μ.Ε., που παρατηρείται σήµερα.
'Ηθελα να ρωτήσω τον κύριο Υπουργό Ανάπτυξης, αν σε κάποια
περιοχή της χώρας µας προκύψει ανάγκη µεταλλευτικής έρευνας µε
άριστες προοπτικές, πώς θα αντιµετωπίσει αυτήν την ανάγκη, αφού
καταργεί µε την παράγραφο 1 τη δυνατότητα ίδρυσης
παραρτηµάτων;

Η σύσταση περιφερειακών γραφείων θα λύσει τα προβλήµατα; Το
Ι.Γ.Μ.Ε. δεν µπορεί να λειτουργεί µόνο στην Αθήνα. Πρέπει να
υπάρχει η στελέχωση και στην περιφέρεια. Με την κατάργηση των
επαρχιακών παραρτηµάτων η Κυβέρνηση ουσιαστικά διαλύει το
Ινστιτούτο. Με την κατάργηση των παραρτηµάτων οι ερευνητικές
δραστηριότητες του Ι.Γ.Μ.Ε. ελαχιστοποιούνται. Το ερευνητικό
ενδιαφέρον του Ι.Γ.Μ.Ε. είναι σε διάφορες περιοχές της χώρας.
Στην εισηγητική έκθεση αναφέρονται οι αναλογίες του
επιστηµονικού προς το υπόλοιπο προσωπικό σε διάφορες χώρες
της Ευρώπης. Εάν το προσωπικό στα επαρχιακά παραρτήµατα
είναι πλεονάζον, αυτό δεν πρέπει να αποτελέσει αιτία της
κατάργησής των. Εκείνο που είναι πράγµατι απαραίτητο είναι ο
εκσυγχρονισµός του Ι.Γ.Μ.Ε. µε τη βελτίωση του επιστηµονικού
προσωπικού. Το ερευνητικό ενδιαφέρον στην ύπαιθρο εξακολουθεί
να υπάρχει. Εξάλλου, το κόστος λειτουργίας των γραφείων της
Αθήνας είναι ασυγκρίτως µεγαλύτερο από εκείνο των επαρχιών.
Με το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο καταργούνται τα παραρτήµατα του
Ι.Γ.Μ.Ε. και θα παραµείνει στην Αθήνα η κεντρική υπηρεσία χωρίς
να έχει τις αναγκαίες πληροφορίες από τις διάφορες περιοχές της
χώρας. Η αποκοπή των πληροφοριών αυτών δηµιουργεί τις
προϋποθέσεις ύπαρξης και αντικειµένου εργασιών του Ι.Γ.Μ.Ε.
στην Αθήνα. Είναι πλέον βέβαιο ότι το έµπειρο προσωπικό από την
επαρχία δεν θα υπάρχει και η µεταφορά των µελετών δεν θα
γίνεται. Με την κατάργηση των παραρτηµάτων οι επιστήµονες του
Ι.Γ.Μ.Ε. θα τοποθετούνται στις υπηρεσίες της περιφέρειας ή του
ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, άρα η εξειδικευµένη επιστηµονική τους
γνώση δεν θα αξιοποιείται πλέον και θα βρεθούν εκτός
αντικειµένου.
'Ενα άλλο σηµαντικό µειονέκτηµα της κατάργησης των
παραρτηµάτων του ΙΓΜΕ είναι ότι δεν θα υπάρχει άµεση
ενηµέρωση και εξυπηρέτηση των πολιτών και θα αναγκάζονται
εφεξής να παίρνουν τις αναγκαίες πληροφορίες από την Αθήνα.
Αντί να οδηγήσουµε τους νέους επιστήµονες στην επαρχία, τους
στέλνουµε στην Αθήνα και τους επιστήµονες των παραρτηµάτων
του ΙΓΜΕ τους κάνουµε διοικητικούς υπαλλήλους.
Καταψηφίζουµε το συγκεκριµένο άρθρο του σχεδίου νόµου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εξαντλήθηκε ο
κατάλογος των πρωτολογιών.
Ο κύριος Υπουργός Ανάπτυξης έχει το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχουµε δευτερολογία;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Εχετε προτασσόµενη
δευτερολογία -και εσείς και άλλοι συνάδελφοι- η οποία ακολουθεί
την αγόρευση του κυρίου Υπουργού και προτάσσεται των άλλων.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
Πρόεδρε, άκουσα µε ιδιαίτερη προσοχή τους συναδέλφους της
Αντιπολίτευσης. Θέλω να ευχαριστήσω τους συναδέλφους της
Συµπολίτευσης, που έκαναν δηµιουργικές παρατηρήσεις.
Θέλω όµως, αναφερόµενος στις παρατηρήσεις της Αντιπολίτευσης,
να πω ότι ειλικρινά λυπάµαι, γιατί είναι σαν να µην έχει µεσολαβήσει
η συζήτηση, είναι σαν να µην έχω επιφέρει συγκεκριµένες
διευκρινίσεις ή όπου χρειάζεται ακόµη και µεταβολές
δευτερεύουσας σηµασίας, αλλά κρίσιµες, στο νοµοσχέδιο. Είδα να
επαναλαµβάνεται η µόνιµη επωδός και για το ΙΓΜΕ και για τον
ΕΟΜΜΕΧ, ενώ θέλω να πιστεύω ότι έτσι όπως έχουν διαµορφωθεί
τα αντίστοιχα άρθρα, όλες οι ανησυχίες διασκεδάζονται και όλες οι
εγγυήσεις ισχύουν.
Επαναλαµβάνω, λοιπόν, πράγµατα που είπα χθες και που τα
συγκεκριµενοποίησα και τα απέδειξα, σήµερα µε τις νοµοτεχνικές
βελτιώσεις που ανακοίνωσα στην αρχή της συζήτησης.
Μικροµεσαίοι και ΕΟΜΜΕΧ. Η πολιτική της Κυβέρνησης ως προς
τους µικροµεσαίους δεν είναι ευθύγραµµη και µονοδιάστατη, ούτε
έχει ως µόνο αγωγό τον ΕΟΜΜΕΧ. Υπάρχει ένα πλέγµα δράσεων
και µέτρων.
Αναφερθήκαµε  ήδη  στις  επιχειρήσεις  αµοιβαίων  εγγυήσεων,  στο
ταµείο  αντεγγύησης.  Είδαµε  τι  γίνεται  µε  το  δεύτερο  Κοινοτικό
Πλαίσιο  Στήριξης  και  µε  την  κοινοτική  πρωτοβουλία
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για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Αναφερθήκαµε χθες στον καθοριστικό ρόλο που διαδραµατίζουν
πλέον οι περιφέρειες ως µοχλός ανάπτυξης και ως βαθµίδα της
αποκεντρωµένης διοίκησης του κράτους, είδαµε ότι το συγκριτικό
πλεονέκτηµα κάθε περιφέρειας αναδεικνύεται µέσα από τα δικά της
όργανα και ότι δεν µπορούµε να µιλάµε ουσιαστικά για ανάπτυξη σε
εθνική κλίµακα, αλλά πρέπει να µιλάµε για ανάπτυξη σε
περιφερειακή και πιο συγκεκριµένα σε τοπική κλίµακα, ακόµα και
για ανάπτυξη σε κλίµακα πολεοδοµικών συγκροτηµάτων.
'Ερχεται η Κυβέρνηση σήµερα δι'εµού και ανακοινώνει µία ακόµα
µεγαλύτερη ελάφρυνση των οφειλών των µικροµεσαίων -για την
ακρίβεια των µικρών- επιχειρήσεων απέναντι στον ΕΟΜΜΕΧ και
κατά διαδοχή απέναντι στο ελληνικό δηµόσιο και τελικά, αντί να
συµφωνήσουµε όλοι και να εκφράσουµε την ικανοποίησή µας, γιατί
νέα στοιχεία προστίθενται στην πολιτική για τις µικρές και
µικροµεσαίες επιχειρήσεις, αναπαράγουµε µία µεµψίµοιρη και
ατεκµηρίωτη κριτική κατά των ρυθµίσεων του νοµοσχεδίου.
'Ερχεται ο φίλος µου ο κ. Τσαφούλιας, ο οποίος ασκεί εξ αριστερών
κριτική στο όνοµα των µικροµεσαίων και προτείνει τις σαράντα οκτώ
δόσεις να τις κάνουµε εξήντα δύο ή εβδοµήντα οκτώ,
υπολαµβάνοντας ότι οι δόσεις είναι µηνιαίες και εισηγείται µία
ρύθµιση εις βάρος των οφειλετών, εις βάρος των µικροµεσαίων.
∆ιότι το νοµοσχέδιο, που καλείται να ψηφίσει η Βουλή, δεν λέει
πουθενά ότι οι σαράντα οκτώ δόσεις είναι µηνιαίες δόσεις. Αλλά ο κ.
Τσαφούλιας, χωρίς να διαβάσει το νοµοσχέδιο, χωρίς να κάνει
υπολογισµούς, υπολαµβάνει ότι οι δόσεις είναι µηνιαίες και στενεύει
τελικώς το χρονικό διάστηµα εξόφλησης του αρχικού κεφαλαίου,
διότι ούτως ή άλλως, οι τόκοι και οι προσαυξήσεις αφαιρούνται.
Αυτός είναι ο πρόχειρος τρόπος διατύπωσης απόψεων και δήθεν
υπεράσπισης των µικροµεσαίων στη Βουλή αυτή. Αυτά, ως προς
τον κ. Τσαφούλια.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Θα απαντήσω µετά.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Επίσης,
τονίζω για µία ακόµα φορά ότι ισχύει ο νόµος, όπως είπε και η κ.
∆ιαµαντοπούλου, για τους ενδιάµεσους φορείς. ∆οκιµάζονται πολλά
και διάφορα σχήµατα ενίσχυσης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων,
αναπτύσσονται διάφορες µορφές δικτύωσης και συνεργασίας.
Υπάρχει ο ΕΟΜΜΕΧ, ο οποίος ασκεί τις δικές του αρµοδιότητες,
τίποτα δεν κωλύει τον ΕΟΜΜΕΧ, ως ανώνυµη εταιρεία, αν θέλει να
ιδρύσει -όπου θέλει- και υποκαταστήµατα, αλλά οι περιφερειακές
του υπηρεσίες, οι οποίες έχουν µία συγκεκριµένη µορφή,
ουσιαστικά συνδέονται µε την περιφέρεια, εντάσσονται σε ειδική
υπηρεσιακή µονάδα επιπέδου διεύθυνσης ή τουλάχιστον τµήµατος
και το προσωπικο του ΕΟΜΜΕΧ, που θα µετακινηθεί στην
περιφέρεια, δεν πηγαίνει γενικώς στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, αλλά
εντάσσεται σε µία µονάδα η οποία έχει συγκεκριµένο στόχο και
συγκεκριµένη αρµοδιότητα, ανάλογη µε την εµπειρία και την
ικανότητα όλου αυτού του προσωπικού.
Πρόκειται λοιπόν για µια ορθολογική ρύθµιση, η οποία µε τις
διευκρινίσεις που γίνονται αποκτά άµεσο πρακτικό χαρακτήρα, διότι
θα παραχθεί πιο συγκεκριµένο αποτέλεσµα. ∆ιότι κάθε περιφέρεια
µπορεί τώρα αξιοποιώντας το δυναµικό του ΕΟΜΜΕΧ, µέσα από
τις διευθύνσεις των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, καθώς και όλους
τους άλλους µηχανισµούς, να αναδείξει τα δικά της προβλήµατα, τα
δικά της πλεονεκτήµατα, να βοηθήσει συγκεκριµένες επιχειρήσεις
συγκεκριµένου χώρου. Γιατί η ευελιξία, η εξειδίκευση, που είναι τα
νέα στοιχεία µιας πολιτικής στον τοµέα της µεταποίησης και των
υπηρεσιών, πρέπει να έχουν σαφέστατα περιφερειακό χαρακτήρα.
'Ερχοµαι τώρα, κύριε Πρόεδρε, στο ζήτηµα του ΙΓΜΕ. Εδώ
πρόκειται για µια τεράστια παρεξήγηση. Το νοµοσχέδιο λέει ότι
αναδιοργανώνεται το ΙΓΜΕ, δηµιουργείται ένα νέο οργανόγραµµα,
γίνεται ένας νέος ορθολογικός σύγχρονος υπολογισµός των
αναγκών σε επιστηµονικό, ερευνητικό και υποστηρικτικό
προσωπικό, ότι έτσι αξιολογείται το σύνολο του προσωπικού, είτε
αυτό υπηρετεί στο κέντρο είτε υπηρετεί στα παραρτήµατα, χωρίς
καµία διαφοροποίηση και µε βάση τις ερευνητικές ανάγκες και το

νέο οργανόγραµµα συστήνονται τα περιφερειακά γραφεία του ΙΓΜΕ,
τα οποία αναπτύσσουν το ερευνητικό έργο εκεί όπου υπάρχει
ανάγκη και, φυσικά, όσο υπάρχει ανάγκη, αλλά ο γεωλογικός
χρόνος σας διαβεβαιώ κυλάει πάρα πολύ αργά δυστυχώς για µας,
που µετράµε τα πάντα µε το βιολογικό χρόνο τον δικό µας, τον
ανθρώπινο.
Για να µη δηµιουργηθεί δε καµιά παρεξήγηση, ρητά προσθέτουµε
στο νοµοσχέδιο ότι στις περιφέρειες κεντρικής Μακεδονίας, δυτικής
Μακεδονίας, ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης, όπου και το
Χηµείο της Ξάνθης, Ηπείρου, Πελοποννήσου και Κρήτης,
οπωσδήποτε συστήνονται περιφερειακά γραφεία. Εδώ τώρα πια
έρχεται η νέα αντιπολιτευτική ευρεσιτεχνία. Λέµε γραφεία και όχι
παραρτήµατα. Γιατί είναι πιο ισχυρή η λέξη παράρτηµα από τη λέξη
γραφείο, ειλικρινά δεν µπορώ να το αντιληφθώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Καταργούνται τα παραρτήµατα.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Τα
παραρτήµατα καταργούνται βεβαίως, διότι καταργείται όλο το
οργανόγραµµα και πρέπει να γίνει νέο οργανόγραµµα. Το
πρόβληµα δεν είναι ο εκσυγχρονισµός της οργανωτικής δοµής του
ΙΓΜΕ, αλλά η παύση της λειτουργίας του σε περιφερειακή βάση. Το
ΙΓΜΕ δεν παύει να λειτουργεί σε περιφερειακή βάση, λειτουργεί
κυρίως σε περιφερειακή βάση. Ο νέος πρόεδρός του, ο οποίος
διορίζεται τώρα, διότι ο κ. Ηλίας Κεδίκογλου λόγω φόρτου εργασίας
υπέβαλε την παραίτησή του, είναι καθηγητής του Πανεπιστηµίου
Θεσσαλονίκης, για να τονωθεί και συµβολικά ακόµη περισσότερο ο
περιφερειακός χαρακτήρας του ΙΓΜΕ. Και αυτό το ΙΓΜΕ, το οποίο
τώρα υπάρχει σε έξι µόνο σηµεία στην Ελλάδα, θα υπάρχει σε πολύ
περισσότερα, αλλά θα υπάρχει ορθολογικά, µε το προσωπικό που
πρέπει, µε τις ειδικότητες που πρέπει, για τις ανάγκες που πρέπει
και όχι επειδή έτσι έτυχε µέσα από την αδράνεια ή τη συνήθεια.
Το ίδιο δε κατά µείζονα λόγο ισχύει ως προς τα εργαστήρια και τους
εξοπλισµούς και τα λοιπά, ας το πούµε έτσι, αντικείµενα του ΙΓΜΕ.
Προφανώς και παραµένουν στη δική του περιουσία. Προφανώς και
τα χρησιµοποιεί το ίδιο. Λέει το νοµοσχέδιο ότι µπορούν. Και η
αλήθεια είναι ότι επειδή έχουµε και απαξίωση παρόµοιου υλικού,
µπορεί αυτό να χρησιµοποιείται για άλλους λόγους και για τις
ερευνητικές ανάγκες να χρησιµοποιείται νέας τεχνολογίας νεότερων
ηλικιών υλικό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, τελειώσατε. 'Εχετε το δικαίωµα να ξαναπάρετε το λόγο αν
χρειαστεί.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): ∆εν
χρειάζεται να ξαναµιλήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): "Ψήνεται" και αίτηση
ονοµαστικής ψηφοφορίας, να µην την "κάψουµε".
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Ψήθηκε, δεν ψήνεται.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Υπάρχει
λοιπόν πλήρης κάλυψη του ερευνητικού, του µελετητικού
χαρακτήρα και του περιφερειακού του ΙΓΜΕ και λυπάµαι πάρα πολύ
αν είχαν έρθει ορισµένοι συνάδελφοι προετοιµασµένοι για να
ασκήσουν µια κριτική. ∆υστυχώς η κριτική τους είναι άνευ
αντικειµένου. Τι να κάνουµε, ας συµβιβαστούν µε την ιδέα αυτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ.Νάκος έχει το
λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν κατάλαβα καλά, ο κύριος
Υπουργός είπε ότι επειδή τα γεωλογικά πετρώµατα έκαναν
εκατοµµύρια χρόνια να σχηµατιστούν, δεν πρέπει να βιαζόµαστε,
γιατί οι ρυθµοί είναι αυτοί. Με αυτήν τη λογική, λοιπόν, σε κανένα
κράτος δεν θα µπορούσαν να γίνουν τάχυστα έρευνες και να
υπάρξει αυτή η ανάπτυξη που υπάρχει.
Θέλω  να  πω  ότι  µε  πολύ  ωραία  λόγια  περιέβαλε  όλα  αυτά  τα
ασύνδετα  και  την  εµφανέστατη  προχειρότητα  που  υπάρχει  και
πρώτη  φορά  βλέπουµε  τροπολογίες  να  εµφανίζονται  µε  αυτόν
τον  τρόπο,  αφού  έχουν  αρχίσει  οι  εισηγητές  να  οµιλούν,
τροπολογίες  όµως  οι  οποίες  ούτε  αυτές  της  τελευταίας
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στιγµής δεν ξεκαθαρίζουν τα πράγµατα.
Μίλησε ο κ. Καστανίδης προηγουµένως και δεν απαντήσατε, κύριε
Υπουργέ. ∆εν δώσατε καµία απάντηση. Ερώτηση θέλω να κάνω και
αν θέλετε, ας απαντήσετε. Πράγµατι γίνονται γραφεία. Αναφέρεται
όµως στο άρθρο 5 -αναφέροµαι στο ΙΓΜΕ- παράγραφος 1 εδάφιο
δεύτερο "µε όµοια απόφαση τα γραφεία καταργούνται, όταν
εκλείψουν οι λόγοι ίδρυσής τους". Και η τροποποίηση, που έκανε,
λέει "περιφερειακά γραφεία του ΙΓΜΕ συστήνονται οπωσδήποτε
στις περιφέρειες". Τι ισχύει; Το "οπωσδήποτε" που έχει µια χρονική
έννοια στο διηνεκές, το "οπωσδήποτε" είναι για πάντα; 'Η
"οπωσδήποτε" για λίγο χρόνο;
Εδώ χρειάζεται διευκρίνιση. ∆εν βγαίνει νόηµα. Να µας πει τι θέλει.
∆ηλαδή "οπωσδήποτε" πρέπει να υπάρχουν σ'αυτές τις περιφέρειες
γραφεία, µέχρι να βγει ένας άλλος νόµος που να καταργήσει; Μέχρι
τότε "οπωσδήποτε" πρέπει να υπάρχουν;
Απ'την άλλη µεριά, στην ίδια παράγραφο λέει ότι "καταργούνται
όταν εκλείψουν οι λόγοι". Αυτό αποτελεί παραλογισµό, το να ζητάει
η Αντιπολίτευση διευκρίνιση σ'αυτό το βασικό σηµείο και να µη
φύγουν οι άνθρωποι που είναι κρεµασµένοι από τα µπαλκόνια µε
την αίσθηση ότι διατηρούνται τα γραφεία. Τίποτα δεν διατηρείται.
'Οποτε θέλει τα ανοίγει, όποτε θέλει τα κλείνει. 'Εχει βάλει και
απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης και τελειώνει. Τουλάχιστον να
καταλάβουν οι άνθρωποι, οι οποίοι ενδιαφέρονται το τι ψηφίζεται
σήµερα και πώς µε ωραίο µανδύα περιβάλλει αυτό που από την
αρχή ήταν σκοπός της Κυβέρνησης και του ιδίου Υπουργού και της
προηγούµενης Υπουργού Ανάπτυξης.
Μας µίλησε η κυρία Υφυπουργός για τον επιτελικό ρόλο, τόσο του
ΕΟΜΜΕΧ όσο και του ΙΓΜΕ, κυρίως για τον ΕΟΜΜΕΧ. Με ποιον
τρόπο και πώς προκύπτει απ'αυτό το σχέδιο νόµου ότι όλα αυτά τα
ωραία περί ηλεκτρονικού εµπορίου θα τα κάνει ο ΕΟΜΜΕΧ, κυρία
∆ιαµαντοπούλου; Εγώ δεν το βλέπω να βγαίνει πουθενά από δω,
ούτε µια διάρθρωση ούτε πώς θα υπάρχει επιστηµονικό
προσωπικό. Τίποτα. 'Ολα στον αέρα είναι. 'Αρα, λόγια της
καραβάνας, λόγια τα οποία δεν έχουν αντίκρισµα σε τελευταία
ανάλυση. Αν είναι πρόθεσή σας αυτή, αποτυπώστε τη στο σχέδιο
νόµου, ούτως ώστε να καταλάβουµε και εµείς ότι δεν είναι λόγια του
αέρα, αλλά υπάρχει κάποια µελέτη, αλλά υπάρχει κάποιος
προβληµατισµός και, εν πάση περιπτώσει, κάτι δεδοµένο και
χειροπιαστό υπάρχει.
Σας ρώτησα χθες, πιστεύετε απ'αυτές τις καινούριες δραστηριότητες
του ΙΓΜΕ, τις τέσσερις πλην της µεταλλευτικής έρευνας στην
ανατολική Μακεδονία και Θράκη, ότι µπορεί να κάνει το ΙΓΜΕ
διαχείριση υδάτινου δυναµικού, να καθορίζει χώρους υγειονοµικής
ταφής και να συµµετέχει στα τεχνικά έργα, σύµφωνα µε τις διατάξεις
του 716/77; Καµία απάντηση δεν δόθηκε σ'αυτό. Πιστεύετε ότι έχει
ρόλο το ΙΓΜΕ; Και αν αυτά δεν µπορεί να τα κάνει, ποιος είναι ο
ρόλος; Προσδιορίστε τον και αποτυπώστε τον στο σχέδιο νόµου.
Εξαντλείται τέλος η δυνατότητα της Κυβέρνησης να παρέµβει σε
όλο αυτόν τον κυκεώνα της εκκαθάρισης των επιχειρήσεων, είτε
προβληµατικών είτε αυτών που πτωχεύουν, στη µη αποφυγή
δηµοσίευσης στις εφηµερίδες ή στην επιτάχυνση κατ'ελάχιστον της
δικαστικής διαδικασίας; Αυτή είναι η παρέµβαση µπροστά στο χάλι
που η ίδια η τέως Υπουργός Ανάπτυξης οµολόγησε, ότι οι
εκκαθαριστές και οι φύλακες πληρώνονται περισσότερο από την
αξία των πραγµάτων της περιουσίας των υπό εκκαθάριση
εταιρειών, µε αποτέλεσµα τα έξοδα να είναι περισσότερα από τα
έσοδα τα οποία παίρνετε;
Αυτές είναι όλες κι' όλες οι παρεµβάσεις; Μια δηµοσίευση; 'Ολο
αυτό το πλέγµα που βασανίζει τις επιχειρήσεις, που φορτώνει µε
έξοδα το φορολογούµενο πολίτη, εξαντλούνται από τη µια
δηµοσίευση;
Πιστεύω ότι έπρεπε να υπάρχει ντροπή για να έρθει µια τέτοια
διάταξη και να ισχυρίζεται µάλιστα ο κύριος Υπουργός ότι
επιταχύνονται αυτές οι διαδικασίες. Εκεί εξαντλείται η δυνατότητα
της Κυβέρνησης του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και του Υπουργείου, προκειµένου
αυτήν την χαίνουσα πληγή να την επουλώσει ή, εν πάση
περιπτώσει, να προσπαθήσει να την τακτοποιήσει.

'Οσον αφορά το ταµείο αντεγγυήσεων, αν χρειάστηκαν τέσσερα
χρόνια γι' αυτό, η κ. ∆ιαµαντοπούλου είπε ότι δεν ήξεραν ότι θα
συναντούσαν τέτοιες δυσκολίες. Και ρωτώ: Αντίστοιχοι ευρωπαϊκοί
οργανισµοί έκαναν τέσσερα χρόνια για να βγει το πρώτο σχέδιο
νόµου, µετά να διαπιστώσουν ότι είναι αναποτελεσµατικό εργαλείο
και άλλα τόσα χρόνια για να γίνει το ταµείο αντεγγυήσεων και να
ξεπεραστεί, υποτίθεται, αυτή η γραφειοκρατική δυσκολία. Και σε
πόσα χρόνια θα βγουν υπουργικές αποφάσεις, οι οποίες θα
ενεργοποιήσουν όλο αυτό το πλέγµα, ούτως ώστε ο µικροµεσαίος
επιχειρηµατίας να δει επιτέλους ότι υπάρχει το ελάχιστο ενδιαφέρον
απ' αυτό το κράτος που µόνο φόρους και αντικειµενικά κριτήρια
επιβάλλει;
Σε αυτά τα ερωτηµατικά δεν δόθηκε καµία απάντηση. Ωραία λόγια -
και έχει την ευχέρεια ο κύριος Υπουργός- λέγονται. Το θέµα είναι ότι
τις επιταγές και τις συναλλαγµατικές του κοσµάκη δεν πάει κανείς
από εµάς να τις πληρώσει. Μόνοι τους τραβούν το µαρτύριο και το
Γολγοθά τον καθηµερινό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι συνάδελφοι,
έχω την τιµή να ανακοινώσω ότι από τα δυτικά θεωρεία
παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας σαράντα εννέα µαθητές και
τρεις συνοδοί-καθηγητές του Γυµνασίου Καλυβίων
Αιτωλοακαρνανίας. Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες)
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος κ. Παναγιώτου έχει το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: Ο κύριος Υπουργός µας είπε ότι έλαβε
υπόψη του τις προτάσεις και τις παρατηρήσεις που έγιναν κατά τη
διάρκεια της συζήτησης του νοµοσχεδίου. Είπε όµως για επί µέρους
ζητήµατα δευτερευούσης σηµασίας. Στα βασικά ζητήµατα
παραµένει το σχέδιο νόµου ως έχει.
'Αρα συµφωνούµε, κύριε Υπουργέ, ότι διαφωνούµε. Από τη στιγµή
που στα βασικά ζητήµατα παραµένετε στις θέσεις σας και µόνο τα
δευτερευούσης σηµασίας ζητήµατα παίρνετε υπόψη σας, η ουσία
του σχεδίου νόµου θέλω να πιστεύω ότι δεν αλλάζει.
Εµείς προτείνουµε την αναδιοργάνωση του Ι.Γ.Μ.Ε. και του
Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. ∆εν λέµε ότι η ζωή έχει στατικό χαρακτήρα.
∆εχόµαστε τις αλλαγές που σηµειώνονται στην οικονοµία, στην
κοινωνία και την ανάγκη του εκσυγχρονισµού, αλλά πάντα το
ερώτηµα που µπαίνει είναι σε ποια κατεύθυνση πρέπει να γίνονται
αυτές οι αλλαγές. Στην κατεύθυνση που να εξυπηρετούν την
οικονοµία, να εξυπηρετούν τους εργαζόµενους, να εξυπηρετούν
τους µικροεπαγγελµατίες, γιατί τουλάχιστον µε τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ.,
αυτός είναι ο σκοπός του.
Κατά την άποψή µας χρειάζεται για το Ι.Γ.Μ.Ε. ένα σχέδιο,
σύµφωνα µε το οποίο θα εξασφαλίζει µια ορθολογική και αποδοτική
γεωλογική, υδρογεωλογική, µεταλλευτική, γεωχηµική, γεωθερµική
κ.λπ. έρευνα, που θα αξιοποιεί τα φαινόµενα, το δυναµικό και τα
πεδία. Συνολικά θα δίνει τη δυνατότητα της καλύτερης αξιοποίησης
του ορυκτού πλούτου της χώρας.
'Οσον αφορά τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ., οι όποιες αλλαγές χρειάζονται να
γίνουν, αυτές να γίνουν στη βάση µιας µελέτης και ενός
σχεδιασµού. Η τυχόν κατάργηση ή διατήρηση µονάδων στο κέντρο
ή στην περιφέρεια και η αναδιάταξη του προσωπικού να γίνει πάντα
στη βάση µιας µελέτης.
Εξάλλου η διαδικασία αυτή οριζόταν και από το ν. 2414/96 περί
εκσυγχρονισµού των δηµόσιων επιχειρήσεων και οργανισµών, µε
βάση τον οποίο ο ΕΟΜΜΕΧ πριν από ελάχιστους µόνο µήνες είχε
µετατραπεί σε ανώνυµη εταιρεία. ∆εν πέρασε πολύς καιρός από
τότε που έγινε αυτό. Κι ερχόµαστε τώρα και προτείνουµε καινούρια
αλλαγή.
'Οσον αφορά τα προβλήµατα µε το προσωπικό, προτείνουµε κι
εµείς, όπως και άλλοι συνάδελφοι, ο όρος "µεταφορά και ένταξη" να
αντικατασταθεί µε τον όρο "µετάταξη".
Για τις παραγράφους 3, 7, 8, 9, 10 του άρθρου 5, προτείνουµε:
Πρώτον, να δοθεί η δυνατότητα εθελούσιων αποχωρήσεων και
αποχωρήσεων λόγω πλήρους πρόωρης συνταξιοδότησης.
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∆εύτερον, να αποσαφηνιστεί ότι η δήλωση επιθυµίας για µετάταξη
δεν αποτελεί απλά κριτήριο για την κατάργηση των πινάκων
µετατασσόµενου προσωπικού, αλλά εφόσον αυτή υποβληθεί,
γίνεται αποδεκτή.
Τρίτον, εφόσον ικανοποιηθούν οι εθελούσιες µετατάξεις ή
εθελούσιες αποχωρήσεις και οι αποχωρήσεις λόγω πλήρους
πρόωρης συνταξιοδότησης και αν εξακολουθεί να υπάρχει θέµα
πλεονάζοντος προσωπικού, τότε µόνο να γίνονται υποχρεωτικές
µετατάξεις.
Τέταρτον, οι υποχρεωτικές µετατάξεις να γίνονται εκτός νόµου.
Πέµπτον, να ισχύσει σύστηµα µορίων για τα κριτήρια που
λαµβάνονται υπόψη στην περίπτωση υποβολής περισσότερων της
µιας αιτήσεων προτίµησης για την ίδια θέση.
Επίσης, να µη ληφθεί υπόψη ως κριτήριο ο αξιολογικός
χαρακτηρισµός, δεδοµένου ότι δεν υπάρχουν σχετικές εκθέσεις
αξιολόγησης στον ΕΟΜΜΕΧ, αλλά και στο ΙΓΜΕ, όπου υπάρχουν
τα λεγόµενα φύλλα αξιολόγησης, κάθε άλλο παρά αντικειµενικά
είναι.
Για τις παραγράφους 4, 5 και 6 του σχεδίου νόµου, προτείνουµε:
Πρώτον, οι µετατασσόµενοι να τοποθετούνται όχι σε προσωρινές
προσωποπαγείς θέσεις ή σε προσωρινό κλάδο.
∆εύτερον, οι µετατασσόµενοι υπάλληλοι, επειδή έχουν ήδη
πολύχρονη υπηρεσία, να µην µεταταχθούν υποχρεωτικά εκ νέου
µέχρι την αποχώρησή τους.
Τρίτον, η µετάταξη των υπαλλήλων να µην επιφέρει άµεσες
βλαπτικές µεταβολές στη µισθολογική και βαθµολογική τους
κατάσταση, δηλαδή µείωση του µισθού και του βαθµού.
Τέταρτον, να δοθεί η δυνατότητα αλλαγής φορέα και κύριας
ασφάλισης, όχι µόνο επικουρικής ασφάλισης.
Πέµπτον, τη διασφάλιση της εργασίας και της αµοιβής των
µετατασσοµένων µέχρι τη δηµοσίευση της κοινής υπουργικής
απόφασης, δεδοµένου ότι το χρονικό διάστηµα, που µπορεί να
µεσολαβήσει από την κατάρτιση των κοινών υπουργικών
αποφάσεων µέχρι και τη δηµοσίευση, συνήθως είναι σηµαντικό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Ρόκος, ειδικός
αγορητής του ∆Η.Κ.ΚΙ., έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το ότι καταργείται επί της
ουσίας το ΙΓΜΕ, είναι γεγονός. Ουσιαστικώς, ο λόγος για τον οποίο
δηµιουργήθηκε ήταν η ανάπτυξη έρευνας του ορυκτού µας πλούτου
προς δηµόσιο συµφέρον. Από τη στιγµή που οµολογείτε ότι η
λειτουργία του θα γίνεται στα πλαίσια της ελληνικής οικονοµίας και
µε ό,τι αυτό καθορίζει, υπονοµεύεται ο ίδιος ο ερευνητικός του
ρόλος.
∆ηλαδή, ξεθεµελιώνεται επί της ουσίας. Αυτό φάνηκε εξάλλου. Και
ίσως ο κυριότερος λόγος της παρέµβασης είναι να περιοριστούν οι
δαπάνες από πλευράς του δηµοσίου για την έρευνα. Να γίνει το
Ι.Γ.Μ.Ε. από ένα ινστιτούτο έρευνας ένας µηχανισµός
οικονοµίστικος, στα πλαίσια της νέας λογικής, για να µπορέσουµε
έτσι µέσα από την τελική του αποδυνάµωση, είτε αυτή θα προκύψει
από παραρτήµατα είτε από γραφεία, να αφεθεί η έρευνα σε ιδιώτες
και σε ιδιωτικά γραφεία -αυτή είναι και η ουσία- χωρίς να έχουµε
λάβει υπόψη µας ότι σ' αυτήν τη χώρα, όπου δεν υπάρχουν οι
µηχανισµοί ελέγχου, το κακό θα γίνει χειρότερο. 'Οσα έργα έχουν
γίνει σήµερα µέσα από τη λογική της ιδιωτικής οικονοµίας και όσες
έρευνες και έλεγχοι έχουν γίνει, έχουν δηµιουργήσει τραγωδίες. Το
είπα και προηγουµένως µε παραδείγµατα, όπως το παράδειγµα της
Μαλακάσας, του µετρό της Αθήνας, της Εγνατίας σε πολλά
κοµµάτια κλπ. Εκεί µπήκε η λογική του κέρδους, της ιδιωτικής
οικονοµίας.
Εκεί οδηγείτε στην ουσία σήµερα το Ι.Γ.Μ.Ε. 'Ηταν ένας ενδιάµεσος
µηχανισµός, ήταν ο πραγµατικός σύµβουλος του κράτους µέσα σ'
αυτήν τη δίνη της ελεύθερης οικονοµίας και αγοράς και της λογικής
του κέρδους, που καταξίωνε την επιστήµη. Θα φαινόταν -για να µην
υπάρχει το διφορούµενο µεταξύ γραφείων και παραρτηµάτων, που
είναι µία ορολογία και έχει άποψη γραµµατικής- εάν έµπαινε µέσα
και έλεγε ρητώς ότι δεν µετακινείται από τα γραφεία -αφού θα
ονοµάζονται γραφεία- το επιστηµονικό του προσωπικό.

∆ιότι αυτήν τη µόνιµη δικαιολογία, που προτάθηκε από την αρχή και
στην επιτροπή, ότι υπάρχει µια δυσαναλογία σύνθεσης µεταξύ
επιστηµονικού και βοηθητικού προσωπικού, θα µπορούσαµε να τη
δεχθούµε. Και βεβαίως θα µπορούσαµε να τη δεχθούµε, όταν
υπήρχε διάθεση αξιοποίησης µιας τεχνολογίας η οποία θα
περιόριζε την ανάγκη του πολύ εργατικού δυναµικού, δηλαδή
σύγχρονα µηχανήµατα κλπ. Αυτό σήµαινε πραγµατικά βούληση να
παρέµβουµε στο Ι.Γ.Μ.Ε., για να του δώσουµε µία προοπτική
καλύτερης αποδοτικότητας.
'Ολα τα υπόλοιπα ευρήµατα περί ορολογίας και φηµολογίας δεν
δίνουν καµία απάντηση επί της ουσίας. Το αποτέλεσµα που
επιδιώκει η Κυβέρνηση είναι συγκεκριµένο, να περάσει την έρευνα
σε ιδιωτικά γραφεία αποδυναµώνοντας το µοναδικό όργανο που
υπήρχε στη χώρα µας, που θα λειτουργούσε σαν ενδιάµεσο
επιστηµονικό συµβουλευτικό όργανο προς δηµόσιο όφελος. 'Ολα τα
υπόλοιπα ας τα κρατήσουν για τον εαυτό τους και γι' αυτούς που
δεν θέλουν να καταλάβουν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Καραµάριος έχει
το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν ξέρω αν ο
κύριος Υπουργός ή η κυρία Υφυπουργός γνωρίζουν πού βρίσκεται
το νησί Λειψοί της ∆ωδεκανήνου. Αν αύριο έρθει στη Βουλή
νοµοσχέδιο για τη βοήθεια και την εξειδίκευση προβληµάτων ή
οποιασδήποτε πολιτικής υπέρ των νησιών του Αιγαίου σε
επιστέγασµα της Συνθήκης του 'Αµστερνταµ, την οποία
προσυπογράψαµε και επικυρώσαµε πριν από λίγες µέρες -και εκεί
ο κύριος Πρωθυπουργός εκόπτετο ότι η µοναδική επιτυχία της
Κυβέρνησης ήταν η βοήθεια που επιτύχαµε, η απόσπαση δηλαδή
µιας απόφασης από τη διακυβερνητική πολιτική, τότε στη σύσκεψη
υπέρ των νησιών της Ελλάδας- τι θα πείτε όταν σ' αυτό το νησί των
Λειψών µε ένα έγγραφο, που έχω στα χέρια µου και θα το
καταθέσω στη Βουλή, το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ.
αποφάσισε την κατάργηση του ταπητουργικού εργαστηρίου και των
Λειψών, µεταξύ πέντε-έξι άλλων της Ελλάδας, που είναι η µοναδική
οικοτεχνία και βιοτεχνία στο νησί αυτό; Τι θα πείτε τότε; Πώς θα
προστατεύσετε αυτό το νησάκι των πεντακοσίων ανθρώπων; Ποια
άλλη απασχόληση, µικροµεσαία επιχείρησης θα τους δώσετε;
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος Καραµάριος καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
Εγώ δεν θα σταθώ σ' αυτό που είπατε, κυρία Υφυπουργέ, δηλαδή,
τι θα κάνουµε στα ∆ωδεκάνησα τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. µε έναν
υπάλληλο. Εσείς φταίτε. Υποβαθµίσατε µία επιχείρηση, µία
υπηρεσία. Και πρέπει να ξέρετε ότι στα µικρά νησιά µόνο οι
µικροµεσαίες επιχειρήσεις ζουν. Ποιος σας είπε ότι στην περίπτωση
αυτή πρέπει το κράτος να µην υφίσταται κινδύνους ή απώλειες στην
προσπάθειά του να αναπτύξει πολιτική για τα µικρά νησιά, χάρη της
προστασίας των νησιών και των κατοίκων τους; Ποιος σας δίνει το
δικαίωµα αυτήν τη στιγµή να θυσιάζετε υπηρεσίες;
Φταίνε αυτοί οι άνθρωποι που έχουν ασχοληθεί τόσα χρόνια, κυρία
Υφυπουργέ, σε αυτό το ταπητουργείο που είναι η µοναδική έκθεση
και που πηγαίνουν εκεί και οι τουρίστες, οι ελάχιστοι που φθάνουν
σε αυτό το όµορφο νησί, να δουν το ταπητουργείο αυτό! Και εσείς
θέλετε να το καταργήσετε.
Εάν το εντάσσατε -όπως λέτε παρακάτω- σε άλλο οργανωµένο
θεσµικό πλαίσιο του δήµου και πείτε ότι "αυτό µεταφέρεται εκεί και
συνεχίζεται η λειτουργία του" έχει καλώς.
∆εν έχετε όµως το δικαίωµα να καταργήσετε αυτή τη βιοτεχνία, που
είναι συνδεδεµένη µε αυτό το νησάκι. Προσέξτε το πάρα πολύ!
Γιατί κάθε φορά µας λέτε για τα νησιά, και σήµερα έρχεστε να
καταργήσετε ένα ταπητουργείο, που είναι και σχολή. Και ο νόµος το
λέει. Προσέξτε. Λέει ότι εξαιρούνται οι ταπητουργικές σχολές.
'Ερχεται όµως το διοικητικό συµβούλιο του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. και µε
απόφασή του µας λέει: "Κάντε όσους τάπητες θέλετε µέχρι τον
Ιούνιο του 1999 και µαζέψτε τα, γιατί µετά θα σας καταργήσουµε."
Είναι πολιτική αυτή;
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Σας παρακαλώ πάρα πολύ, αναβαθµίστε τον Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. της
∆ωδεκανήσου. 'Εχετε προγράµµατα. Τα ξέρετε, αλλά τα έχετε
εγκαταλείψει. 'Εχετε πάρει λεφτά από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση για
να τον αναβαθµίσετε. Και όµως, δεν κάνατε τίποτε για να αυξήσετε
αυτές τις αρµοδιότητες του Ε.Ο.Μ.Μ.Ε.Χ. στα ∆ωδεκάνησα. 'Εχετε
αγοράσει µάλιστα και ειδικό κτίριο, που έχετε ερειπωµένο µέχρι
σήµερα. Αυτά είναι τα ερωτήµατα.
Και επ' ευκαιρία θα ήθελα να σας παρακαλέσω, κυρία Υφυπουργέ,
να σεβαστείτε την εξαίρεση που κάνετε, αλλά την ένταξη αυτών των
λίγων ανθρώπων, που απασχολούνται, να µην την κάνετε στην
περιφέρεια, γιατί στην περιφέρεια της ∆ωδεκανήσου δεν υπάρχει
άλλη σχολή τέτοια. Πού θα πάνε αυτοί; 'Αρα, απολύονται!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Βλαχόπουλος
έχει το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή έχω µόνο δύο
λεπτά, δεν θα επαναλάβω την πλούσια επιχειρηµατολογία και στη
διαδικασία της συζήτησης του νοµοσχεδίου στην επιτροπή, αλλά
και αυτές τις δύο ηµέρες στην Ολοµέλεια.
Θα ήθελα όµως να πω ότι, πράγµατι, χθες µε ικανοποίηση όλο το
Κοινοβούλιο αλλά και οι εργαζόµενοι άκουσαν τον κύριο Υπουργό
να αναφέρεται στην αναγκαιότητα ύπαρξης του Ι.Γ.Μ.Ε. στην
ελληνική περιφέρεια, µαζί µε άλλα στοιχεία που θα πρέπει
οπωσδήποτε να στηρίξουµε στην ελληνική περιφέρεια.
Και θα θυµίσω στον κύριο Υπουργό. 'Εχω τα Πρακτικά από τη
χθεσινή του οµιλία, όπου λέει: "Μα, δεν πρόκειται να καταργηθούν
οι περιφερειακές υπηρεσίες που έχουν λόγο ύπαρξης. 'Αλλωστε, το
Ι.Γ.Μ.Ε. είναι οργανισµός που δρα επί του πεδίου. ∆εν είναι
οργανισµός που δρα στα γραφεία."
Μήπως αυτή η λέξη "γραφεία", κύριε Υπουργέ, συγχέεται µε τα
περιφερειακά γραφεία, τα οποία προβλέπονται σε αυτήν τη
ρύθµιση;
Και συνεχίζει ο κύριος Υπουργός: "Πρέπει λοιπόν να δρα εκεί που
υπάρχουν ερευνητικές, γεωλογικές, µεταλλευτικές, υδρολογικές και
άλλες ανάγκες. Είναι ένας οργανισµός που παράγει ειδικό έργο,
που έχει ειδικό αντικείµενο, που εφάπτεται µε τη γεωλογική
πραγµατικότητα."
Από αυτά που είπε ο κύριος Υπουργός φαίνεται η βούληση της
Κυβέρνησης και του κυρίου Υπουργού να διατηρηθεί το Ι.Γ.Μ.Ε. µε
όλες τις δραστηριότητές του.
'Οµως, κύριε Υπουργέ, επειδή η λέξη παράρτηµα -κατανοητό-
φαίνεται ότι είναι πολύ φορτισµένη, µια και εδώ και ενάµιση χρόνο
περίπου, όταν άνοιξε το θέµα, συζητούµε για την κατάργηση των
παραρτηµάτων -και είναι πολύ λογικό να µη θέλουµε να τη
συµπεριλάβουµε σε αυτήν τη ρύθµιση που εσείς προτείνετε µε την
τροποποίηση, αλλά και επειδή η λέξη "γραφείο" νοµίζω ότι είναι
πολύ αδύναµη και καθόλου ευρύχωρη για να µπορέσει να χωρέσει
όλες αυτές τις δραστηριότητες, που εσείς αναφέρατε χθες στην
οµιλία σας- θα πρότεινα αντί για τη λέξη "γραφείο" και επειδή δεν
µπορούµε να µείνουµε στη λέξη "παράρτηµα", να βάλουµε τη λέξη
"µονάδα". ∆ηλαδή να αναφέρονται ως περιφερειακές µονάδες.
'Ετσι, λοιπόν, οι περιφερειακές µονάδες µπορούν να αποφορτίζουν
και το παρελθόν -τα παραρτήµατα- αλλά και να δίνουν τη
δυνατότητα να κατανοούµε όλοι ότι µπορεί πράγµατι να
λειτουργήσει το Ι.Γ.Μ.Ε. µε όλες τις δραστηριότητές του. Νοµίζω,
κύριε Υπουργέ, ότι είναι µία καλή πρόταση να τεθεί "περιφερειακές
µονάδες" αντί για "περιφερειακά γραφεία". Θα µπορούσε ίσως να
τεθεί και "περιφερειακά κέντρα". Εγώ όµως θα προτιµούσα την
έκφραση "περιφερειακές µονάδες".
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυριολεκτεί ο όρος
περισσότερο, σε σχέση µε το προσωπικό.
Ο κ. Ρεγκούζας έχει το λόγο.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: ∆ύο σύντοµες παρατηρήσεις, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι η στάση της Κυβέρνησης στο συγκεκριµένο θέµα του
Ι.Γ.Μ.Ε. είναι και προσχηµατική και υποκριτική. Το πρόβληµα δεν
είναι πρόβληµα λεξιµαγείας, το πώς θα το ονοµάσουµε. Είναι θέµα

αρµοδιοτήτων. 'Οταν
µιλάµε για γραφείο, µπορεί να λειτουργεί και µε ένα άτοµο. 'Οταν
µιλάµε για παράρτηµα, προβλέπεται µία συγκεκριµένη δοµή
λειτουργίας.
Εποµένως το γραφείο είναι προσχηµατικό, προσπαθεί να απαλύνει
τις εντυπώσεις, να "χρυσώσει το χάπι", όπως λέει ο λαός, στους
εργαζόµενους, που αντιτίθενται σ' αυτήν την κατάργηση αφ'ενός και
αφ'ετέρου απαγκιστρώνει, αποδεσµεύει, ουσιαστικά, νοµοθετικά την
αρµοδιότητα διάλυσης και αυτού ακόµα του γραφείου. Με µια
απόφαση του Υπουργού µπορεί ανά πάσα στιγµή να καταργηθεί.
Το ερώτηµα είναι: τι έργο έχουν να επιτελέσουν αυτά τα γραφεία,
πόσο διαρκούν και όλα αυτά που αναπτύχθηκαν από τους
συναδέλφους. Εκτιµώ, λοιπόν, ότι η στάση αυτή είναι
προσχηµατική, έχει σαν στόχο να απαλύνει την αντίδραση των
εργαζοµένων αλλά και των κοµµάτων.
Η δεύτερη παρατήρηση που έχω να κάνω είναι σχετική µε τη
διαγραφή των χρεών. Νοµίζω ότι δικαιούται το Κοινοβούλιο να
γνωρίζει το δηµοσιονοµικό κόστος µιας τέτοιας ρύθµισης και την
αναγκαιότητα της συνολικής διαγραφής. ∆εν είναι δυνατόν µε
τέτοιες ρυθµίσεις να θεωρούµε ότι αναβαθµίζουµε το Κοινοβούλιο.
Αντίθετα, εγώ εκτιµώ, ότι το υποβαθµίζουµε και ταυτόχρονα
τροφοδοτούµε, εάν θέλετε, τα επιχειρήµατα της κοινωνίας, που λένε
ότι ενδιαφερόµαστε µόνο και µόνο για να παραπλανήσουµε και να
υφαρπάξουµε ψήφους και όχι να παράγουµε θετικό έργο.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο, για να δευτερολογήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Πράγµατι, δεν υπάρχουν µηνιαίες
δόσεις εδώ, αλλά όταν λέµε σαράντα οκτώ, εννοούµε ότι πρέπει να
έχουν κάποιο χρονικό προσδιορισµό. Ούτε λέτε ότι θα είναι ατόκως
αυτές.
'Οσον αφορά εκείνα τα οποία χαρίσατε, τα χαρίσατε διότι ξέρατε ότι
δεν παίρνετε ούτε µία δραχµή, για να αποφύγετε τη διαδικασία του
άµεσου πλειστηριασµού και της άµεσης εκκαθάρισης. Εποµένως,
όταν είπα οι σαράντα οκτώ να γίνουν εξήντα δύο στα πέντε χρόνια,
να είναι µηνιαίες και άτοκες. Γνωρίζατε ότι δεν πρόκειται να τα
πληρώσουν, γνωρίζατε ότι εφόσον αυτές τις ισόποσες σαράντα
οκτώ δόσεις τις θέσουν σε χρονικά περιθώρια, θα πληρώνουν
τόκους και πάλι "θα βγουν στο σφυρί".
∆εν κάνουµε πολιτική της αριστεράς, αλλά όταν αγωνιζόµαστε για
τους φτωχούς, τους αδικηµένους και τους κατατρεγµένους, πάντοτε
λέτε εσείς ότι κάνουµε αριστερή πολιτική. 'Οχι, κύριοι, αγώνα
κάνουµε για εφαρµογή αρχών κοινωνικής δικαιοσύνης στους
αδυνάτους. Εάν αυτούς δεν τους θεωρείτε αδυνάτους, είναι δικό
σας θέµα. Και είναι εµπαιγµός το ότι δεν βάλατε χρονικό περιορισµό
και δεν βάλατε τον τόκο.
Εκτός τούτου, θέλω να ξέρετε ότι όλα αυτά είναι λεκτικοί
ακροβατισµοί και µε τον τρόπο αυτό δεν γίνονται τροπολογίες. Είναι
ένα άθυρµα λεκτικών ακροβατισµών, που επιβεβαιώνει το
περιεχόµενο του ίδιου του νοµοσχεδίου και δεν µπορείτε συνεχώς
να µας κοροϊδεύετε.
Στην περίπτωση αυτή, αφού αποτύχατε στο έργο σας, στο ΙΓΜΕ
στον ΕΟΜΜΕΧ και παντού, θέλετε να τα δώσετε στην
ιδιωτικοποίηση, σε ξένα χέρια, και έχετε ήδη δηµιουργήσει τις
προϋποθέσεις για εκείνους οι οποίοι έχουν σχέση µε σας και οι
οποίοι είναι οι τρίτοι, είναι ιδιώτες, είναι εκείνοι που σας κρατάνε
στην εξουσία. Αφήστε αυτά που λέτε ότι διακηρύττουµε τα
κηρύγµατα της αριστεράς. 'Εχετε άµεση σχέση και επαφή µε τους
τρίτους που παράγουν εξουσία και σας κρατάνε στην εξουσία.
Το  περιεχόµενο  του  νοµοσχεδίου,  αφού  δεν  µπορέσατε  οι  ίδιοι
να  το  οργανώσετε,  ώστε  να  αποδώσει  για  το  κράτος,
προσπαθείτε  να  βγάλετε  τις  ευθύνες  από  πάνω  σας,  για  να
σας  δίνουν  εύκολα  βοήθεια  για  την  παραγωγή  της  εξουσίας.
Τελείωσε  όµως  αυτή  η  ιστορία,  µέχρι  εδώ.  Σας  καταλάβανε
και  παραπέρα  δεν  παίρνει  τίποτε  άλλο.  Αφήστε  τα  µισόλογα.
Ζητάνε  εξήντα  δύο  µηνιαίες  δόσεις  άτοκες  εκείνες  οι  περιοχές
που  δεν  µπορούν  να  πληρώσουν.  Σε  άλλη  περίπτωση  να
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ξέρετε ότι θα βγουν αµέσως στον πλειστηριασµό.
∆εν ξεκαθαρίζετε τη θέση σας ούτε µε τις µηνιαίες δόσεις ούτε µε
τον τόκο. Και τους λέτε να πληρώσουν τόκο. ∆ηλαδή, αν είναι
σαράντα οκτώ ισόποσες δόσεις, σε δέκα χρόνια τι θα γίνει; Εκείνοι
δεν µπορούσαν να πληρώσουν τώρα τους τόκους, θα τα
πληρώσουν τότε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ, κύριε
Τσαφούλια, άλλες εκφράσεις...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: 'Οσο κάνατε και στο Υπουργείο
Πολιτισµού, τα πέντε δισεκατοµµύρια (5.000.000.000) που
χρωστάτε. Τους βγάλατε από τα σπίτια τους, είναι στο δρόµο,
απαλλοτριώσατε τα κτίρια και δεν δείχνετε κανένα ενδιαφέρον.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ, τελείωσε
ο χρόνος σας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Με αυτήν την απληστία και µε αυτό που
έχετε κάνει, για να εξυπηρετείτε µόνο τα διαπλεκόµενα, δεν θα
είσαστε ποτέ από εδώ και πέρα ούτε κόµµα ούτε Κυβέρνηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Παπαφιλίππου
έχει το λόγο.
∆εν µπορείτε µε ηπιότερους τόνους να εκφράσετε τις απόψεις σας,
κύριε Τσαφούλια; Γιατί αυτή η έξαψη;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Θα πούµε ό,τι νιώθουµε και ό,τι πρέπει
να πούµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Να τα πείτε. Η
κοινοβουλευτική ευταξία όµως και η κοινοβουλευτική παράδοση
άλλους τρόπους απαιτεί.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Παρέδωσαν τον Οτσαλάν και µας
φέρνουν την πρόταση αύριο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ.
Ορίστε, κύριε Παπαφιλίππου, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ θα σταθώ σε
αυτά που µας είπε ο κύριος Υπουργός στηρίζοντας τον κορµό του
νοµοσχεδίου. Θα αναφερθώ στις απόψεις σχετικά µε το ΙΓΜΕ του
καθηγητή κ. Κεδίκογλου, παρά το γεγονός ότι άλλοι καθηγητές, οι
οποίοι είναι αρµόδιοι, υποστηρίζουν το αντίθετο. Θα επισηµάνω το
εξής στον κύριο Υπουργό:
Στα χέρια µου έχω µία έκθεση αξιολόγησης του bussines plan του
ΙΓΜΕ από την 16η Γενική ∆ιεύθυνση της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Η
έκθεση αναφέρει το εξής: "Θεωρούµε ότι το κλείσιµο των
περιφερειακών υπηρεσιών θα ήταν ένα σοβαρότατο λάθος".
Κατ'αρχήν πρέπει να δούµε τις έννοιες. Για µας παράρτηµα
σηµαίνει ένα σύνολο οργανωµένων δραστηριοτήτων µε
επιστηµονικό προσωπικό, µε εξοπλισµό µε εργαστήρια µε
κοµπιούτερ, µε όλα αυτά, που σηµαίνουν ότι µπορεί να αναλάβει
συγκεκριµένη δραστηριότητα στον τοµέα του και να τη φέρει σε
πέρας. Βεβαίως, σε συνεργασία και µε την κεντρική υπηρεσία του
ΙΓΜΕ.
Το παράρτηµα που έχουµε στην Κοζάνη να σας επισηµάνω ότι
είναι βιώσιµο. Εάν εσείς θέλετε να παρέµβετε για να το
εκσυγχρονίσετε και αν θέλετε να µειώσετε και τη σχέση µεταξύ του
εξειδικευµένου επιστηµονικού προσωπικού και του ανειδίκευτου, θα
µπορούσαµε, όπως ελέχθη και από τους συναδέλφους, να το
κουβεντιάσουµε. ∆εν έχουµε αντίρρηση.
'Οµως, όλη η δυτική Μακεδονία χρειάζεται ανάπτυξη, χρειάζεται
αυτό το βασικό εργαλείο που λέγεται παράρτηµα του ΙΓΜΕ και θα το
στερηθεί. Αν το καραργήσετε τότε και πέρα υπάρχουν ερωτηµατικά
προς τα πού θα πάµε, µια που η περιφέρεια πάει από το κακό στο
χειρότερο.
Σας ανέφερα προηγουµένως τα στοιχεία µε τα οποία εσείς
ενηµερώσατε τον κόσµο ο δικός σας Περιφερειάρχης, για το τι έγινε
τα τελευταία τέσσερα χρόνια.
Κατά συνέπεια, σας παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, µε βάση αυτά, να
διορθώσετε αυτό το νοµοσχέδιο. Τα γραφεία δεν µας λένε τίποτε.
Αφήστε τα παραρτήµατα όπως είναι. Παράρτηµα σηµαίνει κάτι
σωστό και οργανωµένο, όπως σας εξήγησα. Το γραφείο είναι κάτι
το τελείως διαφορετικό, που µπορεί να είναι µε δύο ανθρώπους και
µε ένα τηλέφωνο να λειτουργεί.
Εµείς δεν συµφωνούµε µε τίποτα για την κατάργηση των

παραρτηµάτων του ΙΓΜΕ. Μπροστά σας θα βρείτε το εµπόδιο,
µόλις συνειδητοποιήσει και ο κόσµος αυτό που κάνετε.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η κ. Ζήση έχει το
λόγο.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Ακούστηκαν πολύ ενδιαφέροντα πράγµατα. 'Ολες οι βελτιώσεις,
όλες οι προσθήκες και οι διορθώσεις που προτάθηκαν εδώ από
συναδέλφους είναι προς θετική κατεύθυνση. 'Οµως πρέπει για την
αλήθεια των γεγονότων να πω το εξής:
'Οταν πριν από καιρό ήρθε αυτό το νοµοσχέδιο, υπήρχε η
κατάργηση των παραρτηµάτων του ΙΓΜΕ. 'Ολοι µας είµασταν
αντίθετοι και διεκδικήσαµε µία ρύθµιση -µιλάω, κύριοι συνάδελφοι,
για την υπερβολή που παρατηρείται σήµερα εδώ και το µαξιµαλισµό
έτσι σε αντίρρηση- που να µην καταργεί τα παραρτήµατα του ΙΓΜΕ,
αλλά βεβαίως να εξασφαλίζει και το προσωπικό και τον
εκσυγχρονισµό του και την υλικοτεχνική υποδοµή του, τα
εργαστήρια κλπ.
Σήµερα είµαστε στην ευχάριστη θέση, µετά από εκείνη την
τροπολογία που είχε φέρει η προηγούµενη Υπουργός Ανάπτυξης
για τα περιφερειακά γραφεία, να έχουµε -κι εγώ δηλώνω την
ικανοποίησή µου- µία αν θέλετε διεύρυνση αυτής της τροπολογίας,
να έχουµε νέα τροπολογία από το σηµερινό Υπουργό Ανάπτυξης,
που πραγµατικά να µας δίνει τη δυνατότητα της διατήρησης αυτών
των µονάδων -να το πω έτσι, όπως το έθεσε ο συνάδελφος κ.
Βλαχόπουλος- εξασφαλίζοντας και το προσωπικό αλλά και τον
εκσυγχρονισµό και την αναδιάρθρωση τους.
∆εν κατανοώ γιατί η αντίρρηση σήµερα γίνεται πολύ µεγαλύτερη
απ'ότι τότε που υπήρχε το πρόβληµα και που ήταν ασαφείς οι
διατάξεις. Βεβαίως -και εγώ θέλω να το πω, κύριε Υπουργέ- αν
νοµίζετε ότι µε τις νοµικές σας γνώσεις χρειάζεται να δώσουµε αυτό
το περιεχόµενο σε αυτό που λέµε "γραφείο" µέχρι σήµερα, µε το
οργανόγραµµα ή µε κάποιες διατάξεις που να εξασφαλίζουν αυτά
που είπαµε, να δώσετε αυτόν τον όρο. Και εγώ θα µπορούσα να
συµφωνήσω µε τον όρο "περιφερειακή µονάδα" ή "περιφερειακό
κέτρο". Αλλά πάλι όλα αυτά δεν µου λένε τίποτα, αν δεν
εξασφαλίζουν την ουσία αυτών των όρων. Νοµίζω ότι είσθε σε καλή
διάθεση και κατεύθυνση για να το κάνετε.
Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι µπορούµε µε όλα αυτά, που
συζητήθηκαν σήµερα και µε την τροπολογία που κατατέθηκε, να
οριοθετήσουµε αυτό το περιεχόµενο και να προχωρήσουµε
επιτέλους στις σωστές ρυθµίσεις, που ικανοποιούν όλους µας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Υπουργέ, έχετε
το λόγο. Θα παρακαλέσω επειδή η ώρα είναι προχωρηµένη και
είµαστε όλοι καταπονηµένοι, να συντοµεύετε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κατ'αρχάς
λυπάµαι, γιατί εκνευρίστηκε ο κ. Τσαφούλιας. Είµαι βέβαιος ότι την
άλλη φορά θα είναι πιο προσεκτικός ως προς τις νοµοτεχνικές
διατυπώσεις των σχεδίων νόµων και ως προς τις παρατηρήσεις
που εισηγείται.
Ως προς το ΙΓΜΕ. Αν το τελικό πρόβληµα -γιατί δεν βλέπω να έχει
αποµείνει κανένα άλλο επιχείρηµα- είναι να µην ονοµάζονται
περιφερειακά γραφεία αλλά περιφερειακές µονάδες, δέχοµαι η λέξη
"γραφεία" να αντικασταθεί από τη λέξη "µονάδες", διότι εδώ
εµφανίζονται κάποιοι ως αυτόκλητοι υπερασπιστές του ΙΓΜΕ,
προσπαθώντας να ανοίξουν ανοιχτές θύρες απέναντι στην
Κυβέρνηση. Η Κυβέρνηση έχει ιστορικά πολύ µεγάλη συµβολή στην
ανάπτυξη του ΙΓΜΕ. Το ΙΓΜΕ είναι ένας καταξιωµένος φορέας.
Αυτό δε, που γίνεται, είναι τελείως αντίστροφο απ'αυτό που είπε ο
κ. Ρόκος. 'Οχι απλά και µόνο δεν περιορίζει τη δραστηριότητα του
ΙΓΜΕ, αλλά το ΙΓΜΕ µπαίνει πανίσχυρο σε µία αγορά, στην οποία
υπάρχουν µόνο ιδιωτικά γραφεία και αυτό προκαλεί µία
αναστάτωση.
Ο καθένας πρέπει να σταθµίζει πολύ προσεκτικά τι λέει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Μα τα καταργείτε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κάνετε
µεγάλο λάθος. ∆εν καταργείται τίποτα. Η εκλογίκευση, ο
εκσυγχρονισµός της οργάνωσης ενός φορέα, του ευρύτερου
δηµόσιου φορέα, δεν είναι κατάργηση. Η ακινησία είναι αυτή
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που αφήνει να αναπτύσσονται δραστηριότητες ερήµην και της
αγοράς πολλές φορές αλλά και του δηµοσίου.
Νοµίζω ότι ο διευκρινίσεις που έχουµε κάνει είναι σαφέστατες. 'Εχει
γίνει σήµερα µία εξαγγελία πολύ µεγάλης σηµασίας για τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Οφείλω µόνο µία απάντηση για το ύψος
των οφειλών αυτών. Πρόκειται για οφειλές οι οποίες αφορούν
περίπου τρεισήµισι χιλιάδες επιχειρήσεις και οι οποίες έχουν
συνολικό κεφάλαιο πέντε δισεκατοµµύρια διακόσια ενενήντα εννιά
εκατοµµύρια (5.299.000.000) δραχµές. Υπολογίζεται να διαγραφούν
προσαυξήσεις επτά δισεκατοµµυρίων εξακοσίων εκατοµµυρίων
(7.600.000.000) δραχµών χωρίς να περιλαµβάνονται οι τόκοι. 'Αρα
πρόκειται για ένα διακανονισµό, ο οποίος είναι γενναίος. Θα
καταβληθεί ένα κεφάλαιο πέντε δισεκατοµµυρίων τριακοσίων
εκατοµµυρίων (5.300.000.000) δραχµών µε τη δοσοποίηση η οποία
ειπώθηκε προηγουµένως και διευκρινίστηκε και θα καταβληθεί
πλέον στο δηµόσιο. Αυτή είναι η κατάσταση. Γι'αυτό έχουν σηµασία
όσα λέµε για τα νέα µοντέλα ενίσχυσης των µικρών και
µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Σας θυµίζω και πάλι ότι η Κυβέρνηση
είναι αυτή η οποία έχει ριξει τον πληθωρισµό, έχει ρίξει τα επιτόκια
και έχει διασφαλίσει χαµηλό κόστος χρήµατος.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Μην τα ανοίξουµε αυτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κηρύσσεται
περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 1 έως και 5.
Κύριοι συνάδελφοι, έχει υποβληθεί αίτηση ονοµαστικής
ψηφοφορίας από Βουλευτές, επί του άρθρου 5, της οποίας το
κείµενο έχει ως εξής:
"Προς
τον κ. Πρόεδρο της Βουλής
Οι υπογραφόµενοι Βουλευτές ζητούν ονοµαστική ψηφοφορία στο
άρθρο 5.
Σαλαγκούδης Γ.
Βεζδρεβάνης Η.
Σκρέκας Θ.
Ρεγκούζας Α.
Χαϊτίδης Ε.
Καλλιώρας Η.
Καραµηνάς Κ.
Κωστόπουλος ∆.
Τσιαρτσιώνης Ν.
Λαµπρόπουλος Ι.
Πασσαλίδης Θ.
Παπαφιλίππου Ν.
Φουντουκίδου Π.
Κεφαλογιάννης Μ.
Καραµάριος Α.
Παναγιώτου Σ.
Ρόκος Γ.

Τσαφούλιας Γ.
Νάκος Α.
Σπύρου Σ."
Θα αναγνώσω και τον κατάλογο των υπογραφόντων την αίτηση
ονοµαστικής ψηφοφορίας, για να διαπιστωθεί αν υπάρχει ο
απαιτούµενος από τον Κανονισµό αριθός για την υποβολή της.
Ο κ. Σαλαγκούδης. Παρών.
Ο κ. Βεζδρεβάνης. Παρών.
Ο κ. Σκρέκας. Παρών.
Ο κ. Ρεγκούζας. Παρών.
Ο κ. Χαϊτίδης. Παρών.
Ο κ. Καλλιώρας. Παρών.
Ο κ. Καραµηνάς. Παρών.
Ο κ. Κωστόπουλος. Παρών.
Ο κ. Τσιαρτσιώνης. Παρών.
Ο κ. Λαµπρόπουλος. Παρών.
Ο κ. Πασσαλίδης. Παρών.
Ο κ. Παπαφιλίππου. Παρών.
Η κ. Φουντουκίδου. Απούσα.
Ο κ. Κεφαλογιάννης. Παρών.
Ο κ. Καραµάριος. Παρών.
Ο κ. Παναγιώτου. Παρών.
Ο κ. Ρόκος. Παρών.
Ο κ. Νάκος. Παρών.
Κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ο απαιτούµενος από τον Κανονισµό
αριθµός υπογραφόντων την αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας
Βουλευτών.
Συνεπώς διακόπτουµε τη συνεδρίαση για δέκα λεπτά σύµφωνα µε
τον Κανονισµό.

(∆ΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Επαναλαµβάνεται η
διακοπείσα συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, το Προεδρείο εκτιµώντας τις ανάγκες του
νοµοθετικού έργου σύµφωνα µε τον Κανονισµό (άρθρο 72,
παράγραφος 3) θα λύσει τη συνεδρίαση για αύριο Παρασκευή 12
Μαρτίου 1999 και ώρα 10.30' µε αντικείµενο εργασιών του
Σώµατος: Συζήτηση και λήψη απόφασης σύµφωνα µε το άρθρο 68
του Συντάγµατος και 144-149 του Κανονισµού της Βουλής επί της
προτάσεως εκατόν δεκαέξι (116) Βουλευτών του Πανελληνίου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής µε
αντικείµενο την έρευνα των πραγµατικών δεδοµένων της υπόθεσης
Οτσαλάν, σύµφωνα µε την ειδική ηµερήσια διάταξη, η οποία έχει
διανεµηθεί.
Λύεται η συνεδρίαση.
'Ωρα λήξης: 15.55'.
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